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Pisane ptice pevke 

MMPF je v Celju minil v soncu in prekipevajoči mladosti. Strani 20-21. * * 

v Galiciji je zavrelo 
* Sprti žalski socialdemokrati. Vroča tema na strani 8. 

TEDEN V SINGENU 
Bil je izziv prihodnosti. Stran 6. 

POŽAR NA RESNIKU 
Ne bodo šli v dolino-reportaža na strani 21. 

NASVETI 
Preobčutljivost na cvetni prah. Stran 29. 

VODA 
Opozorilni izklopi za dolžnike. Stran 8. 

KRONIKA 
Hudodelec je bil petnajstletnik.Stran 25. 

Ne igraj se v mojem pesku Atleti Kladivarja Cetisa v Beogradu osvojili načrtovano 3. mesto Stran 16. 

Gospa s koso 
Na naših cestah se dobro počuti, W pove v intervjuju Bojan Vrečic, ko govori o prometni (ne)varnosti v državi. Stran 24. 



DOGODKI T 

Dražja voda in vrtci 
Žalski svetniki so na torkovi seji sprejel i odredbo 

o t aksah za obremenjevan je okolja ter višje pr ispevke 
staršev za vars tvo ot rok v žalskih vr tc ih 

Država je cene komuna ln ih stori tev s p rv im apr i lom 
sicer povečala za 2,4 odstotke, ker pa to povišanje ne 
pokr iva stroškov, so Žalčani uvedli doda tne takse. 
Veljati bodo začele danes, za vsak m:t porab l jene vode 
bodo gospodinjs tva plačevala 13,84 tolar jev, s č imer se 
kub ik vode z 29,55 podraž i na 43,39 tolar jev. Za gospo-
dars tvo znaša taksa 20,77 tolerjev, names to sedanj ih 
44,32 to lar jev bo kubik vode stal 65,09 tolar jev. Za 
upo rabn ike kanal izaci je znaša t aksa za kub ik p o r a b -
l jene vode v gospodinjs tvu in podje t j ih 10,26 tolar jev. 
Uporabn ik i čist i lne nap rave pa bodo v gospodinjs tv ih 
plačevali t akso v višini 27,89 tolar jev za vsak kub ik 
vode, gospodars tvo pa 69,61 tolar jev. Svetniki so 
o t aksah sicer imeli si lno razl ična mnenja , de lovanje 
komuna lnega pod je t j a pa n a j bi pod drobnogled vzeli 
n a nas lednj i seji sveta. 

Jun i j ske položnice bodo višje tud i za s tarše ot rok 
v žalskih vrtcih. Najviš j i pr ispevki s taršev k oskrbni -
n a m bodo višji za 19 odstotkov, na jn iž j i pr ispevek pa 
je 7214 tolar jev. 

IB 

Stranke pomladi 
bojkotirale proslavo 
Žalčanom menda ni bila po volil 
slavnostna govornica 

Minulo soboto je bila v dvo-
rani Doma II. slovenskega ta-
bora v Žalcu osrednja občin-
ska proslava v počastitev 50-
letnice osvoboditve in zmage 
nad fašizmom. 

Sicer nabito polno dvorano 
je uvodoma pozdravil žalski 
župan prof. Milan Dobnik, 
v kulturnem programu pa so 
sodelovali recitatorka Anka 
Krčmar ter Partizanski pevski 
zbor iz Ljubljane. Poleg župa-
na je bilo od političnih velja-
kov na proslavi videti le pred-
stavnike Združene liste social-
nih demokratov in DeSusa, 
medtem ko so voditelji iz vrst 
strank slovenske pomladi pri-
reditev bojkotirali. Kot je bilo 
slišati po neuradnih informa-
cijah, jim ni bila po volji slav-
nostna govornica Breda Pečan 
in sicer zato, ker prihaja iz 
vrst združene liste. Morda bi si 
prvi možje strank premisli, če 
bi vedeli, da je ravno Pečanova 
predsednica državne komisije, 
ki se bo ukvarjala s predlogom 
žalskih strank slovenske po-
mladi o delitvi enotne občine 
na več manjših. Po prav tako 
neuradnih informacijah na j bi 
stranke slovenske pomladi or-
ganizirale lastno proslavo, 
menda bo to prireditev z mašo 
na Čreti. 

Slavnostna govornica Breda 
Pečan pa je v Žalcu med dru-
gim povedala naslednje: V Sa-
vinjski dolini je neposredno 
sodelovalo v uporu proti oku-

patorju preko 5 tisoč ljudi, kar 
je takrat pomenilo več kot če-
trtino prebivalstva. V štirih le-
tih je okupator izselil 368 pre-
bivalcev, v celjskih in mari-
borskih zaporih je zaprl 954 
ljudi, v taborišča smrti pa od-
peljal 604 prebivalce. V Mari-
boru in Celju so pod okupator-
jevimi streli ugasnila življenja 
238 sodelavcev OF, v koncen-
tracijskih taboriščih pa je za-
vedno ostalo 213 ljudi. V bojih 
z okupatorjem je življenje iz-
gubilo preko 750 prebivalcev 
Savinjske doline. »Narodnoo-
svobodilni boj,« je še dejala 
Pečanova, »predstavlja naj-
svetlejše obdobje naše naci-
onalne zgodovine, pa čeprav se 
nekateri na vse kriplje trudijo 
zmanjšati veličino tega boja in 
umazati njegovo podobo 
v očeh mladih generacij.« 

IB 

Hud svetniški prepir 
V Šentjurju so se borili za ceste — Rezultat prihodnji teden 

Pred sprejemanjem predlo-
ga šentjurskega občinskega 
proračuna se je zvrstilo kar 
pet burnih sestankov komisije 
za sestavljanje proračuna. Ko 
so nato na ponedeljkovi seji 
občinskega sveta nameravali 
svetniki predlog sprejeti, se je 
nadaljevalo z večurno obrav-
navo, ko ni manjkalo hudih 
besed, groženj z odstopi ter 
razbijanja po govorniškem 
pultu. Proračuna s 656 milijo-
ni skupnih prihodkov tokrat 
niso sprejeli, med ponedeljko-
vim nadaljevanjem pa bo, kot 
kaže, bistveno lažje. 

Večina novih amandmajev, 
o katerih so se svetniki odloča-
li, ni bila sprejeta. Najhujši 
zapleti so nastali v zvezi z ob-
činskimi cestnimi naložbami, 
kjer namenjajo blizu 24 mili-
jonov tolarjev za lokalne ceste. 
Denarja je premalo, zato se je 
komisija odločila, da bi ga na-
menili izmenično za večje 

cestne naložbe, ne pa da ga 
vsako leto drobijo po posa-
meznih KS, ki si z nj im tako ne 
morejo veliko pomagati. Svet-
niki, ki so se tokrat zavzemali 
predvsem za krajevne interese 
ter na strankarsko disciplino 
pozabili, so želeli izvedeti ko-
liko oziroma kdaj bi dobila de-
nar njihova KS. 

Ker tega niso izvedeli, so iz-
glasovali nov amandma na 
predlog svetnika Branka Go-
rečana, da se denar za lokalne 
ceste razdeli po posameznih 
KS. Po tej odločitvi sta se 
oglasila k besedi svetnika Jože 
Artnak ter Simon Zdolšek, 
člana komisije, ki sta dejala, 
da so delo pristojne komisije 
s tem razvrednotili. S preniz-
kimi zneski za posamezne KS 
se ni mogoče lotiti poglavitnih 
cestnih težav, zato se zavze-
mata za prednostni red, je bilo 
tako slišati. Nadaljna razpra-
va je pokazala, da se svetniki 

z omenjenima članoma komi-
sije v načelu strinjajo, želijo le 
izvedeti kdaj bo na vrsti nji-
hov kraj. 

Po burni razpravi so se od-
ločili za odmor, po vrnitvi pa 
so Gorečanov amandma o de-
litvi denarja za lokalne ceste 
po posameznih KS (po številu 
prebivalcev ter kategorizira-
nih cestah) razveljavili. Na 
koncu so se vendarle odločili 
za delitev denarja, kot je dolo-
čena v predlogu proračuna, pri 
čemer morajo pripraviti stro-
kovne službe podrobnejši na-
črt prednostnih sanacij lokal-
nih cest tudi za tri prihodnja 
leta (za letos pa je, kot je zna-
no, predvideno popravilo ceste 
ob Slivniškem jezeru ter v sre-
dišče Dob j a). 

Svetniki bodo s sprejema-
njem proračuna nadaljevali 
prihodnji ponedeljek, ko bo 
načrt pripravljen. 

BRANE JERANKO 

SDSS napoveduje zmago 
Na kongresu socialdemokratov v Topolšici sprejeli nov 
politični program — Za predsednika izvolili Janšo 

Na kongresu socaldemo-
kratske stranke, ki je bil prejš-
njo soboto v Topolšici, so za 
predsednika stranke izvolili 
Janeza Janšo, ki ni imel proti-
kandidata, izvolili so novo 14-
člansko predsedstvo in nad-
zorni odbor. Sprejeli so nov 
politični program SDSS in 
statut, poročali o delu v zad-
njem letu in potrdili tudi spo-
razum o združitvi z Narodnimi 
demokrati. 

Z novim političnim progra-
mom, so napovedali socialde-
mokrati na svojem četrtem 
kongresu, nameravajo na pri-
hodnjih volitvah zmagati. 
Sprejeti program med drugim 
vključuje zavzemanje za učin-
kovito tržno gospodarstvo, so-
cialno državo, pravico do po-
štenega plačila za pošteno de-
lo, dvig najnižjih pokojnin in 

zmanjšanje razlik med najniž-
jimi in najvišjimi ter odpravo 
vseh vrst privilegijev. Social-
demokrati so obljubili, da si 
bodo prizadevali tudi za pre-
prečevanje gospodarskega kri-
minala, pravno državo ter za 
to, da bodo vloženi amandmaji 
poslanske skupine prispevali 
k davčni razbremenitvi naj-
nižjih davčnih razredov. Kot 
so napovedali, na j bi ukinili 
ali zmanjšali davke in dajatve 
za vse tiste storitve, ki prispe-
vajo k razvoju znanosti, izo-
braževanja, umetnosti in kul-
ture. Izdelke za dojenčke in 
predšolske otroke na j bi opro-
stili davkov, bolj pa obdavčili 
tiste izdelke, ki onesnažujejo 
okolje. Socialdemkrati se bodo 
zavzemali tudi za racionalno 
in učinkovito državno upravo 
ter skladen regionalni razvoj. 

Po besedah Janeza Janše so 
dolžni skupaj z drugimi stran-
kami slovenske pomladi in ob 
pomoči prijateljev v svetu do-
končati gospodarsko, politič-
no in kadrovsko reformo 
v Sloveniji. Ključ za njihovo 
zmago na naslednjih volitvah 
na j bi bil ravno v sodelovanju 
strank slovenske pomladi. 

KL 

Nova svetnika 
V ponedeljek sta prisegla 

nova šentjurska svetnika, 
Zdravko Brglez iz Slovenske 
ljudske stranke ter mag. Franc 
Kovač iz Socialdemokratske 
stranke, nekdanji šentjurski 
župan. Zamenjala sta Janeza 
Škoberneta oziroma Ota Pun-
gartnika, ki so ju izvolili za 
drugi funkciji. 

BJ 

0 proračunu v začetku junija še nič 
Celjski svetniki bodo v po-

nedeljek, 5. junija, nadaljevali 
z obravnavo zadnjih štirih 
točk aprilske 5. seje sveta, 
v nadaljevanju pa skušali 
spraviti pod streho kar največ 
zadev z dnevnega reda redne 
6. seje. Zanimivo je, da tudi 
tokrat ne bodo spregovorili še 
prav nobene o izhodiščih za 
letošnji občinski proračun. 

V času, ko je večina sosed-

njih občin opravila vsaj prva 
branja odlokov o občinskih 
proračunih, v Celju občutljiva 
denarna vprašanja puščajo ob 
strani. V ponedeljek bodo 
svetniki presojali le o predlogu 
sklepa o začasnem financira-
nju potreb iz proračuna mest-
ne občine za letos. O denarnih 
zadevah bodo govorili le še to-
liko, da bi po pol leta od obli-
kovanja občinskega sveta 

sprejeli predlog za nagrajeva-
nje članov občinskega sveta. 

Celjski svetniki bodo v po-
nedeljek skušali v dokončnem 
besedilu sprejeti svoj Statut, 
seznanili se bodo z razmerami 
v Javnem zavodu Celjske le-
karne, kjer so s sklepom sveta 
zavoda v prvi polovici maja 
dobili novo v.d. direktorico, 
čaka pa jih še vrsta imenovanj 
osnovnošolskih ravnateljev ter 
izvolitev dveh članov sosveta 
načelnika Upravne enote Celje 
(predlagana sta župan Jože 
Zimšek in tajnik mestne obči-
ne Aleš Vrečko) in predlaganje 
kandidatov za sodnike porot-
nike. 

Zanimivo pa je, da bodo 
celjski svetniki tokrat obrav-
navali tudi izjavo volje v dena-
cionalizacij skem postopku za 
poslovno-stanovanjski objekt 
v Gosposki ulici št. 25. Predlog 

izjave so pripravili v občinski 
službi za premoženjsko prav-
na vprašanja in je po reformi 
lokalne samouprave sploh pr-
vo tovrstno gradivo, s podob-
nimi pa se bodo morali svetni-
ki v prihodnjih mesecih še ve-
likokrat ubadati. 

I. STAMEJClC 

Štrajk v Topru in 
Škofji vasi 

Delavke celjskega Topra 
2000 so v ponedeljek začele 
stavkati, povod za stavko je 
bila zamuda pri izplačilu plač. 
Včeraj so v podjetju spet pog-
nali stroje, za danes zjutraj pa 
so napovedali začetek stavke 
zaposleni v TVO Škof j a vas. 
Tudi v tem podjetju so se za 
stavko odločili predvsem zara-
di plač. 

IB 

Celjani dobili tudi drugega notarja 
V ponedeljek so pred v. d. predsednikom Višjega sodišča v Celju Francem Dušejem, prisegli še 

štirje notarji. Franc Marguč, notar iz Slovenskih Konjic, Pavel Rojs, notar iz Šmarja pri Jelšah, 
Srečko Gabrilo notar iz Žalca in Anton Roječ notar iz Celja. Celjani bomo tako imeli od 1. junija 
dalje dva notarja. Zakon namreč določa enega notarja na 30 tisoč prebivalcev. To sta Marko Fink 
v Stanetovi in Anton Roječ v Miklošičevi ulici. 

N.G. 

V Rogatcu brez težav 
V proračunu občine Rogatec je 109 milijonov tolarjev skupnih 

prihodkov, pri čemer namenjajo največ, 64 miljonov, za druž-
bene dejavnosti. Na seji občinskega sveta so omenjeni predlog 
proračuna sprejeli v manj kot pol ure, saj so temeljitejšo pozor-
nost namenili osnutku. 

Med družbenimi dejavnostmi namenjajo največ, 26 milijonov, 
za osnovno izobraževanje, 18 za otroško varstvo, za socialno 
skrbstvo pa 6, S pomočjo 2,3 milijona bodo končno uredili 
krajevno lekarno, pri čemer bodo opremo prispevale Celjske 
lekarne. Na dnevnem redu seje v preteklem tednu pa je bil tudi 
predlog prihodnje organizacije rogaškega vrtca, pri čemer so se 
odločili za dosedanjo ureditev. Tako bo ostal povezan s slatin-
sko Vzgojno izobraževalno organizacijo in ne v sklopu rogaške 
šole, kar je tudi bilo mogoče. Svetniki so sprejeli tudi odloke 
o organizaciji občinske uprave ter načrtu delovnih mest, o usta-
novitvi različnih delovnih teles občinskega sveta, prav tako pa 
so sprejeli osnutek občinskega poslovnika. 

BJ 

Odložili dolg 
LJUBLJANA, 30, maja 

(Dnevnik) - Parlament je 
zopet za dve leti odložil 
plačevanje davkov in pri. 
spevkov, ki jih slovenske 
železnice dolgujejo pokoj-
ninski in zdravstveni bla-
gajni. Poslanci so že leta 
1993 sprejeli zakon, s kate-
rim so železnici odložili po-
ravnavanje prispevkov in 
davkov za obdobje 1991 do 
1993, ki bi jih morale začeti 
plačevati letos in dolg po. 
ravnati v 48 mesecih. Že-
leznice bi morale letos po-
ravnati za skoraj milijardo 
obveznosti, v prihodnjem 
letu pa še enkrat toliko. 

Zdaj enotna cena 
LJUBLJANA, 30 maja 

(Delo) - S 1. junijem zače-
nja veljati enotna cena te-
lefonskega priključka. 
Skupaj s triodstotnim pro-
metnim davkom bo treba 
zanj plačati 102.959 tolar-
jev, cena pa na j bi bila ne-
spremenjena na jmanj do 
konca leta. Veljala bo za 
vse tiste nove telefonske 
naročnike, ki so od kabel-
skega razvodišča oddaljeni 
do 160 metrov, vsak meter 
gradnje nad to razdaljo pa 
bo Telekom zaračunal po 
dejanskih stroških. Tele-
kom napoveduje, da naj bi 
se v prihod j ih treh letih ce-
na novega priključka še 
znižala, povišale pa naj bi 
se cene drugih storitev. 1 

Odmevi na pobudo 
LDS 

LJUBLJANA, 29. maja 
(Dnevnik) - V večini strank 
dvomijo, da bi lahko jeseni 
uspešno izvedli referen-
dum o ustavnih spremem-
bah in vključevanju 
v Evropo, ki ga je predla-
galo vodstvo LDS. Vladne 
stranke so sicer prepričane, 
da bo to treba storiti, moti 
pa jih, da se je Liberalna 
demokracija s tem pojavila 
v javnosti brez posvetova-
nja z njimi. Opozicija delo-
ma nasprotuje ustavnim 
spremembam, deloma pa 
meni, da bi morali vseeno 
zavarovati slovensko 
zemljo. 

Presoja ustavnosti 
LJUBLJANA, 29. maja 

(Delo) - Ker je državni zbor 
po vetu državnega sveta 
ponovno izglasoval zakon 
o prevzemu funkcij , ki so 
jih do konca leta 1994 
opravljale nekdanje obči-
ne, so svetniki sklenili 
sprožiti ustavni spor o ob-
činskih pristojnostih. Z za-
konom namreč po mnenju 
svetnikov niso jasno raz-
mejene pristojnosti med 
državo in občinami in nam 
zato preti državni centra-
lizem. 

— N O V I TEDNIK— 
Odgovorni urednik: Brank« 
Stamejčič. 

Pomočnica odgovornega tired' 
nika: Milena Brečko-Poklič. 

Uredništvo: Marjela Agr«¿-
Irena Baša, Ta t jana Cvirn, W 
nja Int ihar , Brane Jerank f t 

Ksenija Lekič, Edi Masnec, Ur-
ška Selišnik, Ivana StamejČ« 
Željko Zule. Tehnično ureja-
nje: F ran jo Bogadi, Rober1 

Kojterer, Igor Šar lah . Oblik"' 
vanje: Minja Bajagič. Tajnih 
uredništva: Mojca Marot. 

Naslov uredništva: Prešernov i 

19, Celje. Telefon: (063) 442-
500, fax 441-032 . 



T DOGODKI 

Združena lista 
na Gozdniku 

Žalska območna organi-
zacija Združene liste soci-
alnih demokratov bo to so-
boto organizirala tradici-
Qnalni spomladanski pi-
knik pri lovski koči na 
gozdniku. 

Na srečanje, ki bo letos 
¿e šesto leto zapored, vabi-
jo svoje člane, simpatizer j e 
stranke in vse druge obča-
ne. Udeleženci se bodo med 
9. in 11. uro lahko pomerili 
v strel janju s pištolo in ma-
lokalibersko puško, okoli 
poldneva pa prisluhnil i 
koncertu Godbe na pihala 
iz Zabukovice. Čas med 12. 
in 14. uro bodo namenil i 
najmlajšim, ki bodo obli-
kovali izdelke iz gline, ob 
13. uri pa bo udeležence 
pozdravila predstavnica 
stranke Sonja Lokar. Na 
Gozdniku obl jubl ja jo orga-
nizatorji še nastop čarovni-
ka Jani j a Jošovca, bogat 
srečolov ter številne d ru -
žabne igre. 

IB 

proslava v Šentgotardu 
V soboto, 3. junija, bo ob desetih pri gostišču Maček v Šentgo-

tardu proslava, s katero bodo obeležili 50-letnico zmage nad 
ikupatorjem, silami OSI in konec druge svetovne vojne. Prire-
Jitev organizirajo odbori skupnost i borcev VI. SNOUB Slavka 
Slandra, skupnost borcev XI. SNOUB Miloša Zidanška in Kam-
liško-Zasavskega odreda ter občinski odbori Zveze združenj 
borcev NOV Kamnik, Domžale, Mozirje, Celje, Žalec, Zagorje, 
rrbovlje, Hrastnik in Litija. IB 

Prvič o proračunu 
V predlogu mozirskega proračuna premalo denarja za 
komunalo In ceste 

Na peti redni seji mozirske-
ga občinskega sveta, ki je bila 
prejšnji četrtek, so se svetniki 
lotili obravnave nekaterih 
precej kompleksnih vprašanj, 
med drugim organizacije de-
lovnega področja občinske 
uprave ter predloga proračuna 
za letošnje leto. Oboje, še zla-
sti proračun, ki naj bi znašal 
okoli 270 milijonov tolarjev, 
bo v veliki meri krojilo življe-
nje občine Mozirje. 

Svetniki so v prvi obravnavi 
pregledali osnutek odloka za 
letošnji proračun, ki je vsebo-
val obrazložitev vseh postavk 
na prihodkovni in odhodkovni 
ravni. Sklenili so, da na j vsi 
porabniki proračuna kot tudi 
svetniki v roku enega tedna 
posredujejo svoje pripombe, ki 
se jim bodo posvetili na na -
slednji seji, v drugi obravnavi 
predloga proračuna. Za dejav-

nost občinskih organov in ob-
činske uprave na j bi namenili 
67 milijonov tolarjev prora-
čunskega denar ja , to pa pred-
stavlja tudi najzaje tnejše po-
dročje; temu sledi izobraževa-
nje, za katerega so predvideli 
58 milijonov, t re t je je cestno 
gospodarstvo, ki n a j bi razpo-
lagalo z 29 milijoni, medtem 
ko na j bi se v komunalnem go-
spodarstvu in varstvu okolja 
zadovoljili s 13 milijoni tolar-
jev. Za otroško varstvo so na-
menili 28 milijonov, za social-
no varstvo 12 milijonov, kul-
tur i pa 22 milijonov tolarjev. 
Preostali denar so porazdelili 
med področja zdravstva, kme-
ti jstva in turizma, razvoj 
drobnega gospodarstva, zna-
nosti, športa in interesnih de-
javnosti mladih ter še nekatere 
druga področja. 

V mozirski občini že vedo, 
da bo najbol j problematično 
področje, k jer bo prav gotovo 
pr imanjkovalo denar ja , komu-
nalno in cestno gospodarstvo. 
Samo za ureditev gozdnih cest 
bi potrebovali na jman j 8 mili-
jonov tolarjev, s tem da n a j bi 
priskočili še na pomoč pr i as-
fa l t i ran ju lokalnih cest. Tudi 
razvoj obrt i se na jbrž ne bo 
odvijal po načrt ih, čeprav 

imajo projekt za obrtno cono 
Prihova že pripravljen. To bo 
velik zalogaj za občino, in če 
ne bodo dobili kakšnega d ru-
gega vira, z gradbenimi deli 
letos najver je tneje ne bodo 
mogli začeti. Občinski odbor 
za pr ipravo proračuna ne bo 
imel lahkega dela. 

Svetniki so obravnavali še 
poslovnik občinskega sveta, ki 
na j bi ga na naslednji seji, ko 
bodo upoštevali še morebi tne 
pripombe, sprejeli. V prvi 
obravnavi so načeli tudi vpra-
šanje organiziranosti občinske 
uprave, sprejeli nekatere 
manjše popravke in predlog 
potrdili . 

K. LE KIČ 

V novih občinah 
Na področju bivše šmarske 

občine pripravljajo razdelitev 
Zavoda za izvajanje spremlje-
valnih dejavnosti s sedežem 
v Šmarju. 

V leta 1991 ustanovljenem 
javnem zavodu opravl ja jo za 
področje vzgoje in izobraževa-
nja med drugim različne fi-
nančne, organizacijske, admi-
nistrat ivne ter podobne posle, 
skrbi jo za kadrovske št ipendi-
je, prevoze učencev in investi-
cijsko vzdrževanje. Po novem 
spadajo ta opravila v pr is toj-
nost petih novih občin-usta-
noviteljic na območju doseda-
nje šmarske, zato potrebuje jo 
drugačno organizacijo. To na j 
bi imeli do konca junija, ko bo 
opravljena tudi delitev premo-
ženja. 

V novih občinah zato v zad-
n jem času sprejemajo pot reb-
ne občinske odloke. Z nj imi se 
odločajo za predlagano razde-
litev zaposlenih, pr i čemer na j 
bi v Šmar ju ostale t r i delavke, 
za potrebe Rogaške Slatine ter 
Rogatca štiri, za Podčetr tek 
dve, v Kozjem pa ne bodo 
prevzeli nobene delavke. Do-
sedanj i direktor Zavoda bo 
postal tehnološki višek, vseh 
pet občin pa bo pred njegovo 
upokoji tvi jo zbralo denar za 
odpravnino. 

BJ 

Več za športno zvezo 
ìmarska občina načelno za ustanoviteljstvo Celjskih lekarn 

Osrednja točka seje občin-
skega sveta nove šmarske ob-
čine v preteklem tednu je bilo 
sprejetje letošnjega občinske-
ga proračuna. Gre za skupne 
prihodke v znesku 312 milijo-
lov tolarjev, pri čemer so 
Sprejetem predlogu nameni l i 
a športno zvezo en milijon to-
larjev več. Za mrliško ogledno 
službo so tokrat namenili 560 
tisoč, česar v osnutku ni bilo. 

Denar za omenjeni postavki 
bodo namenil i iz sredstev, na -
menjenih za plače zaposlenih 
v občinski upravi, k jer ugotav-
ljajo pr ihranek. Svetniki so 
med spre jemanjem predloga 
proračuna imeli več pr ipomb, 
še zlasti glede štirih milijonov 
tolarjev za kmeti js tvo ter pe t -
najstih za cestno gospodar-
stvo, kar na j bi bilo premalo. 
Zato bi ti področji imeli pred-
nost pri spre jemanju rebalan-
sa. Sicer pa so na seji opomni-

li, da je z občinskim proraču-
nom še kar neka j nejasnosti, 
ka j t i državni proračun še ni 
sprejet . 

Svetniki so se str injal i tudi 
s besediloma osnutkov poslov-
nika občinskega sveta ter o or-
ganizaciji in delu občinske 
uprave, pr i čemer lahko posre-
duje jo pr ipombe do 15. junija. 
Do zapleta pa je prišlo pri 
spre jemanju sestave občinskih 
komisij. Pri njihovi sestavi so 
svetnike motila tudi posamez-
na imena članov, zato bodo 
o tem še govorili. 

Na dnevnem redu je bilo tu -
di neka j točk v zvezi s širšo 
problemat iko Celjskih lekarn. 
Omenjeni javni zavod je brez 
zakonitega akta o ustanovitvi 
ter s ta tuta , svet zavoda pa ni 
lçgitimen, so obvestili svetni-
ke. S tan je v Celjskih lekarnah 
n a j bi uredili do 1. julija. Po 
zadnj i odločitvi svetnikov bo 

tudi nova šmarska občina med 
ustanovitel j icami tega zavoda, 
vendar pa le v pr imeru, da se 
s tem s t r in ja jo še ostale štiri 
nove obsoteljske občine. Prav 
tako so sprejeli s ta tu t zavoda, 
soglašali z izločitvijo l ekarn 
na območju žalske občine iz 
omenjenega javnega zavoda 
ter z imenovanjem Lili jane 
Grosek za v. d. nove di rekto-
rice. 

Svetniki so se posebej sez-
nanil i s programom Medob-
činske športne zveze ter razvo-
jem športa v šmarski občini ter 
ga tudi sprejeli. 

BRANE JERANKO 

Telefoni na Paški Kozjak 
Med ogrožena višinska območja uvrščajo tudi Paški Kozjak, 

kjer je ena od šibkih točk tudi slabo razšir jeno telefonsko 
omrežje. V teh hribovitih predelih imajo telefon le malokje. 
Zato je svet mestne občine Velenje na svoji zadnj i seji sprejel 
sklep, da se na natečaj ministrs tva za ekonomske odnose in 
jazvoj pri javi jo s predlogom za sof inanciranje razširi tve tele-
fonskega omrežja na Paškem Kozjaku. Ocenili so, da je to za 
"adaljnji razvoj ogroženega območja nu jno potrebno. 

KL 

Sklad brez moči 
Velenjski sklad stavbnih 

feuiljišč, v katerem so pred lo-
čino razdelitvijo skupaj délo-
Jale vse tri novonastale šale-

občine (Velenje, Šoštanj in 
^artno ob Paki), ne bo mogel 
"adaljevati z opravljanjem 
Sv°iih nalog. 

Dosedanjemu upravnemu 
^boru sklada je namreč ko-
re aprila potekel manda t in 
er premoženjsko pravnih 
azmerij med novimi občinami 
0 tega časa niso uspeli uredi-
' bi morali vsi t r i je občinski 

VeU sprejeti sklep o podal jša-
•|u mandata predsedniku in 
Laiom upravnega odbora, da 
r'iahko v prehodnem obdobju 
^ i o t e n o delali. Šoštanj ski 

etniki so omenjen sklep po-

trdili, medtem ko so ga na zad-
nj i seji sveta mestne občine 
Velenje zavrnili. Tako je usoda 
sklada, ki ima ta čas na svojem 
žiro računu 120 milijonov to-
larjev, vprašlj iva. Ce bi se 
v vseh treh občinah str injal i 
s podal j šanjem manda ta 
upravnemu odboru, ki je v mi-
nulih dveh letih dobro delal, bi 
lahko sklad s tavbnih zemljišč 
že pričel pr ipravl ja t i program 
za letošnje leto. Lotit i pa bi se 
morali tudi reorganizacije na 
tem področju, u re jan ja in pro-
meta s s tavbnimi zemljišči. 
Vsaj tako dolgo, dokler sklad 
svojega dela ne zaključi, bi 
morale imeti občine skupen 
sklad, potem pa ni ovir, da bi 
ga ustanovile vsaka zase. 

KL 

Kaj je novega 
Na begu je bil ujet . Na begu 

so ujeli domobranskega poroč-
nika Lavriča Pepija, bivšega 
trgovskega pomočnika v Ra-
dečah pri Zidanem mostu. Ta 
je bil organizator bele garde 
v Žužemberku in desna roka 
zločinskega kaplana Janeza 
Jenka, s ka ter im sta odločala 
o in terni ranju in p regan jan ju 
nedolžnih ljudi, ter imata na 
vesti mnogo krvavih dejanj . 

Ni jim uspelo. Dne 12. juni ja 
so neki fašistični elementi 
v Gorici organizirali javni 
ples, da dajo vidni znak svoje-
mu veselju nad tem, da so se 
jugoslovanske čete iz Gorice 
umaknile. Goriško prebival-
stvo na ples ni prišlo in na 
plesišču so samevali le š t i r je 
pari . To nam je živ dokaz, da 
se goriško prebivalstvo noče in 
ne more razveseljevati v faši-
stični družbi, ker je dovolj 
preizkušeno od 25-letnega t la-
čenja. 

Delavci in meščani Trsta 
^pomagajo pri i skanju fašistov. 
V mestu Trstu se dnevno doga-
ja jo primeri, da delavci in 
meščani pa t ru l j i ra jo po ulicah 
in iščejo znane fašiste. Med fa-
šisti je zaradi tega nastal velik 
preplah. Skrivajo se doma, 
mnogi pa se pr ipravl ja jo na 
odhod in že poizvedujejo pri 
vojaških oblasteh, če je dovo-
ljeno nj im in njihovim druži-

nam zapust i t i Trst in oditi 
v Italijo. Včeraj je skozi Bar-
kovlje šlo kakih tisoč fašistič-
nih priseliencev. 

Fašisti so poitali janili slo-
venske pri imke. Iz pregleda t r -
žaškega anagrafskega urada je 
razvidno, da so fašistični im-
perialisti v letih od 1927 do 
1939 menjaval i okoli 27.000 
družinskih priimkov, kar po-
meni, da je bil popačen pr i -
imek okoli 100.000 osebam. 

Tako ne gre. Pred dnevi se je 
dogodila v Celju scena, ki na -
zorno kaže, da se nekater i po-
samezniki še do sedaj niso 
otresli s tarih protekcionaških 
navad. V fr izerskem salonu pri 
Hriberniku je čakalo mnogo 
tovarišev. Razumljivo je, da so 
danes radi obnovitvenega dela 
zelo zaposleni in se je vsako-
mur mudilo po svojih oprav-
kih. Ko je sedel nek tovariš že 
na stolu, pr ipravl jen za brit je, 
je prišel »eleganten gospod« iz 
Trbovelj - skozi štiri leta seve-
da, ko so se drugi borili, je on 
delal za okupator ja - se poklo-
nil začasnemu upravniku in 
mu nekaj zašepetal. Upravnik 
je snel tovarišu, ki je sedel že 
na stolu, belo ruto in odšel 
v drugo sobo. Vsi navzoči so se 
spogledali. Torej ima frizerski 
salon Hribernik dve brivnici: 
eno za »gospode« in eno za 
borce? 
(Nova pot, 23. junija 1945, str. 6) 

Natova letala 
ukrepala 

Letala zveze Nato so 
bombardira la položaje bo-
sanskih Srbov v bližini Pal, 
ker Srbi po ul t imatu, ki so 
jim ga zastavili Združeni 
narodi, niso vrnili vsega 
težkega orožja, ki so ga od-
peljali iz skladišč ZN. Le-
tala, ki so se po akcij i vrni-
la nepoškodovana v oporiš-
če Aviano v severni Italiji, 
so napadla predvsem skla-
dišča težkega orožja. Srbi 
so na sedmi letalski napad 
Nata v letu dni in prvi po 
šestih mesecih odgovorili 
tako, da so napadl i vsa va-
rovana območja v BiH. 
Najhu jše posledice so bile 
v Tuzli, k je r so srbske gra-
nate ubile več kot 70 ljudi. 
Karadžičevi Srbi so se pred 
novimi napad i zavarovali 
tako, da so obkolili devet 
skladišč težkega orožja ZN 
in da so za talce oz. kot živi 
ščit uporabil i več kot 300 
pr ipadnikov Unprofor ja . 
Poleg tega so vdrli v skla-
dišče težkega orožja za-
hodno od Sarajeva, večkrat 
pa so obstreljevali tudi sa-
mo glavno mesto. Nad Bi-
hačem so Srbi sestrelili he-
likopter, v katerem je bil 
bosanski zunanj i minister 
Ljubjankič , ki je ob tem iz-
gubil življenje. 

Rdeča luč 
Sloveniji 

Stalni predstavniki d r -
žav članic Evropske uni je 
(COREPER) na sestanku 
v Bruslju zaenkra t niso 
odobrili pa ra f i r an ja osnut-
ka sporazuma med Slove-
nijo in EU o pr idruženem 
članstvu. Do tega ni prišlo 
predvsem zaradi nesoglas-
ja med dvema članicama 
Unije, in sicer med Grčijo 
in Avstrijo. Grčija je na -
mreč zahtevala, n a j se 
v sporazum vključi tudi 
zahteva Aten po prostem 
t ranzi tu skozi Slovenijo, 
temu pa je iz svojih (pred-
vsem ekoloških) interesov 
ostro nasprotovala Avstri-
ja. Zapletlo se je tudi pr i 
posebnem režimu glede na -
kupa nepremičnin v ob-
mejnem pasu med Grčijo in 
Turčijo, pr i obravnavanju 
nezakonit ih migrantov in 
njihovega vračanja v drža-
vo izvora, med spornimi pa 
je tudi vprašanje socialne 
zaščite slovenskih delavcev 
v državah petnajsterice. 
Slovenija ima ta vprašanja 
z večino članic Unije že re-
šena z dvostranskimi spo-
razumi, vendar pa bodo 
morali to enotno uredi t i t u -
di znot ra j EU oz. na j t i for -
mulacijo, s katero se bodo 
s t ranja le vse države. 

Vrh v Keszthelyju 
V madžarskem mestu 

Keszthely ob Blatnem jeze-
ru so se sestali predsedniki 
osmih držav t.i. Srednjee-
vropske pobude - Madžar -
ske, Poljske, Italije, Avstri-
je, Češke, Slovaške, Nemči-
je in Slovenije. Voditelji 
držav, ki jih vežejo skupna 
kul tura , t radici ja in skup-
ne vrednote, so največ po-
zornosti namenili proble-
mom, s kater imi se vzhod-
noevropske oz. nekdanje 
komunistične države sre-
čujejo pri nj ihovem vkl ju-
čevanju v Evropsko unijo. 
Poleg tega so se pogovarjal i 
o problemu manjšin, ki je 
med nekater imi državami 
zelo pereč, pogovori pa so 
potekali tudi o odnosih 

z Rusijo in o uvel javl janju 
Schengenskega sporazu-
ma, ki je zelo poostril nad-
zor na zunanj ih mejah EU. 
O svojih izkušnjah so govo-
rili predsedniki držav čla-
nic EU (Nemčija, Avstrija, 
Italija), kar je bila koristna 
izkušnja za države, ki že 
imajo sklenjene sporazume 
o pr idruženem članstvu 
z EU (Poljska, Češka, Mad-
žarska, Slovaška) in tudi za 
Slovenijo, ki se o sporazu-
mu pogaja prav zdaj. 

Oprostili nekdanje 
vohune 

Nemško zvezno ustavno 
sodišče je izreklo zgodo-
vinsko sodbo. Ta pravi, da 
poklicnih vohunov vzhod-
nonemške obveščevalne 
službe Stasi danes ni več 
mogoče sodno preganjat i . 
Sodišče je menilo, da so ti 
vohuni zaradi ponovne 
združitve Nemčije nepro-
stovoljno postali državljani 
tiste države, proti kater i je 
bila v času h ladne vojne 
usmerjena nj ihova dejav-
nost. Ta pa je po mnenju 
sodišča v nekdanj i NDR bi-
la tudi zakonita. Zato bo 
moralo sodišče preverit i na 
tisoče sodnih postopkov in 
razveljaviti številne že 
izrečene tožbe, med drugim 
tudi prot i nekdanjemu šefu 
Stasi ja Markusu Wolfu, ki 
so ga pred dvema letoma 
obsodili na šest let zapora. 
Sodišče je v zaključni sodbi 
ločilo tri vrste primerov: 
v prvi so tisti, ki so vohuni-
li na ozemlju nekdanje 
NDR in jih ni možno sodno 
preganjat i . V drugi skupini 
so tisti vohuni, ki so delali 
na ozemlju zahodne Nem-
čije in jih je možno prega-
njat i , v t re t j i skupini pa so 
zahodni vohuni, ki so delali 
za Stasi, kar je neopravič-
ljivo kaznivo dejanje . 

Srečanje 0ECD-ja 
V Parizu je potekalo mi-

nistrsko zasedanje 25. d r -
žav članic Organizacije za 
gospodarsko sodelovanje 
in razvoj (OECD). Čeprav 
je srečanje potekalo v senci 
ameriško-japonskega avto-
mobilskega spora, so člani-
ce precej pozornosti name-
nile prošnjam za članstvo 
v to »organizacijo boga-
tih.« Že pr ihodnje leto na j 
bi se jim tako pridruži le 
Južna Koreja in štiri d rža-
ve ̂ višegrajske skupine — Če-
ška, Poljska, Madžarska in 
Slovaška. Slovenija je sicer 
bila omenjena na zaseda-
nju, vendar so jo skupa j 
z Romunijo in Bolgarijo za-
enkra t izločili iz ožjega 
kroga kandida tk za polno-
pravno članstvo. 

Jelcinov volilni 
veto 

Ruski predsednik Jelcin 
je z vetom posegel na zakon 
o volitvah državne dume, 
spodnjega doma ruskega 
par lamenta , ki ga je ta že 
sprejel z dvotret j insko ve-
čino. Zakon je predvideval, 
da bo polovica poslancev 
izvoljena neposredno, pre-
ostala polovica poslancev 
pa na j bi sedeže zasedla po 
proporcionalnem sistemu. 
Zaradi Jelcinovega veta so 
decembrske par lamentarne 
volitve vprašljive. Duma 
bo sedaj namreč morala 
pr ipravi t i nov volilni za-
kon, ki pa verjetno ne bo 
sprejet do avgusta, ko n a j 
bi razpisali nove volitve. 
Jelcin tudi zahteva, da mo-
ra biti za veljavnost volitev 
vsaj 50-odstotna volilna 
udeležba in ne 25-odstot-
na, kot je predlagala duma. 
Jelcin se tudi ne s t r inja 
s tem, da morajo člani ru -
skih izvršilnih organov za 
sodelovanje v predvolilni 
kampanj i odstopiti s svoje-
ga položaja. 



GOSPODARSTVO T 

Varnostni lok in kabina varujeta življenje 
Prikaz varnega dela traktorjev s priključki v Savinjski dolini — Zakaj je registriranih vse manj traktorjev 

V delovnih in prometnih 
nezgodah s traktorji je v Slo-
veniji v zadnjih 14 letih umr-
lo 554 ljudi. Prav varnemu 
delu s traktorji je bil name-
njen tudi praktični prikaz 
dela traktorjev s priključki 
za spravilo krme, ki so ga 
pred dnevi organizirali v bli-
žini Polzele. 

Predstavitev v Savinjski 
dolini so pripravil i v Zvezi 
organizacij za tehnično kul-
turo Slovenije, Svetu za pre-
ventivo in vzgojo v prometu, 
šempetrskem Sipu in Gore-
n ju Trgovina. Na srečanje so 
povabili kmetovalce, pospe-
ševalce in šolarje srednj ih 
kmeti jskih šol. S to akcijo so 
organizatorj i želeli pred-
vsem opozoriti javnost na 
potrebo po večji varnosti pri 
delu s kmeti jskimi stroji. Da 
je le-ta potrebna, govorijo 
številke. Kar tr i četr t ine nez-
god s t rak tor jem se namreč 
zgodi zaradi prevrnitve 
t raktor ja , mars ikatera nez-
goda pa bi se končala z m a n j 

hudimi posledicami, če bi bil 
t rak tor opremljen z varnost-
nim lokom ali kabino. Drug, 
nič m a n j pereč problem, so 
t raktor j i brez tehničnih pre-
gledov. V Sloveniji je pr i -
bližno 150 tisoč t raktor jev, 
predlani je bilo registr iranih 
man j kot 100 tisoč, lani le še 
40 tisoč t raktor jev. Pomanj -
kanje denar ja očitno ni edini 
krivec za neregistr irane in 
verjetno tudi tehnično po-
manjkl j ivo opremljene t r ak -
torje, saj so v republiškem 
svetu za preventivo organi-
zirali številne brezplačne 
tehnične preglede, za kar pa 
lastniki t raktor jev niso po-
kazali posebnega zanimanja . 
Zato vsi tisti, ki se ukvar ja jo 
z varnost jo v cestnem pro-
metu razmišl jajo o dodatnih 
ukrepih. Po njihovi oceni bi 
morali z varnostnimi loki, 
t ako kot v sosednji Avstriji, 
opremiti prav vse slovenske 
t raktor je . 

IB 
Foto: EDI MASNEC 

Prikaz varnega dela s traktorji in priključki za spravilo krme so v Savinjski dolini dopolnili 
s predstavitvijo traktorjev Zetor in priključkov šempetrskega Sipa. Med drugim so v Sipu 
pokazali novo nakladalno prikolico Senator 26/9. 

Gibanje tečajev v mesecu maju 

V zadnjem času je v finanč-
nih krogih vse več besed na-
menjenih tečaju tolarja. Z ob-
javo grafa vas bomo enkrat 
mesečno seznanjali z gibanjem 
tečajev najpomembnejših va-
lut, inflacije ter vrednosti toč-
ke vzajemnega sklada Herman 
Celjski. 

Iz grafa je razvidno, za koli-
ko odstotkov se je spremenil 
srednji tečaj Banke Slovenije 
za določeno valuto od začetka 
preteklega meseca. Tečaj to-
larja(SIT) se je v zadnjem me-
secu okrepil nasproti nemški 
marki(DEM) za 0,12 SIT ozi-
roma 0,15 odstotkov. Ameriški 
dolar(USD) je svojo vrednost 

do tolarja povečal za 0,41 SIT 
ali 0,36 odstotkov, v odnosu do 
nemške marke se je njegova 
vrednost spremenila z 1,381 na 
1,388 DEM za 1 USD. Sloven-
ski tolar se je zmanjšal za 0,3 
odstotke nasproti ECU - ne-
uradni skupni evropski valuti. 

Od gibanja tečajev na deviz-
nem trgu sta zanimivi še dve 
vrednosti s trga kapitala. Kri-
vulja slovenski borzni indeks 
(SBI) kaže aritmetične sredine 
13 najpomembnejših delnic na 
Ljubljanski borzi, HERC je 
oznaka za vzajemni sklad Her-
man Celjski, ki vsebuje tudi 
vrednostne papirje, ki kotirajo 
na Borzi. 

Inflacija je bila za mesec 
maj -0 ,1 , torej deflacija in upa-
mo, da bo podobno tudi v pri-
hodnje. 

ZDENKO PODLESNIK 

Novi prostori v MGA Nazarje 
V podjetju Mali gospodinjski aparati Nazarje so zgradili nove 

prostore, namenjene razvojnim službam. V torek, 30. maja, so 
jih ob priložnostni slovesnosti predali svojemu namenu. 

Doslej so razvojno delo za MGA opravljali nemški strokov-
njaki v Traunroitu, kajti nazarsko podjetje že 23 let proizvaja za 
koncem Bosch Siemens vse male gospodinjske aparate na 
motorni pogon. Pridobitev novih prostorov pomeni za MGA, 
kjer je zaposlenih 570 delavcev, uresničitev izjemno pomemb-
nega cilja, saj bodo novi prostori omogočili prenos celotnega 
razvoja malih gospodinjskih aparatov na domača tla. To je tudi 
ena izmed redkih slovenskih tovarn, ki bo prevzela razvoj za 
nemški koncern. Z razvojnimi službami, v katerih bo še ta 
mesec pričelo z delom okoli 45 strokovnjakov, med njimi bo 13 
na novo zaposlenih, se bo zaokrožila podoba podjetja, ki obvla-
duje vse poslovne funkcije. Skupna vrednost investiranja 
v poslovne prostore, ki merijo okoli 750m2, je okoli 1,8 milijona 
mark. 

KL 

Na poti do ISO 
9000 

V Gorenju Gospodinj-
ski aparati, kjer name-
njajo zagotavljanju kako-
vosti vseskozi veliko po-
zornost, so skrbno zasta-
vili tudi aktivnosti za pri-
dobitev certifikata ISO 
9000. Začetek presoje je 
napovedan za 20. junij, 
od 8. do 10. maja pa so 
predstavniki nemškega 
certifikacijskega organa 
TÜV Bayern že opravili 
certifikacijsko predpre-
sojo. 

V predpresoj i so ugoto-
vili, da je uporaba siste-
ma ISO 9000 v Gorenju 
Gospodinjski apara t i »v 
največji meri skladna 
z zahtevami in dokazuje 
ustrezno zavest, motivi-
ranost in usposobljenost 
zaposlenih do kakovosti«. 
V organizacijskih enotah 
so s t rokovnjaki iskali od-
govore na okoli 240 vpra-
šanj cert if ikacijskega or -
gana, povezanih z izpol-
n jevanjem predpisov ozi-
roma uredb v okviru si-
stema vodenja in zago-
tavl janja kakovosti. 20. 
juni ja pa bodo presojali 
skladnost sistema zago-
tavl janja kakovosti z ISO 
9000 v različnih organi-
zacijskih enotah. 

M.L. 

NOVO NA BORZI 
Izplačilo dividend 
in obresti 

Mesec junij je za lastnike 
vrednostnih papirjev zelo po-
memben mesec. V tem mesecu 
bodo delniške družbe, ki so 
poslovale z dobičkom in bodo 
del dobička namenile za izpla-
čilo dividend izplačevale divi-
dende. Kakšne bodo dividende 
bodo delničarji sprejemali na 
skupščinah delničarjev. Veči-
na skupščin bo v mesecu maju 
in juniju. Na borzi kotirajo 
delnice vedno več delniških 
družb, zato je tudi podatkov 
kdaj bodo določene skupščine, 
kakšne dividende se predvide-
vajo in podobno vedno več. Če 
bi hoteli v člankih, ki jih pri-
pravljamo za NOVI TEDNIK 
objavljati vse podatke 
o skupščinah, dividendah bi 
nam zmanjkalo prostora. Zato 
vabimo investitorje, da se 
oglasijo v CELJSKI BORZNO 
POSREDNIŠKI HIŠI kjer bo-
do dobili najosnovnejše podat-
ke o VP, ki kotirajo na Borzi. 
Brez poznavanja najosnovnej-
ših podatkov je skoraj nemo-
goče kupovati delnice, katerih 
delnice kotirajo na borzi. 

Ena izmed pomembnih 
skupščin delniških družb, ki 
kotirajo na borzi, bo 31. maja. 
Nadzorni svet SKB banke je 
sprejel sklep, da bodo do divi-
dende za leto 94 upravičeni vsi 
delničarji banke glede na šte-
vilo delnic, vpisanih v delni-
ško knjigo na dan 28. februar-
ja letos. Glede na dnevni red 
skupščine je pričakovati kar 
zanimivo skupščino. Med dru-
gim bodo delničarji obravna-
vali poročilo SKB banke d.d. 
z letnim obračunom banke za 
leto 94 z mnenjem nadzornega 
sveta banke in mnenjem znane 
revizorske hiše. Obravnavali 
bodo tudi spremembe in do-
polnitev statuta SKB banke. 

izplačila obresti 
1. junija zapadejo v izplačilo 

obresti pri obveznicah Pošte 
Celje, Pošte Gorica in Rogaška 
ZHT. Pri POŠTNIH obvezni-
cah se ne pričakujejo problemi 
pri izplačilu obresti. Pošte so 
do sedaj točno ob zapadlostih 
poravnale svoje obveznosti iž 
naslova obveznic, zato so pri 
investitorjih te obveznice tako 
cenjene. Popolnoma druga sli-
ka pa se pričakuje z obrestnim 
kuponom obveznic Rogaška 
ZHT. Po sporočilih za javnost 
s strani Rogaška ZHT kuponi 
na dan zapadlosti ne bodo iz-
plačani, ampak v skladu z na-

črtom finančne reorganizacije 
po uvedbi postopka prisilne 
poravnave. Prvega junija se 
vnovčujejo tudi blagajniški 
zapisi Banke Slovenije z na-
kupnim bonom v apoenih po 
500.000 sit. Pooblaščene ban-
ke, med katerimi je tudi BAN-
KA CELJE d.d., Celje, bodo 
glede na pooblastilo Banke 
Slovenije vnovčevale 1. junija 
vse zapise, ki bodo dostavljeni 
banki do 10 ure. Vsi kasneje 
dospeli blagajniški zapisi pa 
bodo vnovčeni na dan, ko jih 
bodo imetniki dostavili. 

31. maja zapadejo v plačilo 
kuponi obveznic Republika 
Slovenija 8 (RS08). Ker je to 
edina obveznica katere kupon 
zapade v tujem denarju, tran-
sakcije s kuponi ne potekajo 
preko centralnega depoja, am-
pak mora vsaka pravna ali fi-
zična oseba sama pri banki 
z velikim pooblastilom vnov-
čiti kupone. Kot sem že dejal, 
imetniki kuponov dobijo v za-
meno tuj denar v konkretnem 
primeru marke. 

Novosti 
Za naslednje članke pri-

pravljam kratke informacije 
o delniških družbah, katerih 
delnice kotirajo na Borzi. 
V teh informacijah bodo na-
josnovnejši podatki o podjetju. 
Prepričan sem, da se bodo in-
vestitorji na podlagi teh infor-
macij lažje in kvalitetnejše od-
ločali za nakupe vrednostnih 
papirjev. 

Interspar bo odprt 
konec avgusta 

28. avgusta bo v Celju 
odprt nakupovalni trgov-
ski center Interspar. Tretji, 
na prostora v tem centru 
ki ga gradi velenjski Ve-
grad, bo namenjena vele-
blagovnici Intespar, poleg 
tega pa bo v centru še pre-
ko 20 manjših lokalov. Med 
drugim bo v teh lokalih 
enota Banke Celje, večja 
restavracija, manjši gostin-
ski lokali in trgovine. 
Gradbena dela bodo zak-
ljučena do začetka junija, 
do otvoritve centra pa bodo 
s križišča Mariborske in 
Bežigrajske ceste prestavili 
tudi Petrolovo bencinsko 
črpalko in sicer v bližino 
Avtotehnike. 

Pol stoletja 
Petrola 

Petrol letos praznuje 50-
letnico svojega delovanja. 
Večino sredstev, ki bi jih 
sicer namenili takšnim in 
drugačnim prireditvam, pa 
bodo poklonili v humani-
tarne namene. Ob obletnici 
so se spomnili predvsem na 
slovenske osnovnošolce, ob 
50-letnici so 50. osnovnim 
šolam poklonili 50 raču-
nalnikov. Slovesnost je bila 
v torek v Festivalni dvora-
ni v Ljubljani, računalnike 
pa so razen slovenskim šo-
lam podelili še dvema šola-
ma zamejskih Slovencev na 
Madžarskem ter eni šoli 
v italijanski Gorici. Sreča-
nja so se poleg predstavni-
kov Petrola udeležili tudi 
minister za šolstvo in šport, 
predstavniki Zavoda za 
šolstvo in šport, predstav-
niki dobavitelja računalni-
kov IBM ter podjetja Inter-
trade Ljubljana kot uvoz-
nika opreme. 

Kmečki sklad 2 do 
začetka junija 

Sedmega junija poteče 
rok za vpis certifikatov 
v Kmečki sklad 2, deset dni 
pred koncem zbiranja je 
bilo v tem skladu prostora 
še za približno 1900 certifi-
katov. Od 7. decembra lani 
do 25. maja letos je 
v Kmečki sklad 2 vložilo 
certifikate preko 32 tisoč 
Slovencev, ti so vložili 8,89 
od skupno 9,4 milijarde to-
larjev razpisanega kapita-
la. S Kmečkim skladom 
2 namerava Kmečka druž-
ba sodelovati na naslednji, 
tretji avkciji Sklada za raz-
voj, certifikate pa namera-
vajo do konca leta zbirati 
v Kmečki sklad 3, s čimer 
naj bi osnovni kapital s 7,3 
milijarde povečali na 9,4 
milijarde tolarjev. 

Dolina končala 
z javno prodajo 

Pred kratkim je bila zak-
ljučena javna prodaja del-
nic trgovskega podjetja 
Dolina iz Velenja. V javni 
prodaji so ponudili 20 od-
stotkov družbenega pre' 
moženja v vrednosti neka) 
manj kot 40 milijonov to-
larjev. Podjetje Dolina de-
luje preko 40 let, v sam0' 
stojno podjetje se je razvil® 
pred nekaj leti iz nekdanja 
ga tozda podjetja Mer* 
V javni prodaji je bilo del; 
nice mogoče kupiti tudi 
z gotovino, vendar za na]' 
več milijon tolarjev. V p('' 
djetju ocenjujejo, da je bilJ 

javna prodaja uspešna ijj 
da je bilo vpisanih preko 
odstotkov razpisa^ 
delnic. 

J 



GOSPODARSTVO 

Letos največ o tečajni politiki 
Gospodarstveniki na Rogll so slišali boli malo konkretnih rešitev 

Konec minulega tedna je bila na 
¡{„gli tradicionalna Tribuna tržnega 
gospodarstva. Pripravila sta jo Dru-
£{vo ekonomistov Celje in Klub po-
djetnikov Zlatorog v sodelovanju 
t Gospodarsko zbornico Slovenije in 
pruštvom za marketing Slovenije. 

Prvi dan so udeleženci spregovorili 
0 aktualnem gospodarskem trenutku 
glovenije ter bodočih ukrepih. V raz-
pravi so sodelovali minister za gospo-
darske dejavnosti dr. Maks Tajnikar, 
•predsednik Gospodarske zbornice 
pagmar Šuster in viceguverner Banke 
Slovenije Andrej Rant. 

Problemov, ki tarejo naše gospo-
darstvo je seveda precej, po oceni dr. 

Maksa Tajnikarja pa so gospodarski 
rezultati naše države zelo ugodni, 
v primerjavi z drugimi evropskimi de-
želami pa smo imeli v zadnjih letih 
izredno visoko rast gospodarstva. Ne-
koliko odprto ostaja vprašanje brez-
poselnosti, čeprav brezposelnost na 
ravni devetih odstotkov ni tako hudo 
velika, je menil Tajnikar. Gospodar-
stvenikom je povedal, da v vladi zdaj 
največ razpravljajo o zunanjetrgovin-
ski bilanci. Opravili so tudi razgovore 
z največjimi izvozniki, saj tečajna po-
litika predstavlja velik problem tako 
za majhne kot tudi za večje izvoznike. 
Viceguverner Banke Slovenije Andrej 
Rant je na Rogli o tem dejal: »Stabil-

nost valute tudi za centralno banko ni 
nekaj absolutnega. Nikoli je nismo ra-
zumeli kot politiko, ki mora uničevati 
gospodarstvo. Politika je naravnana 
na to, da se gospodarstvu zagotovi po-
zicija, ki ohranja izvozno gospodar-
stvo.« 

In kaj so trenutno najboljše rešitve 
za izvoznike? Mag. Dagmar Šuster 
meni: »Kratkoročno so realne tiste, ki 
jih oblikuje vlada, računamo, da bo že 
v naslednjih dneh sprejeta dokončna 
oblika na eni strani subvencioniranja 
obrestnih mer, kreditov in ostalega ter 
na drugi strani olajšanje davkov in 
prispevkov v obliki refundacije. To bo 

ukrep, ki bo izvoznikom lahko poma-
gal. Će pa bodo vzporedno s tem 
splošna bilančna gibanja in druge mo-
rebitne poteze Banke Slovenije še kaj 
naredile na strani tečaja, potem bo 
efekt še toliko večji.« Minister Tajni-
kar je nato dejal, da so to seveda le 
kratkoročne rešitve, dolgoročno pa 
znotraj vlade teh problemov niso spo-
sobni reševati. V kratkem bo nekaj 
razpisov in ukrepov na to temo, izvoz-
nikom bodo med drugimi skušali po-
magati z možnostjo odlaganja pri-
spevkov ter z olajšanjem plačilnih ro-
kov v določenih sektorjih. 

DAMJANA SEME 

Laško pivo v Bosni 
Pivovarna Laško, ki je lani zvarila dober milijon hekto-

litrov piva in presegla proizvodnjo in prodajo iz leta 1993 
za 14 odstotkov, dosega tudi letos zelo dobre rezultate. 
V prvih štirih mesecih so prodali za petino več piva kot 
v enakem obdobju lani, prodaja piva v maju pa je enaka 
lanski. Pivovarna je letos zelo povečala prodajo svojega 
piva v Bosno, uspelo pa jim je tudi, da laško pivo točijo 
v večini gostiln po vsej Sloveniji. д 

Predstavljeni poslovni načrti 
Včeraj, 31. maja, so absol-

venti pete generacije Poslo-
vodne šole Gorenja predstavili 
vodstvu poslovnega sistema, 
direktorjem podjetij in men-
torjem svoje poslovne načrte, 

j Z njimi so mladi Gorenjevi 
managerji predstavili obvla-
dovanje metodologije formuli-
ranja in razdelave poslovne 
ideje in nakazali predloge za 
izboljšanje prakse na posa-
meznih poslovnih področjih. 
Med predstavljenimi poslovni-

mi načrti so bili Dokupni pro-
grami Gorenja na trgu Slove-
nije in v nekdanji Jugoslaviji, 
Organiziranje zbirnih skladišč 
v Italiji za dovoz materiala, 
Notranja kontrola v material-
nem in finančnem poslovanju, 
Celovita vzpostavitev sistema 
kakovosti po ISO 9002 v po-
djetju Programatorji, Uvaja-
nje kontrolinga v Gorenju Ma-
loprodaja in še nekateri drugi 
poslovni načrti. 

M.L. 

Skupščina šele septembra 
Pivovarna Laško še vedno ni vpisana v sodne registre kot 

i/elniška družba. Lastninjenje so sicer že zdavnaj končali, ven-
dar še vedno čakajo na drugo soglasje Agencije za privatizacijo. 

Skupščina delničarjev, ki so jo konec lanskega leta napovedo-
vali že za april, bo zato šele septembra. Pivovarna Laško je 
večinski lastnik svoje tovarne, saj so poleg 45 odstotnega deleža, 
ki je v lasti sedanjih in bivših zaposlenih, pridobili še 21 odstot-
kov glasov drugih delničarjev. Z nekaterimi pravnimi osebami, 
lastniki delnic pivovarne, so namreč podpisali sporazum, po 
katerem jih lahko zastopajo pri odločitvah. 

JI 

Krekova banka v Šoštanju 
Slovenci nadpovprečno zaupaio tei mladi bančni hiši — Letos 
še dve novi enoti 

V prostorih Kajuhovega 
doma v Šoštanju bodo jutri 
opoldne slovesno odprli po-
slovalnico Krekove banke 
d.d. 

Krekovo banko d.d. je 
ustanovilo 2.891 delničarjev, 
danes pa ima njene delnice 
že 5.383 delničarjev. Zaupa-
nje v to mlado banko po t r ju -
jejo tudi raziskave javnega 
mnenja v letih 1993 in 1994, 
ki so pokazale, da Slovenci 
Krekovi banki d.d. nadpov-
prečno zaupajo. To stališče 
po t r ju je jo tudi ugodni po-
slovni rezultat i v obeh letih 
njenega poslovanja. 

Poslovalnica v Šoštanju je 
že šesta organizacijska enota 
te banke, razen v Mariboru 
ima svoje poslovalnice še 
v Ljubl jani , Novem mestu, 
Zrečah, Novi Gorici in od ju-
t r i dal je tudi v Šoštanju. Do 
konca letošnjega leta name-
ravajo odpret i še dve enoti, 
nagla širitev mreže pa potr-
juje ocene, da gre za eno na j -
bolj perspekt ivnih sloven-
skih bank. 

Delavci Krekove banke 
d.d. se odl ikujejo po izjemni 

pozornosti do svojih s t rank. 
K temu jih vzpodbuja jo tudi 
predlogi in pr iznanja , ki jih 
beležijo nj ihove s t ranke 
v Knjigo mnenj . Najpogo-
stejše izjave dosedanjih 
strank, na pr imer pr i je tno 
doživetje, izjemna pr i jaz-
nost, ustrežljivost, bodo go-
tovo vzpodbudile k sodelo-
vanju s Krekovo banko d.d. 
ne samo občane, temveč tudi 

podjetnike, saj banka ponuja 
široko paleto bančnih sto-
ritev. 

V mesecu juniju pa si bodo 
lahko s t ranke v banki ogle-
dale zanimivo razstavo s ta-
rih hrani lnikov in hrani lnih 
knjižic, povezanih s Krekom, 
poleg tega pa so pripravil i za 
s t ranke tudi posebno po-
nudbo. 

Ш 

V tej eminentni, pred kratkim v denacionalizacijskem postopku 
lastnikom vrnjeni in obnovljeni zgradbi, bo od 5. junija poslo-
vala Krekova banka d.d. v Šoštanju. 

Dvoje pogledov 
Kako pa na aktualne go-

spodarske probleme gleda-
jo gospodarstveniki, ki so 
se udeležili letošnje Tribu-
ne?: Emil Kolenc, direktor 
Center Celje: »Gospodar-
ska situacija je po regijah 
silno različna, zato sem mi-
nistru Tajnikarju tudi po-
stavil vprašanje, ali vlada 
kaj razmišlja o vedno moč-
nejši koncentraciji politič-
ne, gospodarske in finanč-
ne moči v Ljubljani. Spra-
šujem se, kako bo z manjši-
mi regijami, saj v obilici 
podatkov, ki nam jih po-
sreduje gospodarska zbor-
nica, lahko vidimo, kako 
smo konkretno v naši obči-
ni nazadovali. Naše podjet-
je izhaja iz trgovinske de-
javnosti in moram priznati, 
da smo zelo zaskrbljeni, 
kako bo v bodoče, saj je 
ekonomski položaj občine 
problematičen. Smo v vrhu 
slovenske brezposelnosti, 
v zadnjih letih ni novih 
proizvodnih programov, 
saj v takšne programe ne 
pritegnemo investitorjev. 
Vsi radi vlagajo v tiste de-
javnosti, ki so hitro dobič-
konosne. Menim, da bi v tej 
smeri morali dati večji po-
udarek regijam, kjer se go-
spodarska situacija vidno 
slabša.« 

V.d. direktorica Aero 
Celje Milena Brezigar: 
»Aero je podjetje, ki je bilo 
ob razpadu tržišč v bivši 
Jugoslaviji zelo prizadeto, 
prehodili smo težko pot 
preusmeritve naše proiz-
vodnje od takratnih ugod-
nih razmer do vključitve 
v evropsko in svetovno 
konkurenco. V tem prehod-
nem obdobju smo morali 
skozi notranje čiščenje po-
slovanja in sicer na po-
dročju racionalizacije vseh 
vrst stroškov, delovne sile 
in na drugi strani v vlaga-
nje novih tržišč. Lahko re-
čemo, da je najhujša kriza 
za nami, to kažejo tudi do-
seženi rezultati v lanskem 
letu. Res pa je, da tečajna 
politika prizadeva vse iz-
voznike, zato tudi mi upa-
mo, da bodo kaj konkret-
nega storili na tem področ-
ju, kot obljubljajo.« 

poslovni prostori v središču Celja v 
stanovanjsko poslovni center v središču Žalca 

obrtne delavnice v obrtni coni Celja 
poslovno upravni objekt v Velenju 

trgovsko poslovni center in športna hala s 
poslovnimi lokali v Laškem 

Pokličite: tel.: 063126-634, fax: 063/442-490 

PONUDBA Ili POVPRAŠEVANJE 
Ponudba: 

- Belgijsko podjetje Spille-
taen Autobedruf NV nudi 
шапј poškodovana vozila ra-
zličnih tipov in znamk ter sto-
{*nj poškodb. Vozila so od-
kupljena neposredno od zava-
r°valnic in so predvidena za 
j^oz v poškodovanem stanju, 
formaci je : tel. 0032/513-03-
f°l in fax 0032/515-03-602 
Patrick Spilleben). 

~ ItalijanskopodjetjeOpran-
Moda Sas nudi ženske ple-

s n e , konfekcijo, usnjene in 
^znene izdelke, oblačila, 
Platno ter intimna ženska 
plačila. Informacije: tel. in 
¡.ax 0039/2-669-6437 (Emilia 
^Prandi). 

^vpraševanje: 
.^Malteška poslovna grupa-

ma išče zanesljive poslovne 
prtnerje, ki bi jih zanimalo 
,r§ovanje z različno elektroni-
,°> prehrambenimi artikli in 
eKstilom. Informacije: tel. 

00356/235-845 in fax 00356/ 
248-393 (Franco de Gabriele). 

- Belgijski grosist umetnega 
cvetja in rastlin Artisilk išče 
grosiste, cvetličarje, trgovce in 
velike vrtnarske centre za 
vzpostavitev trajnejših po-
slovnih odnosov. Informacije: 
tel. 0032/3-827-1203 in fax 
0032/3-830-1827 (G. Cools). 

- Portugalsko podjetje Tor-
meca želi vzpostaviti stike 
s slovenskimi podjetji za sode-
lovanje na področju skupnih 
vlaganj ipd. Partnerjem nudi 
možnost zagotovitve storitev 
in proizvodov na elektro in ko-
vinskem sektorju (proizvodnja 
opreme, strojev in rezervnih 
delov po specifikaciji klienta). 
Zagotavljajo prodajo na por-
tugalskem trgu in v drugih 
portugalsko govorečih drža-
vah. Informacije: 003511/937-
1043 in fax 003511/937-1359. 

- Nemško podjetje Fischer se 
zanima za nakup obratov po-
hištvene industrije v Sloveniji. 

Informacije: tel. 0049/86-71-
72-650 in fax 0049/86-71-72-
366 (H. Zeyss). 

Informacije: 
- For East Trade Serv ce INC 

Taiwan Handelsburo iz Duna-
ja posreduje seznam 30 podje-
tij uvozno izvoznega združe-
nja Taipei iz Tajvana v namen 
obojestranskih poslovnih sti-
kov. Seznam je na voljo v Info-
linku. Informacije: tel. 0043/ 
222-513-1933 in fax 0043/513-
7632. 

Center za 
informacijski 
sistem 
Gospodarske 
zbornice 
Slovenije 

Vse podrobnejše informacije 
dobite pri Centru za informa-
cijski sistem Gospodarske 
Zbornice Slovenije, telefon 
061/12-50-122, int. 290, 292 in 
293 in fax 061/219-536. 

Večina dobička v rezerve 
Tretii zbor delničarjev Hmezad banke 

Poslovanje banke v minu-
lem letu, delitev dobička, po-
slovna politika za leto 1995 ter 
imenovanje finančnega revi-
zorja - to so bile osrednje teme 
tretjega zbora Hmezad banke, 
ki je bil minuli četrtek v pro-
storih žalskega hotela Gol-
ding. 

Po oceni direktorja Hmezad 
banke Mihaela Goličnika je 
bilo poslovanje banke v minu-
lem letu uspešno. Revidiran fi-
nančni izid izkazuje dosežen 
dobiček v višini 110 milijonov 
tolarjev. Ob koncu leta je bila 
dosežena bilančna vsota 6.173 
milijonov tolarjev, kar je do-
brih 79 odstotkov več kot leto 
prej in za 23 odstotkov presega 
zastavljene načrte banke. Re-
vidirana knjigovodska vred-
nost delnice Hmezad banke 
znaša 21.646 tolarjev, donos 
kapitala je 11,2 odstoten, ban-
ka pa ima 83 odstotkov terja-
tev do komitentov z najboljšo 
boniteto. 

Tudi v prihodnje bodo v tej 
bančni hiši namenili največ 
pozornosti varnosti naložb, 
likvidnosti, rentabilnosti po-
slovanja in razvoju. V kolikor 
bo možen in racionalen tretji 
razpis delnic, računajo na 50-
odstotno povečanje trajnega 
kapitala, sredstva pravnih 
oseb naj bi se povečala za 49 
odstotkov, sredstva občanov 
pa za 57 odstotkov. Znižalo pa 
naj bi se trgovanje z vrednost-

nimi papirji, saj je banka te 
posle prenesla na lastno Sa-
vinjsko' borzno posredniško 
hišo. Ker Hmezad banka pri-
čakuje oživitev na področju 
investicij po končanem lastni-
njenju, se pripravlja na pove-
čano in konkurenčno ponudbo 
financiranja investicij. Zato 
banka med drugim še vedno 
ponuja tudi kredite menedžer-
skim skupinam za nakup dele-
žev v podjetjih. 

Na zboru banke so nadalje 
sklenili, da bodo tudi letos fi-
nančno revizijo zaupali revi-
zijski hiši Coopers & Lybrand, 
največ razpravljalcev pa se je 
tokrat oglasilo v zvezi z deli-
tvijo dobička. Upravni odbor 
in vodstvo banke sta namreč 
predlagala, da ne bi izplačali 
dividend, namesto tega naj bi 
večino dobička razporedili 
v rezerve banke, kar bi pome-
nilo kapitalsko krepitev banke 
in zagotovitev višine kapitala, 

ki jim zagotavlja vsa doseda-
nja pooblastila. Po oceni neka-
terih delničarjev je takšen 
sklep preveč splošen, zato so 
se dogovorili, da se dobiček 

nameni za povečanje osnovne-
ga kapitala delničarjev 1. emi-
sije. 

IB 

Hmezad banka je bila kot sa-
mostojna banka ustanovljena 
na zboru delničarjev leta 1992. 
Komitentom je danes name-
njenih 17 agencij. Banka ima 
vsa pooblastila za opravljanje 
tolarskih poslov in je speciali-
zirana za mala in srednja po-
djetja, obenem pa posluje tudi 
z velikimi podjetji. V letoš-
njem letu načrtujejo v Hmezad 
banki odprtje novih agencij 
v Slovenski Bistrici in Šent-
jurju, obnoviti pa nameravajo 
agenciji v Laškem in Rogaški 
Slatini. 

Savinja prenovljena do jeseni 
Z obnovo hotela Savinja bo Pivovarna Laško zaključila 

ciklus naložb v laško gostinstvo. Že pred nekaj leti je bil 
v celoti obnovljen laški grad, nato še hotel Hum, še letos 
pa bo zopet zaživel hotel Savinja v središču mesta. 

Obnavljanje hotela bo končano najkasneje do letošnje-
ga oktobra. V prenovljeni zgradbi bo vrsta lokalov, piv-
nica, kavarna in gostilna s kmečkimi dobrotami, kasneje 
pa bodo v hotelu uredili še devet apartmajev, ki bodo 
namenjeni predvsem poslovnežem. 

JI 



TEMA TEDNA 

Izziv prihodnosti 
Slovenski teden v Slngenu — prispevek h graditvi skupne Evrope 

»Slovenci so velik narod, ki 
je korak pred ostalimi 
v vzhodni Evropi. Slovenija ni 
balkanska, ampak alpska, 
evropska država, ki sodi 
v Evropsko uni jo . . . Naj tudi 
ta teden prispeva h graditvi 
skupne Evrope.« Te besede 
uglednega nemškega politika 
Hansa Petra Repnika ob od-
prtju slovenskega tedna, ki je 
bil od 24. do 31. maja v part-
nerskem mestu Celja, Singenu, 
so samo drobec številnih poh-
valnih besed, s katerimi niso 
skoparili niti predstavniki 
Singena in pokrajine Baden-
Württemberg. 

Nadžupan Singena Andreas 
Renner je že na tiskovni kon-
ferenci pred odprtjem sloven-
skega tedna poudaril, da je to 
nova dimenzija sodelovanja 
med dvema partnerskima me-
stoma, saj je njegova širina se-
gla v sodelovanja med dvema 
regijama: »Ponosni smo, da 
lahko v Evropski uniji pred-
stavimo slovensko gospodar-
stvo. Pričakujem, da bodo to 
predstavitev videli mnogi, ne 
le iz naše regije, ampak tudi iz 
sosednje Švice.« 

Iz celjskega 
v slovenski teden 

Razvoj celjskega v slovenski 
teden ni presenetljiv. Ko je bil 
opravljen prvi korak, ko sta se 
mesti odločili, da kulturnemu, 
športnemu, humanitarnemu in 
turističnemu sodelovanju do-
data novo dimenzijo, gospo-
darsko sodelovanje, je vse 
ostalo sledilo. Gospodarstvo se 
pač ne zapira znotraj mestnih 
vrat. Ali, kot je podčrtal slo-
venski minister za gospodar-
ske dejavnosti dr. Maks Tajni-
kar, ki je slovenski teden tudi 
odprl: »Celje je mesto, ki na 
nek način predstavlja Sloveni-
jo v malem. Je gospodarsko 
razvito mesto, s težavami in 
uspehi. Tako kot smo v Slove-
niji ponosni na našo kulturn-
mo tradicijo in lepoto dežele, 
želimo biti ponosni tudi na na-
še gospodrastvo.« Razlogov za 
upanje, da ne bo ostalo le pri 
željah, imamo po njegovem 
mnenju veliko, saj je Slovenija 
danes že resen partner števil-
nim, še posebej pa državam 
Evropske unije. Pri tem pa je 
Nemčija ena najpomembnej-
ših gospodarskih partneric, saj 
gre vanjo tretjina slovenskega 
izvoza, iz nje pa prihaja četrti-
na uvoza. Pri tem pa je najob-
sežnejše in najbolj plodno rav-
no sodelovanje s pokrajino Ba-

den-Württenberg, kamor gre 
10 odstotkov celotnega sloven-
skega izvoza. Gospodarski mi-
nister te pokrajine Herman 
Schaufler je še podkrepil nje-
gove besede in označil sloven-
ski teden za nekaj velikega, dr. 
Haro Eden, predsednik Indu-
strijsko trgovinske zbornice 
Hochrhein-Bodensee, pa je oz-
načil dosežke slovenske go-
spodarske politike kar za ču-
dež in dodal , da je sicer orien-
tacija proti Bruslju in Evropi 
pomembna, a še bolj pomemb-
na je usmeritev k posameznim 
regijam. Sadovi po njegovem 
niso vidni čez noč, vendar na-
nje verjetno ne bo treba pre-
dolgo čakati: »Lani se je v Ce-
lju na obrtnem sejmu predsta-
vilo sedem naših podjetij, se-
daj se jih v Singenu predstav-
lja petkrat več. Jeseni pridemo 
spet na celjski sejem...« 

Celjski župan Jože Zimšek 
je slovenski teden v Singenu 
označil kot začetek, kot izziv 
za prihodnost. »Celje in okoli-

ca se tokrat prvič predstavlja-
ta tako celovito. Razstava je 
prijetna, vendar še vedno 
skromna, je pa pomembna za 
prihodnje sodelovanje in go-
spodarske stike. Naš namen je 
vzpodbuditi konkretne dogo-
vore in posle. Pomembno je, da 
se je Celju pridružila država 
Slovenija.« Pravzaprav kar 
njen pomemben del, saj so bili 
poleg ministra Tajnikarja pri-
sotni še državni sekretar za 
kulturo Jože Osterman, vele-
poslanik Slovenije v Nemčiji 
Boris Frlec, direktor službe za 
ekonomske odnose s tujino pri 
GZS Vitko Roš, Stane Bizjak 
z ministrstva za gospodarske 
dejavnosti, mag. Franček 
Knafelc, GZS, direktor Ob-
močne zbornice Celje. . . 

Priložnosti so bile 
Priložnosti za pogovore, na-

vezave stikov in dogovore 
o poslih je bilo v naslednjih 

dneh dovolj, pa naj bo v okviru 
vinarskega dneva, dveh turi-
stičnih ali celjskega. Poslovno 
najpomembnejša pa sta bila 
ponedeljek, ko je bil v Singenu 
poslovni dan gospodarstva Ce-
lja in Slovenije in torek, ko je 
bila v okviru obrtniškega dne 
promocija posameznih obrtni-
ških delavnic, podjetnikov in 
obrtnikov Slovenije. 

Sama predstavitev sloven-
skih podjetij v dvorani Schef-
felhalle, med katerimi so pre-
vladovala celjska, in še pose-
bej tistih, ki se ukvarjajo s tu-
rizmom (izstopala so zdravi-
lišča), je bila sicer po obsegu 
skromna, vendar všečna, za 
kar nimajo zaslug le razstav-
ljalci s svojim izborom najza-
nimivejših izdelkov, ampak 
tudi sama postavitev razstave, 
za katero je poskrbel Studio 
Dan iz Celja. Na visoki kako-
vostni ravni pa so bile kar po 
vrsti vse kulturne prireditve, 
še zlasti razstava sodobne slo-
venske grafike v singenski 
mestni hiši, ki so jo na pot po-
spremili nadžupan Singena 
Renner, direktor Mednarodne-
ga grafičnega likovnega centra 
Ljubljana Zoran Kržišnik in 
državni sekretar za kulturo 
Jože Osterman, ki je razstavo 
odprl. Predstavil se je Plesni 
orkester Žabe, pa Komorni 
zbor Celje, o Celju, mestu zgo-
dovine in kulture, sta preda-
vala dr. Ivan Stopar in Branko 
Goropevšek, igral je ansambel 
Gašperji, citrar, harmoni-
kar . . . Dobro so se odrezale 
celjske kegljavke, za gala 
predstavitev Lipicancev 
v Münchried-Halle pa so po-
skrbeli kar gostitelji. 

Se je splačalo? 
Slovenija, še posebej Celje 

in njegovo širše območje, so se 
v Singenu dostojno predstavi-
li. Čeprav so pritegnili po-
membne in ugledne obiskoval-
ce, ki so o Sloveniji govorili 
naravnost vzhičeno, pa je bil 
presenetljivo skromen odziv 
tamkajšnjih medijev (to ne ve-
lja za lokalne). To pa sploh ni 
nepomembno, saj je bilo v po-

govorih jasno povedano, da 
Nemčija, njeni prebivalci in 
s tem tudi poslovneži, Sloveni-
je praviloma še ne poznajo. 
Menda nam najbolj od vsega 
manjka prav medijska promo-
cija. Kakor koli že, korak tudi 
v to smer je bil narejen. Če pa 
so se stroški za tokratno pred-
stavitev splačali (vse skupaj bi 
naj stalo blizu 20 milijonov to-
larjev), bo pokazal šele čas. 

Takrat, ko bodo posli sklenje-
ni, ko bodo v Slovenijo tudi ali 
samo zaradi tokratne predsta-
vitve prišli novi poslovni part-
nerji in turisti. Priložnost za 
korak naprej je bila dobra, ko-
liko jo je kdo izkoristil pa je 
druga pesem. Če pa še prilož-
nosti ne bi bilo, pa tudi o tem, 
da bomo videli, kakšne sadove 
je rodila, ne bi mogli govoriti. 

MILENA B. POKLIČ 

Organizator slovenskega tedna v Singenu - Fit media iz Celja - se 
zahvaljuje vsem posameznikom in podjetjem, ki so prispevali 
k uspehu promocije Slovenije in Celja, še posebej pa izvajalcem 
turističnega in celjskega dne. To pa so: Muzej novejše zgodovine 
Celje, Osrednja knjižnica Celje, Cetis, Plesni orkester Žabe 
s pevko Mio Žnidarič, Komorni zbor Celje, Združenje šoferjev 
in avtomehanikov Celje, GZS Območna zbornica Celje, Klasje 
Celje, Pekarna Geršak, Celjske mesnine, Jurij Šentjur, Rogaški 
vrelci, Srednja šola za gostinstvo in turizem Celje, gostišče 
Amon, Steklarna Hrastnik, EPSI Nazarje, Izletnik Celje, Vinag 
Maribor, Vipava 1884, Zlati grič Slovenske Konjice, DANA 
Mirna, Terme Zreče, Mesarstvo Prekoršek in Mercator — Bla-
govni center d.d. Ljubljana. 

V Singenu so gostovale tudi 
kegljavke Miroteksa in v pri-
jateljskem dvoboju premagale 
domači klub s 3282:3048. Naj-
boljša je bila Kardinarjeva 
z novim rekordom kegljišča 
464, nastopile pa so še Ledinek 
438, Tkalčič 421, Petak 409, 
Zupane 404, Grobelnik 385, 
Lesjak 383 in Šeško 378. 

Pred odprtjem slovenskega tedna je bila skupna nemško slovenska novinarska konferenca, na 
kateri sta med drugimi spregovorila minister dr. Maks Tajnikar in predsednik Industrijske 
trgovinske zbornice Hochrhein-Bodensee dr. Haro Eden, vodil pa jo je Thomas Will. 

Singen je pred desetletjem že gostil umetnike sodobne slovenske grafike. Takrat in tokrat je Mednarodni grafični likovni center 
skrbno pripravil selekcijo avtorjev in izbor njihovih del. Predstavilo se je 15 avtorjev, od Janeza Bernika, Jožeta Ciuhe, Andreja 
Jemca, Lojzeta Logarja do Marijana Tršarja... Razstavo je pospremil katalog, ki ga je izdal Muzej novejše zgodovine Celje in med 
drugimi tudi besede nadžupana mesta Singen Andreasa Rennerja. 

Med zdravilišči, ki so predstavila, so bile tudi Terme Zreče 
z direktorico Marijo Deu. 

Še nI za 
parlament 

LJUBLJANA, 29. maja 
(Večer) - Slovenski zunanji 
minister Zoran Zhaler je 
parlamentarni odbor za 
mednarodne odnose sezna-
nil s sklenitvijo bruseljskih 
pogajanj Slovenije za 
evropski sporazum o pri- 1 

druženem članstvu in s slo. 
vensko-italijanskimi pogo-
vori. Za Bruselj je menil 1 

da se je Slovenija tam H 
uspešno in učinkovito po-
gajala. Glede pogovorov 
z Italijo pa je Thaler dejal, 1 

da se pooblaščenca doslej 
še nista dokopala do česa 
oprijemljivega, s čimer bi 
lahko prišel v parlament. 

Več za obrambo 
LJUBLJANA, 29. maja 

(Večer) - Odbor državnega 
zbora za obrambo je obrav-
naval vložene amandmaje 
k predlogu letošnjega pro-
računa in podprl večino ti-
stih, ki predvidevajo povi-
šanje sredstev za ministr-
stvo za obrambo. Podprl je 
tudi amandma, k j predlaga 
povišanje postavke za in-
vesticije v temeljne razvoj-
ne programe obrambnih sil 
za dve milijardi SIT, saj 
predvidena dobra milijar-
da ne omogoča izvedbe za-
četih projektov. 

Stanovanjske 
obveznice 

LJUBLJANA, 28. maja 
(Večer) — V ponedeljkovih, 
časopisih je Stanovanjski*1 

sklad Slovenije objavil raz-
pis posojil za nakup obvez-
nic stanovanjskega sklada, 
s katerim bo mogoče pri 
določenih gradbenih po-
djetjih kupiti stanovanje. 
Do teh obveznic, ki bodo 
izdane v skupni vrednosti i I 
15 milijonov mark, bo lah-
ko kupec prišel s tem, da bo 
stanovanje ali druge nepre-
mičnine kot hipoteko za-
stavil pri skladu. Rok za 
oddajo ustrezne dokumen-
tacije je 9. junij, na voljo pa 
je le 181 stanovanj v celi 
Sloveniji, od tega na našem 
območju samo v Velenju. 

Lastninjenje Luke 
LJUBLJANA, 25. maja 

(Delo) - Vlada je dala so-
glasje k statutu Luke Ko-
per, katere 51-odstotni 
lastnik je država. S tem je 
prižgala zeleno luč za last-
ninjenje ostalega deleža 
Luke. Vlada je tudi dala 
soglasje k 4-odstotni po-
dražitvam plina v jeklen-
kah, 2 do 9-odstotni podr-
žitvi nekaterih učbenikov 
in 16-odstotni podražitvi 
storitev v ljubljanskem 
potniškem prometu. Zavr-
nila pa je predlog o podra-
žitvi RTV naročnine. 

Pogajanja z Italijo 
LJUBLJANA, 25. maja 

(Delo) - Dialog med Ljub-
ljano in Rimom se je nada-
ljeval s sestankom diplo-
matskih pooblaščencev 
Matjaža Jančarja in Ama-
dea de Franchisa v vili Pc 
drožnik za zaprtimi vrati 
Najbolj težaven je sklop 
vprašanj o vračanju op' 
tantskih nepremičnin. Sle 
venska diplomacija zatrjU' 
je, da vztraja na načelu i'e' 
cipročnosti. 

A 



DOGODKI 

ponosni na svoje šolstvo 
Ljubnem so zabeležili 190 let šolstva — Njihovo temeljno vodilo ostaja 
stvarjalnost 
\ Ljubnem ob Savinji, kjer 
toS praznujejo 190 let šol-

La, so prejšnji petek zaokro-
ži vrsto bogatih kulturnih 
f¡reditev, ki so trajale ves te-
(„t še s slavnostno akademijo 
domu kulture. Ravnatelj Os-
.vnc šole Ljubno Rajko Pin-
ar se je v svojem govoru, v ka-
erem je obudil zgodovino sol-
iva, spomnil tudi tistega dav-
fga leta 1805, ko je pričel 
j0jz Simonetti, prvi ljuben-
|.j učitelj, vlivati znanje 
gajhnim trdobučnežem. Od 
jlcrat se je v Ljubnem izobra-
fvalo veliko otrok, ljubenski 
ičitelji pa so na dosežen raz-
0j šolstva lahko upravičeno 
pnosni. 

Pomemben datum za lju-
bensko šolstvo je 1. maj 1899, 
je ob proslavi povedal ravna-
telj Rajko Pintar in pojasnil, 
da so takrat pričeli graditi no-
vo šolsko poslopje. Temu delu 
šole še danes pravijo stari del 
šole. Leta 1900 se je šola razši-
rila v trorazrednico, štiri leta 
kasneje v štirirazrednico, leta 
1932 pa v petrazredno šolo. 
Šolsko poslopje je bilo leta 
1944 požgano in porušeno, za-
to je pričela delovati partizan-
ska šola na domovih krajanov 
in v gasilskem domu. Šola, ki 
so jo dokončno obnovili leta 
1953, je postala pet let kasneje 
osemletka in dobila ime, ki ga 
nosi še danes. 

»Naša šola je v slovenskem 
šolskem prostoru razpoznav-
na,« je menil Rajko Pintar, 
»največ pa je vredno spozna-
nje, da so naši učenci uspešni 
dijaki na srednjih šolah in 
uspešni študenti. Posebej smo 
ponosni na raziskovalno de-
javnost, saj raziskave naravne 
in kulturne dediščine z zani-
manjem spremljajo starši in 
tudi širša javnost.« Po ravna-
teljevih besedah je ključna fi-
lozofija ljubenskih učiteljev 
tista, s pomočjo katere skušajo 
čim več otrok naučiti igranja 
na inštrumentih, jim vcepiti 
ljubezen do petja in potrebo 
po kulturnem življenju ter le-

po obnašanje. »V Ljubnem, ki 
je sicer majhen kraj,« je še de-
jal Pintar, »nismo prav nikoli 
dopustili, da bi se nas polotila 
notranja majhnost. Ustvarjal-
nost bo naša vodnica tudi 
v prihodnosti.« 

Slavnostne akademije ob 
190-letnici šolstva so se v veli-
kem številu udeležili krajani 
in šolniki iz Zgornje Savinjske 
doline, pridružil pa se jim je 
tudi minister za šolstvo in 
šport Slavko Gaber. Ravnate-
lju šole je ob prijaznih željah 
izročil tudi darilo, ročno raču-
nalo v spomin na stare čase in 
računalnik za tiste čase, ki še 
prihajajo. Dobra novica za lju-
benske učitelje in učence pa je 
tudi ta, da jim bo ministrstvo 
zagotovilo za adaptacijo in 
razširitev šole 56 milijonov to-
larjev. Ravno toliko pa bodo 
morali zagotoviti na občini 
Ljubno, kar pa ne bo lahko. 

KSENIJA LEKIĆ 

aščani prodajajo Henino 
Bivša laška občina je v pre-

šlih letih nejkajkrat posku-
ala prodati zgradbo osnovne 
ole Henina v krajevni skup-
i t i Jurklošter, a ji ni uspelo. 
) prodaji razmišljajo tudi 
novi občini, vendar imajo 

hčinski svetniki precej pomi-
lekov. 
V več kot 120 let stari zgrad-

ii, ki je tudi zgodovinskega 
omena, saj je bila v njej prva 
artizanska šola, ni pouka že 
etnajst let. Danes je v eni od 
čilnic trgovina, manjši del je 
reurejen v stanovanje, vsi 
stali prostori pa nezadržno 
ropadajo. Prav zato je že biv-
a občinska vlada želela po-
lopje prodati na javni dražbi, 
čimer so se strinjali tudi kra-
ini Jurkloštra, vendar so bili 

vsi poskusi neuspešni. Od za-
četnih 9,4 milijona tolarjev, na 
kolikor je bila stavba ocenjena 
leta 1993, je njena vrednost 
padla na nekaj manj kot 3,5 
milijona tolarjev. Občina bi 
ceno znižala še za dober mili-
jon tolarjev, kolikor bi bilo 
treba plačati za najnujnejša 
popravila. 

Čeprav laški svetniki vedo, 
da je treba z zgradbo nekdanje 
osnovne šole na Henini, pa tu-
di z drugimi podobnimi objek-
ti v občini, čimprej nekaj nare-
diti, želijo pred ponovnim raz-
pisom javne dražbe rešiti še 
nekaj vprašanj. Tako zahteva-
jo zagotovilo, da bodo na He-
nini, kljub prodaji šolske stav-
be, ponovno uvedli pouk, če bo 
v kra ju spet dovolj šoloobvez-

nih otrok. Svetniki tudi pred-
lagajo, naj se o prodaji objekta 
z referendumom izrečejo še 
krajani Henine, saj jim, kot t r-
dijo nekateri, šolska zgradba 
kljub dotrajanosti pomeni zelo 
veliko. Je nekakšen simbol na-
predka kraja. Občinski svet, ki 
bo o šoli spet razpravljal na 
eni prihodnji sej, želi tudi iz-
vedeti, koliko bi stala na jnuj -
nejša dela, s katerimi bi zgrad-
bo rešili pred popolnim propa-
dom. Meni namreč, da je ena 
od možnosti pri reševanju ob-
jekta tudi ta, da ga občina ne 
proda, ampak ga ne obnovi in 
ga ponudi v najem. 

JI 

irne točke v Velenju 
Velenjski svetniki so na četrti 
tji sveta, ki je bila prejšnji 
orek, načeli veliko odprtih 
prašanj, povezanih zlasti 
prometno ureditvijo občine. 

Hermina Groznik je opozo-
ila na neurejenost prometa na 
Mnikovi cesti, kjer je osnov-
a šola Gustava Šiliha. Vod-
tvo te šole opozarja na pro-
lem Vodnikove že skoraj de-
et let. Bojan Kontič pa se je 
svoji pobudi osredotočil na 
foblematično cesto skozi Hu-
o Luknjo, kjer se odvija pro-
iet samo v eni smeri že več 
lesecev. Menil je, da bi morali 
e pravočasno ukrepati in na-

rediti vse, da bi vendarle zago-
tovili sredstva v letošnjem dr-
žavnem proračunu za ureditev 
te ceste, ki je edina povezava 
s Koroško. Svojo pobudo je 
prispeval tudi Franc Sever, in 
sicer je menil, da bi morali ne-
mudoma pristopiti k sanaciji 
plazu v Vinski Gori, ki ogroža 
cesto. Velenjski župan Srečko 
Meh pa ga je seznanil, da plaz 
že rešujejo, saj so vse potrebne 
strokovne rešitve, vključno 
s .finančno konstrukcijo, že 
pripravljene. Plaz v Vinski 
Gori pa ni edini, ki ga bo treba 
sanirati. V dolini grozi še naj-
manj šest plazov. 

Klinarjeva 
v Žalcu 

Žalsko občino bo v to-
rek, 6. junija, obiskala mi-
nistrica za delo, družino in 
socialne zadeve Rina Kli-
nar. V občino so jo povabili 
predstavniki žalske Zdru-
žene liste socialnih demo-
kratov, občine Žalec ter 
Zbornice zasebnega gospo-
darstva. Na pogovor, ki se 
v občinski dvorani pričenja 
ob 18. uri, vabijo vse obča-
ne, ki jih zanima proble-
matika s tega področja, 
pred tem pa se bodo gosti-
telji z ministrico pogovar-
jali o izgradnji obrtne cone 
v Arnovskem gozdu. 

IB 

Sprejem za brigadirja 
Ob dnevu Slovenske vojske je minister za obrambo Jelko 

Kacin izdal uredbo o podelitvi priznanj in o povišanjih v višji 
čin. V višji čin je bilo povišanih 94 častnikov, med njimi tudi 
magister Viki Krajne, ki je postal brigadir Slovenske vojske. Ob 
tem imenovanju je celjski župan Jože Zimšek pripravil sprejem 
za prvega Celjana s tako visokim vojaškim činom. 

Foto: SHERPA 

V Hruševcu so si odprli most 
Križišče v središču Šentjur-

ja pri Alposu, kjer je po odprt-
ju mestne obvoznice nastal 
hud prometni zamašek, je zdaj 
urejeno - je na ponedeljkovem 
zasedanju občinskega sveta 
povedal župan Malovrh. Pre-
cej pozornosti so namenili tudi 
pereči problematiki najbližje-
ga dostopa iz Hruševca. 

Tam so si namreč krajani 
samovoljno odprli zasilni pre-
hod čez nedokončani most pri 
tovarni Bohor in to tako, da so 
nasuli za dva tovornjaka gra-
moza. Zato je župan opozoril 
na škodo, ki nastaja na vodni 
izolaciji mostu, na železniških 
objektih ter na nevarnost ne-
sreč. Iz županovega urada pa 
so tudi opozorili na morebitni 
preklic soglasja Slovenskih 

železnic za prevoze mimo po-
staje. Samovoljno dejanje 
v Hruševcu je prav tako obso-
dil predsednik gradbenega od-
bora za izgradnjo podvoza 
v Hruševcu, Oto Pungartnik, 
pri čemer je spomnil še na na-
silno odstranjene prometne 
oznake. 

Kot kaže, pa nad gradnjo 
podvoza v Hruševec niso ena-
ko navdušeni v vseh krajih 
šentjurske občine, zato je svet-
nik Leskošek iz južnega dela 
povprašal o finančnem vplivu 
nameravane gradnje na občin-
ski proračun. Župan mu je od-
govoril, da bo podvoz v Hruše-

vec za občino bistveno dražji, 
saj gre za lokalno cesto — za 
razliko od nadvoza v smeri 
proti Novi vasi v južni del ob-
čine, za katerega je mogoče ra-
čunati na republiški denar. 

Svetnik iz Hruševca je 
v zvezi z obsojanjem dejanja 
Hruševčanov pojasnil, da se na 
mostu že od lani ni nič naredi-
lo ter da gre za dejanje kraja-
nov v stiski. Župan Malovrh je 
med aktualnim iz občine še 
povedal, da cestarji ne nada-
ljuje z deli zato, ker ima šent-
jurska občina v zvezi z obvoz-
nico še dvesto milijonov dolga. 

BJ 

Volitve jeseni 
V šentjurski občini bodo vo-

litve v svete krajevnih skupno-
sti jeseni, so se odločili pred-
stavniki političnih strank 
v šentjurski občini. Najprej so 
v posameznih političnih stran-
kah razmišljali o volitvah 
v začetku poletja, nato pa ugo-
tovili, da čas ni najprimer-
nejši. BJ 

etnajst tisoč za sejo 
Na zadnji seji sveta mestne občine Velenje so svetniki sprejeli 

siutek odloka o nadomestilu plač nepoklicnim funkcionarjem 
občini, med katere praviloma sodijo vsi člani sveta in podžu-
kii. Funkcionarji, ki opravljajo svoje funkcije nepoklicno, 
"ajo namreč pravico do nadomestila plače oziroma izgublje-
na zaslužka, ki nastane pri opravljanju njihovega dela. Za 
as, ki ga prebijejo na seji, bodo svetniki po sprejetem odloku, ki 
4 bi veljal od začetka letošnjega leta, prejemali 15 tisoč 
farjev, s tem da je plačana le prva sklicana seja, ne pa more-
n a nadaljevanja seje. Tako bodo morali v velenjskem prora-
du v te namene zagotoviti dobrih 17 milijonov tolarjev. KL 

Odbori za boljše delo 
seji gornjegrajskega občinskega sveta, so ustanovili 7-

lanski odbor krajevnih skupnosti, 5-članski odbor za določitev 
^bolov, praznovanj, priznanj in odlikovanj občine, 4-članski 

za razpolaganje z dodeljenimi sredstvi požarnega sklada 
^ 4-članski odbor za finance in proračun. Na seji so opravili 
^ i nekatera imenovanja. Za tajnika občinske uprave so ime-
°vali Franca Pozniča, sekretar občinskega sveta in obenem 
Cestnik predstojnika občinske uprave pa je postal Niko 
> a t . KL 

"ačrt za plinifikacijo Luč 
. ^а seji sveta občine Luče, ki je bila prejšnji petek, je lučki 
Pan Mirko Zamernik svetnike seznanil z načrtom o plinifika-
1' Luč in s tem, da je postopek za pridobitev soglasja o plinifi-
№ dveh stanovanjskih blokov že skoraj končan. V teh dveh 

v katerih prebiva sedemnajst uporabnikov stanovanj 
„r°ma poslovnih prostorov, na j bi končali s plinifikacijo še 
I .°s> medtem ko si plinifikacijo celotnega kraja zastavljajo kot 
poročni načrt. KL 

Dan brez tobaka 
Kako zajeziti naraščajočo epidemijo? 
— Tobak stane več, kot si mislite 

Ob letošnjem Svetovnem 
dnevu brez tobaka, ki je name-
njen še zlasti spodbujanju 
oblikovanja nekadilske druž-
be, je bila včeraj, 31. maja, 
v Celju o tej problematiki tudi 
okrogla miza, ki jo je pripravil 
celjski zavod za zdravstveno 
varstvo. 

Skupaj z Inštitutom za va-
rovanje zdravja RS in Zavo-
dom za šolstvo in šport RS so 
želeli predstaviti nekatere iz-
kušnje domačih in tujih stro-
kovnjakov. Teme, ki so jih na-
čeli ob tej priložnosti, so Slo-
venija brez tobaka, Ekonom-
ska vrednost življenja, Življe-
nje s športom brez tobaka, Gi-
banje za sprejem ljudem pri-
jaznega tobačnega zakona ter 
Obolevnost in umrljivost zara-
di bolezni, ki jih pripisujemo 
kajenju. 

Ob Svetovnem dnevu brez 
tobaka je generalni direktor 
Svetovne zdravstvene organi-
zacije dr. Hiroshi Nakajima 
v poslanici opozoril na pretečo 
nevarnost tobaka in med dru-
gim zapisal: »Letošnji Svetov-

ni dan brez tobaka je prilož-
nost za pomemben napredek, 
za nadzor nad tobakom. Je 
priložnost za popolno spre-
membno naraščajoče tobačne 
epidemije, epidemije uničujo-
čega propadanja zdravja ce-
lotnega prebivalstva. Vsako 
leto je tobak odgovoren za 
smrt 3 milijonov ljudi, vsakih 
deset sekund za eno smrt. To-
bačna industrija je zamižala 
pred nepotrebnimi smrtmi in 
trpljenjem, ki ga povzročajo 
njeni proizvodi.« 

»Stroški zaradi tobaka da-
leč presegajo žalostne zdrav-
stvene posledice,« je v poslani-
ci pojasnil dr. Nakajima. »To-
bak je prav tako poguben za 
ekonomiko zdravstva v svetu. 
Z odločnim uresničevanjem je 
zdaj čas za združitev sil v sve-
tu, za ekonomski razvoj javne-
ga zdravstva, za izboljšanje 
obojega, zdravja in blagosta-
nja.« Ravno zaradi tega razlo-
ga so za letošnji svetovni dan 
brez tobaka izbrali geslo >To-
bak stane več, kot si mislite<. 

KL 

Zadruge in proračun 
Predstavniki savinjskih zadrug na 
pogovoru pri žalskem županu 

Na pobudo zadrug Savinj-
ske doline je žalski župan prof. 
Milan Dobnik pred kratkim 
povabil na pogovor direktorje 
ter predsednike upravnih od-
borov zadrug. 

Po zakonu o zadrugah se je 
junija 1992 reorganizirala ta-
kratna zadruga Savinjska do-
lina, nastalo je 9 samostojnih 
teritorialnih zadrug ter 2 spe-
cializirani zadrugi. V splošnih 
zadrugah je danes skupno 
1016 zadružnikov, pretežno se 
te zadruge ukvarjajo s kmetij-
stvom, poleg tega pa tudi s t r-
govino in gostinstvom. Zadru-
ge so lani oddale dobrih 246 
ton hmelja, skoraj 8 milijonov 
litrov mleka, preko 658 ton 
mlado pitanega goveda, 3 tisoč 
ton piščancev, 663 ton pura-
nov in skoraj 190 ton pšenice. 
Vse splošne zadruge še vedno 
odkupijo preko 90 odstotkov 
kmetijske proizvodnje v za-
sebnem sektorju, vsaka zadru-
ga pa ima danes lastno kmetij-
sko preskrbo in živilsko trgo-
vino. 

Na pogovoru z županom so 

predstavniki zadrug povedali, 
da so ogorčeni, ker nimajo niti 
najmanjšega vpliva na sestavo 
občinskega proračuna in dolo-
čanje deleža, namenjenega 
kmetijstvu. Poleg tega so žu-
panu očitali tudi sestavo ob-
činske komisije za kmetijstvo, 
po oceni zadružnikov bi na-
mreč ta komisija morala imeti 
več predstavnikov splošnih 
zadrug. Več pozornosti bi po 
mnenju zadrug morali v dolini 
nameniti tudi hmeljarstvu. Ta 
panoga je specifična samo za 
Savinjsko dolino, zato na j bi 
občina regresirala obresti za 
hmeljarsko proizvodnjo. Žu-
pana so na pogovoru zaprosili 
za pomoč pri lastninjenju 
Hmezad Export Importa in 
zahtevali, da se čimprej akti-
vira sklad za pospeševanje 
kmetijstva. V upravnem odbo-
ru sklada na j bi bili tudi pred-
stavniki zadrug. Podobnih 
srečanj z županom pa si pred-
stavniki zadrug v Savinjski 
dolini želijo vsaj enkrat ali 
dvakrat na leto. 

IB 

Mednarodno posvetovanje v Celju 
V prostorih zavarovalnice Triglav v Celju je bilo pred dnevi 

tretje mednarodno posvetovanje o uporabi sejalnih in transpor-
tirnih naprav ter rezervnih delov v gospodarstvu doma in po 
svetu. 

Dvodnevno posvetovanje so organizirali člani celjskega Dru-
štva strojnih inženirjev in tehnikov v sodelovanju z republiško 
zvezo. Udeleženci so tokrat govorili o sodobnih sejalnih in 
transportirnih sistemih, pogojih varnega obratovanja, sloven-
skih standardih, uporabi robotov, računalnikov in laserske teh-
nike, uporabi različnih vrst sit in trakov ter pridobivanju cetri-
fikatov. Sodobno sejalno in transportirno tehniko ter tehnolo-
gijo so poleg domačih predstavila tudi tuja podjetja, med njimi 
podjetja iz Nemčije, Nizozemske, Avstrije, Italije in Danske. 

IB 
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V Galiciji je zavrelo 
Namesto letne konference spor meti socialdemokrati 

Vljudno vas vabimo na našo letno 
konferenco Občinskega odbora SDSS 
Žalec, ki bo 19. maja ob 19. uri v pro-
storih krajevne skupnosti Galicija. 
Dnevni red: sprejem začasnega po-
slovnika, poročilo o delu predsedstva 
in nadzornega odbora OO SDSS Žalec 
ter volitve organov OO SDSS Žalec. 
Tako je bilo zapisano na vabilu, a let-
ne konference v Galiciji ni bilo. 

Alojz Cilenšek, eden izmed us tano-
viteljev občinskega odbora SDSS in 
član predsedstva je povedal nasled-
nje: »V Galiciji smo pripravil i us ta -
novni zbor kra jevne organizacije 
SDSS Galicije, ki n a j bi bil pred ob-
činskim zborom. Že pred tem so prišli 
t ja nekater i l judje iz krajevnega odbo-
ra Žalec, ki so domačine hujskal i proti 
občinskemu odboru, jim svetovali, n a j 
tega dne ne us tanavl ja jo krajevnega 
odbora, ker da bodo v žalskem odboru 
rušili občinski odbor, potem pozneje 
pa bodo v Galiciji pripravil i us tanov-
ni zbor. Poleg tega so jim naročili, n a j 
gledajo, kako bodo sami glasovali in 
t ako na j glasujejo tudi domačini. Let-
ne konference potem seveda ni bilo, 
konferenco smo na pobudo predsedni-
ka Janše preložili.« 

Cilenšek nadal je meni, da je za 
s t ranko to velik politični madež. »V 
Savinjski dolini imamo 10 odboro ' 
s pribl ižno 300 člani, vsi odbori so 
solidarni z občinskim odborom, sode-
lujemo z njimi, edino krajevni odbor 
Žalec je s t r iktno naper jen prot i nam. 
Stalno poskušajo pridobivat i člane iz 
raznih krajevnih odborov v svoj k ra -
jevni odbor, v Žalcu samem pa l judi 
ne uspejo vključiti v svoj odbor. L ju -
d je pač poznajo klan Dolar, v žalski 
krajevni odbor je namreč vključenih 
osem ljudi iz družine Dolar. Predsed-
nica je Bernarda Grame, rojena Dolar, 
glavni duhovni vodja vsega pa je mag. 
Pavle Dolar. V našo s t ranko se je včla-
nil tik pred volitvami, ko smo obliko-
vali kandida tne liste pa je zahteval, 
da mora biti v šesti volilni enoti na 
prvem mestu. Zato smo v šesti volilni 
enoti dosegli najs labši rezultat , iz Go-
tovelj imajo zdaj tr i poslance v občin-
skem svetu, poleg SDSS imajo svetni-
ka še krščanski demokrat i in LDS, po 
drugih kra j ih pa nobenega.« 

Cilenšek Žalčanom tudi očita, da so 
jim preprečili ustanovitev odbora 
v Šempetru, da so n a svojo konferenco 
od 62 članov povabili 30 ljudi, svojih 

pristašev in se na ta način znova obdr-
žali na oblasti. »Žalskemu odboru gre 
za oblast, radi bi prevzeli vodenje ob-
činskega odbora. Poleg tega se v tem 
času oblikujejo novi sveti zavodov, 
odbori, ki delajo pr i občinskem svetu, 
to so odbor za gospodarstvo, negospo-
darstvo, in f ras t ruk turo ter odbor za 
kmetijstvo. To so pomembni odbori, 
kamor pač hočejo stiščati svoje ljudi. 
Žalčani so na pr imer predsednico k ra -
jevnega odbora predlagali v 4 svete in 
odbore, gre pa za žesko, ki išče samo 
konflikte. Pred časom so pripeljal i t u -
di prof. Razborška iz Petrove, ki je 
v prejšnjem sistemu imel že vse mogo-
če funkci je , vsiljevali so nam ga za 
župana in kasneje za predsednika ob-
činskega sveta. Skra tka , gre za skupi-
no ljudi, ki hoče oblast, ljudi, ki hoče-
jo rušiti s t ranko in zato bo SDSS t re-
ba očistiti takšnih elementov.« 

To so laži in podtikanja 
In ka j pravi druga stran, konkretno 

mag. Pavle Dolar? »Za letno konfe-
renco v Galiciji lahko povem le to, da 
nismo dobili nobenih potrebnih mate-
rialov o tem, kdo n a j bi sestavljal novo 
vodstvo, niti ne vem, kdo je informiral 

Janšo oziroma kako so preprečili se- \ 
stanek. Ne ukva r j am se s politiko, 
temveč se ukva r j am z lastnim delom, 
pr ipravl jam doktorsko disertacijo in 
se po svojih najbol jš ih strokovnih mo-
čeh angažiram pri delu občinskega 
sveta. V zvezi z delom občinskega 
vodstva s t ranke lahko povem to, da že 
vse od volitev delajo v nekakšni ta jno-
sti, sam zvem stvari, kot je na pr imer 
predlog za delitev občine, iz časopisja. 
Očitki, da sem nekakšen duhovni vo-
d ja in da vodim kampan je proti d ru -
gim, so milo rečeno navadne nesram-
ne laži in podt ikanja , zrela za tožbo. 
Osebno n imam nobenih političnih 
ambicij, delam v pr id volilcev, ki so 
me izvolili in l judje v občinskem od-
boru na j me ne vlečejo v nikakršno 
njihovo kuhinjo. V občinskem*odboru 
na j ne iščejo grešnega kozla za lastne 
napake, če pa niso sposobni opravljat i 
svojega delo, pa na j odstopijo,« je še 
povedal mag. Pavle Dolar. 

Kako se bo razrešil spor znot ra j 
SDSS, na j bi bilo znano v kratkem. 
V teh dneh n a j bi namreč predstavni-
ke s t ranke sprejel predsednik sloven-
ske SDSS Janez Janša. 

IRENA BAŠA 

Opozorilni izklopi za dolžnike 
V Emo Eterna za dobri dve uri ostali brez vode 

Podjetju Emo Eterna ter 
vsem drugim podjetjem, ki 
poslujejo na lokaciji nekda-
njega Ema, je celjska Komu-
nala minuli četrtek zaprla 
vodo. Razlog za takšen 
ukrep so neplačani računi za 
vodarino, v Emu Eterni pa 
sprašujejo, zakaj takšen 
ukrep velja samo za njih, ne 
pa tudi za druge vel ike dolž-
nike na Celjskem. 

P o d j e t j a , k i p o s l u j e j o n a 
lokac i j i b ivšega E m a , n a j b i 
K o m u n a l i oz i roma n j ihov i 
eno t i Vodovod do lgova la 6,2 
mi l i j ona to la r j ev , v E m u 
E t e r n i p a n a j b i do lgova l i 2,9 
mi l i jona to la r j ev . V enot i 
Vodovod u k r e p p o j a s n j u j e j o 
z obraz lož i tv i jo , d a so se ne -
p l a č a n i r a č u n i n a o d v z e m -
n e m m e s t u E m a kopič i l i s la -
b e pol le ta , dolgovi p a k l j u b 
o p o m i n o m in opozor i lom n i -

so bili p o r a v n a n i . P r e d t r emi 
t e d n i so do lžn ike p o n o v n o 
opozor i l i , n a j r a č u n e p o r a v -
na jo , v n a s p r o t n e m p r i m e r u 
p a j im b o d o vodo zapr l i . To 
so v K o m u n a l i t u d i s tor i l i in 
s icer po t em, ko n a j b i t a k š e n 
u k r e p odob r i l a p o s e b n a k o -
o r d i n a c i j a p r i ce l j skem žu -
p a n u J o ž e t u Z i m š k u . Z a k r a -
t ek čas so v p o d j e t j u os ta l i 
b r e z vode t u d i m i n u l o sobo-
to, t o d a t o k r a t m e n d a iz o b -
j ek t ivn ih raz logov oz i roma 
de l n a n o v e m t rgovskem 
c e n t r u I n t e r s p a r . 

Cel j sk i ž u p a n Jože Z imšek 
in v o d j a s lužbe za k o m u n a l o 
p r i ce l j sk i obč in i Ivan P f e -
i fe r s t a n a v p r a š a n j e , al i so 
n a ko leg i ju res na roč i l i iz-
k l o p vode v E m u E t e r n i p o -
veda la , d a n a občin i n iso 
k o n k r e t n o naroči l i , k a t e r i m 
d o l ž n i k o m n a j izk lopi jo vo-

do. Res p a je ko leg i j ocenil , 
d a je t r e b a n a p l a č e v a n j e r a -
č u n o v opozor i t i vse večje 
do lžn ike in še z las t i t is te , p r i 
k a t e r i h se r a č u n i kop ič i jo že 
d a l j časa . Obč ina je n a m r e č 
zado l žena za p o s l o v a n j e ko -
m u n a l n e g a p o d j e t j a , l e - to je 
l an i imelo 14 mi l i jonov to -
l a r j e v izgube, z a t o v sak te -
d e n p r e v e r j a j o s ezname 
do lžn ikov in j ih o p o z a r j a j o 
n a j p o r a v n a j o dolgove. Z a -
e n k r a t so začel i z opozor i ln i -
m i izklopi , če p a do lžn ik i r a -
č u n o v n e b o d o p lača l i , j im 
b o d o vodo t u d i v resn ic i iz-
klopi l i . 

Po d o b r i h dveh u r a h so 
v če t r t ek v E m u E t e r n i in 
os ta l ih p o d j e t j i h s icer spet 
p r ik lop i l i vodo, d i r e k t o r 
E m o E t e r n e M a t i j a Mavčec 
p a je k l j u b t e m u ogorčen . T r -

di, d a so j im vodo izklopi l i 
b rez n a p o v e d i in v sakšn ih 
opozor i l . »Po n a š i h p o d a t k i h 
z n a š a j o n e p o r a v n a n e obvez-
nos t i 598.262 to la r j ev . P rv i 
r a č u n je z a p a d e l v p lač i lo 13. 
j a n u a r j a 1995 in s icer 
211.565 to la r j ev , d r u g i 
v v r e d n o s t i 383.697 t o l a r j e v 
p a 18. m a j a 1995. Izk lop vo-
de n a m je povzroč i l več jo 
m a t e r i a l n o škodo, po n a š i h 
i z r ačun ih p o m e n i n a p r i m e r 
še s tu rn i i zk lop vode škodo 
v v iš in i 50 t isoč m a r k . Z a t o 
si p r i d r u ž u j e m o p rav i co do 
odškodn ine , k i jo b o m o z a h -
teva l i od K o m u n a l e oz i roma 
t i s tega , k i je izs tavi l n a l o g za 
i zk lop vode. P r edvsem p a se 
t is t i , k i so izklopi l i vodo ozi-
r o m a spre je l i t a k š e n sk lep n e 
zaveda jo , k a j p o m e n i u s t a v -
l j a t i izvozno p r o d u k c i j o po -
d j e t j a , k i je t r e n u t n o v p r o -

cesu sanaci je .« M a t i j a M a -
učec ob t e m p o u d a r j a , d a p o -
d j e t j e v času, ko je p revze l 
k rmi lo , n ikol i n i b i lo b lok i -
r ano , r a v n a n j e K o m u n a l e 
oz i roma n j i hove eno te Vodo-
vod p a o c e n j u j e ko t r a v n a n j e 
monopo l i s t a . Mavčec d o d a -
ja, d a se zaveda , d a je r a č u n e 
t r e b a p o r a v n a t i , v e n d a r so se 
v p o d j e t j u znaš l i v n e z a v i d -
l j ivi s i tuaci j i . N a sve tovno 
t rž i šče p r o d a j o 80 ods to tkov 
p ro izvodn je , p lač i l a iz t u j i n e 
d o b i v a j o p o 90- ih dneh , s lo-
vensk i dobav i t e l j i vode, p l i -
n a in e l ek t r ike p a t e r j a j o 
p lač i lo v p e t n a j s t i h dnevih . 

»V času, k o v p o d j e t j u išče-
m o reš i tve in se t r u d i m o , d a 
b i naš l i k u p c a , so t a k š n a de -
j a n j a n e d o p u s t n a , « je še m e -
ni l d i r e k t o r E m o E te rne . 

IB 

»Bazril bom cesto« 
Mirko Golob Iz Laškega trdi, da Je na cesti pripravljen tudi umreti 

»Ne glede na to, kako bo od-
ločil laški občinski svet (seja je 
bila po zaključku redakcije 
našega časopisa, op.p.), bom 
v soboto zaprl cesto Debro-
Rečica, nato pa bom začel raz-
kopavati asfalt. Vsak dan ne-
kaj metrov. Svojo pravico bom 
iskal do konca, na cesti sem 
pripravljen tudi umreti.« 

Tako nam je v ponedeljek 
zatrdi l Laščan Mirko Golob, 
ki je zaradi neurejenih zemlji-
škoknjižnih zapisov izgubil 
484 m 2 zemlje, na kater ih je 
občina leta 1985 zgradila lo-
kalno cesto. Golob je leta 1991 
kupil 900 kvadra tn ih metrov 
zemlje od trboveljskega rudni -
ka, leto kasneje pa še sosednjo 
parcelo, ki je bila last Tima 
Laško. Ko je hotel uredi t i do-
kumente za lokacijsko dovo-
ljenje, je ugotovil, da je njego-
va parcela manjša za 484 m2 , 
kolikor jih je »vzela« lokalna 
cesta v Debro. Občina je spre-
membo pozabila vpisati 
v zemljiško knjigo. Mirko Go-
lob je že leta 1992 pozval obči-

no, na j zaplet čim pre j reši, pa 
so mu leta 1993 zemljo nasilno 
vzeli. »Ugotovil sem, da so me 
krepko povlekli za nos, zato 
sem začel bi tko za zemljo, ki 
pa je še do dandanes nisem 
končal, « pravi Golob. Lani je 
v protest in v opozorilo na t i -
stem delu ceste, ki pelje čez 
njegovo parcelo, razkopal 10 
metrov asfa l tne prevleke, ven-
dar odziva, kakršnega je pr i -
čakoval, ni bilo. Menil je, da 
bo njegov primer rešila nova 
občinska oblast, vendar je, kot 
trdi, obupal tudi nad tem. Od 
občine namreč zahteva, na j 
mu odvzeto zemljo plača, in to 
po tržni vrednosti, v odkup pa 
ponuja tudi celotno zemljišče, 
na katerem je občina nekoč 
načrtovala postavitev garaž-
nih hiš. 

»Ko sem začel svojo bitko, 
sem bil pr ipravl jen popustiti ,« 
za t r ju je Golob, »vendar so se 
občinarj i norčevali iz mene in 
me poskušali goljufati . Tako je 
bilo tudi v minulih mesecih in 
pot rp l jenja resnično n imam 
več. Tudi če bo zadeva šla na 
sodišče, svoje napovedi, da 
bom cesto razkopal, ne mislim 

preklicati . V to, da bi mi obči-
na zemljo plačala, pa tako ne 
verjamem.« 

Mirko Golob je prepričan, 
da je med postopkom za nasil-
ni odvzem zemljišča bila s tor-
jena vrsta kaznivih dejanj . Za-
to je pred dnevi policiji že ova-
dil občino Laško zaradi pona-
re janje podpisov. 

J . INTIHAR 

0 čistilni napravi in prometu 
Zbor kraianov Petrove - Nezadovoljni tudi s krajevno oblas 

Zahtevam krajanov Kasaz 
in Liboj po odpravi smradu iz 
čistilne naprave so se pridru-
žili tudi Petrovčani. 

Pred dnevi je bil namreč na 
dvorišču podje t ja Zar ja zbor 
krajanov, k jer je približno 100 
l judi dalo jasno vedeti, da jim 
je dovolj ignorantskega odno-
sa občine in vseh drugih odgo-
vornih, ki bi morali poskrbeti , 
da se iz čistilne naprave ne bi 
več širil neznosen smrad. Ude-

leženci zbora so zato sklenili, 
da bodo ustanovili štiričlanski 
nadzorni odbor, do 30. juni ja 
pa mora biti k ra janom pred-
stavljen sanacijski program 
čistilne naprave in to vključno 
z roki ter f inančnim pokri t jem 
investicije. Odločno pa so kra-
jani Petrove povedali, da ne 
mislijo dovoljevati nobenih 
novih prikl jučkov iz Savinjske 
doline na čistilno napravo. 

Da se v njihovem kra ju še 

doslej ni ničesar premakni 
v zvezi s čistilno napravo, pa 
po oceni udeležencev zbo 
krivo tudi vodstvo krajevi 
skupnosti . Da neka j očitno 
bo vredu, dokazuje že dejsti 
da so tokra tni zbor krajan 
sklicali l judje sami in ne vo 
stvo krajevne skupnosti, 
zboru pa ni bilo niti tajni 
niti predsednika krajev 
skupnosti , s ka ter ima so 1 
trovčani tudi n a j m a n j zad 
voljni. Nekater i udeleže' 
zbora so celo predlagali nju 
razrešitev kar na tokratn« 
shodu na tovarniškem dvor 
ču, a so se potem dogovor 
da bodo problem re* 
v kratkem. 

Naslednji problem, ki P* 
Petrovčane, pa je povečan p1 

met skozi njihovo naselje. G 
stota prometa na j bi se bistv 

no povečala tudi na račun P1 

vozov iz libojskega kamnÇ' 
ma na avtocestna g r a d b i š c 

Zato kra jani zahtevajo, da 
promet iz libojskega kamn" 
ma spelje mimo njihovega 
selja, v središču Petrove pa P 
skrbi za postavitev hitros^ 
ovir ter zagotovi večji na^ 
s s t rani policistov. J 

Množično za peticijo 
Krajani Rimskih Toplic so v soboto pod-

pisovali peticijo, ki naj bi pripomogla k ra-
zrešitvi problematike v zvezi s tamkajšnjim 
zdraviliščem. Zbrali so 1749 podpisov, kar 
je preseglo vsa pričakovanja. 

Peticijo bodo poslali predsedniku RS Mi-
lanu Kučanu, predsedniku vlade Janezu 
Drnovšku, predsedniku D Z Jožefu Školču 
ter seveda vsem trem podpisnikom pisma 
o nameri : Ministrstvu za obrambo, Krki in 
Petrolu. Število podpisov, ki jih je Kul tur -
no druš tvo Slavko Avsenik uspelo zbrat i 
dokazuje, da kra janom ni vseeno, kakšna 
bo usoda zdravilišča, čeprav so že večkrat 

skoraj obupali . Precej podpisov so prispe-
vali tudi prebivalci iz okoliških krajev. 
»Pričakovali smo približno štiristo do pet-
sto podpisov, da bi bila peticija sploh smi-
selna, saj v Rimskih Toplicah živi nekaj več 
kot dva tisoč prebivalcev. Podpise smo zbi-
rali na sedmih zbirnih mestih, odziv pa je 
bil res velik. Zadovoljni smo, da je peticija 
uspela in upamo, da bo dosegla svoj namen, 
saj si želimo, da se stvari po hi t rem postop-
ku uredijo,« pravi Drago Zupan, predsed-
nik Kulturnega društva Slavko Avsenik, ki 
je bilo pobudnik peticije. 

DAMJANA SEME 

Zaščita zemljišč 
LJUBLJANA, 29. maja 

(Delo) - Vlada je po izredni 
seji v državni zbor poslala 
pobudo za začetek postop. 
ka za spremembo ustave 
s katero n a j bi črtali drugj 
odstavek 68. člena, ki dolo-
ča, da na zemljiščih tujci ne 
morejo pridobit i lastninske 
pravice, razen z dedova-
n jem ob pogoju vzajemno-
sti. V vladi je hkra t i pri-
pravl jen predlog zakona 
o lastnini in drugih stvar-
nih pravicah, ki n a j bi tuj-
cem pod določenimi pogoji 
omogočil kupovanje nepre-
mičnin in pridobivanje 
stavbne pravice, ne pa tudi 
lastninske pravice na zem-
ljiščih. Vlada tudi predla-
ga, da bi za omenjeno spre-
membo ustave razpisali re-
ferendum. 

0 pritiskih na 
tečaj 

LJUBLJANA, 24. maja 
(Delo) - Premier dr. Janez 
Drnovšek je ob pri t iskih na 
tečaj to lar ja izjavil, da vla-
da ne odstopa od izrazite 
prot i inflaci jske politike, 
hkra t i pa bi Banka Slove-' 
nije morala pogledati, kako 
lahko v okviru svojega in-
s t rumentar i ja nevtralizira 
precenjenost to lar ja v pri-
merjavi z drugimi valuta-
mi. To pa ne pomeni pozival i 
k devalvaciji, je dejal pre-
mier. Vlada po njegovih 
besedah nima veliko mož-
nosti za izboljšanje položa-
ja izvoznikov. 

Polemike okrog 
avtocest 

LJUBLJANA, 24. maja 
(Delo) - Poslanci državnega 
zbora so nadal jeval i raz-
pravo o poročilu o uresni-
čevanju programa DARS 
v preteklem letu, o soglasju 
k letošnjemu programu in 
o sredstvih za gradnjo av-
tocest. Vse tri akte so kljub 
polemikam sprejeli. Niso 
pa se mogli zedinit i glede 
predloga, da bi lahko pri-
pravl ja lna dela za gradnjo i 
pričeli, tudi če ne bi bilo 
urejeno lastništvo zemljišč. 



£ NAŠI KRAJI IN LJUDJE 

prvi občinski 
iraznik za Štore 
y spomin na 1. junij 1836, 
n je Slovenec Ignac Golob 
upil fevdne pravice za Rud-
¡|( Pečovje-Laška vas, so 
gtorah zadnja leta prazno-
ti krajevni praznik, po re-
tini lokalne samouprave 
, so občinski svetniki ta 
jrt izbrali za datum občin-
;fga praznika. 
V Štorah pr ipravl ja jo ob 
f inskem prazniku vrsto 
•ireditev.prve - športne - pa 
i se začele že v torek. Štor-
;1 strelci so na strelišču 
[relske družine Kovinar 
¡ore v torek pripravili tek-
ovanje z zračno puško za 
¿pe Zveze društev upoko-
ncev Celje, Hudinja , Nova 
¡s in Štore, včeraj pa tek-
ovanje za najboljšega 
relea občine Štore. S pr i -
javo vrste športnih pr i redi-
V je včeraj začelo tudi štor-
;o telovadno društvo Par t i -
in Kovinar, ki pr ipravl ja 
irnirje v nogometu, bal ina-
ju, keglanju in tenisu. Pla-
insko društvo Železar pa 
ripravlja v nedeljo, 4. juni ja 
¿od na Svetino, ki bo od-

slej t radicionalen pohod 
v času občinskega praznika. 

Osrednja slovesnost z d ru -
žabnim srečanjem občanov 
bo v soboto, 3. junija, na ro-
kometnem igrišču na Lipi, že 
jutr i pa pr ipravl ja jo domači 
gasilci verižno vajo v Laški 
vasi. Ob tej priložnosti bodo 
podelili tudi pr iznanja ozi-
roma diplome za uspešno 
opravljen zimski tečaj. 

I. STAMEJČIČ 

Na osrednji slovesnosti ob 
prazniku bodo v Štorah pred-
stavili tudi svoje nove občin-
ske simbole. Osnova simbolom 
sta dve prekrižani kladivi 
(sprva simbol rudarstva, kas-
neje železarstva) ter rimsko 
število šest, ki ima zgodovin-
ski pomen, saj ponazarja ob-
dobje šestega stoletja, v kate-
rega sega poseljenost območja 
Laške vasi. Za zastavo pa so 
izbrali barvi kovinarstva 
(temno modra) in svetlo zeleno 
barvo štorske in svetinske po-
la-ajine, ki je hkrati tudi barva 
upanja. 

Gasilska zveza 
Zreče-Vitanje 

Minuli petek je bila 
v prostorih Kulturnega do-
ma na Stranicah ustanovna 
konferenca Gasilske zveze 
Zreče-Vitanje. 

Nova lokalna samoupra-
va je prinesla številne spre-
membe in nove potrebe, ta-
ko da je gasilska zveza na-
stala na osnovi potreb, saj 
imajo tamkajšne občine ve-
liko gozdnih površin. 
Združila so se štiri gasilska 
društva, v občini Vitanje 
gasilsko društvo Vitanje, 
v občini Zreče pa gasilska 
društva Gorenje, Stranice 
in Zreče. Financiranje bo 
še naprej potekalo po posa-
meznih občinah, za delova-
nje gasilske zveze, torej za 
skupne akcije pa se bodo 
morali glede financiranja 
še dogovoriti. Na konferen-
ci so sprejeli statut in izvo-
lili nove člane, za poveljni-
ka gasilske zveze so izbrali 
Mirana Cvelferja s Stranic, 
za predsednika pa Simona 
Kotnika iz Vitanja. 

D.S. 

Milijon mark vredna naložba 
V CRI se spominjajo 40-letnice tiela 

V celjskem Centru za reha-
bilitacijo invalidov, kjer se le-
tos spominjajo 40-letnice dela, 
so zaključili s prenovitvijo 
osrednje stavbe v Ipavčevi uli-
ci 6. V zadnjem desetletju so 
v podjetje vložili približno 
5 milijonov DEM za tehnolo-
ško posodobitev, leto dni tra-
jajoča celovita prenova v po-
slopju na Ipavčevi 6, pa je sta-
la milijon DEM. 

O tem so govorili na pone-
deljkovem pogovoru vodstva 
CRI z novinarji, pred za včeraj 
napovedanim uradnim, slav-
nostnim odprtjem (po zaključ-
ku naše redakcije). Kot so po-
vedali, bi naj trak prerezala 
ministrica za delo Rina Klinar, 
pričakovali pa so tudi druge 
ugledne goste. 

V prenovljeni stavbi na 
Ipavčevi sta dve profitai enoti: 
eden od treh slovenskih stro-
kovnih teamov za zaposlova-
nje invalidov ter ortopedska 
delavnica. »Z odprtjem praz-
nujemo desetletje intenzivne-
ga vlaganja,« je novinarjem 
povedal direktor CRI Radivoj 

Kot, ki je spomnil na tri raz-
vojna obdobja. Do sedemdese-
tih let so beležili strm vzpon, 
ko so uspeli zaposliti nad sto 
ljudi ter razviti proizvodnjo. 
Do leta 1985 so potem čutili 
nazadovanje, ko je ostalo le še 
70 zaposlenih, po zadnjih 
uspešnih letih pa je v CRI 110 
zaposlenih. Nekaj let so precej 
vlagali v obnovo propadajočih 
stavb, nazadnje tudi osrednje. 
Pri slednjem so si pomagali 
s sredstvi SPIZ-a, zavodov za 
zaposlovanje ter za zdravstve-
no zavarovanje, ki so skupno 
prispevali 30 odstotkov denar-
ja. Tako so v poslopju pridobi-
li tudi dvigalo. 

CRI, podjetje za poklicno 
usposabljanje ter zaposlovanje 
invalidov, je v družbeni lasti 
ter oproščeno plačila prispev-
kov. Njegov gospodarsko na-
juspešnejši del je ortopedska 
delavnica, ki temelji na oseb-
nih naročilih, z zdravniškim 
receptom. Največ, 35 zaposle-
nih, je v lesni delavnici, kjer 
pa je več gospodarskih težav. 
S težavami se srečujejo tudi 

v obeh manjših, v kovinski ter 
šiviljski delavnici v Oblakovi 
oziroma v Gosposki ulici, zad-
nji dve leti pa beležijo dobiček 
v galvani. Pri vsem skupaj je 
za CRI poseben problem nelo-
jalna konkurenca manjših za-
sebnih podjetij, ki marsikdaj 
poslujejo na robu ali mimo za-
konov. 

Pomemben del CRI je Služ-
ba za poklicno usposabljanje 
in zaposlovanje invalidov 
z desetimi zaposlenimi, kjer 
rešujejo problematiko invali-
dov ter težje zaposljivih. 

»Zadnja leta nam uspeva vsa-
kega usposobljenega invalida 
tudi zaposliti,« je povedal njen 
vodja Cedomir Fabjan, pri tem 
pa niso uspeli najti niti enega 
delovnega mesta izven inva-
lidskih podjetij. V celjskem, 
velenjskem ter posavskem 
koncu uspe službi letno zapo-
sliti od 60 do 70 oseb. Pri njih 
se dnevno oglasi približno 30 
ljudi, ki si želijo zaposlitev. 

BRANE JERANKO 

[je so še počitnice! 
Šolski koledar, ki natanč-
» določa začetek in konec 
ilskega leta za osnovnošol-
> in srednješolce, vse praz-
ike, počitnice in šole proste 
neve, je dobro znan in v so-
rskih glavah zasidran že 
I lanske jeseni. V teh dneh 
i so za večino šolske mla-
eži počitnice — čeprav jih do 
ih loči le nekaj dni - še ka-
I oddaljene. 

Še naj laž je jih bodo pr iča-
ali tisti šolarji, ki bodo je-
eni nadal jeval i z izobraže-
anjem v isti šoli. Pred os-
ovnošolci je tako še slabe 
tedne pouka (spričevala 

odo dobili 23. junija), 
smošolci, ki so v začetku te-
a tedna preverjal i svoje 
nanje iz matemat ike in ma-
erinščine, pa bodo s po-
kom zaključili že teden 
rej. A skrbi - za tiste, ki so 
f odločili za srednje šole 
omejenim vpisom — s tem še 
e bo konec. 
Srednješolci bodo spriče-
ala dobili 15. junija, četr to-
olce - doberšen del med n j i -
M je prva generacija novih 
lovenskih maturan tov — pa 
aka še bolj zapleteno čaka-

nje počitnic. V državi je ma-
tur i te tni urnik sicer dokaj 
poenoten, vendar se glede na 
število izbirnih matur i te tn ih 
predmetov po posameznih 
šolah le razlikuje. Maturant i 
bodo s poukom zaključili ju-
tri, prvi matur i te tn i dan pa 
jih čaka čez 14 dni, spet na 
petek, 16. junija. V I. Gimna-
ziji Celje, k je r se letos na 
maturo pr ipravl ja 217 četr-
tošolcev, pravijo, da bo v teh 
š t i r inajs t ih dneh dovolj časa 
za tiste, ki so v zakl jučnem 
letniku pridelali kakšen po-
pravni izpit. Sama matura 
bo na I. Gimnazij i v Celju 
končana 30. junija, m a t u -
rant i pa bodo za rezultate in 
svojo uspešnost izvedeli šele 
mesec kasneje, konec julija. 
In tudi, če so se odločili za 
vpis v univerzi tetne progra-
me, k jer ni omejitev vpisa, je 
pred n j imi še dolga dva me-
seca negotovosti in pr ičako-
vanj . 

Prave počitnice, samo za 
uspešne ma tu ran te seveda, 
se bodo tako letos začele šele 
z avgustom. Dotlej pa bo tre-
ba zdržat i! 

I. STAMEJČIČ 

Praznično na Teharjah 
Krajevna skupnost Teharje ter društva in organizacije tega kraja so konec minulega tedna 

pripravili vrsto prireditev ob praznovanju krajevnega praznika. 
Osrednjo slovesnost s podelitvijo priznanj in plaket krajevne skupnosti ter družabnim sreča-

njem krajanov so na Teharjah pripravili v soboto, slovesno pa je bilo tudi minuli četrtek 
popoldne, ko so po slavnostni seji sveta KS odprli pomožne prostore pri dvorani ter novoasfalti-
rano cesto v Bukovžlaku (na fotografiji). Teharčani pa so s praznovanjeriï krajevnega praznika 
začeli že 20. maja, ko so pripravili izlet v arboretum ter meddruštveno tekmovanje gasilcev-
veteranov. ^ 

Foto: SHERPA 

"lladi iz Grevenbroicha v Celju 
Srednja ekonomska šola v dneh od začetka tedna do nocoj gosti skupino učencev iz Grevenbro-

besedah ravnatelja Srednje ekonomske šole Celje Janka Poklica gre za utečena letna 
J-čanja, v katerih se učenci celjske Srednje ekonomske šole in šolskega centra iz Grevenbroicha 
jenoma obiskujejo. Sedem učencev skupaj z učiteljem je tako v teh dneh prisostvovalo pouku, 
'skali so Srednjo frizersko, tekstilno, strojno in prometno šolo, s svojimi gostitelji, družinami 
eicev Srednje ekonomske šole, pa so spoznavali Celje z okolico in Slovenijo. Prihodnje leto bo 
evenbroich obiskala skupina celjskih učencev. IS 

Foto: SHERPA 

Občinski svet 
rešuje 
prometno gnečo 

Včeraj pozno popoldne 
je bila v Laškem seja ob-
činskega sveta, na kateri so 
se na zahtevo mnogih svet-
nikov in vse večjega nego-
dovanja Laščanov zopet lo-
tili obravnave odloka 
o ureditvi prometa v sta-
rem mestnem jedru. 

O odloku, katerega na-
pomembnejši del je predlog 
nove ureditve prometa, ki 
so ga izdelali v celjskem 
podjetju Vizura, je govorila 
že prejšnja skupšina, ven-
dar ga do izteka mandata 
ni sprejela. Z novimi pred-
pisi bodo v Laškem od-
pravljali prometno gnečo 
v starem mestnem jedru 
v dveh fazah, dokončno pa 
naj bi mestno središče »oči-
stili pločevine« po izgrad-
nji mostu v Jagoče in po 
končani adaptaciji hotela 
Savinja. 

JI 

Pomen 
krvodajalstva 

Območno organizacijo 
Rdečega križa Slovenske 
Konjice so prejšnj i četrtek 
obiskali predstavniki krvo-
dajals tva iz Bolgarije. Peter 
Tzenkov, odgovoren za krvo-
dajalstvo, dr. Nikola Vassi-
lev, odgovoren za t ransfuzi -
ologijo in Jordan Petrov Ar-
naudov iz nacionalnega cen-
t ra za zdravstvene informa-
cije so v družbi župana Jane-
za Jazbeca spremljali p reda-
vanje o pomenu krvodaja l -
stva pr i nas in si na to ogle-
dali tudi Terme v Zrečah. 
Obiskali pa so tudi bistriško 
organizacijo RK. 

D.S. 

Pomoč žalskemu 
Rdečemu križu 

Prostovoljno združenje 
Slovenska fundaci ja je v za-' 
četku tedna objavila izide 
javnega na teča ja za sofinan-
ciranje prostovoljnega dela 
in drugih človekoljubnih 
projektov. Na na teča j je bilo 
pri javl jenih 107 projektov, 
poldrugi mili jonon tolarjev 
pa so razdelili 15 projektom 
v znesku od 80 do 140 tisoč 
tolarjev. Med 15 izbranimi 
projekt i so 100 tisoč tolarjev 
namenil i tudi Območni or-
ganizaciji Rdečega križa 
Žalec. 

Ш 

Gaberiada že petič 
Prireditve iz letošnjega 

programa V. športnega, po-
slovnega in družabnega sre-
čanja Gaberiada 95 so se za-
čele pred štirinajstimi dnevi, 
zaključek pa organizatorji 
pripravljajo to soboto s te-
kom in pohodom po gaber-
skih ulicah v dopoldanskem 
ter tradicionalnim zabavnim 
in družabnim srečanjem 
v popoldanskem času. 

Letošnja Gaberiada se je 
začela 18. maja z okroglo mi-
zo o dogajanju v preteklem 
letu, nadaljevala pa teden 
kasneje s srečanjem predšol-
skih otrok na spretnostnem 
poligonu letnega telovadišča 
Športnega društva Gaberje . 
Prireditveni program je tudi 
letos pripravil poseben orga-
nizacijski odbor Gaberiade, 
vse prireditve pa se vrsti jo 
v objektih Športnega d ru-
štva Gaberje . Konec minule-
ga tedna so se v f inalnem 

tekmovanju Frenkovega me-
moriala pomerili namiznote-
niški veterani Slovenije, 
v ponedeljek ženske odboj-
karske ekipe, v torek je bil 
košarkarski Nike turn i r 
trojk, včeraj pa tekmovanje 
odbojkar jev in bal inanje 
dvojic. V Gaber jah za danes 
načr tu je jo spretnostne igre, 
jutr i pa se bodo v pomerili 
par i v tenisu in namiznem 
tenisu. 

Pokroviteljstvo nad celot-
no prireditvijo je tudi letos 
prevzel novi župan Mestne 
občine Celje Jože Zimšek, na 
zaključno srečanje pa orga-
nizatorj i v soboto popoldne 
vabijo vse, ki so v Gaber jah 
nekoč živeli, ki živijo še da-
nes, in tudi vse tiste, ki se 
v tem mestnem predelu mu-
dijo poslovno ali pa bi želeli 
zgolj spoznati nov krog pri-
jateljev. 

I. STAMEJČIČ 



KULTURA 

Opus 1 - plesna miniatura 
3. državno tekmovanje mladih plesnih 

ustvarjalcev, ki so ga v Celju tudi letos 
organizirali Studio za ples Celje, Zveza 
kulturnih organizacij Slovenije in Zveza 
kulturnih organizacij občine Celje, se je 
preteklo nedeljo izteklo s ponovnim 
uspehom plesalcev iz Celja, saj so že tret-
jič po vrsti osvojili vse glavne nagrade 
— šolnine za udeležbo na Poletni plesni 
šoli junija v Ljubljani in Plesni koloniji 
avgusta v Piranu. 

Namen .tekmovanja je spodbuditi 
ustvarjanje male plesne oblike — avtor-
skega soloplesa in plesne kompozicije za 
največ tri plesalce, kar pomeni, da se 
morajo mladi ustvarjalci sami spopasti 
s plesno zamislijo — letos je bila izhodišče 
za navdih likovna umetnost dvajsetega 
stoletja, jo preliti v gibno plesno obliko 
in jo tudi izvesti. Tema je bila široka in 
zahtevna. 

Strokovna žirija - plesni strokovnjaki 
Lojzka Žerdin, Maritza Galaz in Matjaž 
Farič - je v kategoriji 9 do 12 let prisodila 
26 točk od 30 možnih in s tem prvo mesto 
Maji Kalafatič iz Plesnega foruma Celje 
(mentorica Goga Stefanovič-Erjavec), 
pol točke manj ter drugo mesto pa Brini 
Vidmar iz Oddelka za izrazni ples SGBŠ 
Ljubljana (mentorica Jana Kovač Val-
des). Deklici sta izredno nadarjeni. 

Na tretje mesto se je uvrstila Alja Ka-
pun iz Plesnega foruma Celje s plesom 
Življenje, v gib prelitih barvnih od-
tenkov. 

Izstopale so tudi Tanja Popovič iz Stu-
dia N Velenje, Ana Štefanec iz Plesnega 
Foruma s Kroženjem in Maruša Herzog 
s Strahom ah iz SGBŠ Ljubljana. Zani-
mivi so bili prispevki iz Harlekina Celje 
(mentorica Ana Vovk-Pezdir), v katerih 
so bile plesalke pri obravnavanju likovne 
tematike večinoma doslednejše od osta-
lih, vendar žal gibanja niso dovolj plesno 
izdelale. 

Podobno velja tudi za vrsto Harlekino-
vih plesov v kategoriji 13 do 20 let. Ple-
salke so presenetile z nekaj scensko učin-
kovitimi in včasih prav izvirnimi domi-
slicami. 

Plesalke so se ob vsem tem vendarle 
premalo ukvarjale z gibom samim in 
z gibno-plesno kompozicijo ter tako 
ostale na pol poti. Najbolj plesna je bila 
Harlekinova plesalka Urša Agrež, ki je 
v svoji Poti v prazno nekoliko spominjala 
na Isadora Duncan. 

Prvo mesto med starejšimi je osvojil 
edini plesalec na tekmovanju, Marko Pe-
perko iz Plesnega foruma Celje s plesom 
Zadnji trenutki. 

Lepa Vida Aleksandre Vučkovič Ì2 
Plesnega teatra Igen je bila nekoliko tea-
tralna, morda za kanec preveč ilustrativ-
na, vendar zelo plesna in izrazno pre-
pričljiva, zato se je zasluženo znašla na 
drugem mestu, ki pa si ga je morala deliti 
s skupinsko kreacijo Šepet, prav tako iz 
Igena, v kateri je poleg Sabine Dečman 
in Livie Janevič plesala tudi sama. 

Tudi tretje mesto sta zasedli plesalki iz 
Igena Tina in Mojca Majcen. V plesu Ta-
ko sta na sodoben način uporabili ples na 
konicah prstov. 

Nase so opozorile Urška Golob in Urša 
Vodopivec iz SGBŠ Ljubljana z intenziv-
no odplesanim, prostorsko razgibanim in 
dramatičnim plesom Korida (osvojili sta 
23 točk, torej le točko manj kot nagrajeni 
Šepet), Rosana Štorgelj iz Velenja s ple-
som Passage of Time, za katerega je sama 
izdelala lepo dekorativno risbo in maske, 
Anita Čanadi iz Plesnega centra Mari-
bor, z velikimi možnostmi, da se razvije 
v odlično plesalko, pa tudi Ajda Metliko-
vič in Dolanda Diallo iz SGBŠ Ljublja-
na, ki sta ustvarili prostorsko in koreo-
grafsko zelo dobro zastavljeno kompozi-
cijo Kvartet za Meckenbeuren. 

Simpatična je bila poteza organizator-
ja, da so se vsi ostali plesalci uvrstili na 
»enakovredno 4. mesto« in si prislužili 
spominske majice z napisom Opus 1. 
Prav vsi udeleženci so dobili tudi lepa 
priznanja ZKOS za sodelovanje. 

Prireditev je povezovala simpatična 
Tatjana Dremelj, organizator Igor Jelen 
pa je poskrbel tudi za dobro tehnično 
avdio-video opremljenost (MG Pro line 
Celje). 

Morda bi veljalo prireditev drugo leto 
preseliti iz preddverja SLG Celje v dvo-
rano in omogočiti plesalcem, da zapleše-
jo na pravem odru. 

NEJA KOS 

Zlati jubilej Akorda 
Koncert v Narodnem domu pod 
pokroviteljstvom Štelke Kučan 

Tamburaš tvo ima v Celju bo-
gato zgodovino in tradici jo, ki 
sega v davno leto 1892, ko je 
narodno telovadno društvo So-
kol v Celju ustanovilo lastni 
t amburašk i zbor. Občasne kr i-
ze, ki so tudi pretresale glasbe-
nike, danes, po pol stoletja, ne 
bodo skalile prazničnega razpo-
loženja ob jubileju, nad kater im 
je pokroviteljstvo prevzela Štef-
ka Kučan. Praznični koncert 
Tamburaškega orkestra, ki ga 
zadnja leta vodi dirigent Mat jaž 
Brežnik, bo 3. junija ob pol 
osmih zvečer v Narodnem 
domu. 

Vse od svojega nas tanka ob 
koncu vojne, je orkester, ki je 
štel od 8 do 10 članov, s t rd im 
delom, znanjem in pr idnost jo 
začel dosegati uspehe in posta-
jati med občinstvom vse bolj 
pri l jubljen. 

Menjavali so se dirigenti, tudi 
člani, pr iha ja l i novi in leta 1986 
se je t amburašk i orkester po-
imenoval v Akord. Pod vod-
stvom mladega dirigenta Mat ja -
ža Brežnika je zaživel na novo 
in se neprestano tudi strokovno 
izpopolnjeval. Prelomno zanj je 
bilo leto 1990, ko je Akord začel 
redno sodelovati z največjimi 
slovenskimi vokalnimi in in-
s t rumentalni solisti, med d ru-
gim tudi z Jur i jem Rejo, Dunjo 
Spruk, Vasilijem Meljnikovim 
in drugimi. 

Orekster vsako leto sprejema 
tudi nove člane in letno priredi 
okoli 30 koncertov po vsej Slo-
veniji, od tega štiri v Celju. Ker 
nima svojih vadbenih prosto-
rov, ka r je velika škoda za tak 
orkester, je često gost zdravilišč 
Dobrna, Rogaška Slat ina in tu -
di Zreče, 

Ko bodo v soboto, 3. juni ja 
koncert iral i pred celjskim ob-
činstvom, bodo predstavil i tudi 
prvo CD ploščo, ki jo je orkester 
izdal prav v počasti tev tega ju-
bileja, in na ka ter i bodo dela: 
Charlesa Gounoda, Lorenca 
Antonina, Pabla de Sarasate, 
J anka Gregorca, Roberta Stol t-
za, Franza Lehar ja in Johanne-
sa Brahmsa. Solista bosta so-
pranis tka Dunja Spruk in violi-
nist Vasilij Meljnikov. 

Ob tej priložnosti pa bodo p r -
vič podelili tudi pr iznanja , po-
imenovana po J anku Hočevarju, 
ki je bil začetnik tamburaš tva 
v Celju. Prejeli jih bodo: Mateja 
Hočevar-Gregorič, Albert Za-
vršnik, Mari ja Deu-Vrečer, 
Dragica Žvar, Zdravilišče Do-
brna in Srečko Cizelj. 

Slavnostna govornika na ju-
bi lejnem koncertu t amburaške-
ga orkestra Akord bosta župan 
mestne občine Celje Jože Zim-
šek in predsednik zveze ku l tu r -
nih organizacij Celje Milan 
Brecl. 

MATEJA PODJED 

Plesni teater Igen v Varšavi 
V glavnem mestu Poljske traja od 27. do 3. junija П. 

mednarodni otroški festival plesa, gleališča in glasbe. Po 
lanskem uspešnem nastopu Plesnega teatra Igen s pred-
stavo Smeško med črkami ali plesna abeceda, je organi-
ator letos spet povabil v goste celjski Plesni teater. 

Plesalci se bodo predstavili s plesom Pobegnimo 
v svetlejšo prihodnost v koreografiji Igorja Jelena. S to 
plesno predstavo so prepotovali dobršen del Evrope, bili 
pa so tudi na Kubi in v Kanadi, zdaj pa bodo Celje 
zastopali še na tem poljskem festivalu. Udeležuje se ga 
250 ustvarjalcev iz 14 držav. 

MP 

Koncert gimnazijskega pevskega zbora 
Za predfestivalsko razpoloženje, ki se 

začenja vsaki dve leti v zadnjem tednu 
meseca maja, ko je Celje s širšo okolico 
gostitelj najboljših mladinskih zborov iz 
raznih držav, je poskrbel mešani mladin-
ski zbor gimnazije Celje pod umetniškim 
vodstvom prof. Adriane Požun-Pavlovič. 
Koncert je bil v ponedeljek, 22. maja 
v dvorani Doma II. slovenskega tabora 
v Žalcu. 

Zbor se že ves povojni čas uvršča med 
tisto pevsko srenjo, ki uspešno, zagnano 
in odgovorno oblikuje glasbeni obraz 
svoje šole in Celja, predvsem pa potrjuje 
preprosto resnico o pomembnosti estet-
skega in moralnega oblikovanja mladega 
človeka - dijaka, ki poje zato, da ob glas-
bi kleše svoj odnos do pozitivnih vred-
not, ki morajo obvladovati naše medse-
bojno bivanje v tem času in prostoru, če 
hočemo ohranjati svojo evropsko identi-
teto. Naj mi avtorji koncertnega lista ne 

zamerijo če uporabim njihove misli 
o zboru in njegovem delu v preteklosti in 
danes. »Zbor izhaja iz dolgoletne tradici-
je zborovskega petja na gimnaziji Celje. 
Mešani zbor je na šoli deloval od osvobo-
ditve leta 1945 pa vse do uvedbe usmer-
jenega izobraževanja leta 1982. Vodili so 
ga prof. Egon Kunej, Ciril Vertačnik in 
Edvard Goršič. Sedanji mešani zbor de-
luje drugo leto, po tem, ko je bil v šol-
skem letu 1989-90 ustanovljen najprej 
dekliški zbor. Uspešno smo nastopili na 
reviji v Zagorju, ter sezono zaključili 
s koncertom, ki smo ga pripravili skupaj 
z MMZ Centra srednjih šol iz Velenja.« 

Koncert je bil vkljub rahlim intonanč-
nim težavam in nihanjem prijeten za uho 
in srce. Dirigentka Požunova ima dovolj 
izkušenj in znanja, da je program obde-
lala tako, kot si je zamislila, čeprav pa si 
ni upala zaradi šibkejšega moškega dela 
privoščiti širših dinamičnih razponov, 

kar pa je šlo v škodo vsebinski prepričlji-
vosti skladb. Neakustičnost dvorane je 
bila verjetno tudi kriva, da se mladi pev-
ci niso počutili sproščeno in se niso mogli 
ali upali sprostiti, kot to verjetno znajo. 
Petje je bilo disciplinirano. Program je 
bil sicer v enem delu, toda vsebinsko 
razdeljen: poleg zelo jasno izdelane poli-
fonije, kot prve skladbe so sledile tri, 
stilno podobne, pa tudi časovno usklaje-
ne, saj vsi trije skladatelji Twardovski, 
Jež in Kumar spadajo v generacijo skla-
dateljev po drugi svetovni vojni. Njihove 
skladbe zahtevajo precej glasbeno-teh-
ničnega znanja. V drugem delu pa smo 
poslušali odlomke musicala »My fair la-
dy«, ki jih je zbor zaokrožil v suitno 
obliko. Z nekaj več intenzivnosti, bi bil 
učinek še boljši. Zbor si zasluži priz-
nanje. 

Na festivalskem tekmovanju je zbor 
dosegel visoko, srebrno uvrstitev. 

MARJAN LEBIČ 

ZAPISOVANJA 

Piše: Tadej Čater 

Kako je Ali En 
knokautiral Jana 
Plestenjaka? 

Povsem pričakovano; po 
vzoru slovenskih košarkarjev, 
ki so ameriško inačico NBA 
All Stars Game pripeljali tudi 
v Slovenijo, jo začinili z nekaj 
domačimi in svojimi speciali-
tetami, po vzoru podelitve 
filmskih nagrad Oscar, smo 
v Sloveniji dobili njihove sino-
ve Viktorje... In seveda, »iz-
posodili« smo si še podeljeva-
nje Grammy—jevoziroma glas-
benih nagrad, ki pri nas nosijo 
prijetno slovensko ime Zlata 
nota. Še ena glamurozna pri-
reditev, na kateri naj bi bila 
zbranaslovenskaglasbeno -po-
pularna smetana in, o kateri 
naj bi se razpravljalo še vsaj 
nekaj tedov. Tudi še po inven-
turi. In se bo res. Pa ne zaradi 
same prireditve, zaradi njene 
namembnosti in pomembno-
sti, zaradi njene enkratnosti in 
neponovljivosti, zaradi njene 
uspešnosti, torej, marveč zgolj 
zaradi njene neuspešnosti. Za 
razliko od raznoraznih prire-
ditev tipa kulturnih srečanj in 
športnih dogodkov, potrebuje-
jo medijske prireditve tipa 
Zlata nota svoj snop svetlobe 
in vrečke zvezdnega prahu. 
Potrebujejo skratka svojega 
režiserja in scenarista. Potre-
bujejo dinamičnost in nenehno 
presenečenje gledalca, opazo-
valca. Na športni prireditvi je 
bolj ali manj jasno. Gre za 
zmago in zabavo. Na podelitvi 
Zlate note ni bilo prav nič jas-
no; ali gre za zmago ali za za-
bavo? Združitev obojega v ok-
viru tovrstnih prireditev je ne-
mogoče. 

In na Bledu, v tamkajšnji 
Festivalni dvorani sta se sce-
narist in režiser nenehno odlo-
čala med enim in drugim. En-
krat sta lenobno in povsem in-
diferentno napovedovala zma-
govalce, drugič jih predstav-
ljala z vsem ustreznim pom-
pom in rompom. Dolgočasno 
»obrazlagala« izbiro nomini-
rancev, naštevala vsa tista bolj 
ali manj nepomembna imena, 
kikupcu CD-ja ne povedo prav 
ničesar, zmiksala narodnjake 
in zabavnjake, na rokerje spet 
povsem pozabila in nagrado za 
rock pevko preprosto izpusti-
la. Češ, na Slovenskem nima-
mo rock pevk. (Če koga zani-
ma, naj me pokliče, pa mu jih 

samo v eni uri zreči tiram vs, 
šest ali sedem!) In ignoriraj, 
denimo Laibach, ki se je ^ 
vseh prisotnih skupaj z Deni0 
lition Group in Random Loa 
letos pojavil v obliki reports 
celo na MTV-ju. Izpustila ц 
denimo vse tiste, ki se ukv% 
jajo s tehno glasbo, pa rejverjt 
spustila sta takoimenov% 
progresivni rock... 

Že res, da gre za novota 
jenčka, ki še ni niti dobro sht 
dil, pa vendar: Zlata notai 
prireditev, ki je namenjen 
gledalcem, morebitnim Jn 
pcem glasbenih izdelkov, h 
če se ti dolgočasijo ne le o 
glasbi, temveč celo ob sliki, i 
je spremljala glasbenike, po 
tem..., hja, potem se udek 
žencem, torej nominiraneei 
in dobitnikom nagrad, ne obt 
ta prav nič dobrega. Za pro 
močijo slovenske zabava 
glasbe (še vedno mi ni premal 
nekaj dobre volje in popob 
amaterizem, kar zadeva me 
dijsko plat prireditve. Glask 
zlasti popularna, je namenjen 
izključno zabavi. Ob Televizi 
skih ekranih pa smo se v pi 
meru Zlate note kruto dolga 
časili. S tem seveda ne kriva 
niti Eve Longyke niti Ivan 
Lotriča, ki sta zadevo spelji 
karseda profesionalno, pač p 
izključno organizatorje, kiji 
žal še vedno ni jasno, da 
zabava skupaj s televizijo m 
menjena zgolj gledalcem. D, 
so ti tisti, ki bodo priredji« 
bodisi sprejeli, bodisi jo zavi 
gli. Kajpak skupaj z izdelki, t, 
katerimi stojijo s svojim imi 
nom in priimkom, nekateri íif 
di z nadimkom. 

Še najbolj nespretno pa j 
bila kajpak manipulirana ло 
vica, ki bi se lahko spremenß 
v koristen škandal, da sta s 
zunaj pred dvorano zravsal 
Jan Plestenjak in Ali Ei 
Spretneži bi to spremeni 
v zabaven dogodek in ga ceI 
fino vnovčili. Tako pa nič. Ži 

Emovi pihalci brez strehe? 
Edina celjska godba na pihala bo najbrž umolknila. E4 

Celje Holding je namreč pihalcem pisno sporočil, da s konci 
maja 1995 nepreklicno preneha sponzorirati godbo. S tem pfl 
sahne tudi honorar za dirigenta godbe Alojza Krajnčana. 

Orkester je lani praznoval 55 let obstoja od tega je kar p 
stoletja deloval pod okriljem EMA in bil tako znan Celjanom1 

širši javnosti. 
Najbrž bo po tej odločitvi EMA, da preneha sponzori« 

godbo, treba najti novo rešitev oziroma novega sponzorja, tat 
da bi tudi godba v prihodnje delala, pač pod drugim imenor 

Jože Svetina razstavlja 
V prostorih Cestnega po-

djetja v Celju razstavlja svoja 
dela slikar Jože Svetina iz Za-
vodenj nad Šoštanjem. Na to-
kratni prodajni razstavi, ki bo 
odprta do 23. junija, je pred-
stavil olja na steklu in akva-
rele. 

Jože Svetina je že razstav-
ljal v Celju. Najraje slika olje 
na steklo. V tej tehniki prevla-
dujejo slike, ki spominjajo na 
naivno slikarstvo in v nekate-
rih elementih to tudi so. Jože 
Svetina je dolgoletni pedagog 
na osnovni šoli v Zavodnjah, 
znamenitem kraju, kjer se je 
rodil tudi kipar Ivan Na-
potnik. 

Jože Svetina se v teh oljnih 
slikah povsem posveča tako-
imenovani socialni tematiki, 
saj upodablja otroške like, ki 

so največkrat z obrazom olj 
njeni v ozadje. Kakor da 
skrivali svoj pogled, ki priM 
iz nekega drugega, zelo rur> 
nega sveta. Čeprav se je nac 

življenja tudi v hribih prf 
spremenil in otroke vozi v 
šolski avtobus, pa so Zavodi 
postale znane po vsej Slov^ 
zaradi zastrupljenega zra' 
s katerim jih »blagruje« ' 
štanjska termoelektrarna. 

Njegovi akvareli so ^ 
»optimistični«, saj prikazuj* 
idiliko gorskega sveta, sta1! 
domačij in sploh vsega, kal 
na nek način že odmaknj^ 
ogroženo, morda že tudi ш 
nulo. V barvah ostaja 
svojemu prvotnemu izhodi! 
ki je usklajen z realisti^ 
slogom. J 

DRAGO MEOW 



i L KULTURA 

lispešni mladi orkestri 
pabna koncertna dejavnost Glasbene šole Celje 
Koncertno ponudbo v Celju 

^blikuje s svojimi glasbeni-
ci prireditvami tudi Glasbena 
Љ Celje, ki se je vključila 
^ji v praznovanje 25. obletni-
0 Glasbene mladine Sloveni-
u V njeno počastitev so 16. 
jjaja 1995 v koncertni dvorani 
glasbene šole nastopili dijaki 
jtednje stopnje Glasbene šole 
£elje. Na osrednji slovesnosti 
jj je 20. maja v Veliki dvorani 
jlovenske filharmonije 
. Ljubljani, v popoldanskem 
paratomi, predstavil Pihalni 

orkester Glasbene šole Celje 
(dirigent Jure Krajne, solist 
Matevž Zaveršnik). 

Pihalni orkester je pod vod-
stvom prof. Jureta Krajnca 
koncertiral v Celju 23. maja, 
v dvorani kina Union. Zanimi-
vo in tehtno izbran program je 
v prvem delu zajemal zahtev-
na dela klasičnih avtorjev, ki 
so jih mladi izvajalci, pod su-
verenim dirigentovim vod-
stvom, estetsko poustvarili. 
Uvod — Französische Leutspi-
el-Uverture, skladatelja Kel-

ler-Bele, je bil nadgrajen z No-
vo baročno suito T. Huggensa. 
Stavki so si sledili: 1. Ouvertu-
re, 2. Air, 3. Fuguenging Tune 
Prvi del koncerta so zaključili 
z delom iz opere Carmen, av-
torja G. Bizeta. Predstavili so 
suito št. 1, ki opisuje slovito 
pesem o toreadorju. Drugi del 
koncerta je bil usmerjen k de-
lom lahkotnejšega značaja. 
Deloma W. Löfflerja -Wel t -
Bestseller-Potpourri in D. Go-
rarda — Butterfly je sledila 
skladba D. Phillisa - Trumpet 
Fiesta, v katerem sta se kot 
solista na trobenti predstavila 
Gregor Gubenšek in Marko 
Gunzek. C. Vlak je v delu Hap-
py Sound Selection predstavil 
tri temperamentne plese: 
Quantanamera, Bocadilo con 
quesa, La cucuracha. Pihalni 
orkester je za zaključek kon-
certa zaigral dve črnski du-
hovni pesmi v priredbah T. 
Johnsa - Down By The Riversi-
de in G. Bauerja - When The 
Saints Go Marching In. Zado-
voljno občinstvo je upravičeno 
zahtevalo dodatke in Pihalni 
orkester Glasbene šole Celje 
navdušeno pospremilo k no-
vim glasbenim poustvaritvam. 

V četrtek, 25. maja pa je 
v koncertni dvorani Glasbene 
šole Celje koncertiral njen 
Harmonikarski orkester, pod 
vodstvom gospe Marije Zav-
šek. Rdeča nit koncertnega 
programa so bila dela plesne-
ga značaja skladatelja Hansa 
G. Baumanna: Kleine Tanz 
Party Foxtrot, Voila! C'est Pa-
ris, English Waltz, Dixie. Po-
samezne skladbe so bile ločene 
z delom baročnega skladatelja 
T. Albinonija - Adagio in s so-
lističnima nastopoma Mateja 
Javorška in Uroša Neneziča. 
Prvi se je predstavil z delom H. 
Deuringerja - Hubsi Boogie, 
solistični nastop Uroša Nene-
ziča pa je obsegal tri točke: A. 
Piozzola — Tango, M. Tajčevič 
- Balkanski ples št. 7, H. Breh-
me - Burleskni rondino. V skle-
pu koncertnega programa so 
člani Harmonikarskega orke-
stra predstavili še delo T. 
Schluncka - Fiesta Mexicana. 
Uigranost orkestra in zavzeto 
delo članov in dirigentke je 
prisrčno nagradilo občinstvo 
Koncertne dvorane Glasbene 
šole Celje. 

ALENKA ZALOŽNIK 

ekmovanje mladih glasbenikov 
Sredi maja je bilo prvo tek-

movanje učencev zasavskih 
glasbenih šol, ki se ga je udele-
Џо tudi enajst učencev glas-
b e šole Radeče. 

Zamisel o tekmovanju se je 
^rodila med učitelji glasbe-
Mi šol, ki so želeli, da se letoš-
nje šolsko leto konča nekoliko 
drugače kot prejšnja, prepri-
čani pa so tudi bili, da se bo 
Jaradi tekmovanja tako pri 
Učencih kot pri njih samih po-
séala motivacija za delo. Ob 
odpori ravnateljev glasbenih 
ol so tekmovanje organizirali 
Zagorju, Hrastniku, Litiji in 
Radečah, učenci pa so se po-

nerili v petih disciplinah. 
Tekmovanja v igranju kita-

e, ki je bilo v Zagorju, se je iz 
Jasbene šole Radeče udeležil 
)anijel Mikulčič in prejel 
iriznanje za udeležbo, 
f Hrastniku so se pomerili 
iiladi violinisti. Radeško šolo 
ta zastopali Jožica Tekavec, 
i je prejela drugo nagrado, in 
(uša Mesar, ki je bila tretja, 
i Hrastniku je bilo tudi tek-
aovanje v disciplini klarinet, 
i so se ga udeležili trije učen-
i radeške glasbene šole. Matic 
'itovšek je prejel drugo na-
vado, druga je bila tudi Ana 

vrine iz enote Laško, Nata-
ii Aškerc, prav tako iz laške 

enote, pa je v svoji kategoriji 
zasedla tretje mesto. Največ 
tekmovalcev je bilo v discipli-
ni trobenta. Za glasbeno šolo 
Radeče so tekmovali Rok 
Turnšek iz Laškega ter Franci 
Kosem in Robert Tekavec iz 
Radeč. Vsi trije so v svoji kate-
goriji prejeli tretjo nagrado. 
V Radečah so pripravili tek-
movanje v igranju harmonike. 
Marko Jurkošek iz laške enote 
je prejel drugo nagrado, drugi 
v svoji kategoriji pa je bil tudi 
Domen Gros iz Radeč. 

JI 

Slikarstvo in fotografija 
V Kulturnem centru Ivana 

Napotnika je na ogledrazstava 
primorskega fotografa Luci-
ana Kleva iz Izole. 

Gre za avtorja z večstransko 
izobrazbo, saj je pred petnaj-
stimi leti v Milanu diplomiral 
iz slikarstva, oblikovanja in 
fotografije. Mnogo je objavljal 
v različnih časopisih, priredil 
je večje število razstav, za svo-
ja dela pa je bil doma in v tuji-
ni tudi mnogokrat nagrajen. 

V okviru slovenske fotogra-
fije je Kleva med zanimivejši 

avtorji, saj do medija pristopa 
večplastno. Za njegove foto-
grafije je značilno, da ne upo-
rablja zgolj tehnike preslika-
vanja negativov na papir, tem-
več izdelano fotografijo še do-
datno obdela. Posamezne dele 
kompozicije odstrani in tako 
pušča le najpomembnejšim 
elementom, da ostanejo v vid-
nem polju. Intervencija na po-
zitivu pa je tudi v tem, da na 
površino dodaja barvne nano-
se, ki obarvajo klasično črno 
belo fotografijo. 

Pogosto in v večjih količi-
nah uporablja modro, včasih 
zeleno, glede na posamezne 
motive pa posega tudi po to-
plejših tonih. Kleva fotografi-
ra različne prizore, krajine, ti-
hožitja, portrete in akte. Doma 
je iz slovenske Istre, zato po-
gosto fotografira iz tega oko-
lja. Idilični vaški predeli, arhi-
tektura z značilnim medite-
ranskim pridihom in druge 
posebnosti tamkajšnjega am-
bienta, predstavi v sveži inter-
pretaciji. Tihožitja z različni-
mi predmeti so narejena v po-
dobnem liričnem tonu, podobe 
pa tudi nosijo prizvok nostal-

gije. Kleva je prav tako moj-
ster v portretni fotografiji, 
v kateri spaja različne prvine. 
Psihološki oris posameznika 
združuje z dekorativno barvno 
zasnovo, kar združeno prinaša 
zanimive portretne študije 
upodobljencev, kot jih vidi 
sam umetnik. Luciano Kleva 
se ukvarja tudi z modno foto-
grafijo, na tem področju je 
prav tako dosegel zanimive re-
zultate in nekaj teh primerkov 
je vključenih v razstavo. 

BORIS GORUPIČ 

Republiška 
revija v Laškem 

Zveza kulturnih organizacij 
Slovenije je letošnjo revijo 
otroških folklornih skupin 
Slovenije zaupala laškemu 
Kulturnemu centru in tam-
kajšnji Zvezi kulturnih orga-
nizacij. Tako bo revija jutri, 
v petek 2. junija s pričetkom 
ob 11. uri, razdeljena pa bo 
v dva dela. Sodelovalo bo 13 
otroških folklornih skupin, ki 
so bile najboljše na regijskih 
revijah. MOJCA MAROT 

Sen kresne noči v SLG 
Ljubitelji gledališča, posebno musicalov, se bodo prav gotovo 

razveselili gostovanja Mestnega gledališča iz Brna na Češkem, 
ki bo v celjskem gledališču v torek, 6. junija ob pol osmih zvečer 
jostovalo s predstavo, rock opero (na motiv Shakespearove 
komedije) Sen kresne noči. 
Uro in pol trajajoča predstava je požela na Češkem veliko 

)riznanj. Je dobitnica nagrade Češke glasbene fondacije za leto 
1991. Kritiki so si bili ob premieri edini: To je senzacija! 
Odlična predstava izredno uigranega ansambla. Izjemna koreo-
grafija, izjemni kostumi. Melodije, ki ostanejo v ušesu in posta-
nejo hit. Sanje, kot z Brodwaya. 

Skratka, v celjskem gledališču se obeta enkratna predstava, 
umetniški užitek. Glasbo je naspisal Zdenek Merta. Režija in 
libreto: Stanislav Moša. j^p 

Grčar razstavlja v Petrovčah 
V baziliki Marijinega obi-

skovanja v Petrovčah bo še do 
konca tedna postavljena raz-
stava Norberta K. Grčarja. 

Slovenski slikar je bil pred 
^vetintridesetimi leti na Polj-
skem v Krakovu. Po več neu-
spešnih poskusih študija na 
Uličnih likovnih akademi-
ji. se je preselil v Salzburg, 
4er že dobro desetletje živi in 
j*ela kot samostojen slikar. 
¿ razstavljanjem se je začel 
JJkvarjati v začetku osemdese-
^ let in od takrat je priredil 
Jrto razstav v Sloveniji, Av-

Italiji, Franciji, Češki in 
Poljski. 

Estetika, prisotna v slikah 
N°rberta Grčarja, je bolj kot 

sodobni umetnosti podobna 
ustvarjanju starejših mojstrov. 
Njegov realizem sega vse do 
srednjeveških ustvarjalcev 
v času gotike, ki so prekinili 
s tradicijo bizantinske stiliza-
cije in iskali globji stik s stvar-
nostjo. Grčarja zanima pred-
vsem figura, natančneje motiv 
portreta. Na njegovih slikah se 
pojavljajo pomembni liki iz 
zgodovine, ali tudi vsakdanji, 
anonimni posamezniki. Velik 
del njegovega opusa je posve-
čen religiozni tematiki, pred-
vsem gre za motive Marije 
z otrokom v različnih inači-
cah, z značilnim religioznim 
vzdušjem. 

BORIS GORUPIČ 

Zbornik Satira Multi 
ç v petek, 2. junija bosta ob 20. uri v Domu kulture 

Šmarju pri Jelšah predstavili Založba Perfekta iz Celja in 
Veza kulturnih organizacij Šmarje pri Jelšah zbornik z naslo-

Satira Multi - multimedialno. 
g Nastal je ob prvem trienalu satire in humorja Aritas Šmarje 
k, Napisalo ga je 30 uglednih avtorjev, med drugimi dr. Anton 
.rstenjak, dr. Vid Pečjak, dr. Artur Štern, dr. Janez Cvirn, dr. 
• atjaž Kmecl, Janja Nakrst, Niko Goršič, Eva Š. Maurer, Mar-
rj,n Skumavc, Stane Jagodic, p. Hieronim Žveglič, dr. Marko 
ierseglav, Ciril Zlobec, Igor Torkar, Majda Širca, dr. Stane 
pefnik, dr. Mirko Juteršek, Neja Kos, Frabci Čeč in drugi, 
j) oudnika za nastanek zbornika, ki ga je oblikoval Harald 
. raušbaher, Studio Breg, sta dala Stane Jagodic in Drago 
4edved, ki ga je tudi uredil. 

Slikarji v Zrečah 
Od 25. do 28. maja je bila v Termah Zreče tretja slikarska 

kolonija, ki so se je udeležili člani likovne sekcije Dr. Lojz 
Kraigher KUD UKC iz Ljubljane skupaj s povabljenimi likov-
niki iz Slovenskih Konjic in Celja. Slikali so na teme Kovači in 
turizem, Voda, vir zdravja in Sakralni spomeniki. Svoja dela so 
predstavili minulo soboto v Zrečah. Zreški Unior turizem ozi-
roma Terme Zreče so na ploščadi Term Zreče pripravili slav-
nostni zaključek, na katerem je o slikarjih in njihovem delu 
govoril umetnostni zgodovinar dr. Mirko Juteršek, ki je pouda-
ril predvsem vrednost slikarskih del za ohranjanje kulturne 
dediščine pod zreškim Pohorjem. 

Foto: EDI MASNEC 

PRIREDITVE 
V Slovenskem ljudskem gledališču v Celju bodo danes, v četrtek 
ob 11.30 najprej za OŠ Prebold, ob 15.30 za Abonma 4. šolski in 
izven, ob 17.30 pa še za Abonma 3. šolski in izven, gostovali 
člani Slovenskega mladinskega gledališča iz Ljubljane, s pred-
stavo Klovni. Jutri, v petek bodo predstavo Klovni ob 11. uri 
uprizorili še za Abonma 5. šolski, ob 15.30 pa za Abonma 1. 
šolski in izven. V torek, 6. junija pa si lahko ob 19.30, ogledate 
Musical na motiv Shakespearove komedije Sen kresne noči, 
v izvedbi Mestnega gledališča iz Brna. 

V koncertni dvorani Glasbene šole v Celju bo drevi ob 19. uri, 
koncert komornega orkestra klasičnih kitar in godalnega orke-
stra Glasbene šole Celje, pod vodstvom dirigenta Matjaža Brež-
nika. Jutri, v petek ob 19.30, pa bo koncert tenorista Matjaža 
Stopinška, na klavirju pa ga bo spremljala pianistka Lidija 
Maletič. 
V dvorani Narodnega doma v Celju bo v petek, 2. junija ob 19.30 
koncert APZ Celje, pod vodstvom dirigenta Dejana Jakliča. 
Gost večera bo oktet TEŠ iz Šoštanja. 
V dvorani Zdraviliškega doma na Dobrni bo v nedeljo ob 20. uri 
nastop mešanega pevskega zbora iz Velenja. 
V Pokrajinskem muzeju v Celju bo v četrtek, 8. junija ob 19.30, 
peti abonmajski koncert Celjskega godalnega orkestra. 

V prostorih Cestnega podjetja Celje razstavlja slikar Jože Sve-
tina. 
V hotelu Dobrna razstavlja slike slikar Zla tko Prah. 
V galeriji Radeče papir si lahko ogledate dela akademskega 
slikarja Nemesa Istvana. 
V razstavišču Gorenje servisa v Velenju razstavlja do 17. junija 
svoja dela akademski slikar Albin Polajnar. 
V galeriji Mozaik v Gosposki 3 v Celju bo do sobote na ogled 
razstava akademskega slikarja Darka Slavca. 
V Baziliki Marijinega obiskanja v Petrovčah bo do nedelje na 
ogled razstava slikarja Norberta Grčarja z naslovom Onstran 
nas. 
V razstavnem salonu Alposa v Šentjurju bo do 9. junija na ogled 
razstava Planina nekoč in danes. 
V Pokrajinskem muzeju v Celju je odprta razstava Meščanstvo 
v provinci, iz življenja celjskega meščanstva v 19. stoletju. 
V avli kulturnega doma v Gornjem Gradu si lahko ogledate 
razstavo slik akademskega slikarja Andreja Pavlica. 
V Galeriji sodobne umetnosti v Celju je odprta razstava Genera-
cija 82, dela trinajstih umetnikov, ki jih veže leto diplome na 
Akademiji za likovno umetnost v Ljubljani. 
V Osrednji knjižnici v Celju je odprta razstava Gimnazija skozi 
čas, avtorja Branka Lesjaka. 
V Muzeju novejše zgodovine v Celju je odprta mednarodna 
likovna delavnica 1995 z naslovom Znaki na prtih. Poleg tega 
sta na ogled tudi dve stalni razstavi in sicer Razvoj mesta Celja 
v letih 1945-1980 in Slovenska zobozdravstvena zbirka. V otro-
škem muzeju pa je na ogled razstava Herman Lisjak spoznava 
denar, vzporedno s to razstavo, pa potekajo tudi občasne delav-
nice, ki jih vodi Mihela Jezernik. 
V boutiqu Steklar bodo do konca junija na ogled dela Karoline 
Fajs. 
Na Celjski koči razstavlja do 30. junija dela Lado Geršak. 
V Zdravstvenem domu v Celju si lahko do konca meseca ogle-
date delà Stjepana Vrbaniča. 
V Etolu Celje razstavlja dela v mešani tehniki Vinko Pajek. 
V Muzeju grafičnih umetnosti v Rogaški Slatini bo do 8. julija 
na ogled razstava ob 10-letnici tega Muzeja. 

Union od 1. do 7.6. ob 17., 19. in 21. uri avstralski film Mauriel 
se poroči; Mali Union od 1. do 7. 6. ob 20. uri avstralski film 
Priscilla - kraljica puščave; Metropol od 1. do 4.6. ob 18. uri in 
od 5.6. dalje ob 18. in 20. uri ameriški film I.Q., od 1. do 4.6. ob 
20.30 pa ameriški film Kri na soncu. (Kinopodjetje Celje si 
pridržuje pravico do spremembe programa). 
Kino Rogaška Slatina 2. in 3.6. ob 18. in 20.30 ameriški film 
Jesenska pripoved. 
Kino Žalec 1.6. kubanski film Jagode in čokolada, 2., 3. in 4.6. 
ob 18. uri ameriški film Profesor, 2., 3. in 4.6. ob 20. uri pa 
ameriški film Izbruh. 
Kino Dobrna 3. ob 19. uri in 4. 6. ob 17. uri ameriški film 
Razkritje. 

V Domu kulture v Velenju bo drevi ob 20. uri, redni letni nastop 
Šaleške folklorne skupine Koleda, z gosti - ansamblom Kurja 
koža. 



NAŠI KRAJI IN LJUDJE HI 

Ni lahko živeti s stiskami drugih 
Tako pravi doktor medicine Slobodan Vujasinovič, specialist za kožne in spolne bolezni v Laškem 

»Prijatelji mi pravijo Dani, 
in v prostem času rad živim 
kot Dani, ne kot zdravnik, kar 
je v majhnem kraju precej tež-
ko. Ko sem se leta 1991 vrnil iz 
Zagreba, sem iskal službo, in 
ni je bilo lahko najti. Želel sem 
seveda delati v svoji stroki in 
moram povedati, da so imeli 
Laščani največ posluha za mo-
je želje, za kar sem jim zelo 
hvaležen. Zdravstveni delavci 
so mi pomagali in me podpira-
li, najbolj pomembno pa je to, 
da so mi dali možnost. Prepri-
čan sem, da ima Laško idealne 
možnosti za razvoj zdravstve-
nega turizma, zaradi tradicije 
in številnih posameznikov, ki 
se tega zavedajo,« pravi dok-
tor Vujasinovič, ki ni le uspe-
šen dermatolog, temveč tudi 
učitelj strokovnih predmetov 
na Srednji zdravstveni šoli 
v Celju. 

Poučuje patologijo z interno 
medicino, psihiatrijo, gineko-
logijo, kirurgijo, pediatrijo in 
infekcijske bolezni. V samo-
plačniški dermatološki ambu-
lanti v laškem zdravstvenem 
domu dela dvakrat tedensko. 

Po potrebi opravlja delo sploš-
nega zdravnika, poleg tega pa 
je tudi licenčni športni zdrav-
nik pri košarkarskem klubu 
Pivovarne Laško. Tako je stro-
ko združil z ljubeznijo iz mla-
dosti, saj mu je bila košarka 
dolgo na prvem mestu. Dva-
najst let jo je aktivno igral 
v Zagrebu. »Sprva sem mislil, 
da sploh nisem talent za ko-
šarko, a sem potem zelo uspel. 
Sicer pa je bilo to nujno, saj 
kdor ni znal igrati košarke, še 
punce ni dobil,« pripoveduje 
doktor Vujasinovič, ki je član 
združenja medicine športa 
Slovenije. 

V ordinaciji na 
nosim halje 

»Menim, da halja negativno 
deluje na odnos med zdravni-
kom in pacientom. Prav tako 
se mi zdi, da je >uniforma< neke 
vrste prepreka sproščenega 
odnosa. Haljo oblečem samo 
pri posegih, ki jih opravljam. 
Predvsem je to pomembno za 
otroke. Nekatere otroke doma 
starši radi strašijo s frazo, da 
ga bodo peljali k zdravniku, če 
ne bo priden. In ko otrok res 
pride v zdravstveni dom ali 
bolnišnico, se ozira po haljah, 
in se sprašuje, ja kje je zdaj 
tisti zdravnik, tista prikazen,« 
razmišlja doktor Vujasinovič 
m dodaja, da je pri odnosih 
pomembno tudi rokovanje, ki 

ni le oblika vljudnosti, ampak 
je že del psihoterapije. Njegovi 
pacienti so predvsem iz drugih 
krajev, prihajajo iz Ljubljane, 
Zasavja, Brežic, Savinjske in 
še od kod. V manj kot letu dni 
je imel registriranih približno 
šesto pacientov. Doktor Vuja-
sinovič rad povudari, da je 
kožna znamenja potrebno od-
stranjevati iz preventivnih ra-
zlogov, saj poznamo dve obliki 
kožnega raka. Prva nastane iz 
nespremenjene kože in je oz-
dravljiva s kirurškim pose-
gom, to je predvsem bolezen 
starejše dobne skupine. Druga 
oblika pa je življenjsko nevar-
na in nastane iz kožnega zna-
menja. To je bolezen mlajše 
dobne skupine in doktor Vuja-
sinovič vedno opozarja ravno 

na takšna znamenja, ki jih je 
bolje takoj odstraniti, sploh pa 
tista, ki so na najbolj izpostav-
ljenih delih telesa (to so nepo-
kriti deli kože in mesta kronič-
nega draženja). Kar pa zadeva 
spolne bolezni, pravi takole: 
»Spolne bolezni so v zgodovini 
vedno zanemarjali, lahko bi 
rekli, da so šle kar v pozabo. 
Zanimive so postale šele ob 
pojavu aidsa, pred njim pa so 
jih poznali le pet, kapavico, si-
filis in tri tropske spolno pre-
nosljive bolezni. Vseh je bilo 
seveda ogromno, med drugimi 
tudi takšne, ki so jih razisko-
valci povezovali z ginekolo-
škim rakom. Danes so zaradi 
številčnosti ponovno aktualne. 
Žal pa se pri nas še vedno pre-
malo uporablja partnersko 
zdravljenje.« 

Med Radečami in 
Zagrebom 

Vse življenje je bil Slobodan 
Vujasinovič nekako razpet 
med Radečami in Zagrebom. 
Njegov pokojni oče je bil oficir 
letalstva, tako da je služboval 
med drugim tudi v Zadru, kjer 
je doktor Vujasinovič obisko-
val osnovno šolo. Rodil se je 
v Brežicah, njegova mati, sla-
vistka, pa je bila iz Radeč. 
V Zagrebu je potem končal 
gimnazijo ter se vpisal na Me-
dicinsko fakulteto. Po konča-
nem študiju je bil na priprav-
ništvu v Celju, strokovni izpit 
pa je delal v Ljubljani. Leta 
1985 je v Zagrebu opravil spe-
cializacijo iz dermatologije na 
Kliniki za kožne in spolne bo-
lezni. Vpisal je tudi podiplom-
ski študij iz Psihosomatike 
v dermatologiji, ki ga še ni 
končal. Pri opravljanju speci-
alizacije je na kliniki delal tu-

di v skupini za transplantacijo 
kostnega mozga pri zdravlje-
nju levkemije. To je bil takrat 
prvi tak center v bivši Jugosla-
viji. Zagreb je leta 1991 iz dru-
žinskih razlogov zapustil ter 
se preselil v Radeče, v domači 
kraj žene in matere, kjer je de-
lal kot splošni zdravnik, nekaj 
časa je bil tudi v.d. direktorja. 
Že prej je vedno rad prihajal 
v Radeče, natačneje v Hote-
mež, kjer je živela njegova sta-
ra mama in tam preživel veli-
ko prostih dni in počitnic. _ 

Na posebno povabilo za per-

spektivne zdravnike, je leta 
1990 doktor Vujasinovič odšel 
v znano bolnišnico Saint Louis 
v Pariz. Popoldne je bil na der-
matološkem oddelku, dopold-
ne pa na oddelku za spolno 
prenosljive bolezni. »Takrat 
sem jim obljubil, da bom v Ju-
goslaviji organiziral referenč-
ni center, kjer bi zbirali podat-
ke o spolnih boleznih. Tega 
potem seveda nisem izpolnil. 
V tej bolnišnici so imeli izred-
no zanimiv muzej dermatolo-
ških obolenj, edini na svetu, 
kjer so predstavljene vse kož-
ne bolezni. Pravzaprav so na-
rejene v obliki nekakšnih 
umetnin in mislim, da je to 
idealen prikaz bolezni tako 
študentom kot dermatologom 
in obiskovalcem, ki lahko vse 
oblike bolezni vidijo na tako 
pristen način. Na to bi v praksi 
mnogi lahko dolgo čakali,« 
pravi doktor Vujasinovič, ki je 
v Parizu pridobil veliko zna-
nja in novih izkušenj. 

DAMJANA SEME 

Zaradi prostorske stiske in ve-
likega števila pacientov bo dr. 
Vujasinovič v kratkem odprl 
zasebno ordinacijo v Zdravi-
lišču Laško. 

Zahvala 
krvodajalcem 

Za 4. junij, dan krvoda. 
jalcev, se Rdeči križ Slove, 
nije zahvaljuje vsem krvo-
dajalcem ter številnim so. 
delavcem v svojih območ. 
nih organizacijah. Ob tej 
priliki opozarjajo na misel; 
darovati kri pomeni lepši 
in varnejši dan. 

V posebni praznični izja-
vi poudarjajo, da je v Slo-
veniji sto tisoč krvoda j al-
cev, občane, ki krvi še niso 
darovali, pa vabijo, da se 
jim pridružijo. Rdeči križ 
Slovenije pripravlja krvo-
dajalske akcije že 43 let, 
v teh letih pa je krvodajal-
stvo postalo množično gi-
banje za ohranitev življe-
nja, so zapisali. 

Dne 4. junija se v Slove-
niji spominjamo v počasti-
tev leta 1945, ko so konzer-
virali prve steklenice krvi. 
S prostovoljnim, anonim-
nim in brezplačnim krvo-
dajalstvom pa se je začelo 
leta 1953, ko je Rdeči križ 
prevzel tudi organizacijo. 

BJ 

Darujte kri! 
Rdeči križ Slovenije vabi na 

junijske krvodajalske akcije 
8. junija bodo v Rogaški Slati, 
ni, v Nazarjah 13. na Ljubnem 
14., v Kozjem pa 15. junija 
Postanite tudi vi krvodajalec 
krvodajalka! 

Danes v Radečah 
V prostorih osnovne šole 

Marjana Nemca v Radečah je 
danes med 7. in 12. uro 2. rei 
na krvodajalska akcija v letoi 
njem letu. Akcijo organizirati 
Območna organizacija Rdeče-
ga križa Laško in Krajevna oi> 
ganizacija Rdečega križa Ra 
deče, nanjo pa vabijo vse, k 
imajo odnos do sočlovek 
v stiski. MN 



NASI KRAJI IN LJUDJE 

poletni Mišmaš in rock žur 
[etos v G riža h dve novosti: modna revija in zračni baloni 

V začetku junija bodo priza-
^vni organizatorji v Grižah 
pet pripravili tradicionalni 
)rjrcditvi - 4. junija Poletni 
mišmaš 95 in teden dni kasne-
t je Mišmašev rock žur. 
Otroško in mladinsko prire-

jjtev Mišmaš si je lani v let-
,ern gledališču Libmerk ogle-
jmo preko 18 tisoč ljudi, kar 
,edvomno dokazuje, da je že 
dodobra usidrana v sloven-
jem prostoru, njen ugled pa 
fSako leto znova potrjujejo tu-
ji številni slovenski glasbeni-
ci, ki si želijo nastopiti v Gri-
iah. Letos bodo Mišmaš pri-
javili že devetič zapored in 
jot običajno bodo organiza-
lorji spet poskrbeli za nekaj 
jovosti. 
Na odru letnega gledališča 
bodo od devetih naprej zvr-

nili številni nastopajoči, med 
jjimi: Dupleška mornarica, 
jncle Jack, Zeus, Bojan Rako-
ve, Sanja Mlinar, Pontiac, 12. 

nasprotje, Aleksander Jež, 
Transcendence, 1 x band, Spi-
di in Gogi, Tomaž Domicelj in 
projekt Triglav, Jani Kovačič, 
Pop design, Irena Vrčkovnik, 
Čudežna polja, Patricia Di-
klič, Don mentoni band, Mali-
bu, Orlek, Lačni Franc, Jan 
Plestenjak, Big ben, Deja Mu-
sic, Kalifornija, Panda, Avto-
mobili in Šank rock. 

Prireditev bodo letos vodili 
Sašo Hribar, Bojan Rakovec, 
Mojca Mavec in Zivko Beškov-
nik. Podobno kot prejšnja leta 
se bodo najmlajši lahko izka-
zali na odru sramežljivih, se 
zabavali v kiparski in slikar-
ski delavnici, pa na slončku 
Tončku, vrtiljaku ali igrišču 
ringa raja. Vmes si bodo lahko 
ogledali lutkovne, plesne in 
gledališke predstave, lovsko 
razstavo, novost bodo letos 
kratke filmske predstave 
v dvorani doma, za zabavo pa 
bodo poskrbeli še čarodeji in 

zmajarji. Mišmaš bodo organi-
zatorji letos popestrili še z ve-
likima toplozračnima balono-
ma, dvakrat pa bodo slovenski 
smučarji demonstratorji na 

odru letnega gledališča pri-
pravili še modno revijo izdel-
kov Mont Kozje. 

Da bi se izognili prometni 
gneči, bo za prevoz v Griže po-
skrbljeno z vlakom Rogačan, 

približno 250 delovnih kraja-
nov pa bo poskrbelo, da niko-
mur ne bo dolgčas in da bo 
dovolj vsega za lačne in žejne 
obiskovalce. Teden dni kasne-

je, torej 10. junija, vas v Gri-
žah vabijo še na Mišmašev 
rock žur, na njem bodo sodelo-
vali: Šank rock, Don mentoni 
band, Zoran Predin in Lačni 
Franc. 

V začetku julija, natančneje 2. julija, bo v Grižah še 10. srečanje 
citrarjev, na katerem bodo nastopili vsi najboljši slovenski 
citrarji. Osrednja prireditev bo popoldne ob 16. v letnem gleda-
lišču, na njej pričakujejo tudi slovenskega ministra za kulturo 
Sergija Pelhana. Poleg revije bodo v Grižah pripravili še raz-
stavo in posvet o delu slovenskih citrarjev, soboto pred osred-
njim koncertom pa nameravajo v nekaterih gostinskih lokalih 
organizirati tako imenovane večere s citrami. Zadnji teden 
v avgustu se v letnem gledališču Limberk obeta še ena zanimiva 
prireditev, v goste so povabili izvajalce operete Planinska roža. 
Avgusta pa nameravajo v letnem gledališču organizirati še 
srečanje abrahamovcev. 

Maša za umrle planince 
V cerkvi Sv. Magdalene pri planinski postojanki Hom 

bo to nedeljo maša za umrle planince. V Planinskem 
društvu Zabukovica so povedali, da bo maša na željo 
Franca Kekca, ki so mu gore vzele dva sinova, obenem pa 
bodo z njo počastili spomin na umrle planince, pokojne 
graditelje Homa, funkcionarje ter vse ostale člane dru-
štva, ki so pripomogli k njegovemu razvoju. 

FJ 

Movo v voznem redu 
etos vsakodnevni kopalni vlaki 

Slovenske železnice spre-
mi jo vozni red vsak konec 
naja. Po novem uvaja jo med 
iïdanim Mostom in Ljubl ja -
lo tako imenovani tak tn i 
romet, z vsakournimi vlaki, 
led Zidanim Mostom in Do-
lovo bo v večernem času po-
lej več vlakov. 
Med novostmi v sloven-

kem not ran jem prometu je 
udi kopalni vlak, s kater im 
o začeli lani z vožnjami za 
;onec tedna. Letos, julija in 
vgusta, bo vozil vsak dan, 
ia vlak pa bo mogoče tudi 
avtomobilom. Iz Maribora 

io odhod ob 4. ur i z jutra j , 
'Kopru pa boste lahko ob 
150. Od tam se bo vlak vra-
al ob 20. uri, na končnem 

cilju v Mariboru pa bo ob 
0.48. 

Nekaj novosti je tudi 
v mednarodnem prometu. 
Boljše prometne zveze bodo 
odslej v dunajsk i smeri. Inter 
City vlaka, Tivoli in Savinja, 
ki vozita med Ljubl jano in 
Mariborom, bosta po novem 
voznem redu končala vožnjo 
v Špil ju-Spielfeldu na av-
strijski strani. Tam bo tako 
mogoče prestopit i na vlake 
za v Gradec ter na Dunaj . Za 
Inter City vlak Emona, med 
Ljubl jano in Dunajem, pa je 
novost, da m u namerava jo 
dodati direktni vagon med 
Dunajem, Mariborom in Za-
grebom. 

BJ 

sosedska pomoč krajanov Vinske Gore 
Na Jurjevo, 24. aprila, je do tal pogorelo gospodarsko poslopje Franca Avbrehta iz Lipja 
vinski Gori. Predzadnjo nedeljo v maju so krajani in znanci, planinci in gasilci z udarniškim 
lom priskočili na pomoč pri gradnji novega gospodarskega poslopja. Krajani krajevne skupno-
' Vinska Gora so ob nesreči Avbrehtovih pokazali veliko solidarnost. V nedeljski akciji je 
delovalo kar 25 ljudi, vse to pa potrjuje, da Avbrehtovi v stiski niso ostali sami. Gospodarsko 
siopje je že pozidano do kleti. Na rudniški žagi pa čaka pripravljen les za nadaljnjo gradnjo, ki 

s popusti pridal sindikat velenjskega premogovnika, saj je Franc Avbreht pri njih delal kot 
ИЈаг polnih trideset let. Novo gospodarsko poslopje bo prav gotovo pod streho do letošnje prve 

Snie- LOJZE OJSTERŠEK 

Janez Bitenc med 
bralnimi značkarji 

Šolarji v Braslovčah, ki vse 
leto pridno prebirajo knjige iz 
šolske knjižnice in tekmujejo 
za bralno značko, so letos 
medse povabili skladatelja in 
publicista Janeza Bitenca. Vse 
leto so brali tudi njegova dela 
in se naučili marsikatero 
pesem. 

Učenci podaljšanega biva-
nja so se mu predstavili z igri-
co Pikapolonica in Pikice pod 
neumornim vodstvom Irene 
Stanko. Janez Bitenc je med 
mladimi užival ter jim povedal 
pravljico in jih naučil pesem iz 
glasbene pravljice Zlati ka-
menčki. Ob koncu je podelil 

posebna priznanja 126. učen-
cem od skupaj 145, kolikor jih 
je na šoli od 1. do 5. razreda. 
Posebno veseli so bili učenci 1. 
razreda, saj jim je stisk roke, 
priznanje, ki so ga posamezni-
ki dobili, največ pomenilo. Pa 
še lepa misel J. Bitenca: 
»Ogromno mi pomeni živ stik 
bralca s knjigo, kajti knjiga že 
od otroških let pomeni nepre-
cenljivo vzgojno sredstvo. Zelo 
se bojimo vse večje povodnji 
računalnikov, ki ne zahtevajo 
srca, ampak samo možgane. 
Ljudje brez srca pa ne bodo 
več ljudje.« 

T. TAVČAR 

Podarili posebno opremo 
V Osnovni šoli Šmartno Velenje so v četrtek, 25. maja, prev-

zeli nekaj opreme za invalidne in kombinirano motene otroke. 
Šolo kot javno ustanovo financira ministrstvo za šolstvo in 
šport, ki pa za zdaj še ne dodeljuje kakšnih posebnih sredstev za 
invalidne in motene otroke. Tako so šolniki sami iskali nove 
rešitve in na pomoč jim je priskočil donator, Zavod za humani-
tarne dejavnosti Kranj, v katerem se ukvarjajo z organiziranjem 
dobrodelnih akcij po vsej Sloveniji. Tokrat so Osnovni šoli 
Šmartno Velenje podarili specialno opremo (posebne stole, mize 
in ležišča) v vrednosti okoli 5 tisoč mark. Oprema bo invalidnim 
in kombinirano motenim otrokom, ki preživijo v šoli po osem ur 
dnevno, v veliki meri olajšala bivanje in življenje. 

KL 

Veselošolsko 
znanje v nedeljo 

Občinskega tekmovanja 
v znanju iz Vesele šole se je 
v osnovni šoli Frana Roša 
v prvi polovici maja udeleži-
lo 229 učencev od 4. do 8. 
razreda osnovnih šol celjske, 
vojniške in štorske občine. 
V nedeljo, 4. juni ja , se bodo 
prvaki iz posameznih razre-
dov udeležili državnega tek-
movanja v Ljubl jani . 

Celjsko, vojniško in štor-
sko občino bodo na držav-
nem tekmovanju v znanju iz 
Vesele šole zastopali: četr to-
šolec Anže Goste iz OŠ Fra -
na Roša (mentorica Milka 
Conradi), petošolca Jugoslav 
Njenjič in Matej Dre v iz H. 
OS (mentorica Natal i ja Ro-
žanski), šestošolka Urša Sr-
dič iz OŠ Lava (mentorica 
Branka Kosanovič), sedmo-
šolec Janko Rezar iz OŠ Što-
re (mentorica Angela Lu-
šenc) in osmošolka Maruša 
Fras iz OŠ Frana Roša (men-
torica Milka Conradi). Ob-
činske prvake bo na državno 
prvenstvo v Ljubl jano 
spremljala Milka Conradi. 

IS 

Udeleženci krožka računalniško krmiljenje bodo ob koncu izde-
lali plakat in pripravili razstavo, udeleženke krožka Patchwork 
pa načrtujejo še strokovno ekskurzijo k eni od priznanih izdelo-
valk patchworka oziroma krpanke, pripravljajo pa tudi raz-
stavo svojih izdelkov. 

Zastonj do znanja 
Študijski krožki na UPI - Ljudska 
univerza Žalec 

Študijski krožki so oblika 
neformalnega izobraževanja 
odraslih. Zelo razširjeni so 
v Skandinaviji in ZDA, v Slo-
veniji pa projekt študijskih 
krožkov izvaja Andragoški 
center Slovenije ob podpori 
ministrstva za šolstvo in šport. 

Udeležba v študijskih krož-
kih je brezplačna, v skupini je 
ponavadi 5 do 15 ljudi. Člani 
krožka sami izberejo izobraže-
valne vsebine, sami določijo 
tudi stopnjo izobraževanja, 
poti do znanja in ritem sre-
čanj. Udeležencem študijskih 
krožkov pomaga mentor, zna-
nje pa člani pridobivajo 
z iskanjem strokovne literatu-
re, obiskovanjem strokovnih 
in drugih središč, s pomočjo 
tega projekta pa naj bi prispe-
vali tudi k življenjskemu utri-

pu kraja, v katerem krožek de-
luje. 

Med izobraževalnimi usta-
novami, ki organizirajo študij-
ske krožke, je tudi U P I - Ljud-
ska univerza Žalec, ki ima 
usposobljene tri mentorje in 
vodjo za razvoj tega projekta. 
Letos so pričeli z izvajanjem 
dveh študijskih krožkov. Kro-
žek računalniško krmiljenje 
vodi mentor Ivan Gvajc, obi-
skuje ga 12 udeležencev. V ok-
viru tega krožka so udeleženci 
medse povabili tudi strokov-
njaka z Inštituta Jožef Stefan 
iz Ljubljane, ki jim je predsta-
vil računalniške krmilnike. 
Drugi krožek Patchwork vodi 
mentorica Franja Centrih, na 
njem pa sodeluje 7 udele-
žencev. 

IB 

Vedno novi motivi 
Na Dobrni je na ogled slikarska razstava Zlatka Praha, 

profesorja likovne pedagogike iz Slovenskih Konjic. Po 
besedah Ludvika Pandurja, ki je napisal spremno besedilo 
ob razstavi, je avtor še zelo mlad, pa vendar iz njegovih 
del kar izžarevajo novi in novi motivi. Do sedaj je imel 
Zlatko Prah 15 samostojnih razstav, sodeloval je na 20 
skupinskih razstavah in prejel 9 nagrad. 

L.OJSTERŠEK 

Kaj veš o prometu? 
Minuli teden je Svet za preventivo v cestnem prometu občine 

Žalec pripravil občinsko tekmovanje »Kaj veš o prometu?« 
V spretnostni vožnji, testiranju in ocenjevalni vožnji po promet-
nih površinah se je pomerilo 72 učencev vseh osnovnih šol 
občine, v dveh starostnih skupinah. 

V mlajši skupini je zmagal Dušan Košenina, OŠ Braslovče 
s 705 točkami, sledi Peter Goršek, OŠ Griže, 695, tretji pa je bil 
Kristjan Arh, OŠ Prebold, 675, enako število točk je osvojil 
Renato Šporn, OŠ Braslovče. 

Ekipno je osvojila prvo mesto OŠ Braslovče, 2010 točk 
(Dušan Košenina, Renato Šporn, Žiga Rožič, Andreja Dobri-
šek), druga je bila OŠ Griže, 1965, tretja OŠ Šempeter, 1935 
točk, itd. 

V starejši skupini je zmagal Uroš Dolinšek, OŠ Polzela, ki je 
zbral 745 točk, sledi Robi Dimec, 740, prav toliko točk je osvojil 
Gregor Marovt (oba OŠ Braslovče) in Matej Čretnik, OŠ Šem-
peter. 

Ekipno je osvojila prvo mesto OŠ Braslovče, 2210 točk (Erik 
Polajžar, Grega Marovt, Jure Vasle, Robi Dimec), druga je bila 
OŠ Polzela, 2155, tretja OŠ Šempeter, 2100 točk . . . 

T. TAVČAR 
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Pri Ocvirkovih na Kalobju so lepo vreme izkoristili za košnjo. 

O nekdanjih stezicah 
Zvestoba Zmagice In Ivana Ocvirk Iz kalobskega kraja 

Malo je tako lepih krajev 
kot je Kalobje v šentjurski ob-
čini. V hriboviti kraj vodi as-
faltna cesta, pred desetletji pa 
so imeli le kolovoz. V kraju 
imajo dandanašnji tudi kra-
jevni in poštni urad, trgovino, 
dve gostilni ter avtobusno zve-
zo. K napredku kraja je veliko 
prispeval Ivan Ocvirk, po do-
mače Florjanov. Skupaj 
s skrbno ženo Zmagico sta 
dolgoletna bralca Novega ted-
nika. 

Ko smo Ocvirkove pred dne-
vi obiskali, so začenjali s po-
mladansko košnjo. Ivan in 

Zmagica Ocvirk sta se vse živ-
ljenje mučila na tej kalobski 
zemlji. Kmalu po letu 1948, ko 
sta se poročila, sta začela 
z gradnjo nove hiše. Težko je 
bilo graditi takrat, s pridnimi 
rokami pa je vse mogoče. Po-
magal je Zmagičin oče, ki je 
zidaril, mož, Ivan Ocvirk, pa je 
nasploh slovel kot mojster za 
vse. Ob kmetovanju je oprav-
ljal tudi sodarsko, mizarsko 
ter kolarsko delo. Ko so vozili 
material za gradnjo nove hiše, 
je bila pot tako slaba, da so 
vpregli tri pare volov. Ivan 
Ocvirk si je veliko prizadeval 
tudi za razvoj kalobskega kra-
ja v različnih odborih, še po-
sebno za elektrifikacijo. Oba 
s soprogo se nista mogla redno 
zaposliti, saj so bila delovna 
mesta peš vendarle predaleč. 

» primerjavi s preteklostjo 
živimo danes kot v nebesih,« 
se je prepričala Zmagica 

Ocvirk. »Mladi premalo vedo 
o tem,« je povedala v skrbno 
urejenem domu. Iz otroških let 
se spominja, da so jajca proda-
jali za petrolej, sladkarij ni bi-
lo, otrokom pa je ogromno po-
menila skromna žemljica. 
Povsod so hodili peš, v Šentjur 
blizu dve uri, v Dobje dobro 
uro. Včasih so pešačili tudi 
v Celje, saj za javni prevoz ni 
bilo denarja. Šolarji, ki se da-
nes vozijo s šolskim avtobu-
som, so pešačili bolj ali manj 
daleč, veliko ljudi je hodilo 
k nedeljskim mašam, pa po 
opravkih v Šentjur, vsi po zna-
nih, shojenih stezicah. Kje so 

tiste stezice? Danes so izginile. 
Ko se je Zmagica Ocvirk pred 
nekaj leti, ker bi v Šentjurju 
predolgo čakala na avtobus, 
odpravila domov po tistih sta-
rih stezicah,-je ugotovila, da so 
neprehodne. 

Vsak čas ima seveda svoje 
dobre ter slabe strani. V druži-
nah je bilo včasih več sloge, 
razumevanja, ugotavlja. Oba, 
Ivan in Zmagica Ocvirk, sta 
bila iz družin s številnimi 
otroki. Za večino v domačem 
kraju ni bilo dovolj kruha, od-
šli so, radi pa so se vračali. 
Zmagica Ocvirk se spominja, 
da se je še pred leti zbralo ob 
nedeljah tudi po dvajset so-
rodnikov. Lepo je bilo tudi 
v zimskem času, ko je možu 
pomagala pri pletenju košev 
ter košar. Danes, ko sta starej-
ša, jima pomaga na kmetiji 
družina njune Anice. Hči Ani-
ca je kmečka gospodinja, zet 

Jože je zaposlen v Štorah, vnu-
kinjo Albinco pa smo našli 
med urejanjem za popoldan-
sko službo v šentjurskem bi-
stroju Rifnik. 

Zmagica Ocvirk, ki smo jo 
zmotili med delom, je poseb-
nega spoštovanja vredna žena. 
Zadnja leta, odkar je mož Ivan 
stoodstotni invalid, nepokre-
ten, z veliko ljubeznijo skrbi 
za bolnega moža. Mož ne more 
govoriti, veselje ter hvaležnost 
pa izraža z gibi. V toplem vre-
menu poskrbijo, da je tudi na 
zraku. Ivana Ocvirka prijatelji 
seveda niso pozabili ter ga ra-
di obiščejo. Včasih je rad pel, 
zato so ga pred dnevi spet obi-
skali prijatelji ter mu zapeli. 
Zmagici Ocvirk je bila pri skr-
bi za moža v posebno pomoč 
sestra Marica iz Maribora, ki 
pa je pred dobrim letom umrla 
v prometni nesreči. Bila je žr-
tev nevestnega voznika. 

Pogovarjali smo se tudi 
o dolgoletnem prebiranju No-
vega tednika. Ivan Ocvirk je 
s posebnim veseljem reševal 
križanke, soprogo Zmagico pa 
najbolj zanimajo kronika ter 
novice o naših krajih in ljudeh. 
V zadnjem času se je najbolj 
razveselila reportaže o šent-
jurskih zlatoporočencih Erja-
vec, o svojem bratu ter svaki-
nji. Pravi, da je vesela vsakega 
četrtkovega jutra, ko prinese 
pismonoša novo številko. Ča-
sopisa, ki ga je pred dolgimi 
leti naročil mož, Ivan Ocvirk, 
rada pa ga prebira tudi druži-
na hčerke Anice. 

Zmagica Ocvirk ima sicer 
malo časa. Največ pozornosti 
posveča možu, pomaga 
v skupnem gospodinjstvu, če 
je čas, pa dela tudi na zemlji. 

BRANE JERANKO 

Pri Vranskem so pričeli z deli 
Na odseku avtoceste Arja vas-Vransko, ki je dolg 21 km, so se dela že pričela. Odsek je 

razdeljen na več pododsekov, na zadnjem (petem) na Vranskem v dolžini 2,7 km so že pričeli 
z gradbenimi deli, drugod s pripravljalnimi. Cesto gradi italijansko podjetje Pontello Tirrena 
Scavi G.I.Z. v sodelovanju z Dars. Na sliki: gradnja začasnega gradbenega naselja v Latkovi vasi. 

T. TAVČAR 

Žalski gasilci vpeti v okolje 
V Žalcu so se minuli petek 

na 40. občnem zboru sestali 
delegati iz štiridesetih gasil-
skih društev občine Žalec. 
Z njimi so bili predstavnik Re-
publiške gasilske zveze Jože 
Zunko, predsednik občine Ža-
lec prof. Milan Dobnik in 
predstavniki sosednjih gasil-
skih zvez. 

Iz poročila predsednika 
OGZ Žalec, dipl. inž. agr. 
Franca Oseta in poveljnika 
Franca Naraksa, referenta za 
mladino Janija Šaleja in dru-
gih poročil je razvidno, da je 
bilo delo v minulem letu zares 
uspešno. Sprejete so bile za-
konske osnove za delo na po-
dročju gasilstva. Med najbolj 
pomembnimi je bil Statut ga-
silske zveze Slovenije, ki so ga 
sprejeli tudi žalski gasilci. Le-
tos naj bi sprejeli še pravila 
gasilske službe. Sicer pa so 
žalski gasilci v preteklem letu 
pripravili vrsto srečanj, prire-
ditev in jubilejev. Gasilci se 
vključujejo tudi v sistem var-
stva pred naravnimi in drugi-
mi nesrečami, kljub temu pa 
jim je zagotovljena ohranitev 

avtonomnosti gasilskih orga-
nizacij. Zato občine naj ne bi 
posegale v notranjo organizi-
ranost društev, skrbele pa naj 
bi za sofinanciranje, kar zave-
zuje gasilce, da bodo upošte-
vali načela varstva pred požari 
in drugimi nesrečami v občini. 

V preteklem letu je bilo na 
področju žalske gasilske zveze 

opravljenih 46 intervencij, 0 
gašenja požarov, reševanja o 
poplavah, reševanje ljudi j 
višjih nadstropij in dvigal sta 
novanjskih blokov. Med vzrc 
ki požarov je še vedno najpc 
gostejši človeški dejavni! 
manj pogoste pa so tehničn 
okvare in podobno. 

Ugotavljajo, da so bile in 
tervencije opravljene strokov 
no, vse pomanjkljivosti pa s 
sproti odpravljali, kar je tu< 
posledica stalnega usposablji 
nja gasilcev in vzgoje gasilsk« 
ga podmladka, ki mu posveč; 
jo še posebno skrb, njegov 
znanje pa preverjajo na števi 
nih tekmovanjih. 

Po sprejemu finančneg 
plana so sprejeli še operativi 
plan dela, katerega osnovn 
podlaga je še vecino human 
poslanstvo gasilcev, varovan; 
in reševanje življenj ter lastn 
ne. Opravljanje tega pa seved 
zahteva še celo vrsto drugi 
aktivnosti, predvsem izobn 
ževanje Vanj vključujejo tut 
ostale občane, ki jih z osnovi 
mi varstva pred požari sezra 
njajo ob dnevih odprtih vrat i 
na predavanjih. Posodobiti že 
lijo sistem alarmiranja in zv 
go tovi ti alarmiranje v sklad' 
z razvojem sistema ZIR v Slo 
veniji. 

Na občnem zboru so podeli 
tudi odlikovanja občinske i 
republiške gasilske zvezi 
s krajšim kulturnim progra 
mom pa so ga obogatili gojeni 
glasbene šole Žalec. 

T. TAVČA] 

Franci Naraks, poveljnik OGZ 
Žalec. 

Franc Oset, predsednik OG% 
Žalec. 

Nastopilo 700 mladih gasilcev 
V soboto je bilo v Petrovčah letošnje občinsko gasilsko tek-

movanje pionirskih in mladinskih gasilskih desetin. Tekmova-
nja v gasilskih veščinah se je udeležilo kar 700 gasilcev. Pri 
pionirjih od 7 do 11 let je zmagala desetina Gomilskega pred 
Ponikvo in Grajsko vasjo, pri pionirkah desetina Grajske vasi 
pred Gotovljami in Prekopo. Pri mladinkah v starosti od 12 do 
16 let je zmagala desetina Gomilskega pred drugo in prvo ekipo 
Ponikve, pri mladincih pa desetina Gomilskega pred Seščami in 
Ločico ob Savinji. Na sliki: nastop pionirjev. 

T. TAVČAR 

Nagrade in priznanja mladim 
Zveza kulturnih organizacij Žalec vsako leto razpiše natečaj Beseda mladih, ki se ga udeležil' 

učenci osnovnih šol občine Žalec. Tokrat so pisali spise in pesmi na temo prijaznost. Sreča»)' 
mladih literatov je letos organiziralo Šolsko kulturno društvo OŠ Vere Šlander Polzela, ki ga voc 

mentorica Romana Kladnik. 
Prireditev je bila v Domu Svobode na Polzeli. Bogat kulturni program, popestren z 

pesmijo, plesom in branjem nagrajenih del je izžareval prijaznost in otroško radoživost. Nagrad 
in priznanja je podelil predsednik ZKO Žalec, Jože Jančič. Vsa objavljena in pohvaljena litera^ 
dela so objavili v glasilu, ki so ga ob tej priložnosti izdali na polzelski šoli. Nagrajeni učenci? 

Katja Valenčak, Sandra Peternel, Tea Medved z OŠ Prebold, Barbara Pavlic, OS Griže, Tj^ 
Ferme, OŠ Vinska Gora, Matej Delakorda in Jožica Pahole, OŠ Petrovče, Emina Mešič in Pf^ 
Wallas, OŠ Žalec, Primož Mavric, OŠ Polzela in Ana Bojinovič, OŠ Šempeter. Pohvale je prej«1' 
24 učencev in učenk. 

Gostja srečanja je bila akademska slikarka Darinka Pavletič-Lorenčak, ki je tudi sicer tes*1 

povezana s Polzelo. Na sliki: Mladi literati v razgovoru z Darinko Pavletič-Lorenčak. , 
T. TAVČA* 
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Športne igre duševno prizadetih 
^ • • • I M I 111 11 I H IHM 
organizator letošnjih regijskih iger je bil Center za varstvo In delo Golovec — Ova tekmovalca Golovca 
0 olimpijado v Ameriko 

prejšnji četrtek so bile v Ce-
lju letne športne igre za štajer-
5|ío in koroško regijo za osebe 
j motnjami v telesnem in du-
š n e m razvoju. Organizator 
je bil Center za varstvo in delo 
golovec Celje, tekmovanja pa 
¡o bila na stadionu atletskega 
jruštva Kladivar Cetis v Ce-
lju, delno pa v telovadnici OŠ 
glazija. Popoldne je bila 
flVlodri dvorani Celjskih sej-
jjov tudi podelitev priznanj in 
¡abava. 

Sicer pa na športnih igrah 
га duševno prizadete varovan-
ji Centra za varstvo in delo 
Golovec ves čas dosegajo lepe 
multate. Tako je bilo tudi na 
lanskih, državnih igrah (ki so 
vsake dve leti), ko sta se varo-
vanca Centra Golovec, Venči 
Zazijal in Sebastjan Jakop, 
uvrstila v ekipo, ki se bo ude-
ležila specialne olimpijade ko-
nec junija letos v Ameriki. 

»Upam, da se mi bo posreči-
priti do kakšne medalje. Na 

regijskih igrah v četrtek sem 
metu žogice dosegel drugo 

mesto, « je povedal Venči Za-
zijal, ki bo tekmoval tudi v ko-
lesarjenju. Še posebej vesel je 
novega kolesa, ki ga je dobil za 
lo priložnost, zato s trenerjem 
Leonom vsak dan pridno kole-
sarita do Šmartinskega jezera 
in nazaj. Sebastjan Jakop, ki 
bo barve Slovenije v Ameriki 
predstavljal v disciplini na-
mizni tenis, pa je povedal: »V 
Vipavi sem tekmoval, vendar 
ti bilo veliko sreče. Tudi četrt-
kovih iger sem se udeležil in 
odnesel prvo mesto. Trenirala 
sva toliko, kolikor je dopustil 
čas.« 

Na četrkovih igrah je sto 

osemnajst tekmovalcev tek-
movalo v tekih na petdeset, sto 
in dvesto metrov v več katego-
rijah, v metu žogice ter v sko-
ku z mesta v daljino. Drugi 
dve disciplini, košarka in na-
mizni tenis, pa sta bili v telo-
vadnici OŠ Glazija v Celju. 

Leon Štemberger, vodja 
športnih dejavnosti na Centru 
za varstvo in delo Golovec Ce-
lje, je povedal: »Ob tekmoval-
cih se je četrtkovih športnih 

iger udeležilo tudi petindvaj-
set trenerjev in spremljevalcev 
ter še veliko število drugih, ki 
morajo sodelovati na takšni 
prireditvi. Center za varstvo in 
delo Golovec je igre organizi-
ral v lastni režiji; tako so sodili 
domači sodniki, pomagala pa 
»o dekleta iz Gimnazije Celje 
in ansambel, ki je igral na zak-
ljučku iger. Na zaključni pri-
reditvi je medalje najboljšim 
tekmovalcem podelil znan 
celjski športnik, Raj ko Be-
*ovič. 

Namen specialne olimpijade 
e znan: spodbuditi to popula-
cijo k športnim aktivnosti in 
gibanju, obenem pa jo pribli-
žati ljudem in postaviti ob bok 
iktivnim športnikom. Sicer pa 
>o regijske igre osnova za iz-
)or na državno prvenstvo, ki 
e vsako drugo leto. Državno 
prvenstvo bo prihodnje leto 

v Mariboru. Upam, da se bodo 
naši tekmovalci tam izkazali. 
Sicer pa je bil v četrtek izbran 
tudi organizator prihodnjih 
regijskih iger za štajersko in 
koroško regijo; to je Društvo 
za pomoč duševno prizadetim 
Šentjur.« 

Na državnih igrah lansko 
leto sta se dva tekmovalca iz 
Golovca Celje uvrstila v repre-
zentanco Slovenije za svetov-
ne igre, ki bodo od 26. junija 

do 11. julija letos v New Hav-
nu v Ameriki. Sebastjan Jakop 
bo igral namizni tenis, in sicer 
posamezno ter v mešanih dvo-
jicah s tekmovalko iz Domžal, 
Venči Zazijal pa bo tekmoval 
v kolesarjenju, in sicer na pro-
gah, dolgih pet, deset in pet-
najst kilometrov. 

»Slovenska ekipa, ki se bo 
udeležila olimpijade v Ameri-
ki, je sestavljena iz osemnaj-

stih tekmovalcev, šestih tre-
nerjev ter dveh funkcionarjev, 
ki bosta v Ameriki vse organi-
zirala. Poleg rednih priprav, se 
tekmovalci na olimpijado po-
spešeno pripravljajo vse od je-
seni. Poleg naših dveh tekmo-
valcev gresta v Ameriko še dva 
plavalca, štirje atleti in nogo-
metna ekipa. Vsak ima svojega 
trenerja; jaz grem kot sprem-
ljevalec in trener kolesarjev, ki 
jih poleg Venčija predstavlja 
še Maja Meden iz Ljubljane. 
Priprave so v polnem teku; 
z Venčijem kolesariva vsak 
dan,» je povedal Leon Štem-
berger, ki ga trenutno najbolj 
skrbi finančna plat potovanja 
v Ameriko. Nekaj sredstev za 
potovanje bo prispevala speci-
alna olimpijada, štiristo tisoč 
tolarjev pa bodo morali pred-
stavniki Celja za olimpijado 
v Ameriki zbrati sami. »Obra-
čamo se na razne sponzorje; 
nekaj sredstev je že priteklo, 
vendar večjega odziva do sedaj 
še ni bilo. Upamo, da bomo 
denar zbrali in da bo to poto-
vanje omogočeno vsem pod 
istimi pogoji. Sicer pa sedaj, 
razen tega, da upamo na čim 
boljše rezultate naše ekipe 
v Ameriki, in da do odhoda 
pospešeno treniramo, ne mo-
remo storiti nič drugega,« je še 
povedal Leon Štemberger. 

NINA M. SEDLAR 

Za odhod na specialno olimpi-
jado v Ameriko predstavniki 
Centra za varstvo in delo Go-
lovec še vedno zbirajo denar, 
zato prosijo vse, ki bi bili pri-
pravljeni pomagati, da ga na-
kažejo na žiro račun 50700-
603-31039. 

Predstavniki CVD Golovec Celje pred odhodom na olimpijado 
v Ameriko: Sebajstan Jakop, ki bo tekmoval v namiznem tenisu, 
Venči Zazijal (kolesarjenje) in mentor Leon Štemberger. 

Stara vas v znamenju prireditev 
Dom krajanov Stara vas pripravlja v okviru >Srečanj 

v Stari vasi< v naslednjih dneh dve zanimivi prireditvi. 
V soboto, 3. junija, bo slikarska kolonija Stara vas >95, ki 
jo organizirajo skupaj z društvom šaleških likovnikov. 
Tako bo eden najstarejših mestnih predelov Velenja ohra-
njen tudi v likovnih delih udeležencev te kolonije. V domu 
krajanov pa bo živahno tudi v četrtek, 8. junija. Najprej 
bodo ob 18.30 odprli razstavo likovnih del, nastalih v sli-
karski koloniji Stara vas >95, ob 19. uri pa se bo začel 
večer z znanima gostoma, pisateljem Tonetom Partljičem 
in slikarjem Petrom Petrovičem. M.L. 

Ekipi Urada za informiranje Republike Slovenije in Rdečih zvezd sta se zagrizeno spopadali pod 
koši, uspelo pa ni nobeni - zmaga je ostala v rokah Celjanov, trojke Pink Sporta. 

S košarko do milijona 
Dobrodelni košarkarski turnir, ki je v soboto na igrišče pred I. Gimnazijo v Celju zvabil kar 

precejšnjo množico radovednežev, je v blagajno Fondacije Ana navrgel približno milijon tolarjev. 
°dziv Celjanov je bil dober, v prihodnje pa gre v Celju kakšen podoben dogodek še pričakovati. 

»Z udeležbo znanih Slovencev, ki so svoje znanje in moči merili pod košarkarskimi koši, sem 
^dovoljen, nekoliko so morda zatajili le glasbeniki. Še posebej dober je bil odziv politikov in 
L kar smo najbolj veseli - sponzorjev. Čeprav natančnega obračuna še nimamo, bo Fondacija Ana, 

skrbi za štipendiranje in finančno pomoč revnim otrokom ter šolajoči mladini, iz sobotnega 
Rni r ja prejela približno milijon tolarjev,« nam je povedal Tadej Čater. Turnirja trojk sta se ob 
'^Članskih ekipah znanih Slovencev udeležila tudi ameriški in nemški veleposlanik v Sloveniji 
^lan Wendt in Gunther Seibert, trojke so igrale na izpadanje, največ spretnosti, košarkarskega 
*1anja in moči pa je pod obroči pokazala ekipa Vlada Bojoviča Pink Šport iz Celja. IS 

F Foto: EDI MASNEC 

PLANINSKI KOTIČEK 
Po kulturni poti in na Bavški 
Grintavec 

Planinsko društvo Zlatarne Celje vabi vse ljubitelje pohodov, 
v soboto 10. junija na pohod po kulturni poti Levstik-Stritar-
Trubar. Odhod iz Celja bo ob 6. uri zjutraj s posebnim avtobu-
som s parkirišča na Glaziji. 

Naslednjič pa vas vabijo na pohod v soboto, 17. junija na 
Bavški Grintavec. Odhod avtobusa s parkirišča na Glaziji bo ob 
5. uri zjutraj. Prijavite se lahko pri PD Zlatarne, telefon 31-711, 
int. 355 ali 452-927. M. MAROT 

Najlepši filmi 
Na naslovnici Tednikovega 

TV vodiča je bila tokrat naša 
znana igralka Majda Potokar, 
prizor pa iz filma Samorastni-
ki. V poštev za žreb je tokrat 
prispelo 87 kuponov. 

Izžrebali smo Petro JANClC 
iz Cvetlične 7 v Celju, ki jo 
prosimo, da se čim prej oglasi 
v našem oglasnem oddelku, 
kjer jo čaka sodček laškega pi-
va; v oglasni oddelek, kjer bo-
sta prejela torbo NT&RC, pa 
naj se oglasita tudi Irena GRIL 
iz Lahomška 30, Laško in Ana 
MUZEL iz Brodarjeve 
2 v Celju. 

Kupone z rešitvami tokrat-
ne uganke pošljite do 6. junija. 

Snežna jama 
odpira vrata 

V soboto, 3. junija, bodo 
jamarji Črnega galeba od-
prli Snežno jamo na Radu-
hi, s čimer se pričenja 
uradna letošnja sezona 
v tej zanimivi jami. Jamar-
je pa poleg običajnega dela 
čaka tudi vrsta drugih 
vprašanj, predvsem razre-
ševanje lastninskih odno-
sov. Za upravljanje jame se 
namreč potegujejo domači-
ni v Lučah, medtem ko naj 
bi koncesije za naravne 
znamenitosti neposredno 
podeljevala država. Podo-
ben primer na našem ob-
močju, kjer bo prav tako 
potrebna koncesija, je tudi 
jama Pekel v Šempetru. IB 

Pričetek kopalne 
sezone v Celju 

V Celju se bo kmalu pričela 
kopalna sezona. Upravitelj 
letnega kopališča — podjetje 
Trio iz Celja naj avl j a uradno 
odprtje kopalne sezone v prvi 
polovici tega meseca, sezonske 
vstopnice pa so že naprodaj. 
Kupiti jih je mogoče v njihovi 
trgovini v Jenkovi ulici 26 po 
predsezonski ceni 6 tisoč to-
larjev za odrasle in 4 tisoč za 
otroke, vsak dan od 7. do 20. 
ure, ob sobotah in nedeljah pa 
od 8. do 17. ure. V podjetju 
Trio poudarjajo, da veljajo ce-
ne le do uradnega odprtja let-
nega kopališča. 

Pohvale najboljšim na STŠ 
Na Srednji tehniški šoli v Celju je bila prejšnjo sredo slovesna 

podelitev priznanj dijakom, ki so v tem šolskem letu na raznih 
tekmovanjih dosegli dobre rezultate. Ob uspehih na državnih 
tekmovanjih iz materinščine, matematike, logike, fizike, kemije, 
na tekmovanjih iz strokovnih predmetov ter priznanjih, ki so jih 
dijaki prejeli za delovanje na kulturnem področju, je poseben 
uspeh dosegel Sašo Pukšič. Četrtošolec z Gimnazije Lava je bil 
namreč izbran v olimpijsko ekipo, ki bo zastopala Slovenijo na 
26. mednarodni fizikalni olimpijadi v Avstraliji. Anja Valant 
(na fotografiji) je prejela priznanje za 16. mesto na svetovnem 
atletskem prvenstvu. N.-M. S; Foto: SHERPA 
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Ne igraj se v moiem pesku 
Na 21. evropskem pokalu prvakov skupine C atleti Kladlvarja Cetlsa po hudem bolu osvojili načrtovano 3. mesto - Zmage 
Cankarja, Kocuvana In Terška 

Sportski žurnal je v petek že na prvi strani 
z velikimi črkami napovedoval prihod Sloven-
cev (in Albancev) v Beograd na 21. evropski» 
pokal prvakov skupine C v atletiki, na notra-
njih straneh pa bil naslov še bolj udaren. »An-
drej Marinkovič sporoča Gregorju Cankarju: 
Ne igraj se v mojem pesku!« 

Skok v daljavo je bila osrednja disciplina 
tekmovanja, mladinskega svetovnega prvaka 
pa je na dvoboj izzival domači as, ki se je >kot 
otrok igral v jami za skoke in praktično shodil 
na zaletišču štadiona Crvene zvezde.< V taboru 
našega prvaka so na zapis odgovorili v enakem 
slogu. »Gregor, kupi mu lopatko in kanglico, 
da bo lahko delal potičke,« je bila najbolj is-
kriva ideja, mladi šampion pa je ostal umirjen: 
»Izjava zanesljivo ni Marinkovićeva.« 

Na predvečer prvega nastopa članskega mo-
štva Kladivar j a Ce tisa v evropski konkurenci 
so bili končno znani natančni podatki o drugih 
ekipah. »Pričakujem lepo tekmo,> je bil kratek 
vodja Marko Božiček in z bolj zadržanim gla-
som dodal: »Zvezda in CSA sta favorita, moč-
na sta tudi Maccabi in Dukla, zato že ob dveh 
manjših spodrsljajih ne moremo pričakovati 
več kot 5. mesto.« 

Obrnilo se je drugače. Kevo je bil drugi 

v metu kladiva, Prime prav tako v metu diska, 
Praprotnik je v teku na 400 metrov izboljšal 
osebni rekord, prav tako Srebot v >stiplu<, toda 
po polovici tekmovanja so bili Celjani vseeno 
peti. A ne za dolgo. Kocuvan je zmagal na 
nizkih ovirah, Teršek v metu kopja, Cankar 
v skoku v daljavo in po treh četrtinah prven-
stva (po trinajstih od skupno sedemnajstih dis-
ciplin) je bil vrh zgoščen: C. zvezda 77, Kladi-
var Cetis 63, Dukla 62, CSA 60 . . . Mar se obeta 
senzacionalna uvrstitev v skupino B? 

Tetovirani kapetan 
Miro Kocuvan si je predlani nadel uhan, ob 

koncu lanske sezone pa si je skupaj s Helmu-
tom Hartmanom tetoviral desno ramo. »Ruski 
simbol, še sam natančno ne vem kaj pomeni, 
sem nekoliko dopolnil. Zame imajo posebno 
veljavo predvsem črke, njihov pomen pa naj za 
druge ostane skrivnost,« je bil zavit odgovor 
celjskega kapetana, ki z nastopom ni bil zado-
voljen. »Vožnja me je krepko utrudila. Noge so 
bile trde, konkurenca pa slaba. Na predzadnji 
progi sem Luksemburžana ujel že na prvi oviri 
in nadaljeval brez prave orientacije,« je bil 
kratek Kocuvan, ki je imel na osmi oviri nekaj 
težav z menjavo ritma in največ izgubil na 
času. Veliko boljši je bil v zadnji predaji štafe-
te 4x400 metrov, ko je z letečim štartom tekel 

46,50, za ovire pa je običajni pribitek dobre tri 
sekunde in zato ni nobenega razloga za za-
skrbljenost. 

Jezni Cankar 
»Ne, saj ne more biti res. Samo trije centi-

metri so zmanjkali,« se je po zmagovitem sko-
ku na 797 cm — ob nasprotnem vetru s hitrostjo 
0,5 m/s — jezil Gregor Cankar. »V idealnih raz-
merah, z rahlim vetrom v hrbet, bi bil skok 
daljši za skoraj dva centimetra,« je dodal sve-
tovni prvak, oče Janez pa je poznavalsko oce-
nil, da je bil drugi skok z minimalnim presto-
pom dolg 815 cm. Norma je torej blizu, težave 
pa so edinole z zagotovitvijo močnih tekem in 
Cankar do pokala Zauli (10. in 11. junija v Ve-
lenju) najbrž sploh ne bo štartal. Skok v dalja-
vo je bil tudi po razpletu osrednja disciplina 
pokala prvakov. Marinkovič je že v prvi seriji 
skočil 792 cm, Cankar se je v vodstvo prebil 
šele v četrti seriji, Beograjčanu pa pri zadnjem 
skoku ni pomagala niti rahla pomoč sodnikov, 
ki so njegovih 794 cm pred očividci iz celjskega 
tabora nategnili za nekaj centimetrov. 

Teršek spet rekordno 
Z dolenjskima okrepitvama Vladimirjem 

Kevom (kladivo) in Igorjem Primcem (disk) je 

v Beograd potovala tudi torba s hrano. Zaloga 
so vidno kopnele, manj ješč pa je bil radešlcj 
metalec kopja Robi Teršek, ki je orodje žf 
v prvi seriji vrgel do 73,94 m. »Na petih letoš-
njah tekmah sem štirikrat presegel 70-metrsko 
znamko in dvakrat izboljšal osebni rekord 
Lansko sezono sem končal s 73,14 m, do norruf 
za univerziado na Japonskem mi manjka še 
dober meter, toda moj letošnji cilj je tudi met 
okoli 76 metrov,« je razlagal Teršek, ki je dan 
pred tekmo s tribun Partizanovega štadiona 
(Zvezdin je bil zaprt) dolgo opazoval okolico in 
smer vetra. Zadnje dni je imel težave z desno 
hrbtno mišico in je neposredno pred odhodom 
v Beograd končal s terapijo, vidno razburjen 
ob prvi veliki zmagi pa se je pri razglasitvi 
rezultatov spotaknil ob zmagovalni oder in 
skoraj padel čezenj. 

Čarovnik Urban 
V skoku s palico je veteran Milan Kranjc 

preskočil 500 cm in izenačil osebni rekord iz 
leta 1986, ki ga je ponovil samo še predlani. 
Dragocenih pet točk, tretja je bila tudi štafeta 
4 X 400 metrov in Kladivar Cetis je z najtesnejšo 
razliko dobil ogorčen boj za bronasto kolajno. 
»Ni bilo slabega posameznika, nihče ni bil 
zadnji, štafeta 4x100 metrov je celo izboljšala 
klubski rekord in z nastopi sem prezadovo-
ljen,« je žarel Božiček, dopolnil pa ga je Can-
kar: »Naslednje leto moramo štartati na na-
predovanje v skupino B.« Celjani morajo še 
prej osvojiti domači naslov (prvenstvo bo sep-
tembra v Ljubljani), kar ne bi smela biti pre-
zahtevna naloga. Ce ne bo šlo drugače, bo 
uspeh morda pričaral Sprinter Urban Acman, 
ki že pet let z rokohitrskimi triki nastopa po 

šolah in je na predvečer tekme glavnini ekip« 
uprizoril pravi show. 

Semafor 
Rezultati - 100 m: 1. Streljcov (CZ) 10,53,5. 

Acman 11,08; 200 m: 1. Streljcov (CZ) 20,53,5 
Acman 22,05; 400 m: 1. Kluger (Mac) 48,02,5 
P. Praprotnik 49,22; 800 m: 1. Gašparik (Duk) 
1:52,71, 6. U. Praprotnik 1:57,48; 1500 m: 1. 
Milic (CZ) 3:49,61, 4. Bahtiri 3:52,18; 3000 
m zapreke: 1. Kovačech (Duk) 8:53,04, 4. Sre-
bot 9:33,53; 110 m ovire: 1. Youssik (Mos) 
14,49, 5. Skoberne 15,74; 400 m ovire: 1. Kocu-
van 51,08; višina: 1. Topic (CZ) 222, 4. Cankar 
210; daljava: 1. Cankar 797; palica: 1. Semi-
onov (Mac) 555, 3. Kranjc 500; krogla: 1. Sido-
rov (CZ) 18,24, 6. Stepišnik 16,20; disk: 1 
Sidorov (CZ) 62,70, 2. Prime 55,98; kopje: 1 
Teršek 73,94; kladivo: 1. Evgeniev (Mos) 72,60, 
2. Kevo 65,20; 4 x 100 m: 1. Crvena zvezda 40,73, 
3. Kladivar Cetis (Patru, P. Praprotnik, Can-
kar, Acman) 41,90; 4 x400 m: 1. Moskva 3:13,27, 
3. Kladivar Cetis (Hartman, U. Praprotnik, P 
Praprotnik, Kocuvan) 3:16,76. 

Končni vrstni red: 1. Crvena zvezda (Jug) 
101, 2. CSA Moskva (Rus) 84, 3. Kladivar Cetis 
79, 4. Dukla (Svk) 78, 5. Maccabi (Izr) 74, 6 
Spora (Lux) 43, 7. Vlaznia (Alb) 27. 

ŽELJKO ZULE 

Kladivarjev nastop v Beogradu so finančno 
podprli mestna občina Celje z namenskimi 
sredstvi iz proračuna, Zavod za zdravstveno 
varstvo Celje, Tovarna nogavic Polzela, Kovi-
notehna, Hmezad Golding, Savinjska trgovska 
družba, Tkanina, Beti, Lisca, Weishaupt in 
Mlekarna Celeia. 

Posamične zmage se je najbolj veselil Robi 
Teršek. 

Miro Kocuvan je novo sezono začel s tetovira-
no desno ramo. 

Gregor Cankar: »Zakaj skok ni bil daljši za tri 
centimetre?« 

Celje - atletski center 
Čez slab mesec dni Skokov memorial, do konca prihodnjega leta pa posodobitev 
in razširitev štadiona 

Kriza osemdesetih je preteklost in Ce-
lje bo kmalu spet mesto atletike. Čez slab 
mesec dni - 17. junija - bo mednarodni 
miting Celje 95 s spominskima discipli-
nama Ferda Skoka (100 metrov za mo-
ške) in Fedorja Gradišnika (100 metrov 
ovire za ženske), do oktobra 1996 pa naj 
bi bil realiziran zahteven projekt Celje-
atletski center Slovenije. 

Z mitingom bo po nekajletnem zatišju 
nadaljevana skoraj štiri desetletje dolga 
tradicija Skokovih memorialov. Moški 
del programa obsega teke na 100 m, 800 
m, 1500 m, 5000 m in 400 m z ovirami, 
daljavo, palico in kopje, ženski del pa 
teke na 100 m, 400 m, 800 m in 100 
m z ovirami ter višino, troskok in kopje. 

Načelno so nastop potrdili že vsi naj-
boljši domači atleti in atletinje, med pr-
vimi prijavami iz tujine pa je že nekaj 
vrhunskih tekmovalcev. Trije Kenijci 
imajo v teku na 5000 m osebne rekorde 
pod 13:20, Chesire je bil finalist zadnjega 
SP, Brežinska (Pol) ima bronasto koljano 
z dvoranskega EP na 800 m, Babinyecz 
(Pol) je bil lani drugi na MSP v teku na 
1500 m, vzporedno pa seveda potekajo 

pogovori še z nekaterimi znanimi atleti. 
Na nacionalni ravni je bilo Celje izbra-

no za poletni atletski center, projekt pa 
je potrdila tudi občina, ki mora za reali-
zacijo zagotoviti poldrugi milijon mark, 
medtem ko bo država prispevala milijon. 
Dvorana pod tribuno bo podaljšana za 
nekaj deset metrov in na določenih me-
stih razširjena, tako da bo možen tudi 
tek na 110 metrov z ovirami. V drugem 
podaljšku je predvidena gradnja manjše-
ga hotela s 25 ležišči apartmajskega tipa, 
v celoti pa naj bi bile obnovljene vse 
zunanje naprave vključno s stezami. 

»Pred leti so na priprave v Celje priha-
jale olimpijske reprezentance Kube in 
NDR. S posodobitvami bodo na Kladi-
varjem štadionu spet vrhunske razmere, 
določene spremembe pa bomo naredili 
tudi znotraj tekmovališč. Skok v višino 
bi radi prestavili k tribuni, ker gradnja 
nove ni v načrtu, prav tako tudi ne osvet-
litev štadiona,« je nekatere podrobnosti 
razložil vodja projekta Henrik Dvoršak. 

Ena izmed osnovnih zahtev države je 
namembnost štadiona izključno za atle-
tiko, kar že v osnovi pomeni zavrnitev 

predloga za selitev nogometa s Skalne 
kleti. »Nekaj možnosti vseeno obstaja, 
toda travnata površina je široka samo 60 
metrov. Nekaj bi lahko pridobili s pre-
stavitvijo palice, vendar tovrstni poseg 

v projektu ni predviden in zanj bi denar 
morali zagotoviti drugi. Nagibamo se tu-
di k razširitvi tribun, na katerih bi bilo 
v prihodnje 3000 sedežev,« pravijo pri 
Kladivarju. 

ŽELJKO ZULE 

Med tekmovalnimi načrti za leto 1995 je 
zapisana osvojitev 34 naslovov državnih 
prvakov, uvrstitev Straškove (norma 
60,00 m), Cankarja (800 cm) in Kocuvana 
(50,04 s) na SP, Valantove (daljava 615 
cm, troskok 12,50 m), Randželovičeve 
(kopje 48,00 m) in Topolovčana (daljava 
745 cm, troskok 15,30 m) na MEP, mla-
dinke naj bi na pokalu prvakinj spet 
osvojile vsaj bronasto kolajno, članska 
ekipa pa je s 3. mestom v Beogradu že 
izpolnila cilj. 

Danes olimpijski tek 
V Novi vasi bo danes ob 10. ur i olimpijski tek, za 

katerega se zamudniki lahko pri javi jo tudi neposredno 
pred štar tom. Krožna proga do Smart inskega jezera je 
dolga 5 kilometrov, nastopajoči pa bodo za opravljen 
tek dobili majico z olimpijskimi obeležji in cert if ikat . 

Rekordi Bevca in Urankerja 
Celjski dvigalci utež so na drugem turnirju DP v Velenju le z» 

deset točk zaostali za vodilno Olimpijo in pred jesenskim nada-
ljevanjem prvenstva še vedno računajo na osvojitev naslo^ 
ekipnih prvakov. V Rdeči dvorani sta se s po s tremi državnih 
rekordi najbolj izkazala Marko Uranker (sunek 150 kg, pot^ 
182,5 kg, biatlon 332,5 kg) in Tomaž Beve (85 kg, 102,5 kg, l87j 
kg), najboljše kadetske rezultate pa je postavil domačin Jan« 
Kavnik. 

Kučer začel z zmago 
Državni prvak v preskakovanju zaprek Andrej Kučer je zm3' 

govalec prve tekme za pokal Samsung, ki je bila v Ljublja111 

Celjan je nalogo za pokal FEI edini brez napake opravil v ma"; 
kot minuti, Maja Novak (Velenje) pa je zasedla 6. mesto. Teki"1 

v preskakovanju zaprek za pokal Samsung bosta tudi v Veleflr 
in Celju, ki bo konec julija prizorišče državnega prvenstva. 
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Prihaja obdobje Žalca 
V mladinski reprezentanci na kvalifikacijah za SP pet igralk Iz Savinjske doline 
- Sergeja Kline: Čez dve leti v Evropo 

Dolgo sezono so končale 
tudi rokometašice. Obe lovo-
fiki je osvojil Krim (v pokalu 
pokalnih zmagovalk bo igral 
ßranik, v pokalu EHF Olim-
pija in v pokalu mest Burja), 
ekipi Žalca in Vegrada sta 
v sredini lestvice, mladinsko 
reprezentanco s kar petimi 
igralkami Žalca in dvema iz 
Velenja pa v naslednjih dneh 
čakajo kvalifikacije za uvr-
stitev na SP. 

»Vodstvo k luba je nač r to -
valo uvrs t i tev v evropski po-
kal, toda s sezono sem vse-
eno zadovoljna,« ocen ju je 
19-letna Sergeja Kline, ki je 
kapetan t ako v k lubu kot 
v reprezentanci . »V boju za 
uvrstitev v končnico za p r -
vaka so nas pokopal i manjš i 
spodrsljaji v Žalcu, za velik 
rezultat pa je po t rebna tud i 
športna sreča, ki n a m ni bila 
posebej naklonjena .« 

Problematična je bila tûdi 
tekma Burja-Mlinotest, mar 
ne? 

Zmaga Ajdovk v p redzad -
njem kolu je bila nepr ičako-
vana in nas je izločila iz 
končnice, v ka te r i je Bur j a 
gladko dobila obe medseboj -
ni t ekmi z Mlinotestom. Do-
daten komen ta r ni potreben, 
v naš i igri pa se so močno 
poznale težave s poškodbami 
ter p redčasen odhod obolele 
Popovičeve. 

Žalec že nekaj sezon pobi-
ra mladinske, kadetske in 
pionirske naslove, kdaj pa 
bo serijo uspehov nadaljeva-
la tudi prva ekipa? 

Domača ekipa je p r ak t i č -

no še vedno mladinska , pov-
prečna s tarost ni ni t i 18 let. 
Nekoliko s tarejše so bile le 
okrepi tve - Denisova, Popo-
vič, Brekalo, Hude j in Der -
čar - in sčasoma se bomo le 
prebi le povsem v vrh. Za 
boljši rezul ta t n a m še vedno 
m a n j k a j o izkušnje in na do-
ločenih mest ih doda tne 
okrepitve. Predvsem v z u n a -
nj i vrs t i smo šibke, po ras t i 
smo med na jman j š imi v ligi 

in zato naša igra temelj i na 
pre igravanj ih . 

Kvalifikacijski turnir se 
bo v Bratislavi začel jutri, 
nasprotniki pa so Slovaška, 
Rusija in Grčija. Kakšna so 
pričakovanja? 

Na zakl jučn i t u rn i r v Bra-
zilijo se bo uvrst i l samo zma-
govalec skupine , naš realni 
domet pa je 2. mesto, čeprav 
se boju za nap redovan j e se-
veda ne odrekamo. Naj tež ja 
bo ver je tno ju t r i šn ja tekma 
s Slovaško, za Rus in je pa ni-
sem prepr ičana , da imajo 
posebej močno ekipo. 

Kakšen je prerez naše re-
prezentance? 

V o b r a m b i ig ramo 3-2-1 
ali 5-1, n a p a d p a je bolj pov-
prečen za rad i p o m a n j k a n j a 
visokih igralk. Vse smo do-
bro pr ipravl jene , s k lubski -
mi t reningi smo nadal jevale 
tud i po končan i sezoni in 
zadn je p r ip rave v Žalcu so 
bile le n a d g r a d n j a reprezen-
tančn ih zborov skozi vso se-
zono. 

Žalec se je izoblikoval kot 
mladinski center, kdaj pa se 
bodo začele uresničevati ve-
like napovedi? 

Naslednjo sezono naskok 
n a vrh še ne pr ide v poštev, 
toda čez dve ali na jkasne je 
t r i leta se n a m Evropa ne bi 
smela izmuznit i . Zas tavl jene 
cilje sprot i uresničujemo, za-
ledje je dobro, na kva l i f ika-
ci jskem t u rn i r j u bo pet 
igralk našega našega k luba 
in v s lovenskem ženskem ro-
kometu se počasi pr ib l ižu je 
obdobje Žalca. 

Možnosti za napredovanje 
so torej optimalne, kako pa 
bo z odhodi na študij? 

Z Doler j evo bova jeseni 
v Mar iboru postal i š tuden tk i 
ekonomije, zamenjava k luba 
pa n ikakor ne pr ide v poštev. 
Vsak dan se bova vozili na 
t reninge v Žalec, volje nobe-
ni ne m a n j k a in s kval i te tn i -
mi okrepi tvami bomo že 
v novi sezoni imeli za naše 
razmere v rhunsko ekipo. 

Ž E L J K O Z U L E 

Balinarske 
novice 

V mestnem derbiju 6. kroga 
druge balinarske lige-vzhod je 
RLV premagal Trebeliško 
z 11:5 in se še bolj približal 
vrhu. V 4. krogu območne lige: 
Trbovlje-Žalec 12:4, Vegrad-
Velenje 14:2, Megrad prost. 
Vrstni red: Trbovlje 7, Vegrad, 
Žalec (+) 5, Megrad 4, Velenje 
0. Na regijskih kvalifikacijah 
za uvrstitev na DP dvojic so si 
napredovanje zagotovili dve 
dvojice RLV in ena Trebeli-
škega. 

Slavje 
v Šoštanju 

Na kegljaškem turnir ju ob 
30-letnici šoštanjskega kluba 
je v borbenih igrah zmagal Fu-
žinar 584 pred Šoštanjem 471, 
Ljubnim 465 in veteransko 
ekipo Šoštanja 442. V ekshibi-
cijskem nastopu posamezni-
kov je bil najboljši Steržaj 
z 206 keglji, sledijo S. Fidej 
(Šošt) 205, Kramer (Ljub) 205 
in Radiš (Fuž) 186. Tekmova-
nje je bilo združeno z Zakije-
vem memorialom, ob jubileju 
pa so Šoštanjčani dobili zlato 
plaketo slovenske zveze. 

Travner car 
Laškega 

Na Bresternici je bilo ribi-
ško tekmovanje Tima Laško, 
na katerem je naslov carja 
osvojil Zlatko Travner s 1850 
g težkim krapom. Prvi trnek je 
Mirko Perkovič s 4600 g tež-
kim ulovom, najmanjšo ribo, 
dolga je bila šest centimetrov, 
je ujel Slavko Špiler, količin-
sko največji ulov- pa se je po-
srečil Klari Podbreznik, ki je 
ujela 47 rib. Laški ribiči so 
v treh urah skupaj nalovili 
17850 gramov rib, osem pa jih 
je zaman namakalo trnke. 

Kadeti prvaki, Zovko trener 
Zadnje tedne so bili v Ribni-

ci, Trbovljah in Ljubljani fi-
nalni turnirji državnih prven-
stev v rokometu za mlajše ka-
tegorije, na vsa pa so se prek 
regijskih kvalifikacij uvrstili 
samo upi Celja Pivovarne La-
ško. Starejši dečki so znova 
postali državni prvaki, mlajši 
so bili četrti, kadeti pa so 
osvojili bronasto kolajno. 

Moštvo starejših dečkov je 
v Ljubljani premagalo Inles 
z 19:16 in v velikem finalu 
Slovan s 17:15. Ekipni uspeh 
je dopolnil Gregor Čudič z na-
slovom najboljšega vratarja 
prvenstva, naslov državnih pr-
vakov pa so osvojili še Marko-
vič, Žvižej (kapetan), Praznik, 
Dimec, Horvat, Plazar, Kozo-
mora, Kovač, Bradanovič, Ko-
ter, Muhič, Grizold, Štruc, 
Svet, trenerja Razgor in Mur-
ko ter tehnični vodja Prislan. 

Kadeti (Slamnik, Marčen, 
Lesjak, Pajovič, Horvat, Ivan-
čič, Pečovnik, Bon, Klatnus, 
Kopitar, Praznik, Čudič, Di-
mec, Šantl, trener Razgor) so 
na finalnem turnirju v Trbov-
ljah izgubili z Rudarjem 
s 23:25, Inlesom z 20:21 in Ko-
deljevim s 24:30 ter zasedli 

zadnje, 4. mesto. Mlajši dečki 
so v Ribnici osvojili 2. mesto, 
potem ko so premagali Dol 
s 16:8, izgubili odločilno tek-
mo za naslov prvaka z doma-
čim Inlesom s 7:10 in igrali 
s Slovanom 10:10, nakar so si 
z boljšim izvajanjem sedem-
metrovk zagotovili srebrne 
kolajne. g ^ 

Jutri dopoldne bo vodstvo klu-
ba uradno predstavilo novega 
trenerja prvega moštva, ki ga 
bo v novi sezoni vodil Zdravko 
Zovko. 

Juventus v prvo ligo 
MNZ Celje: v 18. krogu Allo 

Allo-Galero 2:5, Rebus-Dnevi 
želja 4:5, Juventus-Štraus 2:1, 
Sportklub-Goldhorn 3:0, 
Aranžer j i prosti; ponovljena 
tekma 14. kroga: Aranžerji-
Sportklub 2:3. Končni vrstni 
red: Juventus 33, Sportklub 
31, D. želja 18, Aranžerii, Ga-
lero 16, Allo Allo 15, Straus 
13, Goldhorn 7, Rebus 6. 

Celje: v 9. krogu Skavti-
Stalin 3:1, Pelikani-Šmartno 
5:1, Ščurek-Klateži 2:15, So-
koli-Č. baron 3:0, Kewin-Co-
smos 5:2, Umetniki-Marinero 
3:4. Vrstni red: Sokoli 23, Kla-
teži 20, Kewin, Marinero 18, 
Pelikani 16, Stalin 13, Šmart-
no, Ščurek 12, Cosmos 8, Č. 
baron 7, Skavti 5, Umetniki 4. 

Laško: v 7. krogu Zlatorog-
Goldhorn 4:6, Breze-Strmca 
3:5, Zimšek-Koln pobi 1:5, 
Cosmos-Aranžerj i 1:2, 
Gremnlini-Komunala 4:2. 
Vrstni red: Goldhorn, Zlato-
rog 12, Aranžerji 10, Köln po-
bi, Strmca 9, Cosmos 6, Gren 
5, Breze 3, Zimšek, Komunala 
2. 

Slovenske Konjice: v 19. 
krogu Vitanje-Dobrava 3:8, 
Ecotip-Nirvana 8:3, Loče-
Stranice 3:0, Bazar-Zlakova 
2:2, Blato-Oplotnica in D. vas-

Mineral preloženo.Vrstni red: 
Ecotip ( - ) 26, D. vas ( - ) , Oplot-
nica ( - ), Blato ( - ) 2 5, Vitan j e 21, 
Loče ( - ) 20, Nirvana 19, Mine-
ral ( - ) 18, Dobrava 16, Bazar 
11, Zlakova 9, Stranice 5. 

Šentjur: v 17. krogu Slivni-
ca-Maratonik 2:6, M. Dobje-
Loka 3:0, Tratna-Gremlini 
3:0, Jakob-Črički 1:6, Juven-
tus-Dramlje 9:2. Vrstni red: 
Juventus 29, Dramlje 25, Loka 
24, Črički 21, Maratonik 17, 
Jakob 16, Tratna 12, Slivnica 
10, M. Dobje 8, Gremlini 5. 

Šmarje: v 7. krogu K. vrh-
Atom 3:3, Rodne-Kostrivnica 
0:7, Alatnica-Rebus 1:2, Jani-
na-Dobovec 0:2, Zibika-Štra-
us 2:2. Vrstni red: Dobovec 18, 
Janina 16, K. vrh 13, Alatnica, 
Atom 11, Zibika 10, Štraus 9, 
Rebus 7, Kostrivnica 5, Rodne 
1. 

Velenje: v 4. krogu Saloon-
Bambino 1:0, Mister X-Fori 
2:4, Madl-RBM 2:0, Kozjak-
Mušketirji 1:1, Škale-V. gora 
1:3. Vrstni red: Pascal 8, Fori, 
Kozjak 6, Bambino 5, Muške-
tirji 4, V. gora, RBM 3, Mister 
X, Madl 2, Škale 1. 

Draža vas: na 4. pozivnem 
turnir ju za revialni pokal je 
bila Oplotnica druga, Draža 
vas pa si deli 4. do 6. mesto. 

Ena pravilna napoved 
Zadnja dva kroga športne stavnice sta bila 

zelo zahtevna: v 35. krogu ni bilo nobene pra-
vilne napovedi, v 36. krogu pa je vse tipe zadel 
samo Drago Želj, ki je tako postal dobitnik 
polovice nagradnega sklada - 10.000 tolarjev. 
Druga polovica se prenaša v naslednji krog. 

Pravilna napoved - 35. krog: Beltinci-Rudar 
0, Domžale-Era Šmartno 0, Rudar (T)-Radeče 

1, Bakovci-Šentjur 0, Mura-Publikum 1; 36. 
krog: Korotan-Publikum 2, Radeče-Domžale 
0, Sentjur-Pohorje 1, Celje-Žalec 1, Kladivar 
Cetis na PEP 1.-3. 

Za sodelovanje v naslednjem krogu bomo 
upoštevali kupone s poštnim žigom sobote, 3. 
junija, ali če bodo najkasneje do 12. ure istega 
dne oddani v nabiralnik pri vhodu v našo stav-
bo. Naslov: Novi tednik, Prešernova 19, 63000 
Celje, s pripisom Golding loto. 



SPORT 

Drugič praznih rok 
Celjani v Murski Soboti Izgubili povratno tinalno tekmo pokala - Šentjur 
tretjellgaškl prvak, mladinska reprezentanca sedma v Nemčiji 

Publikum jeseni ne bo igral 
v evropskem pokalu. Celjani 
so v povratni finalni tekmi po-
kala proti Muri doživeli naj-
tesnejši poraz, praznih rok pa 
so ostali tudi v prvenstvu, 
v katerem so se neuspešno bo-
rili za pokal Intertoto. Tekme 
zadnjega kroga so bile že vče-
raj, kvalifikacije (žrebanje za 
vse lige bo v ponedeljek) se 
bodo začele 14. junija, novo 
prvenstvo pa že 30. julija. 

»Gol smo dobili iz nore situ-
acije. Bajraktarevič je neodgo-
vorno začel nasprotni napad, 
po nepotrebnem izgubil žogo, 
in upanj o uspehu je bilo ko-
nec. Ekipa je svoj maksimum 
presegla, za večje rezultate pa 
nujno potrebujemo izkušene 
igralce,« je po porazu v po-
vratni tekmi govoril trener 
Borut Jarc, ki je bolj napadal-
no igro ukazal šele med od-
morom. 

Celjani so imeli le eno večjo 

priložnost (Romihov strel 
z glavo v 73. minuti) in znova 
podlegli bremenu pomembne 
tekme. »Sobočani so igrali 
taktično zelo zrelo, mi pa svo-
jih priložnosti nismo izkoristi-
li. Če bi le eno, bi bilo bistveno 
drugače,« je po drugem porazu 
v finalu razmišljal kapetan 
Andrej Goršek. 

Pokal je bil pravzaprav iz-
gubljen že v prestopnem roku 
s prihodom nogometašev, ki so 
zaradi strožjih pravil za Publi-

kum lahko igrali le v prven-
stvu. »S samo 15 igralci ni mo-
goče igrati kakovostnega no-
gometa,« je opozarjal Jarc, 
a prepozno. Uvrstitev v finale 
je v vsakem primeru lep uspeh, 
toda v finalu vendarle šteje sa-
mo končna zmaga in uvrstitev 
v Evropo. . . 

Šentjur je z zmago proti Po-
horju potrdil tretjeligaški na-
slov, mladinska reprezentanca 
MNZ Celje pa je na mednarod-
nem turnirju v Grevenbroichu 
zasedla predzadnje, 7. mesto. 

V predtekmovanju so z lan-
skim prvakom Cambridgeom 
igrali 0:0, tesno izgubili z eki-
pama Kölna in Brugga s po 
0:1, v razigravanju pa prema-
gali domačo ekipo s 3:0 (strel-
ca: Kovačič 2, Vodopivec 1). 
Željko Vučenovič iz Velenja je 
bil izbran za najboljšega vra-
tarja turnirja, ekipa pa je v šti-
rih tekmah dobila le en rumeni 
karton in zasluženo dobila še 
lovoriko fair-play. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDI MASNEC 

M u r a - P u b l i k u m 1 : 0 
(0:0) 

Štadion v Murski Soboti, 
gledalcev 4000, sodnik Vidali 
(Kubed). 

STRELEC: l:0-Topič (82). 
MURA: Volk, Cifer, Kokol, 

Breznik, Poljšak, Alihodžič, 
Brezič, Gajser, Belec, Bakula, 
Topic. 

PUBLIKUM: Zupan, Turk, 
Hadžić, Cugmas, Bajraktare-
vič, Stancar, Sešlar, N'Toko, 
Car (Bauman), Romih (Kršek), 
Goršek. . 

Nedeljko Topic (levo) je v finalu pokala proti Publikumu že dvakrat dosegel zmagoviti gol: 
predlani za Olimpijo in pred tednom dni za Muro. 

Nogomet 

I. liga 
29. krog: Korotan-Publi-

kum 1:3 (1:1); Kršek (13), Se-
šlar (61), Usnik (76); Rudar-
Jadran 4:0 (1:0); Komar (42, 
89), Žurman (63), Pranjič (79); 
Koper-Vevče 1:0, Mura-Želez-
ničar 1:0, Primorje-Naklo 4:2, 
Kočevje-Gorica 1:8, Olimpija-
Beltinci 1:1, Maribor-Izola 
5:0. Vrstni red pred zadnjim 
krogom: Olimpija 42, Maribor 
40, Gorica 39, Mura 38, Beltin-
ci, Publikum, Rudar 36, Pri-
morje 32, Korotan, Železničar 
(Lj) 30, Koper 26, Vevče, Izola 
20, Naklo 19, Kočevje 16, Ja-
dran 3. 

II. liga 
28. krog: Era Šmartno-Ste-

klar 4:1 (2:0); Druškovič (18), 
Hodžar (19, 67), Mašič (62) za 
domače, Kraševec (56) za go-
ste; Dravinja-Železničar 1:2 
(0:2); Fink (88) je samo omilil 
novi poraz in izpad iz lige; Ra-
deče-Domžale 0:0, Mengeš-
Slovan 0:0, Beltrans-Turnišče 
3:1, Nafta-Drava 1:1, Zagorje-
Elan 6:0, Piran-Rudar 1:1. 
Vrstni red: Era Šmartno 42, 
Zagorje 41, Nafta 40, Rudar 
(T) 33, Drava 31, Domžale 29, 
Radeče, Železničar (Mb) 28, 
Piran, Mengeš 27, Turnišče 26, 
Dravinja 23, Slovan 20, Bel-
trans 19, Steklar 17, Elan 14. 

III. liga 
25. krog: Šentjur-Pohorje 

2:0 (2:0); Vavdi (4), Valek (27) 
za potrditev naslova prvaka; 
Bakovci-Bistrica 5:1, Dravo-
grad-Pobrežje 6:0, Rovinar-
si. Gradec 3:0 bb, Aluminij-
Kungota 7:0, Renkovci in 
Starše prosta. Vrstni red pred 

zadnjim krogom: Šentjur (+) 
35, Aluminij 33, Dravograd 32, 
Bakovci 29, Pohorje 26, Kun-
gota (+) 21, Bistrica 20, Kovi-
nar, Renkovci 19, Starše 18, 
SI. Gradec 8, Pobrežje 7. 

Tenis 

I. liga 
3. krog: Velenje-Soča 1:8 

(zmagal: Rupar, izgubili: Dov-
šak, Topčič, Apšner, Šrejma, 
Črešnik, Dovšak-Topčič, We-
is-Rupar, Camloh-Grosman), 
Maribor4-Slovan 1:8, Branik-
Triglav 5:4, Domžale-Koper 
6:3; 4. krog: Koper-Velenje 5:4 
(zmagali: Šrejma, Weis, Ru-
par, Šrejma-Rupar; izgubili: 
Dovšak, Topčič, Apšner, Dov-
šak-Topčič, Camloh-Gro-
sman), Slovan-Soča 5:4, Tri-
glav-Domžale 9:0, Maribor-
Branik 2:7. Vrstni red: Slovan 
8, Koper 6, Soča ( - ) , Branik ( - ) , 
Maribor, Triglav 4, Domžale, 
Velenje 2, Maribor 0. 

II. liga 
3. krog: Celje-Žalec 8:1, 

Ptuj-Brežice 7:2, Krško-Ko-
njice 7:2, Bistrica-Radgona 
6:3; 4. krog: Žalec-Radgona 
6:3, Konjice-Bistrica 4:5, Bre-
žice-Krško 5:4, Celje-Ptuj 5.4. 
Vrstni red: Celje 8, Ptuj, Bi-
strica 6, Krško ( - ) , Brežice 4, 
Žalec 2, Radgona ( - ) , Konjice 0. 

Tovornik v Laško 
Košarkarska reprezentanca 

je v okviru priprav za nastop 
na evropskem prvenstvu Slo-
venskih Konjicah in Velenju 
odigrala prvi prijateljski tek-
mi, v sredo pa se je končal pre-
stopni rok, vendar bodo do-
končne spremembe znane in 
potrjene šele v naslednjih 
dneh. 

Po doslej zbranih in dostop-
nih podatkih se je najbolj 
okrepila Pivovarna Laško. 
Najbolj zveneča okrepitev ru-
meno-zelenih je reprezentant 
Matjaž Tovornik (na sliki), ki 
je podpisal dveletno pogodbo, 
vendar se zna zaplesti z od-
škodnino Satexu. Novinec je 
tudi kranjski branilec Gregor 
Jeras, trener bo še naprej 
Slavko Džukič, svoje znanje 
pa sta ponujala celo Vinko Je-
lovac in Draško Prodanovič. 

V Rogaški Slatini (in repre-
zentanci) še vedno čakajo na 
rešitev Jurkovičeve prošnje za 
pridobitev državljanstva, raz-
mere v klubu pa so se stabilizi-
rale. Včeraj so igralcem porav-
nali večino dolga, Rogaški 
vrelci bodo še naprej pokrovi-
telj kluba, ki ga je zapustil sa-
mo Nikitovič. Okrepitve bodo 
iskali avgusta, na prioritetnem 
seznamu trenerja Zgajnerja pa 
sta branilec in center. Pri Pol-
zelanih ni bistvenih spre-
memb, prav tako pri Celju in 

Cometu, ki najbolj vneto išče 
novega trenerja. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDI MASNEC 

Pevec k Mostam 
Državni prvak v kartingu v razredu do 125 ccm Alen Pevec je 

tudi v novo sezono zapeljal v lanskoletnem slogu. V svojem 
razredu je slavil na dirki v Portorožu, s tem pa je potrdil dobro 
formo in kandidaturo za novi naslov. Konec tedna bo nastopil 
v Ljubljani; v soboto na tekmi za državno prvenstvo in naslednji 
dan še na mednarodni dirki. Alen Pevec je zdaj član ljubljan-
skega kluba Moste, saj pri Šlandru ni več možnosti za nastope in 
napredovanje. Z novim klubom načrtuje uveljavitev tudi na 
močnih mednarodnih preizkušnjah v tujini. 

T.L. 

NA KRATKO 
Donnery: na tretji tekmi EP 

v motokrosu je Sašo Kragelj 
(Banex) osvojil šest točk in je 
v skupni uvrstitvi še naprej na 
23. mestu. Kragelj je imel 
v kvalifikacijah deveti čas, 
v prvi vožnji je bil deseti, 
v drugi pa je odstopil zaradi 
težav z amortizerjem. 

Slovenska Bistrica: v polfi-
nalu ekipnega DP v boksu 
Ptuj-Celje 14:4. Zmagala sta 
Pučič v lahki in Obreza v težki 
kategoriji. 

Ljubljana: na pregledni tek-
mi strelcev z zračno pištolo 
zmaga Mačkove (DP) 382, med 
moškimi 3. Veternik (Mrož) 
559, 5. Sajovic 554, z MK pi-
štolo med ženskami 2. Kufner-
jeva 548, 5. Kostevčeva 545, 6. 
Mačkova (vsi DP) 539. 

Celje: končni vrstni red ob-
močne mladinske lige v nogo-
metu: Beltrans 31, Era Šmart-
no, Rače 23, Središče 22, Koz-
jak, Železničar 21, Dravinja, 
Aluminij 16, Kovinar (Š) 14, 
Turnišče 3. 

Boč: vzpona na Boč (nado-
mestilo za vzpon na Donačko 

goro) se je udeležilo 74 kole-
sarjev, najhitrejši pa je bil 
Sandi Šmerc. 

Celje: po polovici šahovske-
ga prvenstva vodijo Slovenske 
železnice z 18,5 točkami, sledi-
jo Zlatarna in Kovinotehna po 
12 ter Cinkarna 5,5. 

Sobota, 3. 6. 
Kegljanje 

Celje: državno kadetsko pr-
venstvo ekip in dvojic (od 9. do 
20. ure, še jutri). 

Nedelja, 4. 6. 
Nogomet 

Šmartno ob Paki: Er* 
Šmartno-Elan, Slovenske Ko-
njice: Dravinja-Domžale, Ra-
deče: Radeče-Slovan, Piratf 
Piran-Steklar (30. krog II. lige 
vse 16. 30). 

Omejitev za Atlanto 
Na olimpijskih igrah v Atlanti bo našo državo zasto-

palo največ 60 športnikov, podobno velike odprave pa 
bo imelo okrog 120 od skupa j 198 članic MOK. 

V pr ihodnje bo namreč veljala omejitev na 2000 
udeležencev, s katero igre na j ne bi prerasle vseh 
razumnih okvirov, a bi obenem še vključevale visoko 
kakovost in univerzalnost. Olimpijski komite Slove-
nije je na zadnj i seji tudi potrdi l udeležence olimpij-
skih dnevov mladih, ki bodo od 9. do 15. julija v Bathu 
na Škotskem. 

V reprezentanci so tudi atlet Sebas t jan Grosek (Kla-
divar Cetis), judoist Janez Ceraj (Ivo Reya) in plavalec 
Andraž Vaici (Velenje). 
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Seminar za radijski govòr 
tilla ga ¡e Ajda Kalan, mentorica za govor preti mikrofonom Radia Slovenija 

Radnji majski vikend je bil 
Radiu Celje namenjen izk-

ućno izobraževanju radijskih 
^vinarskih in voditeljskih 
feadrov, drugi dvodnevni semi-
nar Pa poteka danes popoldne 
jü jutri dopoldne. 

Seminarja vodi priznana 
strokovnjakinja za govor pred 
Ljkrofonom gospa Ajda Kalan 
L Oddelka za kulturo govora 
gadia Slovenija, ki se je s celj-
jkim radijci prvič srečala na-
laiično pred sedmimi leti, če 
¡¡vzamemo nekaj individual-
nih strokovnih srečanj z neka-
kimi radijskimi voditelji in 
napovedovalci. Tudi pri odlo-
čanju za nekatere nove napo-
vedovalce in pri strokovni lite-
raturi, ki jo je skoraj nemogo-
če dobiti, smo bili vedno de-
ležni njene strokovne pomoči 
in vsega oddelka za kulturo 
govora pri velikem radijskemu 
bratu Radiu Slovenija. 

Seminaristi so izredno za-
dovoljni s samim seminarjem 
in načinom podajanja novih 
¡nanj oziroma »brušenjem je-
zika«, hkrati pa se vsi zaveda-
jo, da je potrebno še veliko in-
dividualnega dela. Je pač tako, 
da radijski govor oziroma go-
vor pred mikrofonom zahteva 
шапје in tudi nekaj obrtnih 
veščin, predvsem pa stalno 
skrb in negovanje. 

Radijski novinar mora naj-
prej napisati dober novinarski 
izdelek — poročilo, novico ali 
komentar, nato pa ga mora 
znati tudi primerno posredo-
vati v eter. Pri tem si še zlasti 
ве sme privoščiti zaletavajoče 
melodije, požiranja zlogov, 
spuščanja glasov in zlogov, ni-
ti ne ohlapne interpretacije ali 
prevelikih narečnih prvin 
vglasovju oziroma porušenega 
besednega in stavčnega ritma. 

Tudi nelogično poudarjanje in 
neprimerne členitve so ob ne-
poznavanju pravorečja pro-
blemi, ki jih je mogoče odpra-
viti ali vsaj zmanjšati. 

Vse pa je vendarle odvisno 
od tega, kakšen individualni 
odnos do lastne profesije si 
pridobi, privzgoji in sploh ima 
radijski novinar ali radijski 
voditelj. Jezikovna in govorna 
ter druga nemarščina je še 
vedno prepogosto prisotna 
v radijski ponudbi, kar velja 
dokaj na splošno in kar za vse 
slovenske radijske in drugačne 
razmere. 

Upam, da bo strokovno se-
me s seminarjev padlo na 
plodna tla radijske govorne 
realizacije tudi naše radijske 
postaje, ki se sicer zna pohva-
liti z nekaterimi referencami 
in poslušanostjo. 

MITJA UMNIK 

Radijci med zasluženim glavnim odmorom: od leve na desno Ajda Kalan in slušatelji seminarja 
Damjana Seme, Aleš Lednik, Jožica Škorja, Jasna Kamensky, Vesna Lejič, Sergeja Mitič in 
Simona Brglez. 

Delo na višini 
Radijske postaje ne morejo 

oddajati lastnega programa do 
poslušalcev brez različnih an-
ten in antenskih sklopov. Na 
strehi naše hiše je postavljen 
antenski stolp z antenami, 
preko katerih pošiljamo naš 
signal do oddajnikov in spre-
jemamo signal nazaj ter tako 
preverjamo kvalitetno delova-

nje oddajnikov. Na stolpu so 
tudi antene za pogovorne zve-
ze z reportažnim vozilom in 
antene za sprejem satelitskih 
programov BBC in DW, ki jih 
uvrščamo v naš program. Vsa-
ke toliko časa je treba preveri-
ti pravilno smer anten in jih po 
potrebi naravnati. 

Tehnika naše radijske postaje Sašo Matelič in Mitja Tatarevič 
med montažo antene za pogovorne zveze. 

Igor Torkar 
Pisatelj, dramatik, satirik 

Ime Igor Torkar vam verjet-
no ni tuje. Kaj pa inženir Boris 
Fakin? Kaj za Zlatoust? Govo-
rim seveda o isti osebi, z več 
imeni. Igor Torkar pravi, da je 
troedini bog. Torkarjevo živ-
ljenje je tesno povezano z glas-
ilo, saj je prepeval v Akadem-
skem pevskem zboru, še v ča-
su, ko ga je vodil France Ma-
folt, veliko njegovih pesmi so 
"glasbili, danes pa najbolj uži-
va v Pojanah, kjer si zaigra na 
orgljice, najraje pa posluša 
Petje slavcev. 

Gospod Torkar je satirik 
hez dlake na jeziku, zato se 
lam v sobotni oddaji obeta za-
toniv pogovor, z glasbeno rde-
1:0 nitjo, seveda. 

Pod geslom Glasba je življe-
nje je bilo prejšnji četrtek 
Pruženih veliko slovenskih 
glasbenikov. V blejski festi-
valni dvorani se je dogajal 

ameriški Grammy, oziroma 
slovenska Zlata nota. Pravijo, 
da toliko različnih glasbeni-
kov na kupu še ni bilo. Skoraj 
več kot glasbenikov pa je bilo 
kategorij, v katerih so se glas-
beniki potegovali. A na koncu 
smo ugotovili, da se bo drugo 
leto pridružila še kakšna - ka-
tegorija namreč. Morda takš-
na, v kateri bo lahko sodelova-
la tudi Helena Blagne, ki je na 
prireditvi in med nominiranci 
nismo opazili. Res pa je, da so 
o nominirancih in zmagoval-
cih odločali strokovnjaki, ne 
publ ika . . . 

Glasba je zvočni esperanto, 
je dejal francoski filozof Levy 
Brühl. Morda pa se bomo Slo-
venci, lažje kot s slovenščino, 
sporazumevali z glasbo. Am-
pak smola je v tem, da vsi ni-
mamo smisla za glasbo. . . 

SIMONA H 2 0 
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Odgovorni urednik: Milja Umnik. 
Pomočnik odgovornega urednika: Robert Gorjanc. 

Uredništvo: Simona Brglei, Nataša Gerkeš, Vesna Lejit. Sergeja Mit», Mateja 
Podjed, Vida Tanko, Janez Vedenik in Tone Vrabl. 

Glasbeni urednik: Stane Špegel. 
Vodja tehnike: Bojan Pišek. 

Naslov uredništva: Radio Celje. Prešernova 19, Celje. 
Telefon: 442 500. 

Studio: 441 -310. 441-510. 

gorenje s e r v i s , *** 

63320 Velenje, Partizanska 12 

Ambiciozne partnerje za... 
...DIREKTNO PRODAJO zanimivega 

prodajnega programa na območju Slovenije 
vabimo k sodelovanju. 

Posamezniki in že organizirane skupine za 
prodajo na domu, pisne ponudbe pošljite 
na naslov: 

g oren je servis, d.o.o. Partizanska 12, 
63320 VELENJE, Sektor maloprodaje. 

Za dodatne informacije pokličite po tel. : 
063/856-773 ali 063/853-231 int. 445 
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Pisane ptiće 
pevke in praznik 
pomladne pesmi 

21. mednarodni mladinski pevski festival v Celju ie minil v soncu In prekipevajoči 
mladosti 

Celje so od minulega četrtka 
do nedelje pomladili mladi 
pevci iz Slovenije in tujine, ki 
so na to, brez dvoma največjo 
manifestacijo mladinskega 
petja v srednji Evropi, prišli 
prepevat, tekmovat, se družit, 
graditi mostove in opozoriti na 
dejstvo, da zborovsko petje ni 
krizi, temveč da je kriza v sve-
tu, ki ga gradijo in rušijo odra-
sli. Skoraj 3000 pevcev, koli-
kor jih je bilo v teh dneh v Ce-
lju, bodisi na tekmovalnih 
koncertih v Narodnem domu 
in na koncertu množičnega 
zbora v Mestnem parku, je 
prepričljiv dokaz, da tudi kri-
za, o kateri pa so v večji meri 
razpravljali in razmišljali 
odrasli, v mlada srca ni vnesla 
strahu, da bi njihova pesem 
utihnila. 

Slavnostni govornik in le-
tošnji predsednik festivala na 
otvoritvenem koncertu v četr-
tek zvečer, kjer je pel mladin-
ski zbor RTV Slovenija pod 
vodstvom Matevža Fabijana, 
pod pisano ptico, simbolom fe-
stivala, (oblikoval jo je Jože 
Domjana) je bil dr. Maks Taj-
nikar. Minister za gospodar-
ske dejavnosti v vladi Repu-
blike Slovenije se je pred tem, 
skupaj s slovenskim mini-
strom za kulturo Sergijem Pel-
hanom udeležil seje častnega 
odbora festivala in dejal: 
»Lahko kdaj pa kdaj pride tu-
di tak festival v krizo, vendar 
propasti ne more in ne sme. 
Veseli me, da ste v Celju prire-
ditelji tako vztrajni, da vodite 
ta festival naprej. Zato se mi 
zdi prav, da tudi mi, v vladi in 
ministrstvih, pripomoremo 
nadaljevati tradicijo zborov-
skega petja pri nas.« 

Seji častnega odbora festi-
vala je predsedoval župan 
mestne občine Celje Jože Zim-
šek in med ostalimi dolgolet-
nimi in prizadevnimi sodelav-
ci je bil tudi profesor Egon 
Kunej, oče in eden od pobud-
nikov začetka zborovskega 
prepevanja in festivala v Ce-
lju. Zato ni manjkalo utrinkov 
in spominov na minulih dvaj-
set festivalov, ki so se zvrstili 

na tej bienalni prireditvi. Pa 
tudi pobud, saj so še vsi člani 
pripravljeni po svojih močeh, 
z znanjem in funkcijami po-
magati festivalu, da bo ostal 
večno mlad. Minister za kultu-
ro Sergij Pelhan je obljubil, da 
se bo preko ministrstva za zu-
nanje zadeve zavzel za stike 
s tujimi ambasadami pri nas in 
v tujini, da bi k sodelovanju 
pritegnili tudi zbore iz zahod-
ne Evrope. Čeprav je znano, da 
je zborovsko petje že od nek-
daj kakovostnejše v deželah 
vzhodne in severne Evrope, je 
bila pobuda dobrodošla. Prav 
tako ministrova obljuba, da 
tak festival sodi v nacionalni 
program in da se bo zavzel za 
to. »Na tak način pa promovi-
ramo v svetu ne samo Celje, 
temveč tudi Slovenijo in ko bo 
v Celju končno le zaživel kul-
turni sklad,« je dejal župan Jo-
že Zimšek, »bomo v Celju prav 
z njim podpirali vse večje kul-
turne prireditve. Festival bo 
imel pri tem prednost«. 

V petek se je začel boj za 
festivalska odličja na koncer-
tih, ki jih je ocenjevala stro-
kovna žirija. Predsedoval ji je 
profesor Edvard Goršič. Ni 
imela lahkega dela, zato je tu 
in tam prišlo do kakšnega za-
pleta, ki pa ni mogel skaliti 
prijetnega vzdušja, ki je vla-

dalo na festivalu tako med or-
ganizatorji festivala, Zavodom 
za kulturne prireditve Celje, 
kot številnimi nekdanjimi in 
novimi sodelavci. Letos prvič, 
to je tudi ena izmed novosti 
festivala, prav tako kot tek-

movanje otroških zborov, je 
bilo glasovanje občinstva za 
najboljši zbor v posamezni ka-
tegoriji. Razen za festivalske 
plakete, bron, srebro in zlato, 
so se zbori potegovali tudi za 
posebna priznanja: za najbolj-
šo izvedbo skladbe napisane 
po letu 1980 in za najboljšo 
izvedbo slovenske skladbe. 

Na koncertih je nastopilo 11 
tujih zborov iz sedmih tujih 
držav in 11 slovenskih zborov. 
Med njimi sta bila dva celjska 
in oba sta se dobro odrezala: 
Mladinski pevski zbor osnov-
ne šole Hudinja, pod vodstvom 
Emila Lenarčiča je prejel bro-
nasto odličje v svoji kategoriji 
in nagrado občinstva. Mešani 
mladinski zbor gimnazije Ce-
lje pod vodstvom Adriane Po-
žun-Pavlovič pa je dobil sre-
bro plaketo festivala. 

Z našega območja sta sode-
lovala še dva odlična zbora. Iz 
Zreč je pod vodstvom Darinke 
Ivačič prišel mladinski zbor, 
zapel in si pripel srebrno pla-
keto. V kategoriji mešanih 
mladinskih zborov pa je abso-

lutni prvak tega festivala Me-
šani mladinski pevski zbor 
Centra srednjih šol Velenje, 
pod vodstvom Danice Pireč-
nik, ki je ob zlatu dobil tudi 
nagrado občinstva in nagrado 
za najboljši slovenski zbor. Pr-
vo mesto in nagrado občinstva 
pa je med otroškimi zbori pejel 
tudi zbor glasbene šole Fran 
Korun Koželjski iz Velenja, 
pod vodstvom Manje Gošnik-
Vovk. 

Med tujimi zbori so se naj-
bolje odrezale pevke dekliške-
ga zbora Kantabile, z zborovo-
djem Aleksandrom Mihajlovi-
čem, iz Moskve v Rusiji. Preje-
lo so zlato in prvo mesto v svo-
ji kategoriji. Mladinski pevski 
zbor iz Szekesfehervarja na 
Madžarskem z zborovodkinjo 
Judit Mohay je dobil zlato pla-
keto in prvo mesto ter posebno 
priznanje Glasbene mladine 
Slovenije. Dekliški pevski 
zbor iz Timisoara v Romun j i, 
pod vodstvom Marie Gyras je 
dobil nagrado občinstva. Po-
sebno priznanje Društva slo-
venskih skladateljev za naj-
boljšo izvedbo slovenske 
skladbe pa je dobil tudi mla-
dinski pevski zbor osnovne šo-
le Ajdovščina z zborovodkinjo 
Marinko Šuštar. 

Vsi zbori, ki so sodelovali na 
festivalu, so prejeli priznanja. 
Njihov delež je bil enako po-
memben, tudi tedaj, ko so 
spontano zapeli na mestnih 
ulicah, ali pa nastopili z do-
mačimi pevci in glasbeniki na 
Glavnem trgu v Celju in tako 
naznanili živahen utrip v po-
letnem Celju. Celjani so bili 
nad pesmijo in razpoloženjem 
mladih na prireditvah v mestu 
zelo zadovoljni. 

Takega mnenja, da je lahko 
tudi pevski festival naravnati 
po olimpijskem načelu in geslo 
»hitreje, močneje, više« zame-
njati z »ubraneje, boljše, lep-
še« je bil tudi slavnostni go-
vornik na zaključnem delu 
tekmovalnih koncertov, dr. 
Matjaž Kmecl. 

Slavnostni govornik v Mestnem parku, skladatelj Lojze Lebič. 

Vrhunec zborovskega petja - Mladinski pevski zbor centra srednjih šol Velenje z zborovodkinjo 
Danico Pirečnik : najvišje število točk(98), nagrada občinstva in nagrada za najboljši slovenski 
zbor! 

Oče festivala, profesor Egon Kunej v pogovoru z Vladom Novakom in Emilom Lenarčičem, očitno 
zadovoljen, da je seme padlo na plodna tla. Mladinski zbor osnovne šole Hudinja, zborovodja Emil Lenarčič (bron in nagrada občinstvi* 

Prekipev 
Vrh doseže vsak mladinsli 

zazvenela pesem iz 2000 grl, 
profesor Edvard Goršič. Peli 
Zupancem. Na sceni, ki jo je 
Lojzeta Lebiča, ki je nagovori 
kot to zna in zmore samo velik 
mlade še posebej rad. Njegovi 
sti in o vseobsegajoči glasbi, 
pevski festival, je dejal Lojj 
umetniško naravnane nastop 
nji svet potrebuje. Mrzel in t 
ljudske in umetniške glasbe, 1 
v katerih se več ne poje. Gov 
vse nepoznane starše tam v 
Slovaški, Češki, Madžarski, ¡ 
nam kljub temu, da v bližii 
zaupali vse te mlade glasben 

Zborovska pesem 21. med 
festivala je za dve leti utili 
priprave v zborih in pri orga 
Ostal bo čas tudi za razmisi 
Slovenija v teh mladih pevi 
pomembno intelektualno rop 
jutrišnje umetnike, umetni» 
duhovnike, učitelje in razi! 
delavce vseh vrs t . . . 

Spremne 
prireditve 

Letošnji festival bo ostal za 
pisan tudi po uspelem posve 
tovanju, ki ga je vodila mode 
ratorka prof. Dragica Ž va 
pred polno dvorano udeležen 
cev in razpravljalcev, in sicei 
na temo o perspektivah mia 
dinskega zborovstva na sto 
venskih šolah. »Kot strokovni 
sodelavka Zavoda za šolstvi 
bom skušala nakazane proble-
me sproti reševati«, je dejali 
Dragica Žvar. Največji pro 
blem na tem področju je prav 



REPORTAŽA 20,21 

mladost v parku 
nastopom množičnega zbora v Mestnem parku. V nedeljo je 

•letela kur ja polt. Mogočni in veličastni zbor je tudi tokrat vodil 
[ji zbori, igral je pihalni orkester iz Štor z dirigentom Francem 
mih, so zvenele tudi besede slavnostnega govornika, skladatelje 
občinstvo tako, 
an glasbi in ima 
levajoči mlado-
loda. Mladinski 
ri tem v mislih 
ega, kar današ-
irez petja, brez 
družine ali šole, 
ežno mislijo na 
uniji, Bolgariji, 
nam poslali, in 
strašna vojna, 
je... 

skega pevskega 
se bodo začele 
hodnji festival, 
i mlada država 
.Slovenije tudi 
telo potrebna: 
ji znanstvenice, 
arno občutljive 

alske 

eksnejše izobra-
teljev glasbene 
ä biti hkrati uči-
l'odja, so menili 
Predvsem pa je 
'a to, da bi usta-
»dski oddelek na 
^ univerz in obe-
lijo za uspešne 

v evropskega 
zborovsko glas-
a v Ljubljani, je 
aganel. Priprave 

lem teku in kar se 
^udariti, je dej-
Vropski simpozij 
Opomogel k pri-
matom v Celju. 
10 namreč v tem 
lv iz cele Evrope, 
d°kaz, da je zbo-
1 se živa. 

l2jemno uspele 
aviúce na kateri 
"svojega dela so-
^ski in madžar-

bll Matevž Gor-
Ca je bila prijet-
j e otroška igra, 
Í0 2 i igro,« jo je 
7 Goršič. »Izka-
L. a zbora delata 
r̂ yjevi šoli. Zato 
. l l0 bistvene ra-
Sak zbor, tudi če 

a
 Vlli tretjega, na 

K>
Svoj način dela. 

-ћ р г п odvisen od 
e?/ P a je glasba 
. :S đelo z mla-

Se posebej pri-

^ J A PODJED 
!?tp: SHERPA 

MASNEC 

Homogeno 
delo žirije 
Strokovna žirija je tud i ob tem fest i -

valu delovala izredno homogeno in se 
po na jbol j š ih močeh t rudi la , da bi delo 
opravi la čim bol j korektno. Odziv iz 
občinstva, s t rokovnjakov in neposred-
no pr izadet ih udeležencev so potrdi l i , 
da se ji je to tudi posrečilo. 

Prv ikra t so bili člani žiri je soočeni 
z ocenjevanjem na jmla j š ih zborov, ki 
doslej še niso nas topal i v tekmovalnem 
delu. Ker je šlo za občut l j ive otroške 
glasove in prvo tovrs tno ocenjevanje, 
je bilo po t rebno v p r imer jav i z nekol i -
ko s tare jš imi zbori deloma tudi p r i l a -
godit i meri la . Glede na elemente oce-
n j evan ja so bili v te j kategori j i izpo-
s tavl jeni bolj muzika ln i vidiki izved-
be. Presenet i l je doživl jajski moment , 
ki je predvsem zasenčil neka te re sicer 
r edke poskuse glasbenega ar t izma. Pr i 
mladinskih , dekl iških in mešanih zbo-
rih so bili seveda kr i ter i j i ostrejši , sa j 
so nenazadn je tud i zahteve večje. Tu je 
bilo nu jno ocen jeva t i v zvezi z in te r -
p re tac i j ami tud i negovanje glasovne 
tehnike, poznavan je st i lnih posebnost i 
sk ladb in muzika lno obl ikovanje po-
sameznih pesmi. 

Pr ibl iževanje zborov, oziroma zbo-
rovodi j vsem zas tavl jenim zah tevam je 
da lo tud i us t rezne rezultate, ki se mo-
r a j o zarad i tekmovalnega znača ja n a -
stopov številčno ovrednoti t i . 

Vsem postavl jenim meri lom in zah-
tevam so se morda n a j m a n j pr ibl ižal i 
dekliški zbori, ki so v celoti g ledano 
k l jub dvema zla t ima p lake tama , poka -
zali n a j m a n j . Slovenskih zborov, razen 
ene častne izjeme, ni bilo, med tu j imi 
pa je bila opazna tud i neizkušenost pr i 
izbiri sporedov. To je še kako pomem-
ben element, ko gre za nas topan je na 
tekmovanj ih . V p r imer jav i s p re j šn j i -
ma dvema fest ivaloma je bil na jbo l j 
opazen napredek pr i mlad insk ih t ro -
glasnih zborih, čeprav tud i slovenski 
p reds tavnik i niso zavzeli najviš j ih 
mest. So pač nas topal i v skladu z r az -
merami , v ka ter ih je t r enu tno sloven-
sko mlad insko zborovstvo. Na jbo l j so 
se vsem glasbenim umetn i šk im zah te -
vam pr ibl ižale izvedbe mešanih mla -
dinskih zborov. Tudi pri obvezni rene-
sančni glasbi. Poznavan je in t r e rp re t a -
ci jskih posebnost i te glasbe je bilo n a j -
večkra t odločilno pr i obl ikovanju 
končne ocene. V tem elementu se p red -
s tavniki vzhodnih držav na jvečkra t 
niso izkazali . Za to so se k a j lahko pre -
pričali , da na cel jskem mlad inskem fe -
st ivalu ni vsakomur dano, da bi zma-
goval. V bodoče pa bo konkurenca 
p rav gotovo še močnejša. 

EDVARD GORŠIČ 

Ne bodo 
šli v dolino 

Mlada družina na Resnlku pogorela 

»Ko bi vsa j koruza rasla tu 
gori, bi bilo delo na kmeti j i 
veliko bol j pestro,« pravi 
S t anko Korže, ki ga je pred 
leti l jubezen pr ivedla na 
sko ra j 1000 m nadmorske vi-
šine, na Resnik k Majceno-
vim. Na skora j 14 ha zemlje, 
k j e r uspeva le k rompir , pa še 
ta bol j s labo, in seveda gozd. 

S t a n k a in Dragice pohor -
ske višave niso zapel jale 
k razmiš l jan ju , da bi se p re -
selila v dolino in si poiskala 
bol jše pogoje za življenje. Še 
posebno ne, ker stoji doma-
čija Majcenovih na Resniku 
že stolet ja , menda je bila t am 
celo prva gost i lna. Opt imi-
zem j ima vl ivata tud i Nina, 
ki je p red mesecema pr i joka-
la na svet in Robi, ki se t re -
n u t n o še b rezskrbno igra, 
kmalu pa bo že šolar. 

Vendar pa se je na obraze 
druž ine pre j šn j i čet r tek pr i -
krade l s t r ah in negotovost. 
Iskrica je namreč zaneti la 
ogenj, ki je Ma j ceno vo do-
mači jo v h ipu spremenil 
v pogorišče. 

»Hiša je bi la izredno stara , 
d imnik d o t r a j a n in za to je 
tud i prišlo do požara . Z ženo 
še nisva načr tovala drage 
gradnje , sa j sem hotel n a j -
p re j usposobi t i s ta r kamion, 
s ka t e r im bi morda zaslužil 
kakšen tolar . Pr i gašenju 
n a m je pomagala cela vas, 
posameznik i so nam ponud i -
li h r ano in oblačila. Zelo h i -
t ro so stopil i s k u p a j v k r a -
jevni skupnost i , v župnišču 
in občini Zreče, k je r so n a m 
s k u p a j pr iskrbel i začasno 
bivališče v pros tor ih smu-
čarskega k luba , ob l jub l ja jo 
pa tud i pomoč v mate r ia lu in 
pros tovol jnem delu. Na vasi 
še v lada sloga, za ka r smo 
k r a j a n o m in občini izredno 
hvaležni. Hišo moramo n a j -

pre j popolnoma porušit i , na -
to pa n a j bi začeli z novo-
gradnjo,« pr ipoveduje ta 
S tanko in Dragica, ka te ra 
sta v času našega razgovora 
obiskali članici območne or-
ganizaci je RK Slovenske 
Konjice in konjiškega Cen-
t ra za socialno delo. 

»Takoj, ko smo izvedeli, da 
je mlada druž ina ostala brez 
s t rehe n a d glavo, smo spro-
žili akci jo zb i ran ja pomoči. 

Doslej smo prejeli večji zne-
sek enega darovalca, p r i ča -
ku jemo pa večji odziv, sa j 
smo obvestilo dali na n e k a -
tere radi j ske posta je . V en-
k ra tnem znesku bo v č im-
kra j šem času nakaza l d ruž i -
ni denar Center za socialno 
delo,« p r ipoveduje Mar ta 
Šmalc, ki ob tem doda, da so 
na podoben način pomagal i 
tudi zakoncema iz zaselka 
Borak nad Zrečami, ki j ima 
je ogenj f e b r u a r j a uničil no-
t ran jos t hiše. Zakonca n a j bi 
se že v k r a t k e m vselila v p re -
novljeno hišo. Upamo, da bo 
tako tud i na Majcenovi do-
mačiji , sa j so mladi porok za 
ostanek na zemlji. Za višin-
ske vasi, kakr šna je Resnik, 
je to še tol iko bolj pomemb-
no, sa j se podobne vasi v Slo-
veniji vse bo l j prazni jo . 

EDI MASNEC 
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Bolje bi bilo, da 
bi ostali doma 

.V soboto, 27. maja , sem se 
kot občan in aktivni udeleže-
nec v narodnoosvobodilni bor-
bi udeležil v Domu II. sloven-
skega tabora v Žalcu osrednje 
občinske proslave počasti tve 
50-letnice zmage nad fašiz-
mom in nacizmom. Iz vabila je 
bilo razvidno, da bo imel poz-
dravni govor župan občine Ža-
lec profesor Milan Dobnik. 
Vzdušje v prepolni dovrani je 
bilo izredno, posebno zahva-
l jujoč vsem nastopajočim, med 
nj imi Par t izanskemu pevske-
mu zboru iz Ljubl jane. Edini, 
ki je kvaril celotno prireditev, 
je bil župan. Z zanimanjem 
sem pričakoval njegov poz-
drav, sa j je nes t rankarski člo-
vek (tako se je vsaj predstav-
ljal volilcem na volitvah). 
V moje veliko razočaranje pa 
je gospod župan povedal, da je 
med sprehodi v gozdni tišini 
Homa, Goljave, Gozdnika, 
Kamnika in še drugih hribov 
razmišljal , k a j na j pove. Sreč-
než, ravno sedaj, ko je na obči-
ni največ dela in je t a m najbol j 
potreben, si je lahko privoščil 
mirno razmišl janje v gozdni 
tišini. Kl jub razmišl janju ni 
povedal ničesar. Omenil je sa-
mo, da je nekdo ozmerjal go-
spoda Pučnika, ko je le ta na-
stopal na televiziji in citiral 
stavek, ki ga je nekoč sprego-
voril gospod Peterle. Niti be-
sede o veličini štiri letne borbe 
za osvoboditev, nobene zahva-
le aktivistom, borcem, interni-
rancem, ukradenim otrokom 
ter drugim udeležencem ter 
žr tvam. Nobene besede o zma-
gi nad fašizmom in nacizmom. 

Gospod župan! Končno ste 
pokazal i svoj pravi obraz in 
svoj odnos do narodnoosvobo-
dilne borbe. Ne boste mogli 
nič več zavaja t i borcev z lepi-
mi besedami, kot ste to delali 
pred volitvami. Morali b i samo 
slišati komentar je udeležencev 
proslave med odmorom in po 
koncu. S svojim govoričenjem 
ste nas globoko užalili. 

Bolj pametno bi naredili , če 
bi tudi v soboto ostali doma in 
na sprehodu v mirni gozdni t i-
šini še napre j razmišljal i in 
razmišljali . 

TONE DELAK, 
Žalec 

Policija pa spi 
Pred dnevi, ko sem prebiral 

Novi tednik, sem zasledil na 
strani, k jer so osmrtnice in 
zahvale tudi in memoriam 
Andži Klarič iz Košnice 10 in 
spomin se mi je povrnil za pet 
let nazaj . Pa je še prav svež 
spomin, kako grozovito je bilo 
takra t poročanje novinarjev 
o zverinskem in gnusnem zlo-
činu nad mladim življenjem in 
vidi se, da nekater i l judje še 
dandanes močno t rpi jo zaradi 
smrti mladega življenja. 

In vsled vsega tega razmi-
šl janja, se mi pora ja tudi vpra-
šanje, ali so že našli morilca ali 
morilce, oziroma bolje rečeno, 
če jih še sploh iščejo. Hvalimo 
se, da imamo najbol jšo policijo 
v Evropi, samo to iz tistih pr i -
merov, ko se l judje sami pr i ja -
vijo, ker jih peče vest. V tem 
pr imeru pa so pogrnili na celi 
fronti , pa čeprav vemo, da po-
polnega zločina ni, ali pa se 
bodo izgovarjali, da zaradi in-
teresa preiskave ne morejo da -
jati informacij . Torej, potem 
policija na svojih delovnih me-
stih sanja o pr i je t ju nepridi-

. pravov. Torej spi. 
Izgovarjajo se tudi, da jih 

onemogoča zakon in ne vem, 
k a j še vse. Pa vam povem, da 
sem šel pri javit na UNZ ljudi 
iz Laškega, ki so pri gradnj i 
ceste v Rečico poneverjal i 
podpise in dokumente, pa je 
bil odgovor, da to ni nič. Res 
čudni zakoni. Se vidi, da se 
tudi policija boji nekater ih 
ljudi. Ali pa policija spi. 

Laščani imamo tudi večkrat 
srečo, da doživimo prometni 
infark t in zaradi solidno pa r -
ki ranih vozil čakamo, da se 
pojavi lastnik in umakne vozi-
lo. In če komu slučajno zavre 
kri in vpraša na laško policijo, 
ali mislijo pr i t i naredi t i red, se 
izgovarjajo, da je zato name-
njena občinska straža. A ob-
činska straža v Laškem še ni 
rojena, odkar smo dobili novo 
oblast. Gospod komandi r pa je 
meni pred letom dni ali dvemi 
osebno dejal, da bodo po La-
škem red po ulicah delali poli-
cisti in ne jaz. Prav. Se str i-
njam. Potem pa ne spite. 

Predlagam, da se prebudite , 
gospodje policisti, seveda le t i -
sti z malo večjimi epoletami in 
naredi te ka j za splošno l jud-
sko dolino. Ce pa ste z obilico 
kriminala za t rpani do vra tu in 
ne uspete pr imera rešiti v pe-
t ih letih, potem to ni več izgo-
var jan je na preobremenjenost , 
ampak navadna nesposobnost. 
In četudi imate podatke na mi-
zi, ne upa te ukrepat i , zatorej 

vrni te značke, ki ste jih dobili 
v Tacnu in še na dodatnih izo-
braževanj ih in prepust i te delo 
sposobnejšim. Ne zapravl ja j te 
z nedelom denar ja davkopla-
čevalcev, sa j je dosti tistih, ki 
želijo delati. Pa brez zamere, 
če sem vas prebudil . 

MIRKO GOLOB, 
Laško 

Demosova 
proslava v Žalcu 

Nisem nameravala , pa ven-
dar mi ne da žilica miru, da ne 
bi opozorila na nekaj , kar me 
je precej zbodlo v oči. 

Občinski svet ne bi bil naš, 
če ne bi bilo tudi v n jem nape-
tosti, taki smo l judje, t ak je 
par lament , zdrahe, natolceva-
nja so pač tam, k je r ni drugih 
hujš ih problemov. 

Nisem član nobene stranke, 
ne pre j ne zdaj in sem krščan-
sko vzgojena. Ko sem hotela 
na učiteljišče, sem dobila ne-
gativno karakter is t iko žalske 
par t i j ske celice, od šole pozi-
tivno in to zelo ugodno od ene-
ga in istega podpisnika, ne-
ugodno pa zaradi mojega str i -
ca duhovnika (Adolf Piki), češ 
kler, zato se mi je Demos zdel 
glede na moje prepr ičanje na -
jidealnejši. 

Ne mislim politizirati, rada 
pa bi opozorila na poštenost in 
skrb vašega svetnika Antona 
Bratuše, ki je zelo pošten in je 
opozoril župana o razmetava-
n ju denar ja davkoplačevalcev 
za Demosovo proslavo. 

V tem članku se sprašujem, 
če je bil tako pošten do sebe in 
do vseh nas, ko je DO Komu-
nala v pravdi zaradi prekini-
tve pogodbe (brez odpovedne-
ga roka) z izvajalcem del (AOP 
komunalnih storitev) Črepin-
šek Milanom, Šent jur , izgubila 
4,5 mili jona tolarjev. Vprašam 
se, iz katerega denar ja pa se je 
to pokrivalo. 

Toliko. 
Upokoji la sem se prvi dan, 

ko sem imela izpolnjene pogo-
je za predčasno upokojitev, 
ker enostavno nisem mogla 
več delati. Bila sem namreč r a -
čunovodkinja na DO Komuna-
la Žalec v obdobju, ko je bila 
ta pogodba podpisana in po 
novem direktor ju Antonu Bra-
tuši prekinjena. 

Našemu županu Milanu 
Dobniku želim uspešno župa-
novanje, ka r mu bo ob pošte-
nih posameznikih — svetnikih 
tudi uspevalo. 

MAJDA MASTNAK, 
Žalec 

Brezpravno 
delavstvo 

Tudi vse demokrat ično izvo-
l jene slovenske vlade se nočejo 
odreči navadi , da delavce 
us t rahuje jo in to j im kar dobro 
uspeva. Ohranja zelo visoko 
brezposelnost in tako namerno 
znižuje ceno dela. Kriminalno 
dejstvo je razlika med podporo 
za brezposelne in zajamčeno 
neto plačo, ki ni velika. Mno-
gokrat se zgodi, da še te plače 
ni, medtem, ko so mesečna 
podporna nakazi la redna. 

Ka j pa lahko stori delavec, 
če v podje t ju ne dobi plače? 
Običajno ničesar. Počakat i 
mora na stečaj, sa j drugače iz-
gubi vse pravice iz tega naslo-
va. Oblastniki pa za stečaj niso 
preveč zaintereserani, sa j so 
potem delavci nj ihova skrb. 
Tako stečaj zavlačujejo tudi 
po več let, proizvodnja pa vse-
eno teče in imajo odličen izgo-
vor, da delavce slabo plačajo, 
običajno še m a n j kot je za j am-
čena plača. Vsi posli potekajo 
po vzporednih f i rmah. Te vo-
dijo tisti, ki so matično f i rmo 
spravili pred stečaj oziroma 
jih vodi eldeesovska podje tn i -
ška mreža. Tako se part i jski 
nepotizem (zaposlovanje so-
rodnikov) nadal ju je . 

Razne službe, ki bi morale 
skrbeti za prekvalif ikacijo de-
lavcev pa niso sposobne ali pa 
jih sploh ni. Drži pa, da se ka-
dri tega niso učili v »usmerje-
nem izobraževanju«, ker v ko-
munizmu presežni delavci ne 

obstaja jo . Obs ta ja jo pa učni 
centri za novopečene »mana-
gerje«, k jer jim operejo rdečo 
barvo, da bodo potegnili našo 
državo iz revščine. 

Spremljam medijska poro-
čila in izvem, da je povprečna 
neto plača 69 tisočakov. Kako 
je to mogoče, če delam tam, 
k je r je ravno »nemogoče mo-
goče« in zaosta jam 30 odstot-
kov za tem podatkom. Za na-
meček dr. Mencinger pravi, da 
le ni tako hudo, ker vsi po-
poldne neka j fušamo. Jaz za 
razliko od njega ne. Doda še, 
da divje privatizacije niso tako 
velike kot nekater i pravijo. 
Leta naza j jih Mencinger 
sploh ni opazil. 

Tako se začarani krog vrt i 
že stoletja na tem prostoru. 
Menjajo se oblastniki načini 
za t i ran ja delavcev pa so vedno 
bolj zviti. Celo sindikatov se 
moraš izogibati, sa j sami po-
magajo vzdrževati par t i jsko 
anarhi jo . Vodijo jih izkušeni 
kadri , ki imajo vso par t i j sko 
logistično podporo in jim je 
težko par i ra t i . 

Dokaz za moje pisanje je 
predlog Združene liste, da se 
poviša za jamčena plača. Par t i -
ja je videla, da gre zadeva le 
predaleč, ker se bl ižajo voli-
tve. Obsta ja še rezerva, ki se 
giblje okrog 30 odstotkov, za 
kolikor je padla realna plača 
neposrednega proizvajalca 
glede na sedanje povprečje. 
V tem okviru še lahko priča-
kujemo povišanje plač, če bo 
oblasti slabo kazalo na razi-
skavah javnega mnenja . 

Sloveniji se tako obeta, da 
postane fenomen v razvitejšem 
evropskem prostoru, ko bo de-
bela polovica zaposlenih na 
zajamčeni plači. 

MILAN ŠNEBERGER, 
Celje 

Iz življenja 
v Domu 
upokoiencev 

Nedelja je čas obiskov. Se-
dim na klopci v Domu upoko-
jencev na balkonu in ob žvrgo-
lenju ptic (v neposredni bližini 
je namreč gozd), premišl jujem 
o marsičem, tudi o tem, ka j je 
človek in kako malo je včasih 
potrebno, da ga osrečiš. Ut rn i -
la se mi je misel, da tudi neka j 
napišem. Sem iz šent jurske 
občine. Ker tam Doma še ni in 
kaže, da ga kmalu tudi še ne 
bo, b ivam že četrto leto v Do-
mu upokojencev v Šmar ju pri 
Jelšah. Življenje tu sem zato že 
dodobra spoznala. Nisem se 
bala oditi v dom, kot nekater i 
moji znanci, skrbelo me je le, 
če se bova s sostanovalko v so-
bi razumeli, sa j je t uka j 200 
stanovalcev, vsak s svojo na -
turo. 

Pred nedavnim sem bila pr i -
ča nenavadnemu dogodku, ko 
sta prišli še mlada hčerka 
z vnučko v sobo 232 na obisk 
k svoji nepokretni mami, ozi-
roma stari mami Malčki. Dali 
sta ji škat lo keksov, potem pa 
bili več na balkonu, kakor 
v sobi pr i mami. Žalostno. 
Sprašu jem se, k je je tu l jube-
zen, čut, spoštovanje do svoje 
matere. Gotovo je veliko hude-
ga prestala z več otroki, da je 
postala nepokretna. Ka j vse bi 
nekater i l judje dali, ko bi nam 
mat i še živela in tisti, ki smo jo 
že v mladost i izgubili, pa četu-
di bi nas samo gledala. Mladi 
se, žal, v današn jem hi t rem 
življenjskem utr ipu vse pre-
malo zavedajo, da je človeško 
življenje k ra tko in da tudi oni 
lahko takorekoč čez noč zboli-
jo, postanejo nepokretni in od-
visni od tu je pomoči. Kako ža-

lostno je, ko nekater i otroci 
svoje onemogle starše, k l jub 
temu, da so že sami upokojeni, 
oddajo v Dom upokojencev 
v oskrbo medicinskemu osebju 
in pr idnim negovalkam. Se 
vedno drži pregovor, ki pravi, 
da ena mati lahko preživi 10 
otrok, otroci pa ne morejo pre-
živeti ene matere. 

HILDA LOKOVŠEK, 
Šmar je pri Jelšah 

Zveza družin 
o vpisih 
v srednje šole 

Soglašamo s pr izadevanjem 
Ministrstva za šolstvo in šport 
za razširitev vpisnih mest 
v s rednj ih šolah, vendar meni-
mo, da so s temi ukrepi, spre-
jetimi po razpisu, us tvar jeni 
neenaki in celo spremenjeni 
pogoji za vpis v srednje šole. 

Iz javnih medijev ter na os-
novi dopisov in mnenj staršev 
smo izvedeli, da je v Ljubl jani , 
v programih gimnazije, še ved-
no 121 mest manj , kot pa je 
pri javl jenih otrok. 

Obenem smo izvedeli, da 
nameravajo nekatere gimnazi-
je avtomatično vpisati vse 
otroke, ki so pri n j ih pri javl je-
ni. To pomeni, da bodo morali 
nekater i opravit i preizkus 
znanja iz matemat ike in slo-
venščine, drugi pa ne. 

Menimo, da je za 121 otrok 
nu jno zagotoviti prostor 
v gimnazijskih programih, še 
zlasti zato, ker Ministrstvo za 
šolstvo in šport že več let 
spremlja potrebe in želje 
otrok. Potrebe po gimnazij-
skih programih namreč stalno 
naraščajo; v šolskem letu 
1980/81 je bilo v gimnazijske 
programe vpisanih 15,8 od-
stotkov izmed vseh vpisanih 
v srednje šole, v šolskem letu 
1994/95 pa že 21,4 odstotka. 

Otrok bo uspešen edino v t i-
sti šoli, za ka tero bo motivi-
ran. Starši in verjetno tudi ce-
lotna družba pa želimo imeti 
uspešne in neobremenjene 
otroke, zato smo odločno proti 
kopičenju stresnih situacij. 
Otroci na pragu srednje šole so 
že sicer v naj tež jem in na jbu r -
nejšem razdobju svojega raz-
voja. Menimo, da je nedopust -
no med izvajanjem nekega si-
stema ta sistem spreminjat i in 
s tem us tvar ja t i neenakost 
v dostopnosti izobraževanja. 

Poleg tega to tudi ni v skla-
du z načeli pravne države, k je r 
na j bi sprejeta pravila veljala 
za vse. 

V imenu staršev, ki so nam 
pisali in poklicali po telefonu, 
prosimo Ministrstvo za šolstvo 
in šport za pojasnilo, kakšna 
so bila merila za razširitev od-
delkov v nekater ih l jubl jan-
skih gimnazijah. 

mag.MAJA 
KERSNIK BERGANT, 

za Zvezo družin pri ZPMS 

Z Vandravčkom 
na Madžarsko 

Na praznik, 27. aprila, sem 
se s sestro in n jenim možem 
namenila po nakupih na Mad-
žarsko in sicer z avtobusom 
»Vandravček«, last zasebnega 
avtobusnega prevoznika g. 

Slavka Slemenška iz Ul. Fran-
kolovskih žrtev 15, na Hudinji 
pr i Celju. Sestra je za vse tri 
plačala prevoz njegovi ženi, ki 
je tudi povedala, da je odhod 
avtobusa s Hudin je ob 3.45, iz 
Košnice ob 4. ur i in izpred av-
tobusne postaje ob 4.15. Odio-
čila sem se, da bom vstopila 
v Celju, sestri, ki je vstopila na 
Hudinji , pa povedala, da bom 
na postaj i že prej, ob 4.05. Ta-
ko je tudi bilo, toda avtobusa 
nisem dočakala; uro in pol sem 
zaman čakala, potem pa obu-
pala in odšla domov. 

Popoldan, po vrnitvi domov, 
pa mi je sestra povedala, da je 
g. Slemenšek s Hudinje odpe-
ljal že ob 3.40 in prispel do 
Košnice in naza j v Celje na 
avtobusno posta jo že ob 4. uri. 
Kl jub sestrini prošnji , n a j po-
čaka samo 5 minut , sa j je ve-
dela, da bom prišla prej, ni ho-
tel počakati , rekel je, da je po 
njegovem odhod iz Celja ob 4. 
ur i in da je vsaka minuta dra-
gocena zaradi gneče na mej-
nem prehodu. Očitno njegovi 
potniki niso tako dragoceni, 
sa j nisem bila edina, ki jo je 
šofer ta dan pustil na cedilu. 
Na Hudinj i so ostali še trije 
potniki, ki pa so imeli to srečo, 
da so odhod avtobusa še videli, 
se z osebnim avtom odpeljali 
na Tepanje in t am počakali na 
avtobus. 

Ko sem zvečer poklicala g. 
Slemenška in njegovo ženo, 
povedala koliko časa sem za-
man čakala na avtobus in zah-
tevala denar za prevoz nazaj, 
mi je ga. Slemenšek odgovori-
la, da mi denar ja ne bo vrnila, 
sa j je popolnoma moja krivda 
če sem se zaspala. 

Vsem bralcem, ki namereva-
jo z »Vandravčkom« na izlet, 
še posebej v tuj ino, pa toplo 
priporočilo: Nikar! Kaj t i ni-
koli ne veste, kda j se bo g. Sle-
menšku zelo mudilo naza j do-
mov in vas bo pustil kar tam. 
Dovolj zgovorno je njegovo 
dejanje z ju t ra j in njegove be-
sede, če bi kdo od potnikov ta 
četrtek, 27. apri la zamudil do-
govorjeno uro odhoda v Slove-
nijo: »Nič hudega, v soboto 
sem spet tukaj .« 

NADA MAJGER, 
Celje 

Organiziranost 
pa taka 

Dne 12. ma ja 1995 je bila ob 
20. ur i v dvorani Golovec Celje 
prireditev z naslovom Parada 
slovenskih uspešnic petdeset-
let ja . Prireditev je bila zelo 
kvali tetna in zadovoljiva za 
obiskovalce. Nastopajočim vse 
priznanje, n ikakor pa organi-
zator jem prireditve. Zakaj? 
Vstop v dvorano je bil odprt 
šele 15 minut pred prireditvi-
jo. Čakajoči na stopnicah 
v dežju smo prosili, n a j nas 
spusti jo vsaj v avlo, ker je bila 
prazna, v n je j pa so se spreha-
jali le redar j i — brez dežnikov. 
Vstopnice niso bile oštevilče-
ne, zato so obiskovalci prišli 
malo pre j zaradi sedeža, rekoč 
»kdor pre j pride, p re j melje« 
Kl jub kvali tetni prireditvi je 

bila udeležba slaba. Vzrok: 
slaba reklama, draga vstopni-
na, p lakat i so bili razobešeni 
slab teden pred prireditvi jo tt 
vstopnice bi se lahko prodaja ' 
le tudi v centru Celja. Glede 
reklame v časopisu pa tole: 
z ozirom na draginjo časopisa, 
le-tega ne bere vsak državljan 
Vstop v dvorano za starejše 
obiskovalce n a j bi bil v pritlič-
ju, da ne bi bilo nepotrebne 
telovadbe po t r ibuni gor ^ 
dol. 

FRANC TRATNIK 
Celje 
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Gospa s koso se na 
naših cestah dobro počuti i 
Pogovor z Bojanom Vrečlčem o prometni varnosti v državi, ki Je pretežno kaotična 

Tako krvave, kot v zadnjih tednih, slovenske 
ceste že dolgo niso bile. Ljudje umirajo v ne-
smiselni moriji, ki ji sploh ni videti konca. Vse, 
kar v tej državi kdo naredi, da bi se prometna 
varnost izboljšala, nima nobenega pravega 
učinka. Pri tem so najbolj na očeh prizadeva-
nja policije, zato so nemara prav policisti naj-
bolj razočarani nad stanjem, ki je po merilih 
razvite Evrope že kar katastrofalno. In kaj 
o tem meni Bojan Vrečic, načelnik inšpektora-
ta policije v UNZ Celje? 

Kako bi vi, ki dnevno spremljate problema-
tiko, ocenili stanje prometne varnosti na celot-
nem območju Slovenije? 

Kot je najbrž večini znano, so slovenske ce-
ste v lanskem letu terjale zelo visok krvni 
davek, saj j e v prometnih nesrečah umrlo kar 
505 ljudi. Če se poskušamo primerjati z ostali-
mi evropskimi deželami, nas ta številka po-
stavlja na rep prometne varnosti. V državah 
Evropske skupnosti je namreč na milijon pre-
bivalcev 157 mrtvih, v Sloveniji pa je ta števil-
ka večja za 60 odstotkov in znaša 252 mrtvih 
na milijon prebivalcev. Bi pa že kar na začetku 
rad poudaril, da je prometna varnost zelo 
kompleksna zadeva in da je policija le eden 
izmed vplivnih dejavnikov na stanje v prome-
tu, predvsem na naših cestah. Na osnovi po-
drobne analize stanja prometne varnosti v mi-
nulih letih, je ministrstvo za notranje zadeve 
R Slovenije izdelalo Strategijo dela policije na 
področju prometne varnosti v letu 1995, te-
meljni cilj, ki mu sledi ta študija, pa je zmanj-
šanje števila mrtvih na slovenskih cestah. 
Izhodišče za delo policije pri tem je dosledno 
ukrepanje proti tistim kršiteljem oziroma krši-
tvam, ki so najpogostejši vzrok za prometne 
nezgode, na primer hitrost, alkohol in podob-
no. Ali pa proti tistim kršitvam, ki vplivajo na 
težo posledic pri prometnih nezgodah, na pri-
mer neuporaba varnostnega pasu. 

Se stanje varnosti v prometu na območju 
UNZ Celje bistveno razlikuje od stanja v dr-
žavi? 

Glede na dokaj tragične posledice promet-
nih nezgod v letu 1994 smo na UNZ Celje 
v letošnjem letu posebno pozornost namenili 
ukrepom za izboljšanje stanja v cestnem pro-
metu. Za osvežitev spomina: lani je na cestah 
na našem območju umrlo 75 oseb, kar je za 17 
odstotkov več kot leto poprej, hudo poškodo-
vanih je bilo 961 oseb, to pa je za 23 ods to tkov 
več. Ukrepi, ki jih omenjam, se nanašajo pred-
vsem na sprotno ocenjevanje vzrokov in posle-
dic prometnih nesreč, na redno izvajanje poo-
strenih nadzorov prometa oziroma angažira-
nje zadostnega števila policistov za delo na 
področju prometa v kritičnem času in na odse-
kih cest. Dosledno bomo tudi ukrepali v pri-
merih kršitev, ki so vzrok prometnih nezgod 
itd. Ko smo pred kratkim analizirali stanje 
prometne varnosti v celjski regiji za obdobje 
prvih štirih mesecev letošnjega leta, so bile 
ugotovitve dokaj spodbudne. Navedel bom le 
nekaj najpomembnejših statističnih podatkov. 
V navedenem obdobju se je na območju UNZ 
Celje pripetilo 1597 prometnih nezgod, kar je 
za 1 odstotek manj kot v enakem obdobju 
lanskega leta. Na dokaj ugodno stanje so kaza-
li tudi podatki o številu mrtvih: lani 23, letos 9. 
Podatki o številu huje telesno poškodovanih so 
podobni lanskim, približno enako pa je tudi 
število prometnih nezgod, pri katerih je nasta-
la le materialna škoda. 

Kje in zakaj prihaja na celjskem območju 
najpogosteje do nesreč? 

Porast števila prometnih nezgod smo zabe-
ležili na območju občin Žalec, Mozirje in Slo-
venske Konjice. Med vzroki za nesreče je še 
vedno na prvem mestu neprilagojena hitrost, 
posebej zaskrbljujoč pa je podatek, da je bil 
kar pri 35 odstotkih vseh, ki so bili udeleženi 
v prometnih nezgodah, prisoten tudi alkohol. 
Med povzročitelji nezgod so na prvem mestu 
vozniki osebnih avtomobilov, sledijo vozniki 
tovornih vozil itd. Vozniki koles z motorjem so 
v prvih štirih letošnjih mesecih povzročili 20 
nezgod ali 39 odstotkov manj, kot lani, med 
povzročitelji nezgod pa je bilo tudi 14 kolesar-
jev, 14 voznikov avtobusov, 12 voznikov mo-
tornih koles in 14 pešcev. 

Razmeroma ugodna statistika pa se je v ma-
ju nenadoma poruš i la . . . 

Naše zadovoljstvo res ni trajalo dolgo. Na-
stopil je »črni vikend« v maju, ko je na hitri 
cesti A-10 Arja vas-Hoče v zelo kratkem času 
v dveh hudih prometnih nesrečah umrlo kar 
devet oseb. In tako je tragična bilanca žrtev 
prometa na Celjskem do 25. maja že 23 mrtvih; 
lani je v tem času umrlo 27 oseb. 

Kateri so še ostali vzroki za tako katastro-
falno stanje na naših cestah? 

Bistveni elementi, ki vplivajo na prometno 
varnost, so še stanje vozišča, stanje vozila ter 
•bnašanje voznika oziroma slehernega udele-

nca v cestnem prometu. V kakšnem stanju so 

naše ceste, mi najbrž ni treba posebej omenja-
ti, podobno je s prometno signalizacijo. Kljub 
temu, da policija nenehno ugotavlja nepravil-
nosti in opozarja na »črne točke«, se praktično 
reševanje problemov skoraj vedno ustavi pri 
ugotovitvi, da je premalo denarja. Kar se tiče 
vozil oziroma stanja voznega parka, se je ta 
v Sloveniji v zadnjih letih precej izboljšal. 
Vedno več je dobrih, predvsem pa hitrih vozil, 
tako da je tehnična neizpravnost vozila vedno 
redkeje vzrok za nezgodo. 

Sklicevanje na finančno sušo je lahko tudi 
krinka za slabo delo in ignoranco odgovornih 
ter pristojnih organov in služb? 

Policija pogosto opozarja na nepravilnosti 
in pomanjkljivosti na cestah, zaradi katerih 
prihaja do nezgod, a se ponavadi vse skupaj 
konča pri opozorilih. Pred kratkim smo bili na 
delovnem obisku v Švici in se pri tamkajšnjih 
kolegih na lastne oči prepričali, da le ni vse 
odvisno od denarja ter da so mnoge rešitve 
predvsem rezultat volje in pripravljenosti za 
sodelovanje. Tega pa je v Sloveniji premalo. 
Ne razumem, zakaj pri nas ne posnemamo 
določenih rešitev, ki so se v tujini pokazale kot 
dobre, pa niso povezane z državno blaginjo. To 
so razmeroma poceni tehnične rešitve, ki ščiti-
jo predvsem tiste udeležence v prometu, ki 
upoštevajo cestno prometne predpise. 

Tudi zakonodaja, ki jo načrtujemo, v svoji 
osnovi ni povezana z denarjem, pa se zdi, kot 
da je poslancem slovenskega parlamenta figo 
mar za življenja, ki na naših cestah dnevno 
ugašajo. Ugašajo pa predvsem zaradi tistih 
udeležencev v prometu, ki se veselo požvižgajo 
na zakon in njegove sankcije. Razvita tujina 
najbrž ni toliko prizanesljiva do zavestnih kr-
šiteljev cestnoprometnih predpisov? 

Ne, ni. V Švici naprimer, so kazni zelo hude. 
Če dovoljeno hitrost prekoračiš za 30 kilome-
trov, te po žepu udarijo s približno 2 tisoč 
franki, ob tem pa nikomur niti na misel ne 
pride, da kazni ne bi poravnal. Sistem izterjav 
je drugod po Evropi učinkovit, kar pri nas ni. 
Švica je tudi država, kjer prometni varnosti 
posvečajo zelo veliko pozornosti, pa tu ne mi-
slim na policijski nadzor, ampak na vse tisto, 
zaradi česar se je po švicarskih cestah prijetno 
in varno voziti: gre za varnost že pri samem 
projektiranju cest, gre za urejeno in premišlje-
no prometno signalizacijo, za razna svetlobna 
in zvočna opozorila in še marsikaj drugega. 
Zaradi vsega tega je prometna varnost nepri-
merno boljša, kot je pri nas. Med obiskom 
v Švici smo si ogledali odsek njihove hitre 
ceste v dolžini 70 kilometrov in se prepričali, 
koliko v tej državi razmišljajo o varnosti na 
cestah in koliko za to varnost tudi naredijo. In 
rezultat? Na omenjenem odseku ceste, kjer be-
ležijo večmilijonski letni pretok vozil, umre 
v nesrečah od 5 do 10 ljudi v enem letu, na 
naših cestah p a . . . 

In že smo pri našem vozniku, ki ga vse pogo-
steje videvamo v avtomobilu visokega cenov-
nega razreda, in pri njegovi prometni, pa tudi 
srčni kulturi. 

Pri slovenskem vozniku se prometna kultura 
v zadnjem času ni prav nič spremenila. Ima 
enake izkušnje kot prej, ko se je še vozil v fičku 
ali stoenki, vendar pa se zdaj vozi v mnogo 
hitrejšem vozilu, ki ubija predvsem ostale ude-

ležence v prometu. O nizki ravni prometne 
kulture našega voznika govorijo številna dej-
stva: da jih zelo malo uporablja varnostni pas, 
da je vedno več prometnih nezgod, ko povzro-
čitelj zapusti kraj nezgode in tako ne nudi 
pomoči ponesrečencu ali ponesrečencem. Ved-
no več je primerov, ko vozniki ne upoštevajo 
odredb policistov o ustavitvi vozila, kontroli se 
poskušajo izogniti tako, da enostavno zapelje-
jo naravnost proti policistu, ne oziraje se na 
možne posledice. . . Sicer pa je takšno stanje 
odraz splošnega kaosa v naši družbi. Policija 
v zadnjem času zelo izgublja na ugledu, avtori-
teta ji strmo pada - mogoče res tudi po lastni 
krivdi - a v precejšnji meri je za to kriva drža-
va. Od nje je namreč odvisno, kakšna bo zako-
nodaja oziroma kakšna bo kaznovalna politika 
na tem ali onem področju, od države je odvis-
no, kako učinkovit bo sistem v preventivnem 
in represivnem smislu, kakšna bo stimulacija 
policistov in kako bodo pri opravljanju svoje-
ga dela opremljeni ipd. 

Kaj se zadnje čase dogaja na sloveniki? 
Poleg magistralne ceste Celje-Zajesovnik, 

na kateri se prav tako vsako leto pripeti večje 
število prometnih nezgod s hudimi posledica-
mi, policisti veliko pozornosti namenjamo tudi 
hitri cesti Arja vas-Hoče oziroma kontroli pro-
meta na njej. Verjetno je mnogim še v spominu 
huda nesreča v letu 1992, v kateri je na slove-
niki izgubilo življenje 10 ljudi. Tudi lani je bilo 
stanje katastrofalno, saj se je na tej cesti pripe-
tilo 120 nezgod, v njih pa je umrlo 15 oseb. Ko 
analiziramo vzroke hudih nesreč na sloveniki, 
sta vedno na prvem in drugem mestu nepri-
merna hitrost in vožnja po nepravi strani vo-
zišča. Vse kaže, da je tudi do obeh zadnjih 
hudih prometnih nesreč prišlo iz omenjenih 
vzrokov, tragičnim posledicam pa ie botroval 
še splet okoliščin. Kljub vsemu pa je treba 
posredne vzroke za takšno stanje iskati še kje 
drugje. Smatram, da je ta cesta nevarna tudi 
zaradi svoje konstrukcije in prometnega reži-
ma. Režim, ki je v veljavi, zaradi plačevanja 
cestnine, daje voznikom, predvsem tujcem, 
lažni občutek, da vozijo po avtocesti, na kateri 
so dovoljene velike hitrosti. Po drugi strani pa 
je za varnost voznikov, predvsem tistih, ki 

upoštevajo cestnoprometne predpise, na slovç, 
niki narejenega zelo malo. Glede hitre ceste i 
treba še vedeti, da je zelo obremenjena in da^ 
po njej vozi veliko tranzitnih voznikov, ki цц 
jo za sabo dolge ure vožnje. Utrujenost nara 
svoje, dovolj je nekaj sekund nepazljivosti! 
tragedija je tu. Usoda je običajno zelo kruta, j 
pogosto so najbolj tragične posledice prav p, 
tistih udeležencih v cestnem prometu, ki ni$ 
povzročitelji prometnih nezgod. 

Kaj policija sploh še lahko stori za izboljjj 
nje stanja na področju prometa? 

Naloga policije je, da deluje preventivno i 
represivno. V okviru teh nalog policisti vs« 
policijskih postaj pogosto opravljajo poostrej 
nadzore cestnega prometa, vsak mesec je tu« 
več poostrenih nadzorov na celotnem območj 
UNZ Celje. V prvih treh mesecih letošnjeg 
leta je bilo zaradi hujših kršitev cestno pro 
metnih predpisov napisanih že 3.282 predlo 
gov sodnikom za prekrške, v tem kratkem čaj 
je bilo izrečenih že 12.273 denarnih kazni, za 
časno je bilo odvzetih 1.171 vozniških dovo 
ljenj, zaradi nadaljevane vožnje pod vplivot 
alkohola je bilo pridržanih 18 oseb itd. Kiju 
temu, da je število izrečenih ukrepov veliki 
ocenjujem, da zgolj s tem ne bomo naredili ki 
dosti za bolj kulturno obnašanje naših vozni 
kov in za zmanjšanje števila žrtev na naši 
cestah. Dovolj zgovorno je že dejstvo, da s 
število kršitev ne zmanjša niti takrat, ko s 
poostreni nadzori prometa v sredstvih javneg 
obveščanja vnaprej napovedani. Zato ni priča 
kovati izboljšanja stanja, dokler bo zakonoda 
ja, zlasti v delu, ki se nanaša na kazensk 
sankcije, neustrezna. Nič ne bo boljše, doki« 
bi sistem izterjave neplačanih denarnih kaze 
tako neučinkovit, kot je sedaj, ko se sodniki г 
prekrške utapljajo v preobilici zadev in k 
velik odstotek zadev pri sodnikih za prekrši 
zastara. Naši vozniki so, ko vozijo po cesta 
v tujini, zelo disciplinirani, saj se zavedaj 
visokih kazni, ki jih bodo morali plačati. Pi 
izterjavi tam ni milosti. Pri nas pa, kot da n 
znamo ali nočemo posnemati tujih izkušenj. 

MARJELA AGEE! 
Foto: EDI MASNEC 

Avto v mopedista 
V križišču Kidričeve in Pre-

šernove ceste v Velenju se je, 
v četrtek 25. maja zvečer, pri-
petila nezgoda, v kateri se je 
ena oseba hudo telesno poško-
dovala, gmotna škoda pa zna-
ša okoli 130 tisoč tolarjev. 

Boštjan R.(18) iz Velenja je 
vozil osebni avtomobil po Ki-
dričevi cesti proti križišču 
s Prešernovo in dovozno cesto 
za Kardeljev trg. Ko je pripe-
ljal do križišča, mu je s stran-
ske dovozne ceste z desne stra-
ni pripeljal voznik kolesa 
z motorjem, Vid K. (17) iz Ve-
lenja, ki je vozil naravnost. 
Kljub zaviranju, je voznik av-
tomobila trčil v mopedista, ki 
je padel po vozišču in se hudo 
telesno poškodoval. 

Brez čelad 
V naselju Otemna se je, 25. 

maja zvečer, pripetila nezgo-
da, v kateri je bila ena oseba 
težko, ena pa lažje ranjena. 

Peter K. (26) iz Vojnika je 
vozil motorno kolo po naselju 
Otemna v smeri Rožnega Vrha. 
Ko se je peljal po klancu navz-
dol, je zapeljal levo zunaj vo-
zišča in trčil v drevo ter se 
hudo poškodoval, njegov so-
potnik Bojan J. (18) iz Vojnika 
pa je bil lažje ranjen. Voznik 
in sopotnik med vožnjo nista 
nosila varnostnih čelad. 

Zanašalo ga je 
Na lokalni cesti v kraju Dol 

Suha se je, v petek, 26. maja 
popoldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bila ena oseba težko 
ranjena, gmotna škoda pa zna-
ša približno pol milijona to-
larjev. 

Edvard M. (57) iz Mozirja je 
vozil osebni avtomobil iz sme-
ri Trnavč proti Rečici ob Savi-
nji. V bližini naselja Dol Suha 
ga je pričelo zanašati, tedaj pa 
je vozilo trčilo v brežino ob-
cestnega kanala in se prevrni-
lo na streho ter tako obstalo. 
Voznik je v nesreči utrpel hude 
telesne poškodbe. 

Omagal in umrl 
Na regionalni cesti zunaj 

naselja Mozirje se je, v soboto 
27. maja zjutraj, pripetila ne-
sreča s smrtnim izidom. 

Srečko Š. (36) iz Rečice ob 
Savinji je vozil osebni avtomo-
bil iz smeri Soteske proti Rad-
mirju. Ko je zunaj naselja Mo-
zirje pripeljal v dolg desni ovi-
nek, je s sprednjim delom vo-
zila trčil v propust rokava po-
toka Trnava, potem pa je za-
peljal desno na bankino in za 
tem zadel ograjo na mostu. 
Tam se je vozilo prevrnilo in 
na desnem boku obstalo v po-
toku. Voznik se je še uspel iz-
vleči iz vozila, a je v 40 cm 
globoki vodi omagal in umrl. 

Trčil v vprežni voz 
Na regionalni cesti v Strani-

cah se je, minuli petek zvečer, 
pripetila nezgoda, v kateri je 
bil težko ranjen voznik motor-
nega kolesa, materialna škoda 
pa znaša okoli 150 tisoč to-
larjev. 

Jože K. (29) iz Slovenske Bi-
strice je vozil motorno kolo 
v smeri Vitanja. Ko je pripeljal 
do križišča z lokalno cesto, mu 
je z desne strani pripeljal voz-
nik traktorja s priključenim 
kmečkim vozom, 40-letni Sta-
nislav F. iz Stranic. Motorist je 
kljub zaviranju trčil v zadnje 
levo kolo vprežnega voza, pa-
del po vozišču in se hudo ranil. 

V kolesarja 
Na ulici v Ložnici pri Celji 

se je 26. maja zvečer pripetil 
nezgoda, v kateri je bil en udt 
leženec hudo telesno poško 
dovan. 

Franc Č. (89) iz Celja je vozi 
kolo iz smeri naselja Ložniii 
proti Lavi. Ko je pripeljal d 
križišča s prednostno Čopov 
ulico, je nanjo zapeljal v tre 
nutku, ko se je po njej z oseb 
nim avtomobilom pripeljali 
29-letna Dévida M. iz Celja 
V trčenju je kolesarja zbilo p 
vozišču. 

Dva ranjena 
Na magistralni cest 

v Obrežju pri Zidanem Most» 
se je, minulo soboto ponoči 
pripetila nezgoda, v kateri sta 
se dve osebi hudo telesno po 
škodovali, na vozilu pa je ško-
de za okoli 150 tisoč tolarjev. 

Franc D. (19) iz Rimskih To 
plie je vozil osebni avtomobil 
iz smeri Radeč proti Zidanei 
Mostu. Ko je pripeljal n 
Obrežje, je zapeljal na des» 
bankino in trčil v podporni z>c 

železniških tirov. V nesreči sf 
se voznik in njegov sopotnik 
21-letni Borut K. iz Rimskij 
Toplic, hudo telesno poškodo 
vala. 

Padel s kolesom 
Na lokalni cesti v Dresih 

vasi se je, minulo nedeljo Ç9 

poldne, pripetila nezgod* 
v kateri se je težko ranil voi' 
nik kolesa. 

Slavomir M. (36) iz Žalca * 
je peljal s kolesom iz Levcä 

proti Petrovčam. V ostrem 
vem ovinku v Drešinji vasi ]' 
na asfaltnem vozišču, posute"1 

s peskom, padel in se hudo t* 
lesno poškodoval. 



gì KRONIKA 

t Obvestilo iz hotela 
jtferx: tam nek mlajši mo-
ški razgraja in krši javni 
red in mir. To je bil Beno, 
ki je prejšnji četrtek v Mer-
xu večerjal in si ni dal do-
povedati, da je treba večer-
jo tudi plačati. 
• Včetrtek ponoči so šli 
policisti intervenirat na 
Tkalsko ulico. Tam je javni 
red in mir kršil Ivan D., ki 
se je drl, razbijal in prete-
pal svojo družinico. Ker si 
ata Ivan ni dal nič dopove-
dati, so ga odpeljali v pro-
stor za pridržanje. 
• V gostilni Triglav na Do-
brni je Maksimilijan R. 
v petek ponoči tako rogovi-
lil, da si je prislužil vabilo 
sodnika za prekrške. 
• V soboto popoldne naj bi 
se v bistroju Buco v Vojni-
ku stepli. Pretepača sta bi-
la samo dva, Andrej M. in 
Robert J., oba Vojničana, 
ki se bosta v kratkem sre-
čala s sodnico za prekrške. 
• Na Lipi nad Frankolo-
vim je ata Tone v soboto 
zvečer pretepal svoje dru-
žinske člane. Že spet. 

M.A. 

Hudodelec je bil petnajstletnik 
Policija Je s pomočjo oškodovancev razkrila še en primer lanskega krvavega nasilja v mestu ob Savinji 

Marsikdo je že obupal in do-
godek, ki se je pripetil 24. sep-
tembra lani v zgodnjih jutra-
njih urah na celjskih mestnih 
ulicah uvrstil med tiste, ki ne 
bodo nikoli raziskani, storilci 
pa nikoli kaznovani. Zdaj se 
ve, kdo je tistega jutra z nožem 
večkrat zabodel dva mlada 
Celjana, 20-letnega Aleksan-
dra J. in leto dni starejšega 
Gregorja S., ki sta se iz disko-
teke vračala vsak na svoj dom. 

Je na delu množični 
morilec? 

Dogodek je bil v Celju zelo 
odmeven in marsikdo se je po-
novno vprašal, ali se je ponoči 
sploh še varno gibati po mestu 
in ali sploh lahko svoje otroke 
puščamo v diskoteke in po-
dobna mesta, kjer se mladi 
družijo. Se več vprašanj je za-
čelo krožiti kasneje, ko polici-
ja storilcev ni našla in ko so se 
v celjski bolnišnici borili za 
življenje enega od oškodo-
vancev. 

Ljudska domišljija pač nima 
meja, in ker je bilo na začetku 
avgusta v potoku naselju Lisce 
najdeno z nožem zabodeno 
truplo Franca Kavčiča, zavito 
v polivinil, storilca pa še do 
danes niso odkrili, so se priče-

le širiti govorice, da je na delu 
morilec, ki si išče vedno nove 
žrtve. Vodo na mlin takšnim 
ugibanjem je prinesla smrt, 
umor Staneta Timprana v me-
secu oktobru v njegovem sta-
novanju, ko ga je (takrat še) 
neznani storilec 32 krat zabo-
del po vsem telesu, nož pa pu-
stil zasajen v prsnem košu. To-
rej se res na območju Celja 
giblje serijski morilec, so ne-
kateri že kar verjeli govori-
cam, ki so jih podkrepljevala 
dejstva, da je bilo pri vseh ne-
raziskanih zločinih uporablje-
no isto morilsko orožje — nož, 
zabodene žrtve pa so bile 
v vseh primerih moške osebe. 
Na srečo so celjski kriminalisti 
po tri mesece trajajoči prei-
skavi odkrili morilca Staneta 
Timprana, 22-letnega Zlatka 
Stančiča iz Celja in v preiskavi 
ugotovili, da njegov zločin ni 
v nobeni povezavi z ostalimi. 
In ljudje so si oddahnili: Ne 
gre za kakšnega celjskega Jac-
ka Razparača! 

Množična policijska 
akcija 

Takoj potem, ko so z nožem 
ranjena Aleksandra in Gre-
gorja pripeljali v bolnišnico, je 
stekla policijska akcija iska-

nja storilcev, praktično je bila 
na delu vsa slovenska policija, 
vključno s strokovnjaki mini-
strstva za notranje zadeve 
R Slovenije, zlasti pa policij-
ske postaje na našem območju 
ter delavci urada kriminali-
stične službe UNZ Celje. V ak-
ciji iskanja so opravili več kot 
500 najrazličnejših poizvedo-
vanj, razgovorov, iskanj po di-
skotekah, gostinskih in ostalih 
lokalih ter drugod, kjer se zbi-
ra mladina, izdelan je bil do-
kaj dober fotorobot, ki ga je 
v časnikih videla vsa Sloveni-
ja, toda nič. Ko je že kdo pomi-
slil, da je policija dvignila roke 
od tega primera, je bil osem-
mesečni trud policistov popla-
čan, zahvaljujoč tudi obema 
oškodovancema, ki sta se 
vključila v iskalno akcijo, trd-
no prepričala, da bosta nekega 
dne na nekem mestu prepoz-
nala storilca. In sta ga res. 
S tem pa je bil primer praktič-
no rešen. Ob načrtovanem, 
a nenadnem srečanju s storil-
cem v celjskem Kljubu sta 
Aleksander in Gregor ugotovi-
la, da je storilec precej mlajši 
in da je tudi nižji, kot sta ga 
kmalu po dogodku opisala 
preiskovalcem. Strah ima pač 
velike oči. 

Od nedolžnih 
zbadljivk do 
hudodelstva 

Bilo je 23. septembra lani, 
ko se je večja skupina mladih 
ljudi zabavala in popivala na 
obrežju Savinje in se potem 
selila iz lokala v lokal v starem 
delu mesta. Proti jutru se je 

skupina začela razhajati, osta-
la je le še trojica fantov, naj-
bolj vztrajnih ponočnjakov, 
M.T. in A.Z., oba stara komaj 
petnajst let, in dvajsetletni 
E.H., vsi trije iz Celja in brez 
dela. Ta trojica se je potem 
okoli 4. ure zjutraj na Vodni-
kovi ulici srečala s skupino 
štirih fantov oziroma moških, 
ki so se prav tako po zabavi 
v nekem lokalu vračali domov. 
Skupini sta se ob srečanju za-
čeli med sabo zbadati na račun 
zunanjega izgleda oziroma 
dolžine las, potem pa sta se 
skupini za kratek čas razšli in 
se izgubili v jutranji temi, da 
bi se spet srečali na dvorišču 
pekarne Šket, kjer v tem času 
že prodajajo hrustljave dobro-
te prve jutranje peke. Medse-
bojno zbadanje se je tam na-
daljevalo in preraščalo v ža-
ljivke. Četverica se je od troji-
ce oddaljila in šla domov 
v smeri Kocbekove, petnajst-
letni M.T. pa je izza pasu po-
tegnil večji nož in stekel za 
njimi, ostala dva družabnika 
pa sta mu sledil^ počasneje. 
Ko je M.T. dohitel skupino šti-
rih, je hladnikrvno in brez be-
sed dvakrat zabodel Aleksan-
dra J. v predel hrbta, Gregorja 
S. ki se je obrnil, pa je zabodel 
v hrbet in trebuh. Ko sta na 
kraj prispela še A.Ž. in E.H., 
sta svoje junaštvo izkazovala 
tako, da sta na tleh ležečega 
Gregorja obrcala. Gregor je bil 
dolgo časa v kritičnem stanju, 
Aleksandra so iz bolnišnice iz-
pustili sedmi dan po dogodku. 

Trojica napadalcev je potem 
zbežala v smeri glavne avto-
busne postaje, osumljeni M.T. 
je med begom slekel svojo okr-

vavljeno srajco, jo zažgal in 
odvrgel v hišno smetiščno 
kanto v Aškerčevi ulici, potem 
pa so se razbežali vsak na svo-
jo stran in se dlje kot pol leta 
potikali naokrog v upanju, da 
jih roka pravice ne bo dosegla. 

Ena kazenska 
ovadba 

Ko je potek iskanja storilcev 
in prijetje na srečanju s časni-
karji opisal Darko Delakorda, 
kriminalistični inšpektor in 
vodja skupine za krvne delikte 
pri UKS UNZ Celje, je na kon-
cu še povedal, da je oškodova-
ni Gregor S. utrpel posebno 
hudo telesno poškodbo, Alek-
sander J. pa je bil lažje ranjen. 
Osumljenega mladoletnega 
M.T., ki je bil v času storitve 
kaznivega dejanja star 15 let, 
so po prijetju s kazensko ovad-
bo izročili preiskovalnemu 
sodniku celjskega okrožnega 
sodišča, državni tožilec pa je 
fanta po zaslišanju izpustil. 
Osumljen je kaznivega dejanja 
po 135./I členu kazenskega za-
konika R Slovenije (zagrožena 
kazen zapora od 1 do 10 let) in 
po členu 133/11 (zagrožena za-
porna kazen do treh let). Oba 
petnajstletnika in dvajsetlet-
nik so v preiskavi (med dru-
gim) izjavili, da so bili v času 
storitve krvavega dejanja pi-
jani. 

MARJELA AGREŽ 

Še en podvig mariborskih in celjskih kriminalistov 
V skupni, dlje časa trajajoči akciji mariborskih in celjskih kriminalistov, so 26. maja zvečer na 

Trojanah aretirali 41-letnega brezposelnega Željka D. iz okolice Ptuja in 34-letnega Emila S., 
obrtnika-ključavničarja iz Maribora. Ob aretaciji so zasegli 806 tablet mamila amfetamina, 9,7 
pama amfetamina v prašku in 74,7 grama heroina (na sliki), kar je doslej največja zasežena 
količina mamil pri nas. Tretjo osebo, ki naj bi sodelovala s prijetima pri trgovanju z mamili, še 

M . A . 

Kako prepoznamo kokain? 
Kokain je zelo močan stimu-

l i , ki zelo hitro učinkuje na 
centralni živčni sistem. 

Pridelujejo ga iz listov koke. 
Je fin kristalni prah grenkega 
°kusa. Uživa se z inhaliranjem 
skozi nos ali z vbrizgavanjem 
vzilo. Kokain povzroča prijet-
n° vznemirjenost in začasno 
evforijo. Kokainoman ima za-
straševalne ali erotske haluci-
nacije. Najbolj je značilen nje-
gov občutek, da je z njim nekaj 
uiega in živega, nekaj, kar se 
Pomika, na primer insekti 
P°d kožo. 

Uživalec ima razširjene ze-
j|1Ce in rdeč nos, če mamilo 
^uha, pogosto pa nastopi tudi 
j^foracija nosne pregrade. 

glede na to, v kakšni obliki 
p se ponavadi ne uporablja 
ist. Mešajo ga s sladkorjem, 

^fetaminom, lokalnimi ane-
Jletiki itd. Tudi zaradi teh do-
,atkov lahko pri uživalcih na-
l0Pijo hude posledice. 
.Kokain deluje na možgane 

da postane potreba po 
Jem močnejša od potrebe po 

/4gih vitalnih človekovih po-
. ebah. Ta pritisk je tako mo-

da lahko povzroči pri nor-

malno odgovornih ljudeh tudi 
to, da zapustijo svojo družino, 
prijatelje in v bistvu bežijo od 
samega sebe. Številni ljudje 
najprej mamilo poskusijo, da 
zadovoljijo svojo radovednost. 
Pri mladostnikih je pogosto-
krat tudi razlog, da se otresejo 
nenehnega pritiska vrstnikov. 
Nihče od njih pa nima namena 
postati odvisnik in tudi ne mi-
sli, da bi to lahko postal. Ma-
milo deluje pri različnih lju-
deh na različne načine, večini 
pa »zagotavlja občutek zado-
voljstva«. Ker je kokain stimu-
lant, se ljudje počutijo polni 
energije in samozavesti. Te 
vrednote so sicer v industriali-
zirani in potrošniško naravna-
ni družbi zelo cenjene, vendar 
pa se s kokainom pridobljena 
samozavest sprevrže v depre-
sijo oziroma v psihološki zlom. 
Da bi se temu izognili, začnejo 
uživalci pogosteje segati po 
mamilu, da bi se tako počutili 
»normalno«. Na tej točki pa že 
lahko govorimo o odvisnosti 
uživalca in kokain postane 
uživalcu prednost pred vsem 
tistim, kar mu je pred tem po-
menilo veliko. sled 

Hud na avtomobile 
V noči na 23. maj je neznani 

storilec hodil po parkirišču tr-
govine Avto Skorjanec v Po-
djavorškovi ulici v Celju. Tam 
si je izbral devet avtomobilov, 
ki jih je z razbijanjem po njih 
kar precej iznakazil, iz enega 
avtomobila pa je ukradel avto-
radio kasetofon. Zakaj se je. 
znesel nad nedolžnimi jekleni-
mi konjički, bo storilec pove-
dal, ko ga bodo odkrili. Last-
nik vozil Alojz Š. iz Šentjurja 
je oškodovan za okoli 400 tisoč 
tolarjev. 

Ukradel nakit 
V torek, 23. maja med 12. in 

13. uro je nekdo vlomil v sta-
novanje na Čopovi ulici v Žal-
cu. Iskal je in našel več kosov 
zlatega nakita in 2 tisoč tolar-
jev gotovine. Lastnika Edija 
K. je oškodoval za približno 
400 tisoč tolarjev. Isti vlomilec 
je nameraval vlomiti v še dve 
sosednji stanovanji, a ga je ne-
kaj zaustavilo. 

Odnesel orodje 
V dneh od 19. do 23. maja je 

neznani storilec vlomil v nedo-
grajeno stanovanjsko hišo 
v Rakitovcu pri Šentjurju in si 
nabral nekaj praktičnih pred-
metov: zložljivo ribiško palico, 
kotni brusilni stroj, 50 metrov 
električnega kabla in razno 
priročno orodje. Z dejanjem je 
Branka P. oškodoval za okoli 
100 tisoč tolarjev. 

Razbijaški Igor 
24. maja dopoldne so konji-

ški policisti prišli iskat 22-let-
nega I.V. iz Podpeči, ker je 
sodnik za prekrške zanj odre-
dil prisilno privedbo. Ko so 
prispeli na policijsko postajo, 
se je Igor močno razburil, poli-
cistom je grozil, duška pa si je 
dal še s tem, ko je sunil v vrata 
in jih poškodoval. Med prevo-
zom k sodniku za prekrške je 
poškodoval še vrata v inter-
vencijskem vozilu, to pa je bilo 
čisto dovolj, da so se policisti 
odločili za uporabo fizične sile 

in »lisic«. .Potem ga je reševal-
no vozilo odpeljalo v vojniški 
oddelek celjske bolnišnice. I.V. 
je s svojim obnašanjem PP 
Slovenske Konjice povzročil 
za okoli 180 tisoč tolarjev 
gmotne škode. 

Kradel pokojniku 
V noči na 25. maj je nekdo 

vlomil v stanovanje pred krat-
kim umrlega Gorazda K. iz 
Celja, ki je v stanovanju v blo-
ku živel sam. Storilec je pre-
gledal vse prostore, razmetal 
vsebino iz omar in predalov 
ter ukradel glasbeni stolp s cd 
playerjem, okoli 10 kompakt-
nih plošč, video rekorder, vi-
deo kamero ter dekoder za sa-
telitsko anteno. Gmotna škoda 
znaša okoli 200 tisoč tolarjev. 

Okradena Klepetulja 
V noči na minulo nedeljo je 

nekdo vlomil v slaščičarno 
Klepetulja na Partizanski ce-
sti v Velenju. Odnesel je CD 
kasetofon z dvojnim kasetni-
kom in radijskim sprejemni-
kom ter Marijo L. iz Topolšice 
oškodoval za okoli 40 tisoč to-
larjev. 

Nesreča s traktorjem 
Karlo F. (22) iz Žigona je 23. maja popoldne v bližini doma 

spravljal krmo s pomočjo traktorja, h kateremu je imel priklop-
ljen obračalnik. Ko je med vožnjo po strmem klancu navzgor 
nameraval zaviti desno, mu je zadnji del vozila zaneslo in 
traktor se je prevrnil na desno stran. Pri tem je voznika vrglo 
z vozila, potem pa se je traktor, ki ni bil opremljen z varnostno 
kabino, niti z varnostnim lokom, še dvakrat prevrnil. Hudo 
ranjenega Karla F. so peljali v celjsko bolnišnico. 

Povozil ga je vlak 
Miha G. (33) iz Grlič je 24. maja ob 21. uri hodil po sredini 

železniških tirov iz smeri Šmarja proti Stranju. V tem času je iz 
smeri Stranja pripeljal potniški motorni vlak, ki ga je upravljal 
strojevodja Alojz K. iz Petrove. Ko je strojevodja v soju žaro-
meta opazil postavo pešca, je vključil zvočni signal in močno 
zaviral. Pešec se je ob signalu hotel umakniti s tirov, vendar ga 
je desni del vlaka zadel in zbil ob tire,.kjer je obležal s hudimi 
telesnimi poškodbami. Miho G. so z reševalnim vozilom odpe-
ljali v bolnišnico v Celje. 

Umrl med 
delom 

Delavci podjetja PAP-
Telematika iz Ljubljane so 
24. maja dopoldne (v sode-
lovanju s podjetnikom in 
obrtnikom Marjanom S. iz 
Črne na Koroškem) na Po-
lulah v Celju ročno in stroj-
no kopali jarke za polaga-
nje telefonskega kabla. 
Strojnik, 25-letni Radivoj 
B. iz Prevalj, je z rovokopa-
čem na strmem pobočju za-
sipaval izkopani jarek, pri 
tem pa je rovokopač zane-
slo levo in Radivoj a vrglo iz 
kabine pod stroj. Stroj se je 
prevrnil nanj in ga tako 
hudo poškodoval, da je bil 
na mestu mrtev. 

Vino je bilo 
škropivo 

V torek, 23. maja dopoldne, 
si je Oto D. (84) iz Loč hotel 
pogasiti žejo, ko se je zadrže-
val v svoji vinski kleti. Zagle-
dal je steklenico in si, misleč 
da je notri rdeče vino, nalil 
kozarec. Ko je zaužil prvi po-
žirek, je ugotovil, da je v ste-
klenici škropivo. Nemudoma 
so ga pripeljali v celjsko bol-
nišnico, ker je bilo njegovo 
življenje v nevarnosti. 

Našli mrtvega 
26. maja ob 5.25 uri so na 

industrijskem tiru železni-
ške postaje v Laškem našli 
mrtvega Karla B. (57) iz 
Maribora. 

Mesto najdbe si je ogle-
dala komisija UNZ Celje 
ter preiskovalni sodnik in 
državni tožilec. Ti so ugo-
tovili, da je Karel B. šel že 
v večernem času proti že-
lezniški postaji, med hojo 
po stopnicah v smeri tirov 
se je naslanjal na leseno 
dotrajano ograjo, ki je pod 
njegovo težo popustila. Pa-
del je z višine 2,9 metra na 
industrijski tir in bil na 
kraju nesrečnega dogodka 
mrtev. 



O L A S B A 

Z lepotnimi popravki 
bo Zlata nota preživela 

Zlata nota na Bledu je mi-
nuli četrtek združila toliko 
slovenskih glasbenikov in 
glasbenic najrazličnejših žan-
rov kot še nikoli, je po priredi-
tvi zatrdi l Marko Vuksanovič 
iz n a j rock skupine Avtomo-
bili. 

Zlata nota je šele v povojih 
in če bodo organizator j i napa-
ke, ki jih letos ni bilo malo, do 
pr ihodnj ič popravili , zna biti, 
da se bo prijela, je ob kozarčku 
piva zatrdil bobnar skupine 
Sank rock Aleš Uranjek, ki je 
ob več kot tr i ure t ra ja joči pr i -
reditvi skora j dehidriral . Le-
tošnji blejski original pa je bil 
vsekakor na j debi tant Ali En, 
ki je dokazal, da je potreben 
zdravl jenja . S svojimi izpadi je 
namreč krepko pokvaril večer 
vsaj J anu Plestenjaku. 

Organizatorj i Zlate note, 
agenciji Ovum in Nota, so bili 
po prireditvi zadovoljni, Ur-
ban Centa pa je dejal, da bo 
uspešnost prireditve mogoče 
oceniti šele čez čas, ko bodo 
svoje povedali mediji in nena-
zadnje glasbeniki sami. 

Razveseljivo je bilo, da je na 
Bledu v četrtek vsaj na videz 
izpuhtela pregovorna sloven-
ska zavist in da ni bilo slišati 
namigovanj o morebitni pr i -
s t ranskost i več kot stočlanske 
žirije. Absolutna zmagovalca 

večera sta bila Roberto Magni-
fico in Alpski kvintet . Magni-
fico je po številnih prejet ih na -
gradah pričel resno razmišljat i 

da bi se zopet vrnil na glasbe-
no sceno, na srečo se očitno še 
ni izpel, Alpskemu kvintetu pa 
je zaželel še veliko uspešnic, 

da bi mu še napre j teknilo ne-
deljsko kosilo, poleg katerega 
gre obvezno narodnozabavna 
glasba, je dejal. 

Podeljevanje nagrad v 24 
tekmovalnih kategori jah je 
t ra ja lo predolgo, so bili enotni 
vsi navzoči, kar so kazali tudi 
tako, da so se sedeži v dvorani 
pr idno praznili , preddver je 
blejske Festivalne dvorane pa 
se je polnilo sorazmerno z dol-
gostjo t r a j an ja prireditve. 

Najnehvaležnejšo vlogo ve-
čera je imela Deja Mušič, ki se 
je morala Zlati noti odpoveda-
ti, ker v njeni kategoriji , to je 
pevke ročka, ni imela konku-
rence, zato so kategorijo uki-
nili. Je pa Zlato noto prejela iz 
rok utrganega Ali Ena, ki svo-
je, za na j debi tanta ni hotel 
sprejeti. Raje je zgrabil za zad-
njico simpatično mišico Jan jo 
Zupan, ri gnil t r ikrat v mikro-
fon, izbelebetal nekaj neum-
nih in odskakl jal z odra. Po 
prireditvi se je na jpre j z vodno 
pištolo, s katero je že ves čas 
streljal na fotoreporter je, 
spravil še nad Plestenjaka, ki 
ga je opljuval že v svoji pesmi 
Leva scena, nato je gnjavil še 
verbalno, nakar mu je Pleste-
n jak želel v glavo vreči krož-
nik. Slednji je zadel enega iz-

med fotoreporterjev. Sledil je 
le boksarski spopad mali Ец 
kontra veliki Plestenjak, ki so 
ga hi tro prekinili policisti 
Plestenjakova spremljevalka 
zares lepa Mart ina Kajfež, ti. 
sta, sa j veste, ki je uspešno ka. 
riero fotomodela naredilj 
v ZDA, je imela zato nekoliko 
pokvar jen večer, k l jub temu 
pa je nasmejana dejala, da je 
njen naj l jubši slovenski pevec 
še vedno Jan. 

V pogovoru z Edvinom Fli. 
ser jem smo ta večer opazili 
Franci ja Petka, ki je skakalne 
smuči odložil v kot in bo mor-
da zopet prijel za bobnarske 
paličice, najelegantnejša dama 
večera je bila gotovo Jerca Mr-
zel, ki se je s tr injala, da bi pri-
hodnje leto organizator j i mor-
da uvedli še kategori jo za naj 
šansonjerko, v neznano pa so 
takoj po prireditvi izginili pri-
l jubljeni Čuki. Skra tka bilo ni 
ravno zabavno, k l jub temu pa 
je bilo pr i je tno videti zlet slo-
venskih glasbenikov, zato Zla-
ti noti želimo vse najboljše in 
ji kličemo še na mnoga leta! 

NATAŠA GERKES 
ALEŠ LED NIK 

Zlate note so prejeli: Naj rock a lbum - Hiša nasprot sonca, Рец 
Lovšin, n a j narodno zabavna pesem - Zapleši z mano, AlpSL 
kvintet, n a j jazz a lbum - Petar Ugrin - L jub l jana jazz selection 
na j tonska realizacija - Janez Križaj, Roberto Magnifico, IzW 
Turk za album Od srca do srca, na j video spot — Zeleni ЈцГе 
režija Vinci Vogue Anžlovar, na j pr i redba tuje pesmi — Vsepo^ 
sod ljubezen, Čuki, na j f o l k - e t n o a lbum - Balade in štroncadf 
Iztok Mlakar, n a j narodnozabavni a lbum — Alpski kvintet, ца. 
pop pevka - Dar ja Švajger, na j debi tant - Ali En, na j narod^ 
zabavna pevka —Ivanka Kraševec, na j pop pevec — Doming 
Kozarič, na j ovitek — za a lbum skupine Njet Matevž Medja, naj 
rock pevec - Janez Bončina Benč, n a j folk-etno izvajalec — 1гЦ 
Mlakar, na j narodno zabavni pevec - Alfi Nipič, na j kompilacij. 
ski album - Danilo Kocjančič and friends, na j pop skupina - P0p 
design, n a j rock skupina Avtomobili, na j pop a lbum Od srca (j0 
srca Magnifico, n a j rock pesem Nekega jutra , ko se zdani, Vlado 
Kreslin in Mali bogovi, na j jazz izvajalec Petar Ugrin in Ljub, 
l jana jazz selection, na j narodno zabavna skupina Alpski kvin. 
tet in na j pop pesem - 24 tisoč poljubčkov, Magnifico. 

Zlato noto na Bledu je otvoril band, ki je občinstvo najbolj navdušil. Od leve: Aleš Klinar 
klaviature, Bor Žuljan kitara, Lojze Slak harmonika, Drago Gajič bobni in Sašo Fajon klavi-
ature, kasneje se jim je pridružil še Petar Ugrin trobenta. 

4 FUN in dance glasba 
N a naš i g lasben i sceni se je 

h k r a t i po j av l j a lo v e d n o več 
zvrs t i g lasbe. Poleg spec i f i č -
ne n a r o d n o z a b a v n e so se 
r azv i j a l e raz l i čne ob l ike do -
m a č e g a popa , k i je bil bo l j 
al i m a n j o r ig ina len ali p a se 
je zg ledoval p o t e m ali o n e m 
t u j e m slogu. P r e d v s e m 
v z a d n j e m času smo p r i ča 
množ ičnega i z v a j a n j a t u j i h 
p r i r e d b (Vsepovsod l j u b e -
zen, M l i n a r n a Mur i , Ti si 
m o j s o n č e k . . . ) , k e r je to se-
veda m n o g o laž je , ko t p a 
u s tva r i t i l as ten , av to r sk i hi t . 
K l j u b t emu, d a s lovenski 
g l a sben ik i u s t v a r j a m o p r e c e j 
l a s t n e glasbe, n e k a k o v p o -
s a m e z n i h o b d o b j i h n e m o r e -
m o u b e ž a t i vp l ivu m o d e r n i h , 
t u j i h t r endov , k a r je z a r a d i 
n a š e m a j h n o s t i povsem lo-
gično. P r e d k a k š n i m i t r e m i 
le t i je v sve tu pr iče la p r o s p e -
r i r a t i t e c h n o - r a p - d a n c e 
g lasba , ki je po zas lugi n a -
p r e d n i h r a d i j s k i h p r o g r a -
mov in š tevi ln ih d i sko tek k a j 
k m a l u p r e p r i č a l a tud i na šo 
pub l iko . Cudežn ik i s m o že 
v t is t i faz i p r o d o r a us tva r i l i 
p r o j e k t »Techno boom p a r o -

dijo,« a s m o pozne j e ugo tov i -
li, d a s m o bi l i za k a k š n o le to 
p reh i t r i , s a j je šele p o t e m 
pr i š lo do f o r m i r a n j a r a z n i h 
t e c h n o - r a p e r s k i h zasedb . 
P rece j so v t e j smer i d o k a j 
u spešno na red i l i »Victory in 
A n d r e j a Makoter ,« p r e d 
k r a t k i m p a je p r o d r l a zelo 
o b e t a v n a m l a d a s k u p i n a 
4 F U N , ki se u k v a r j a i zk l juč -
no z d a n c e g lasbo . Se s t av l j a -
jo jo dva r a p e r j a MC S t a n a c 
in D.J. Buey, p e v k a J u l i j a t e r 
B o š t j a n G r a b n a r . S p r e m l j a 
j ih t u d i p l e sna s k u p i n a , k i jo 
tvor i ta dva p lesa lca iz P o -
s to jne in p lesa lk i iz S e ž a n e 
te r K a m n i k a . 

Pr i ložnos t smo j ih imel i 
v ide t i d v a k r a t v o d d a j i P o -
glej in zadeni , ko so p r e d s t a -
vili p r i r e d b o »Jaz p o t r e b u -
jem več« in av to r sko s k l a d b o 
»Vzemi me.« Za n a j o d m e v -
nejš i n a s t o p s m a t r a j o vel ik 

s h o w ob 10. ob le tn ic i de lo-
v a n j a s k u p i n e »12. n a s p r o t -
je« v l j u b l j a n s k e m Mostecu . 
Ob t eh dveh s k l a d b a h so 
posne l i še » N a j i n o l jubezen,« 
»Kra l j i co noči« in »Dolenče-
vo pesem,« v k r a t k e m p a bo 
p r i p r a v l j e n ves ma te r i a l za 
kase to in l a se r sko ploščo 
z nas lovom 4 F U N - 4 U . Už i -
tek je g leda t i skup ino , ki 
zažge t a k o k o t 4 F U N v o r i -
g ina ln ih r a p e r s k i h oblači l ih . 
K l j u b t emu, d a n iso črnci , je 
n j i h o v r a p po ln energ i j e in 
or ig ina len , p r e d v s e m p a ob 
zelo d o v r š e n e m n a s t o p u do -
biš obču tek , da gre zares, ne 
pa za b ledo kop i jo k a k š n e g a 
t u j ega b a n d a . 

Če bi j ih k d o želel povab i t i 
v goste v d i sko teko , n a j se 
o b r n e na Aleša D o l i n a r j a 
(061) 552-350. 

S L A VC L. KOVAČIČ 

Jani Planko, odlični pevec 
ansambla Šaleški odmev, je le 
kra tek čas gostoval pri ansam-
blu Igor in Zlati zvoki. Po me-
secu dni se je vrnil v staro 
družbo in zdaj spet prepeva 
z Dar jo Gaber. Bolje vrabec 
v roki, k o t . . . 

Vinko Šimek pospešeno pr i -
pravl ja sedmo ponovitev po-
pularne Marjance, ki bo v če-
t r tek, 8. juni ja v dvorani Tabor 
v Mariboru. Posebnost letoš-
nje Marjance bo, da jo bo za 
dve 90 minutni oddaj i posnela 
slovenska televizija. 

4. festival v Vurberku bo 17. 
junija, med petnajs t imi nasto-
pajočimi skupinami pa so 
s Celjskega Dan in noč, Simon 
Legner, Podkrajski fant je , Vi-
gred iz Laškega, Fan t j e izpod 
Rogle in še kdo. Po treh letih 
nas topanja in treh zmagah ne 
bo zraven ansambla Slapovi 
z Jožetom Skubicem. Kdo bo 
letos osvojil Zlatega zmaja? 

Ansambel Gašperj i bo 10. 
juni ja v domačem Preddvoru 
proslavil peto obletnico igra-
nja . Sodelovala bosta tudi 
Grega Avsenik in pr ikupni 
pevki M4M. Zanimivo bo sli-
šati , kako mladi Avseniki zve-
nijo po petih petih! 

Štajerskih 7 je bilo kar t r i -
kra t med kandida t i za Zlato 
noto, pa niso osvojili niti ene, 
kaj t i vse so pobral i člani Alp-
skega kvinteta. Sicer pa Š ta-
jerskih 7 v jubi lejnem letu na -
dal ju je z nastopi, tako bodo 
17. junija igrali na veliki gasil-
ski prireditvi v Vrbju pri 
Žalcu. 

V radi jskem Vrti l jaku polk 
in valčkov bo v ponedeljek, 5. 
junija gostoval ansambel Vita 
z Gorenjske, 12. juni ja pa an-
sambel Nagelj izpod Kamni-
ških planin. Oba bosta pred-
stavila svoji najnovejši kaseti. 

TV 

Glasbeni vrtiljak na Celjski koči 
V nedeljo, 4. juni ja , bodo na prostoru pri pr i l jubl jeni 

Celjski koči, ves dan odmevali zvoki glasbe. Ljubi te l jski 
glasbenik Drago Sivka si je omislil srečanje tistih ansam-
blov, ki še n imajo svojih kaset in bi se radi predstavil i 
širšemu krogu poslušalcev. 

Drago je na jpre j razmišljal o prireditvi na S ta rem gra-
du, pa v centru Celja, zda j pa bo prireditev na Celjski koči, 
k jer je našel dobrega pa r tne r ja v oskrbniku Jožetu Šant lu . 
V Salomonovem oglasniku so objavili obvestilo o 1. sreča-
n ju muzikantov amater jev na Celjski koči, odziv pa je bil 
več kot dober. Tako bodo na Celjski koči igrali: ansambel 
Ekar t iz Kranja , Akord iz Trebnjega, Bino in Tom iz 
Škof je Loke, Rudi Močnik s Kompol, Ignac Mutec in 
Drago Sotošek, oba harmonikar ja iz Celja, iz Rogaške 
Slatine bodo prišli ansambel Toplišek, Rogaški odmev in 
Črešnja, ansambel Mat jaž Slabe je iz Škof je Loke, ansam-
bel Narcisa iz Krškega, Ga j iz Mozirja, Bobri iz Ljubl jane, 
Duo Harmoni ja je iz Trbovelj, Labod iz Brestanice, 
ansambel Mis Key iz Ljubl jane, ansambel UNŠC tudi iz 
Ljubl jane ter trio Draga Sivke iz Celja. 

Veselo glasbeno dopoldne na Celjski koči bo že ob 9,30 
začela ena najs tarejš ih slovenskih godb s Svetine, od 10. 
do 11. pa bo igral ansambel Vinka Cverleta. Od 11. do 
približno 14. ure bo revialni nastop omenjenih skupin in 
posameznikov, nato pa zabavno srečanje ob zvokih Vinka 
Cverleta ter družabnih igrah, k je r bodo ekipe sestavljali 
nastopajoči glasbeniki in poslušalci. 

TONE VRABL 

PRED 5. LETI: 
1. KILLER ADAMSKI 
2. BETTER THE DEVIL YOU KNOW KYLIE MINOGUE 
3. DIRTY CASH ADVENTURES OF STEVIE V 

PRED 10. LETI: 
1- 19 PAUL HARDCASTLE 
2. MOVE CLOSER PHYLLIS NELSON 
3. I FEEL LOVE ARCK ALMAND & BROSNKI BEAT 

PRED 15. LETI: 
1. WHAT'S ANOTHER YEAR? JOHNNY LOGAN 
2. GENO DEXY'S MIDNIGHT RUNNERS 
3. COMING UP PAUL McCARTNEY 

PRED 20. LETI: 
1. STAND BY YOUR MAN TAMMY WYNETTE 
2. OH BOY BUT 
3. LOVING YOU MINNIE RIPPERTON 

PRED 25. LETI: 
1. BACK HOME ENGLAND WORLD CUP 
2. QUESTIONS THE MOODY BLUES 
3. SPIRIT IN THE SKY NORMAN GREENBAUM 

D E L O 
v e d n o 

v s r e d i š č u 
d o g a j a n j 



п GLASBA 

Najpopularnejši angleški 
fockerji OASIS so bili na pr-
,e№ mestu angleške lestvice 
jingle plošč le en teden. Njihov 
komad »Some Might Say« sta 
j vrha izrinila Robson Green 
jn Jerome Flynn, s priredbo 30 
Џ stare uspešnice »Uncha-
jjjed Melody«. Na drugo mesto 
jg je ta teden povzpela skladba 
.preamer« skupine Livin' Joy, 
tretja pa je skladba »Guagli-
one« Pereza Prade in njego ve-
la orkestra. Ob petdeseti 
obletnici rojstva reggae veli-
kana Boba Marleya (na sliki) 
je je na lestvice vrnila 17 let 
stara Marleyeva pesem »Keep 
On Moving«, med prvih tride-
set najbolje prodajanih single 
¡plošč pa sta se ta teden uvrsti-
la tudi dva angleška nogomet-
na kluba Manchester United 
1995 Football Squad s koma-
dom »We're Gonna Do It Aga-
in« in pa Everton Football 
Club z »All Together Now«. 

James Dean Branfield, kita-
rist pred kratkim razpadlih 
Manic Street, se namerava 
pridružiti eni izmed najbolj 
udarnih angleških novoroc-
kerski zasedb THERAPY?. 

V ponedeljek, 5. junija, bo 
pri založbi One Little Indian 
izšel drugi album odlične 
islandske pevke Bjork. S ploš-
če, ki bo nosila naslov »Post«, 
je pred kratkim omenjena za-
ložba že objavila prvi single 
»Army Of Me«, ki se je v prvem 
tednu uvrstil na deveto mesto 
angleške lestvice najbolje pro-
dajanih malih plošč. Bjork bo 
svojo novo ploščo prvič na ve-
likem odru v živo predstavila 
26. avgusta na festivalu Re-
ading, promocijska turneja, na 
kateri jo bo spremljal tričlan-
ski bend, pa se bo začela šele 
oktobra. 

Bivšemu bobnarju califor-
nijskih rockerjev GUNS & RO-
SES, Stevenu Adlerju, grozi 
zaporna kazen do petih let, če 
bo spoznan za krivega zaradi 
posedovanja heroina in še ne-
katerih drugih drog. Adler j a je 
sredi aprila aretirala losange-
leška policija, prijavili pa so 
ga sosedje, ki so ga našli napol 
nezavestnega, ležečega na av-
tomobilu, parkiranem sredi 
ulice. 

38-letni Jamajčan INI KA-
MO ZE je na glasbeni sceni že 
več kot poldrugo desetletje, 
zares pa je uspel šele letos 
z nosilno skladbo filma »Pret-
a-Porter« »Here Comes The 
Hotstepper«. Pred kratkim je 
pri založbi Columbia izšla 
kompilacijska plošča »Here 
Comes The Hotstepper«, na 

kateri je 12 najboljših skladb 
iz albumov, ki jih je Kamoze 
posnel med leti 1983 in 1986. 
Med njimi je tudi že večkrat 
omenjena »Here Comes The 
Hotstepper«, seveda v origi-
nalni verziji. 

Nosilna pesem soundtracka 
za tretji del filma Batman bo 
skladba »Hold Me, Thrill Me, 
Kiss Me, Kili Me« irskih me-
gazvezdnikov U2. Batmana bo 
tokrat odigral Val Kilmer, 
Tommy Lee Jones bo hudobni 
Harvey »Two Face«, Jim Car-
rey pa bo The Riddler. Poleg 
U2 so skladbe za film prispe-
vali še Offspring, Massive At-
tack, Nick Cave, PJ Harvey, 
Mazzy Star in Sunny Day Real 
Estate. 

Jim Thirwell FOETUS, bo 
v začetku tega meseca pri za-
ložbi Big Cat objavil svoj novi 
album, prvi po sedmih letih. 

Natolcevanja in ugibanja 
nekaterih angleških glasbenih 
časopisov o skorajšnjem umi-
ku škotskega pop zvezdnika 
RODA STEWARTA s svetovne 
glasbe scene, so se končala 
prejšnji teden, ko se je njegova 
najnovejša skladba »You're 
The Star« uvrstila na 26. me-
sto UK TOP 50. Omenjena 
skladba napoveduje tudi sko-
rajšnji izid njegovega 20. stu-
dijskega albuma, z njim pa naj 
bi se Rod letos, ko je dopolnil 
50 let, spet v velikem slogu vr-
nil na lestvice in koncertne 
odre. 

BULDOŽER, ena izmed 
najbolj izvirnih in vplivnih 
slovenskih rock zasedb, je 
končno le posnela ves material 
za novo ploščo, ki bo še pred 
poletjem ugledala luč sveta pri 
založbi Helidon. Buldožerjev 
LP bi moral biti objavljen že 
lani, vendar so v požaru, ki je 
popolnoma uničil studio Tivo-
li, zgoreli tudi vsi njihovi pos-
netki. 

Letošnji, že 36. mednarodni 
jazz festival Ljubljana, se bo 

dogajal med 28. junijem in 1. 
julijem v Križankah. Poleg ne-
katerih znanih imen iz svetov-
ne jazz scene (Abby Lincoln 
(na sliki), Bili Evans, Vocal 
Sampling, Max Roach...) bo-
sta na festivalu nastopili tudi 
dve slovenski zasedbi, Quate-
briga in Rok Golob & Stop the 
band. 

Nemška založba Discordia 
in ljubljanski FV sta prejšnji 
teden objavili svoj prvi skupni 
projekt, CD ploščo »La Dolce 
Vita« slovenske skupine DA-
TA DIRECT. V omenjeni za-
sedbi so zbrani štirje odlični 
slovenski glasbeniki, kitarist 
in komponist Borut Kržišnik 
(Laibach, Borgesia), tenor 
saksofonist Mario Marolt (Mi-
ladojka Youneed), alt saksofo-
nist Primož Simončič (Lolita) 
in violinist Vuk Krakovič 
(2227), ki v sedmih (pre)dolgih 
skladbah vseskozi nihajo med 
kreativno konstruktivnost j o in 
destruktivnostjo. 

STANE ŠPEGEL 

Zakrament 
samospoznanja 
in ljubezni 

Naj bo še tako boleče, ko 
v srcu žge in v duši peče, 
toda to je zagotovo zname-
nje, da smo še živi, ka j t i živ-
ljenje, ta krhki mozaik l ju-
bezni in bolečine, je edino 
kar nam je res dano. Za vse 
ostalo moramo sami poskr-
beti ! Ali vsak večer pogleda-
te v nebo? Pa bi morali, saj 
tam je množica dimenzij , mi-
l i jarde zvezd v kater ih je vse 
zapisano. Samo spomniti se 
je treba in se vsaj za hip 
ozreti, se pogovoriti z blešči-
cami na svodu, jim zaupat i 
tih pozdrav na jdraž j im in se 
v sebi pomirit i s samoto 
v katero smo rojeni. In če 
smo iskreni in potrpežljivi, 
bomo tam našli tudi vse, za 
kar smo mislili, da je izgub-
ljeno. Srce vztrepeta v ra -
dost, ko najdemo prvi odgo-
vor, l jubezen. To že, boste 
najbol j zaripli pripomnili , 
toda kakšno zvezo ima to 
z našim vsakodnevnim to-
vor j en jem iz trgovine do do-
mačega hladilnika. Ne sme-
mo žalovati za otroštvom, pa 
najs i je bilo takšno ali d ru-
gačno, življenje je t reba za-
jeti z največjo žlico. In ta žli-
ca je odgovornost, ant ipod 
sovraštvu in nasilju, odgo-
vornost kot mat i spoštovanja 
in temelj l jubezni. Drugače 
ne gre ! Sla po samouničenju, 
podpihovana z religijami 
egoizma kot pojav potrošni-
škega načina živetja, izvira 
iz neodgovornega odnosa do 
sebe, soljudi, narave in vsega 
kar še ni uničeno. Nekateri 
so nemara bolj zagreti za te-
orijo s t rahu pred neznanim 
po smrti, a to si n a j ka r v ta-
knejo v rit, kaj t i govora je 
o avtodestrukcij i kot sadu 
neodgovornosti človeštva. 
Živali, razen tistih, ki so jim 

l judje z rešetkami to prepre-
čili, odgovornosti zase in za 
rod skozi mil i jarde let niso 
izgubile, rajš i so izumrle. In 
sami moramo v sebi na j t i in 
odkleniti trezorje, v ka tere 
nam je površnost in zlaga-
nost usmerjenega verovanja 
zaklenila naš čut odgovorno-
sti, na jp re j do sebe, potem do 
svojih otrok. Če to ne bomo 
storili, bomo izumrli, vsak 
zase in vsi skupaj , osamljeni 
in nesrečni. Namesto, da se 
tresemo, ker smo vsak dan 
bližje grobu, rajš i delajmo 
dobro, kot da je vsak dan naš 
zadnji , najsvetlejši in naj lep-
ši. Da časa ni na pretek, čuti-
mo skozi naša telesa, zato 
velja z nj imi ravnat i odgo-
vorno! Tu je kl juč! Ko bomo 
sposobni tega, potem bomo 
lahko poskrbeli za svoje na j -
bližje, ozdravili hudo ran je-
no prirodo in jo sprejeli ka-
kršna je, saj je naša in mi 
neizbežno njeni. 

Ni oddiha, prakt ično je 
narejenega zelo malo, l judje 
pa še kar posedajo in se pre-
kladajo. Dolgočasijo se do 
svoje smrti in nazaj , hočejo 
vse in so zadovoljni s plehki-
mi iluzijami katodnih zaslo-
nov, te t rapaka in priložnost-
jo trgovinskih popustov. 
Kričati je t reba! Pri t iskati 
na vzvode politične in du-
hovne zaslepljenosti, jih ru-
šiti in postavljat i zdrave te-
melje bodočnosti. Brez revo-
lucije pač ne bo šlo, meni in 
meni sorodnim tega ni t reba 
ponavljat i in tudi ne bomo 
ponavljali . Vsak zase n a j 
sprejme svojo odgovornost, 
potem se lahko menimo da-
lje! Meni je to jasno, zdaj in 
za vselej ! Pol jub mojim 
v Onkra j ! P r iha jam! 

Piše: Aleš Jošt 

Pop loto 
Nihče ni napovedal pravilnega vrstnega red 

skladb. Za skladbe, ki jih je izbral Stane Spegel, 
lahko glasujete v sredo, 8. junija ob 18. uri. Kupone 
na dopisnicah pošljite na naslov: Radio Celje, Pre-
šernova 19, Celje. 
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Opel: vse boljši rezultati 
Rüsselsheimski Opel, se-

stavni del GM Europe, je lah-
ko zadovoljen s prodajo svojih 
avtomobilov v letošnjem četr-
tem mesecu. V enakem lan-
skem obdobju so imeli v svojih 
rokah 11,9 odstotka evropske-
ga avtomobilskega trga, letos 
pa se je delež povečal na 13 
odstotkov. V zahodni Evropi 
so prodali 541 tisoč avtomobi-
lov, kar je za 6,5 odstotka več 
kot lani v tem času. 

Najbol je p roda jana avtomo-
bila v svojem razredu sta mali 
kupe tigra in l imuzina omega, 
pr i čemer je res, da se je pred-

vsem prodaja omege od janu-
ar ja do aprila kar potrojila, sa j 
so za avtomobil na evropskih 
prostorih našli 46.200 kupcev, 
medtem ko se je doslej za tigro 
odločilo 25.900 ljudi. Po drugi 
s t rani je zanimiva tržna usoda 
astre, ki je bila v marcu na jbo-
lje proda jan i avtomobil v svo-
jem razredu na nemškem trgu 
in to kl jub vsem zadregam 
z zamenjavo cevi za dolivanje 
goriva. Torej to pomeni, da 
vsaj v nekater ih primerih na-
pake bistveno ne vplivajo na 
t ržni položaj avtomobila. Na 
sliki: opel astra. 

Stampedo novih avtomobilov 
v Frankfurtu 

Na septembrskem avtomo-
bilskem salonu v F r a n k f u r t u 
bo očitno na ogled množica 
novih avtomobilov. Za pravo 
senzacijo na j bi poskrbel Audi, 
ki n a j bi postavil na ogled ro-
adster, izdelan iz alumini ja in 
s s talnim štirikolesnim pogo-
nom. BMW bo predstavil ro-
adster z oznako Z3 (avtomobil 
nas ta ja v ZDA, v Južni Karoli-
ni), Mercedes Benz pa obnov-
ljeni SL. Volvo se bo postavljal 
z novim volvojem 400 (ki je 
rezultat skupnega projekta 
z Mitsubishijem in nizozemsko 
vlado v okviru projekta NED-
Car). Pri Oplu bo nova vectra, 
pri Fordu bodo ponudil i po-
vsem obnovljeno fiesto. Ni še 
jasno, ali bo že pre j omenjeni 
Audi postavil na ogled audija 
A4 v avant karoseri jski izve-
denki, ve pa se, da bo v F rank-
fu r t Renault pripel jal dve no-
vosti: renaul t laguno v break 
izvedbi (z ver je tnim imenom 
evado) in novi R 19. Končno 
na j bi videli novega peugeota 
406 ali 506, ki bo kasneje na 
voljo tudi kot kombi in kupe. 

Jeseni se bo rodil tudi novi f iat 
tipo, avtomobil, od katerega 
i tal i janska tovarna zelo veliko 
pr ičakuje . Citroën xant ia na j 
bi bila po F rank fu r tu na voljo 
tudi kot l imuzina (sedaj kot 
kombilimuzina), v povsem no-
vi karoseri jski obleki pa na j bi 
bila na ogled lancia Y11, na j -
manjš i avtomobil te i ta l i jan-
ske avtomobilske hiše. Če bo 
na ogled vsaj polovica avto-
mobilov, ki smo jih našteli, bo 
že mogoče reči, da bo jesenska 
žetev bistveno bogatejša od le-
tošnje pomladanske. 

Kombi voyager ostaja na prvem 
mestu 

Medtem ko še ni povsem jas-
no, kaj se utegne zgoditi 
z ameriškim Chryslerjem, ki 
naj bi ga po sedanjih napove-
dih kupil največji delničar (ta 
ima v rokah, vsaj za sedaj, 10 
odstotkov delnic), je res, da 
gre tovarni letošnji posel nekaj 
slabše od rok kot lanski. 

V ZDA so zelo navdušeni 
nad neonom, avtomobilom, ki 
je bil narejen tudi s posebno 
pozornostjo do evropskega av-
tomobilskega okusa, medtem 
ko na stari celini za to vozilo 
ni pravega zanimanja . Slabo 
gre v promet tudi v Nemčiji, 
torej največjem in na jpo-
membnejšem evropskem trgu, 
nič bolje se avtomobilu ne godi 
pri nas. Uradni predstavnik 
Chrysler ja, Chrysler Jeep Im-
port, nima pravega odgovora 
na vprašanje, zaka j Slovenci 
nad Neonom niso prav posebej 
navdušeni. Toliko bolj pa je 
vsaj zanje razveseljivo dejstvo, 
da ostaja l imuzinski kombi 
voyager še napre j na jbol je 
prodajani Chrysler na sloven-
skem trgu. Toda tudi sedanj i 
voyager čaka naslednika, torej 
novo izvedenko, ki so jo že po-
stavili na ogled na nekater ih 
avtomobilskih salonih, na t r -
gih pa na j bi se avto pojavil 
konec leta - kar velja tudi za 
Slovenijo. Prav zaradi tega je 
l jubl janski zastopnik marca, 
ko je bilo še možno, naročil 

večjo količino voyagerjev in 
domneva, da bo vse prodal do 
prihoda novega avtomobila. 
Pri s lednjem pa bo Chrysler ob 
drugem ponujal tudi dva nova 
motorja . Tako so razvili 2,4-
litrski št ir ivaljnik s po štirimi 
ventili na valj in domnevno 
močjo 100 kW, medtem ko na j 
bi zgolj različici s štirikoles-
nim pogonom namenjal i novi 
3,8-litrski šestvaljnik. Na sli-
ki: Chrysler neon. 

Mercedes Benz 
in okolje 

Mercedes Benz se je lotil ne-
kater ih raziskav, ki na j bi do-
končno pripomogle k čistejše-
mu okolju in manjš i škodljivo-
sti avtomobilskega izpuha. 
Nekatere ugotovitve so zani-
mive in pomembne tudi za nas. 
Takoj je postalo jasno, da av-
tomobil, katerega motor med 
postankom deluje, veliko bolj 
onesnaži okolje kot pa motor, 
ki ga ugasnemo in nato ponov-
no zaženemo. Pri Mercedes 
Benzu so namreeč ugotovili, 
da prižgan bencinski motor za 
70 odstotkov bolj onesnaži 
okolje, pri dizelskem motor ju 
pa je onesnaženje okolja celo 
za 90 odstotkov večje kot 
v primeru, ko bi in če bi med 
postankom ugasnili motor. 
Vsekakor zgovorne številke. 

Prihodnje leto tudi BMW Z3 
Tako kot trg limuzinskih 

kombijev, kjer skoraj ni tovar-
ne, ki ne bi ponudila takšnega 
avtomobila, se konkurenčni 
boj vse bolj zaostruje na trgu 
roadsterjev, oziroma kupejev. 
Tako naj bi že prihodnje leto 
na evropskih trgih prodali vsaj 
40 do 50 tisoč roadsterjev. 

Navdušenje avtomobilskih 
tovarn nad temi avtomobili je 

zanesljivo tudi posledica iz-
jemnega uspeha mazde MX 5, 
najuspešnejšega roadsterja 
doslej, ka j t i japonska avtomo-l 
bilska hiša je že prodala skoraj 
300 tisoč avtomobilov. Konku-
renco bo še zaostril BMW Z3, 
ki ga bodo Nemci začeli pro-
da ja t i pr ihodnje leto, izdelo-
vali pa ga bodo v svoji ameri-
ški tovarni v Spartanburgu 
v ameriški zvezni državi Južni 
Karolini. BMW Z3 bo seveJ 
povzemal neka j osnovnih ka-
roserijskih oblik, značilnih za 
avtomobile BMW, sicer pa bo 
to roadster , ki na j bi bil napro-
da j za približno 50 tisoč mark. 
Poganjal ga bo motor, ki je se-
da j na voljo tudi v BMW 
318ÍS, kar pomeni, da gre za 
bencinski št ir ivaljnik z močjo 
140 KM. BMW Z3 se bo na 
trgu pojavil pred mercedesom 
SLK, roadster jem, ki mu prav 
tako napoveduje jo veliko sla-
vo, pa za f ia tom barchet to in 
renaul tom spider. 

Na sliki: BMW Z3. 

Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec v Celju se je zbra|0 
615 prodajalcev vozil. Skupno je bilo prodanih 16 avtomobilov 
organizatorji pa so izdali še 85 kompletov kupoprodajnih pogodb. 

Harley Davidson 
tudi uradno 
v Sloveniji 

Ljubl jansko podje t je Ineco 
Motoklub je na nedavnem 19. 
avtomobilskem salonu posta-
vilo na ogled tudi znamenite 
motocikle ameriške tovarne 
Harley Davidson. S tem je na -
povedalo začetek uradne pro-
da je teh zelo popularnih in ce-
njenih motociklov. Vse kaže, 
da gre za zadetek v polno, ka j -
ti v dobrem tednu dni je Moto-
klub prodal skupa j sedem mo-
tociklov, čeprav je znano, da 
so cene vse prej kot nizke. 
Omenjeno podje t je ponu ja t a -
ko rekoč skora j vse, ka r nare-
dijo v Harley Davidsonu, torej 
tudi različne dodatke, s ka te-
rimi pripomorejo k večji indi-
vidualnosti harleyja. 

GM naj bi investiral na Poljskem 
Čeprav je bila vzhodna Evropa po propadu dotedanj ih 

političnih režimov med avtomobilskimi tovarnami skoraj 
izjemno pri l jubljena, se je navdušenje počasi uneslo. Tujci 
so ugotavljali , da zgolj poceni delovna sila ni vse, ka j t i pr i 
postavl janju tovarn so se srečali še s številnimi drugimi 
problemi. 

Vendar se zdi, da je Poljska ostala nekako v središču 
tega interesa, ki pa ni povsem pojenjal . Tako bo ameriški 
General Motors za obnovo tovarne FSO namenil nič m a n j 
kot 350 milijonov dolarjev. Omenjena tovarna nu jno 
pot rebuje kapi ta l za obnovo oziroma posodobitev proiz-
vodnje, čeprav nad tem niso navdušeni prav vsi. V pri-
meru, da bo GM res ponudil denar, se bo število zaposle-
nih zanesljivo zmanjšalo. GM je v omenjeno tovarno pred 
časom že investiral 20 milijonov dolarjev, kaj t i t am izde-
lujejo opel astro (nekako 10 tisoč na leto), pr ihodnje leto 
pa na j bi proizvodnja tega avtomobila dosegla številko 33 
tisoč. 

Američani hvalijo japonce 
V ZDA so izjemno odmevne 

akcije, s katerimi preverjajo 
kvaliteto izdelkov. Torej avto-
mobili ne morejo biti izjema. 
Tako je družba J.D. Power and 
Associates pred nedavnim ob-
javila rezultate ankete o kako-
vosti avtomobilov. 

O tem so povprašali 50 tisoč 
Američanov, šlo pa je za vpra-
šalnik o tri mesece starih avto-
mobilih. Na vrhu lestvice, to-
rej seznama avtomobilov, pri 
kater ih so kupci opazili na j -
man j napak, so japonska vozi-
la. Tako so honda prelude, pa 
nissan infiniti , toyota lexus, 
honda legend in še nekater i po 
mnenju ameriških kupcev zelo 
dobro narejeni in zanesljivi 

avtomobili. Še bolj zanimivo 
pri vsem tem pa je, da na j bi po 
sedanj ih napovedih ameriške 
administraci je za skoraj vse 
naštete avtomobile veljale no-
ve, nekako 100-odstotne cari-
ne. Kot je znano, gre za ukrep, 
s kater im hoče ameriška vlada 
doseči, da bodo japonske avto-
mobilske tovarne kupovale 
več ameriških sestavnih avto-
mobilskih delov. Toda tudi 
višje carine ne bodo mogle mi-
mo dejstva o izjemni kvaliteti 
japonskih avtomobilov. 



NASVETI 

V MODNEM 
VRTINCU 

Pripravlja: 

VLASTA CAH - ŽEROVN IK 

V zadnji majski radijski od-
daji je bil gost direktor Modno 
oblikovalnega studia iz Mari-
era, gospod Marjan Podles-
nik, ki nam je natrosil nekaj 
¿animivosti iz sveta maneke-
00V in fotomodelov, v družbi 
¿ospe Maje Poljšak, urednice 
jlodne Jane, pa smo se po tele-
fonski liniji sprehodili skozi 
rebino zadnje, poletne števil-
ke te priljubljene slovenske re-
vije. 

Za pravilen odgovor na na-
gradno vprašanje je brezplač-

ni izvod Modne Jane prejela 
Sonja Sešel-Guček, Višnja vas 
10 a, Vojnik. 

Ročno pletenino bo v drugi 
polovici junija prejela Olga 
Sakelšek, Brezova 2, Celje, 
ročno poslikan svilen šal pa bo 
prejela Nataša Lojen, Hribar-
jeva 13, Celje 

Darilni bon v vrednosti 5 ti-
soč tolarjev prodajalne Papil-
lon iz Celja bo dobila Tadeja 
Filipič, Šmiklavž 2 a, Škofja 
vas 

Uredništvo 

Cvetlične sanje v satenu 
Če ob vsem cvetoče-zelenem 

i/zdušju, ki nam ga ponuja na-
rava, pogledamo še na kole-
iar, res ni mogoče prezreti: 
/junijem prihaja poletje, s po-
etjem pa tudi lahka, razigra-
na, skratka manj vkalupljena 
moda. 

In kaj je lahko še bolj opti-
mistično, ležerno in romantič-
no od cvetja, še posebej, če je 
posuto na mehki satenasti 
podlagi? 

Kot mali frklji se mi je glo-
boko v spomin zarisala frfota-
joča nylonska obleka z velikim 
vzorcem sončnic, ki jo je nosila 
teta, ko je prišla na obisk z one 
strani Alp. Seveda, to so bila 
60. leta, ki letos znova blestijo 
v prvi modni liniji. Presenet-
ljivo podobno obleko je na-
mreč s svojem milanskem bu-
tiku pred nekaj tedni razstavil 
Gucci, le da so sončnice še več-
je, nylon, pod katerim se je ne-
koč obilno potilo, pa je zame-
njal zračni saten. 

Poleg sončnic, z letošnjih 
poletnih oblek žarijo še garde-
nie, vijolice in vrtnice, »pose-

jane« v cvetlične lončke, pa tu-
di realistično izrisani in posli-
kani drobni cvetlični vzorčki 
na črni, rjavi oziroma peščeni 
osnovi nas razveseljujejo 
s svojim vonjem po podeželju. 
Slednji so potiskani na bom-
bažu oziroma viskozi, k takš-
nim cvetličnim oblekam se 
imenitno podajo preproste 
pletene jopice v luknjičastem 
ali rebrastem vzorcu in špaga-
rice oziroma sandali z nizko 
peto. 

Če pa se boste odločile za 
saten in velike vzorce (po 
predhodnem posvetu s svojim 
ogledalom seveda, saj veliki 
vzorci postavo optično nevar-
no razširijo), potem ob tej 
izrazito ženski viziji ne poza-
bite še na detalj, ki odločno 
ločuje princip ženskega od 
moškega: visoke pete na čev-
ljih. 

Če vas misel na visoke pete 
prijetno vznemirja, pa se odlo-
čite za tiste 6-centimetrske. 
Tudi takšne so letošnji modi 
pri srcu. 

VLASTA 
Nagradno anketno vprašanje meseca junija: 
ČEMU POSVEČATE NAJVEČ POZORNOSTI OB NAKUPU 
NOVIH KOPALK? 
a) da so modne in kvalitetne, cena ni pomembna; 

ceni - če je ugodna, si ogledam, ali mi pristoja tudi model; 
c) ker nimam idealne postave, je izbira ustreznih kopalk zame 
Prava mora; 
^vpišite svoje mnenje 

Odgovor na 
nagradno vprašanje: 

Ime in priimek: 

Točen naslov: 

Tel.št.:. . . 

Starost: Teža: Konfekcijska 

Najljubše barve: 

ZDRAVILNE RASTIINE 
Gladež 

Boris Jagodic 

Gladež (Dnonis spinosa L.) 
spada v družino metuljnic, ki 
je razširjena po vsem svetu in 
predstavlja pomembno druži-
no rastlin. Zajema približno 
400 rodov s 1500 vrstami. Med 
njimi je tudi rod gladežev, ki 
zajema okrog 90 različnih vrst. 

Gladež ima v zemlji zelo 
dolgo, močno, nekoliko olese-
nelo korenino. Iz nje poganjajo 
rdečkasta, zelo razrastla ste-
bla, ki so v zgornjem delu v ce-
loti porasla z laski. Spodnji li-
sti so sestavljeni, trilistni, 
medtem ko so zgornji enostav-
ni. Stranske vejice se končuje-
jo v trne. Metuljasti rdečkasti 
cvetovi so kratkopecljati in 
poganjajo v zalistju ali pa so 
zgoščeni na koncu poganjkov. 
Vsaka stranska vejica nosi po 
tri take cvetove. Iz njih se po 
oprašitvi razvijajo majhni 
stroki s semeni. 

Gladež cveti od maja do 
septembra in raste po pustih, 
negnojenih tleh po senožetih 
in pašnikih, od nižin do višin. 

Pri gladežu nabiramo samo 

dolge, več let stare korenine, 
ki jih izkopljemo spomladi ali 
pozno jeseni. Izkopane koreni-
ne operemo, podolž razkolje-
mo in jih posušimo v sušilniku 
ali na topli peči. Korenine 
imajo najprej osladen, nato pa 
zoprn žgoč okus. Ponekod na-
birajo tudi liste in cvetove, ki 
jih posušijo v senci na prepihu. 

Gladeževe korenine vsebu-
jejo eterično olje, izoflavone, 
flavonoide, smole, sluzi, razne 
organske kisline in njihove 
rudninske soli, čreslovine itd. 

Vse te snovi delujejo kom-
pleksno in odvajajo vodo iz te-
lesa in spodbujajo delovanje 
jeter ter urejujejo presnovo. 
Za čaj vzamemo eno veliko žli-
co zdrobljenih korenin in jih 
prelijemo s pol litra mrzle vo-
de. Nato počasi segre jemo do 
vrenja, odstavimo z ognja in 
ko se nekoliko ohladi, precedi-
mo in pijemo večkrat na dan 
po skodelico ali več. Čaj čisti 
kri, pospešuje izločanje sečne 
kisline in tako olajša težave 
pri putiki, revmatičnih vnet-
jih, pri ledvičnih obolenjih, pri 
ledvičnem pesku in kamnih, 
pri oteklih nogah itd. Ljudsko 
zdravilstvo priporoča kuhanje 
gladeževih korenin na vinu in 
tako pripravljen napitek pije-
mo pri ledvičnih in žolčnih 
kamnih ter po kakšni preboleli 
bolezni, da se nam izboljša 
presnova. 

Podobno pripravljamo tudi 
čaj iz cvetov in listov. 

ZDRAVI NSKI NASVET 
Preobčutljivost 
na cvetni prah 

Vsako leto je več ljudi s pre-
občutljivostnimi znaki; solzni, 
rdeči, otečeni očesni veznici, 
kašelj in motnje dihanja, mno-
ge privedejo v ordinacije 
splošnih zdravnikov in zdrav-
nikov specialistov za alergije. 

Ko po več tednov trajajočem 
dežju le posije sonce, cvetje in 
travnice naravnost eksplodi-
rajo cvetni prah - pelode. Za 
tisoče naših alergikov pa so 
možnosti, da se temu izognejo. 

Nikoli ne vozite avta z odpr-
timi okni, izključite tudi pre-
zračevalec oz. vanj vgradite 
filter. V zamejstvu so že infor-
macijske službe za posamezne 
pokrajine, ki se jih lahko tele-
fonično vpraša, kdaj je v zraku 
največja koncentracija snovi, 
na katero ste preobčutljivi. 

Po opravkih pojdite iz hiše 
le takrat, ko je v zraku naj-
manj teh povzročiteljev; zju-
traj, ko je še rosa na rastlinah 
in drevju, po dežju ali še, ko 
dežuje in v oblačnih dneh, ko 
ne piha veter. 

Praviloma je najmočnejša 
koncentracija pelodov med 8. 
in 12. uro, nato pa med 17. in 
21. uro, ko se zrak ohladi in 
cvetni prah pade na zemljo. 
Vroči popoldanski sončni dne-
vi so lahko za alergika na pe-
lode neugodni, kajti topli 
zračni tokovi nosijo pelode 
v višave. 

Izognite se tudi dražečim 
snovem, ki alergijo še poslab-
šajo: cigaretnemu dimu, prši-
lom proti insektom, čistilom 
v gospodinjstvu. Zvečer si 
operite lase, da si izmijete pe-
lode, obleke, ki jih nosite čez 
dan, nikoli ne obesite v spalni-
co, okna v spalnici zapirajte, 
pogosto menjujte posteljno pe-
rilo, ne sušite perila na pro-
stem. Zdravnik vam bo pred-
pisal pršila, kapljice za nos in 
inhalatorje. Če je le mogoče, 
pojdite na dopust bodisi v go-
re, na kakšen otok ali v gozd, 
kjer rastejo iglavci. 

Dr. B LANKA RATAJ 

ASTR0L0SKI KOTIČEK 
astrologinje Ivane 

Šifra: Prihodnost 
Zanima me ali bom zmogla 

končati študij, ali pa bom do-
živela poraz. V življenju se si-
cer nisem vajena umikati, saj 
sem se že od otroštva navajena 
boriti za obstoj. Zanima me 
tudi kako bo z moževim polo-
žajem. Prosim, povejte mi kje 
vidite rešitev. 

Ivana: Vsak človek išče svo-
jo rešitev. Iz česa pravzaprav? 
Iz majhnih ali velikih težav, iz 
utrujajočega načina življenja. 
Vendar pa je potem, ko se po-
trudimo in razrešimo neko te-
žavo, kmalu spet vse po starem 

- iščemo pač izhod iz neke dru-
ge težave. In tako se vrti kolo 
življenja in smrti, kot mu pra-
vijo v vzhodni filozofiji. In mi 
se vrtimo z njim; enkrat samo 
zgoraj, presrečni nad tem, da 
smo v samem vrtincu življenja, 
drugič pa se vrtimo proti dnu 
in si želimo, da ne bi obstajali. 
Vsi moramo doživljati oboje, 
lepo in grdo vse dokler ne uvi-
dimo začetka, sredine in konca 
problema. Sicer pa imamo ta-
ko kot vsa narava tudi mi svo-
je letne čase. In osebni natalni 
horoskop nam pokaže prav ta 
obdobja. V letošnjem letu bo-
ste uspešni vse do začetka sep-
tembra. Do takrat postorite 
pomembnejše zadeve, tudi gle-
de študija. Potem pa ves sep-
tember, oktober in do 20. no-
vembra bolj mirujte ter se ne 
lotevajte pomembnejših za-
dev, prav tako ne pričakujte 
preveč od drugih v tem času. 
To obdobje tudi ni ugodno za 
razne nakupe, prodaje in dru-
žinsko finančne investicije, 
prav tako pa pazite tudi bolj 
na zdravje. Tudi čustveno živ-
ljenje utegne priti v manjšo 
krizo. Po teh mesecih pa se bo 
začelo dvigovati na vseh po-
dročjih. Vaša resnično živahna 
leta šele prihajajo, zato ne 
obupujte. V prihodnosti boste 
do konca tisočletja doživljali 
veliko lepše stvari kot je bilo 
v zadnjih nekaj letih, ki so bila 
za vas napornejša. 

KMETIJSKI NASVET 
Strošek siliranja 
travne silaže v bale 

Baliranje travne silaže se 
vedno bolj uveljavlja. Stiskal-
nice in ovijalke so precej dra-
ge, zato je najbolj smotrna 
uporaba v okviru strojnega 
krožka. V katalogu stroškov 
kmetijske mehanizacije so na-
vedene cene stiskanja in ovija-
nja na delovno uro. V glavnem 
pa pri dogovoru o plačilu sto-
ritve teče pogovor o številu na-
rejenih bal in ceni za balo. 

Za stiskanje potrebujemo 
močnejši traktor. V izračunu 
smo upoštevali traktor s štiri-
kolesnim pogonom in močjo 
45-55 kW (61-75 KM). Strošek 
storitve takšnega traktorja 
znaša 1.500 SIT/uro. Za trak-

torista smo računali 600 SIT/ 
uro. 

Pri stiskanju smo upoštevali 
strošek vrvice, ki znaša 90 
SIT/balo; pri ovijanju pa stro-
šek folije, ki znaša 392 SIT/ 
balo. 

V tabeli so najprej navedene 
cene za baliranje, nato cena za 
ovijanje posamezne bale in na 
koncu skupna cena za posa-
mezno balo (baliranje in ovija-
nje). Pri premiku stiskalnice 
oz. ovijalke se računa le stro-
šek traktorja in traktorista 
(brez priključka). 

dipl. inž. kmet. 
DARKO SIMONČIČ 



VRTILJAK Hl 

Ha, ha, ha, ha!!! Pomlad vas je začela razgaaaanjatiiii in 
ponovno ste začeli pisati! Hja, saj vas razumem — tudi meni 
namreč grozi popravec iz matematike! Tudi jaz sem se rahlo 
odljubil in si sedaj spet nisem na jasnem s samim seboj. Ampak, 
le ka j je vse to proti dejstvu, da te zjutraj , v trenutku, ko odpreš 
oči, najprej napade lastna mačka, kar pripišeš nočnemu ogledu 
Bitke na Neretvi. Vendar se mačka ne odloči, da mora pasti 
Prozor, ampak to raje stori ona. Z okna skuša uloviti vrabčka 
i n . . . potem ugotoviš, da geni niso kar tako. Da je malo prijetne 
odštekanosti podedovala po nekom, ki ga mogoče pogrešaš. 

Potem si zavrtiš malo dobre glasbe in dan se začne. Malo 
pozabiš. Malo srečaš koga, ki ga imaš zelo rad. Malo ti dan 
polepšajo l judje okoli tebe. In maj lahko vidiš v popolnoma 
drugi luči. V takšni, kot bi ga morali videti vsi. 

Izpoved 
pubertetnice 

Najp re j vas vse s k u p a j le-
po pozdrav l j am! Ker je po-
mlad in rož 'ce cvetijo, sem se 
odločila, da vam opišem p ro -
bleme povprečne pube r t e t -
nice. Glavna skrb vseh mla -
dostnikov je šola. K a j je to? 
Kot s tavba ni slaba, vendar 
je no t ran jos t za učence n a j -
bol j zoprna. Ali so profesor j i 
t a k o pametni , da razen svoje 
snovi vedo tudi , k d a j nič ne 
znaš. Ravno t a k r a t ! Potem 
p a te enica p ika celo leto ! Ne 
moreš je popravi t i , ke r je 
profesor jev pogled preveč 
strog, da bi bil sposoben iz-
davi t i k a k š n o besedo. Tako 
se t e pa lčke nada l ju je jo . P r i -
deš domov, p a spet: »Vse 
imaš, nič ti ne man jka !« ali 
pa : »Uči se, to je tvoja edina 
dolžnost!« Pa ravno to, ka r 
je na j tež je . Kako n a j bomo 
notr i , če p a zuna j sije sonce 

in pt ički pojejo. N o t r a n j a si-
la me vleče ven, med sot rp i -
ne. S k u p a j se zabavamo, p r i -
povedujemo si razne zgodbe 
in tožimo o težavah. Tako 
pr ide čas vrn i tve v kletko. 
Zamudi la sem. To ne bo do-
bro. Pa sa j gre čez eno uho 
not r i in čez drugega ven.Ob 
p r ihodu domov pa: »Kje si 
bila? Z a k a j se ne učiš? Sola 
je tvoja edina skrb!« Ja , k a j 
p a še. Glavna sk rb je, da je 
pr i ja te l j ico zapust i l f a n t in 
da hoče nared i t i samomor. 
S e d a j n i m a m časa še za 
»bukve«, na v ka te r ih n i nič 
pametnega , sa j je na sporedu 
Jonas . No, danes je malo za-
težen. Bo p a drugič bolje. 
Prek lopim program. In glej 
— Sova ! Kakšna super de tek-
t ivka! Vživim se v n j ihovo 
življenje. Na koncu p a se 
spet v rnem v življenje samih 
zapletov in problemov. Ju t r i 
je na u rn iku angleški jezik, 
jaz p a z n a m štet i k o m a j do 
deset. O, groza. Začne me 
oblivat i zona. K a j bo jutr i? 

Seda j je prepozno! S težko 
glavo se vržem v postel jo in 
zaspim. Nas lednj i d a n p a 
za j t r ik , odhod od doma in 
p r ihod v s tavbo s t rahov. Pri 
u r i groze (angleščina) sem 
bi la (kot je bi lo p re rokova-
no) na vrs t i jaz. K a j drugega, 
kot t a k o zaželen »šus«. Ni-

sem še dojela k ru t e resnice. 
K a j bo doma? Nič, samo 
vprašan je : »Kako je bilo 
v šoli?« In na to jaz, z n izkim 
tonom: »V redu.« O, hva la 
bogu, za danes je mimo. Z a -
p rem se v kletko, ki se mi 
danes zdi lepša. Ob pos luša-
n ju glasbe razmiš l jam o svo-
jem živl jenju, polnem s t ra -
hov. Ne bom se sekirala . Ži-
vela bom n a p r e j za pr inca na 
č rnem konju . St isni la bom 
zobe in mogoče malo p o k u -
kala v »Dictionary«. S a j bo. 
Za dve že. Tako zabi ta pa 
spet nisem. Tako polna opt i -
mizma preživim nas lednj i 
dan . Ko pa je na u rn iku spet 
angleški jezik, se moj op t i -
mizem hi t ro spremeni v pes i -
mizem. Jav im se, vendar to 
odločitev t ako j obžalujem, 
ker n i m a m pojma, k a j bi go-
spa od mene r a d a izvedela. 
G ledam usmi l jen ja vredno, 
žalostno, nebogljeno. Nič ne 
pomaga . Še en žeblj iček v re -
do valnico. 

Vse je boljše od šole! Rajš i 
bi delala. K a j bi mi m a n j k a -
lo? Nič, pa še dena r bi imela. 
Ne pa t ako kot zdaj , ko si 
t rgam od ust, d a imam za 
pozneje. Puber te tn ik i smo 
na jbo l j izkoriščani l jud je . 
P rofesor jem moramo raz la -
gat i snov, ki jo sami zelo do-
bro obvladajo . Še t ist i konec 
tedna , za ka terega živim, se 
m a m a spomni, da je s t ano-
van je u m a z a n o in da s ta ra 
m a m a po t rebu je pomoč. Po-
tem pa imej veselje. K je je 
pravica? S a j se mi bo zmeša-
lo. Povsod m e pot rebuje jo . 

Pr i ja te l j i za svetovanje in 
pr ipovedovanje , m a m a pa 
za rad i ugotovitve, da je na 
omar i p r ah . J az nikoli nič ne 
vidim. Seveda obvelja m a -
mina; v nasp ro tnem p r imeru 
je p r ihodn j i teden brez p r i -
hodka . Brez d e n a r j a p a n i 
živl jenja. Tako je d a n za 
dnem, teden za tednom. Živ-
l jenje p a teče dalje. S t a r a m 
se. Kmalu se bo t reba poro -
čiti, meni p a se vsi zdijo be -
daki . Za rad i t akšn ih proble-

mov sem dobila že veliko 
gub in sivih las. 

Takšno je živl jenje nas 
- mučenikov. In k l jub vsemu 
se vse konča v šoli, k j e r po-
slušamo, čeprav nič ne sliši-
mo. Ampak , sa j bo! Dober 
pregovor za nas je »Za vsa-
kim dežjem posi je sonce!« 
Upam, da bo kmalu . 

VESNA 

Dear Vesna, 
veš, k a j je pr i tebi na jbo l j 

zanimivo? To, da se vseh svo-
jih n a p a k (kao . . . ) sama zelo 
dobro zavedaš. K a j n a j ti to-
re j napišem? To, da tud i me-
ni šola »nekam visi«? D a tud i 
jaz r a j e už ivam v dost i lepših 
in pomembnejš ih s tvareh, ob 
l jub ih mi l judeh, ob knj igah , 
ki j ih r ada preb i ram? 

L a h k o ti rečem le, da res-
nično nisi neumna , da si d u -
hovi ta in da piši še napre j . 
K a r pa se t iče angleščine: tu 
n i pomoči. Razen učbenikov 
in s l o v a r j e v . . . Sploh pa, sa j 
t ud i sama veš, da se brez 
m u j e š e . G o o d luck! 
NINA M. 

Življenje ni praznik ali 
Valentina, zlita na papir 
Vedno sem imela rada Gregor-
čiča, ko pa sem prebrala to 
njegovo »pesimistično«, sveto-
boljsko pesem, sem se počutila 
nekako prežeta s čustvi, ki so 
izžarevala neko čudno misel-
nost slovenskega naroda, ki je 
ujeta v svoji temačni, votli du-
ši, katero so izdolbla leta in 
zatemnile sence žaljivih besed. 
Kot ranjena žival — nemočna, 
čakajoča na smrt — ležim sredi 
betonske džungle in čutim bo-
lečino korakov ljudi, ki me ne-
usmiljeno teptajo. Ne vidijo 
me. Samo bijejo z vso močjo. 
Ne zanima jih moje mišljenje, 
mišljenje nezrelega, »brezčut-
nega« otroka! Ne vidijo mojih 
ran, samo tarnajo in si celijo 
svoje. 

Če bi komu potožila z bese-
dami: »Moje življenje ni praz-
nik!« bi mi najbrž zabolščal 
nesramno negativen odgovor: 
»Kaj težiš ! Sa j imaš vsega pol-
no >rit«! »Polno rit ja, ampak 
česa? Ljubezen, prijateljstvo, 
šo la . . . Vse me pušča na cedi-
lu! »Sama si si kriva. Lenoba! 
Nič se ne učiš ! Nikoli ne dobiš 
nič več od mene ! « Mamine be-
sede. Mamine besede, ki hoče-
jo zamašiti ustje moje duše. 
Mamine besede, ki vsaki stvari 
postavljajo neko ceno! Zakaj? 

Že dolgo nismo več družina ! 
Med staršema vlada neka na-
petost, ki vedno sproži prepir! 
Sem mar jaz tisti kot sobe, 
v katerem je vedno temačno; 
kamor vedno pade senca - sen-
ca krivice? Mami, zakaj sem se 
rodila? Že celo življenje me pe-
sti občutek nezaželenosti, 

utesnjenega izogibanja . . . Je 
vredno živeti tako življenje? 
Povezanost in domačnost, 
medsebojna toplina in spošto-
vanje so meni tuje besede. 
Obračam jih spretno, čeprav 
jih še nikoli nisem okusila. Za-
to izpod mojega peresa priha-
jajo tako nenavadni spisi. 

Oprost i te . . . oprostite mi ! 
Oproščam se celemu svetu, 
vsem! Življenje je in ni praz-
nik. Zame ni. In ko bom videla 
svoj odsev v zrcalno čisti bri-
tvici na svojem zapestju, mi 
bodo misli ušle k lepim trenut-
kom, pa če jih je bilo še tako 
malo, so vsaj bili. 

P. S. Bela žara in deževen 
dan. 

VALENTINA 

Oouou ! Draga Valentina, 
a se ti sploh sanja, kakšni spisi 
so že prišli izpod mojega pere-
sa??? Kako čudni, nenavadni, 
žalostni . . .? Ampak, zdi se mi, 
da je ravno v tem smisel litera-
ture in pisanja. V tem, da po-
veš, se izpoveš. Da tako, kot si 
zapisala sama, preprosto vse 
izliješ na papir. Verjamem, da 
ti je zelo, zelo težko. Ampak, 
nikoli ni tako hudo, da ne bi 
moglo biti še huje. Mogoče boš 
rekla, da je to slaba tolažba, 
ampak meni kar pomaga. 

Sprašuješ se, če je takšno 
življenje vredno živeti. Valen-
tina, vsako življenje je vredno 
živeti! Če smisla ne vidiš se-
daj, ga lahko vidiš v prihodno-
sti. Živi zase, šolo končaj zara-
di sebe, ne zato, ker ti teži ma-
ma ! Glej na vse, kar se ti danes 

zdi grozno, kot na dobro na-
ložbo za prihodnost. Zaradi 
tebe in zaradi tvoje družine. 
Zato, da se tvoji otroci ne bodo 
nikoli počutili tako kot se se-
daj počutiš ti! In predvsem za-
to, da ti bo lepo! 

Še nasvet. Ko ti bo težko, 
piši in piši. Lahko mi pošlješ 
vsa svoja razmišljanja, težave 
in solze, prelite na papir. Lah-
ko me pokličeš. Lahko . . . 
V življenju lahko storiš marsi-
kaj. Ti sama. 

Poskusi pokazati tole tvoje 
pismo mami. Poskusi se pogo-
voriti s staršema. Povej jima, 
ka j te teži in kaj si želiš. In 
zapomni si, da večina staršev 
svojim otrokom želi samo do-
bro ! Ponavadi je težava v tem, 
ker ne najdejo (oziroma ne 
znajo najti) prave poti. Zato 
naredi prvi korak ti sama! 
Srečno! 

NINA M. 
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Kratko slovo, pogled na jug 
Potem, ko sem si vse ogle-

dal, me je mož peljal h kovin-
ski lestvi in mi dal znamenje, 
¡ja lahko grem. Spodaj sem se 
je enkrat ozrl navzgor. Mož je 
je vedno stal tam. Najprej je 
pokazal nase, potem navzdol 
I meni, nato pa proti nebu ne-
kam na južno stran. Dal mi je 
še znamenje, naj se umaknem, 
nato pa je izginil v napravi. 

Kovinska lestev se je skraj-
šala. Prečke so zlezle druga 
v drugo. Ko je bila lestev zgo-
raj, so se vrata dvignila in se 
do nevidnih rež zlila z zunanjo 
steno. Kovinske ostroge, glav-
ni žaromet in kupola so bili 
čedalje svetlejši. Stroj se je po-
časi dvignil od tal, hkrati so 
izginile tri pristajalne noge, 
trenutek zatem je bil spodnji 
del naprave tako gladek, kot-
da bi nikoli nič ne štrlelo iz 
njega. 

Počasi se je naprava dvigni-
la do višine kakih 50 metrov. 
Tam je lebdela nekaj sekund, 
njena svetlost se je okrepila. 

Zabrnelo je močneje, kupola 
se je vrtela silovito, svetloba se 
je nenehno spreminjala, do-
kler ni postala svetlo rdeča. 
V tistem trenutku se je stroj 
nekoliko nagnil, slišati je bilo 
enakomerno trkajoče šume, 
takoj potem pa je švignil proti 
jugu. Že po nekaj sekundah ga 
ni bilo več. 

Vrnil sem se k traktorju. 
Ugotovil sem: v tisti smo ma-
teri, nikomur drugemu. Rekla 
je, da je bolje, če s takimi ljud-
mi nimam več opravka. Očetu 
si nisem upal povedati ničesar. 
Poprej sem mu nekaj omenil 
o čudni svetlobi na dvorišču, 
pa mi ni verjel in je trdil, da 
sem si vse skupaj samo domi-
šljal. 

Kasneje sem sklenil pisati 
Joau Martinsu. Bral sem nje-
gov članek v Cruzeiru, v kate-
rem je pozval bralce, naj mu 
poročajo o vsem v zvezi z lete-
čimi krožniki. Če bi imel do-
volj denarja, bi že prej prišel 
v Rio, tako pa sem moral čaka-

ti na njegovo pismo, v katerem 
mi je sporočil, da bo prevzel 
del potnih stroškov.« 

Zapisi zdravniškega 
pregleda 

Antonio Villas Boas je po 
lastni izjavi zapustil tisti stroj 
16. oktobra 1957 ob pol šestih 
zjutraj. Bil je precej oslabljen, 
ker ni nič jedel od prejšnjega 
večera od devetih in ker je v ti-
stem stroju nekajkrat bruhal. 
Izčrpan se je vrnil domov, spal 
je ves dan. Ob petih popoldne 
se je dobro počutil in je poje-
del običajni obrok. Že v tisti, 
pa tudi v naslednjih nočeh ni 
mogel spati. Bil je živčen in 
vznemirjen. Nekajkrat je sicer 
zaspal, vendar je venomer sa-
njal o dogodkih prejšnje noči. 
Zbujal se je in vpil, spet je imel 
občutek, da ga lovijo tisti 
tujci. 

To se je ponovilo, zato je 
sklenil, da se bo ponoči učil, 

a se ni mogel zbrati, ker so se 
mu misli venomer vračale k ti-
stemu pripetljaju. Ob svitu je 
bil ves zmeden, hodil je gor in 
dol, venomer je kadil. Rad bi 
kaj pojedel, a je popil le skode-
lico kave. Takoj mu je bilo sla-
bo, bruhal je, ves dan ga je 
bolela glava. 

Tudi naslednjo noč ni spal. 
V očeh ga je neprijetno ščeme-
lo, glavobol pa je popustil. 
Drugi dan mu je še vedno šlo 
na bruhanje, a ni povračal, ker 
pač ni nič jedel. Oči so se mu 
solzile, vendar ni imel vnete 
mrežnice, pa tudi videl ni 
slabše. Tretjo noč je mirno 
spal, odtlej pa je bil kak mesec 
venomer truden in je tudi pod-
nevi večkrat zadremal ne gle-
de na to, kje je bil, včasih celo 
med pogovorom z ljudmi. Ka-
dar je bil na soncu, so ga pekle 
oči. 

Po poškodbi gnojno 
vnetje 

Osmi dan se je pri delu ranil 
na podlaktu, naslednji dan je 
bila neznatna poškodba vneta, 
opazil je majhno gnojno žariš-
če, ki je hudo peklo. Cez čas se 
je rana zacelila, ostal pa je 
rdečkast rob. Kak teden po ti-
stem je opazil enake spremem-
be na koži pod komolci in na 
nogah. Odprli so se srbeči iz-
puščaji, ki so se zacelili po 10 
do 20 clneh, ostale pa so vidne 
brazgotine. 

Pravi, da med obolenjem ir 
kasneje ni imel vročine, dri-
ske, krvavitev, mrzlice, prav 
tako se mu ni lupila koža pc 
telesu in posebej po obrazu, od 
oktobra do danes ni opazil, da 
bi mu močneje izpadali lasje 
Tisti mesec, ko ga je mučila 
zaspanost, se njegova delovna 
sposobnost ni opazno zmanj-
šala. Prav tako ni bilo znamenj 
zmanjšane spolne sle in poten-
ce, pa tudi vid ni pešal in iz-
puščajev v ustih ni imel. 

Pri dermatološkem pregledu 
je zdravnik dr. Fortes opazil 
na desni in levi pod brado sko-
raj okrogli lisi z nejasnimi 
obrisi. Tam se je zdela koža 
tanjša in nežnejša, ko da bi 
šele nedavno zrasla ali, ko da 
bi bila slabše razvita. Vzroka 
ni bilo mogoče ugotoviti, samo 
tole: gre za brazgotine po po-
vršinskih kožnih poškodbah 
z izlivi krvi najprej pred dva-
najstimi in najkasneje pred 
enim mesecem. Madeža bosta 
izginila verjetno čez nekaj me-
secev. 

Fortes je opazil nekaj mese-
cev stare brazgotine po po-
škodbah kože na hrbtni strani 
dlani, na podlaktih in po no-
gah. Šlo je po vsej verjetnosti 
za zabrazgotinjene izpuščaje 
ali za rano, ob katere robovih 
se je luščila koža. Dva izpuš-
čaja, po eden na vsaki roki, se 
še nista zacelila. Bila sta rdeč-
kasti, privzdignjeni bunkici, 
trši od okoliške kože, občutlji-
vi za pritisk in z iztokom ru-

menkaste tekočine v sredini. 
Sledovi praskanja so pričali, 
da gre za srbeč izpuščaj. 

Zdravnik si ni znal razložiti, 
zakaj obdaja brazgotine in 
kožne spremembe pas lila bar-
ve. Zapisal je tudi, da pri Bo-
asu ni opazil psihopatskih 
nagnjen in da se pacient v svo-
jih izjavah ni niti enkrat za-
pletel v protislovje. Ugotovil 
je, da fant ni praznoveren in 
nagnjen k mistiki, posadke ve-
soljske ladje ni zvrščal niti 
med angele niti med nadljudi 
oziroma demone, marveč je 
domneval, da so z drugega 
planeta, zlasti še po tistem, ko 
je član posadke, ki ga je po-
spremil, ob slovesu najprej po-
kazal nase, nato nanj in na-
zadnje nekam v južno smer na 
nebu. Po tistem, da so neznan-
ci nosili uniforme in da niso 
odložili čelad, je pacient skle-
pal, da so vajeni drugačnega 
zraka, kot je zemeljski. 

Na pripombo časnikarja 
Martinsa, da ga bodo mnogi 
imeli za norca ali za goljufa, če 
bo objavil njegovo zgodbo, je 
Boas mirno odgovoril: »Tiste, 
ki bi mi podtikali kaj takega, 
vabim k nam, da me pregle-
dajo.« 

Ob teh nasvetih je sicer mirnega Feryja oblival mrzel pot. 
Hotel je čimprej končati niučen razgovor z besedami: 
»Dobro, razumel sem, da se želijo z mojo pomočjo znebiti 
Janeza. Kaj pa bo, če se mi vendarle ne posreči takšen 
načrt? Kaj bo potem z mano?!« je Fery previdno vprašal. 

»Smatralo se bo, da niste na pravi strani, zato glejte 
Ferdinand, da bo vse urejeno, kot se od vas pričakuje, 
drugače boste kmalu vi na Janezovem položaju!« je Valen-
tin ostro in brezobzirno zagrozil. »Seveda vas ob dobro 
izpeljani akciji čaka za vaš trud pri meni lepa nagrada.« 

Ob zadnjih besedah je Valentin že vžgal avto in spretno 
speljal s poljske poti nazaj na cesto. Fery si je sam pri sebi 
mislil, ko sta se molče vozila nazaj v mesto: »Včasih sem 
mislil, da sem jaz pokvarjenec. Zdaj šele vidim, kako so 
Pokvarjeni in hudobni ljudje, za katere si marsikdo misli, 
da so pod gosposkimi oblekami res pošteni ljudje, ki jih 
nam mladim, tako radi dajejo za vzor. Le počakaj, nadišav-
Ijeni Valentin, ko bova z Janezom preko meje, mu vse 
Povem, potem se bo hitro videlo, kdo so lovci in kdo 
divjad.« 

Na dvorišču podjetja sta se hitro poslovila, Fery je že 
°dhajal, ko je Valentin še klical za njim. »Pojutrišnjem bo 
tovor pripravljen, glejte da boste vozili previdno in po 
Planu.« Fery ni odgovoril ničesar, le zamahnil je po stari 
navadi z roko prav malomarno in hitro odšel, saj se mu je 
zdelo, da bi mu šlo ob Valentinu kmalu na bruhanje. 

XXVIX. 
Janezu se je zdelo, da se mu je tega dne vse, v kar je prej 

Verjel in za kar je pravzaprav živel, sesulo vprah. Brezciljno 
je taval po mestu in najčrnejše misli so mu rojile po glavi. 
Ko se ti zdi, da si od vseh, ki ti v življenju nekaj pomenijo 
izdan, res nisi daleč od tistega usodnega koraka, ki marsi-
koga pripelje tako daleč, da seže obupan, po svojem last-
nem življenju. 

Janez ni bil tiste sorte človek, ki bi mu kdaj prihajalo kaj 
takšnega na misel, a danes je bil v mislih zelo blizu takšni 
°dločitvi. Niti sam ni vedel, zakaj ga pot kar sama pelje na 
Železniško postajo. Zdelo se mu je, da se je pravzaprav 
zkudil iz blodnih sanj, ko je rezko zapiskal vlak, ob odhodu 
s postaje. »Kaj pravzaprav iščem na postaji, saj ne grem 
danes domov?« je razmišljal v zmedeni glavi. Sedel je na 

klopco in gledal po postaji ljudi, ki so hiteli sem ter tja in 
hoteli nekam odpotovati. Črne misli so se mu počasi razbli-
nile, in zopet se mu je vračala prava razsodnost. »O ne, ne 
boste me kar takole!« je kar na glas rekel in prav odločno 
vstal, da bi odšel s postaje, kamor je prišel brez svoje volje. 
Nič več ni gledal ljudi in skoraj bi se zaletel v moškega, ki je 
po postaji prosjačil vbogajme. »O, Kristus, to si vendar ti 
Dolfe!« se je Janez silno začudil. Dolfe je hotel hitro pobeg-
niti na drugo stran, saj ga je postalo sram pred Janezom. 

»Le nikar ne beži pred menoj, saj že vem, kakšna nesreča 
te je doletela,« je zaklical Janez za njim. Dolfe je obstal, 
vendar se od sramu ni hotel obrniti in pogledati Janezu 
v obraz. Zato ga je prijel Janez, od zadaj za ramo in rekel: 
»Kaj vendar počneš, Dolfe, le kje si izgubil vse dobre sklepe 
in obljube, ki si mi jih dal tistega večera, ko sem pri tebi 
prespal?!« Počasi se je Dolfe obrnil, a pogleda še vedno ni 
upal dvigniti in je gledal nekam v umazan pod na postaji. 
»Le dvigni glavo, Dolfe, saj sem prav danes spoznal, da je 
tisti, ki te je pognal med berače, še veliko slabši kot si pa 
ti!« Dvignil je sedaj Dolfe, svoje krvavo podplute oči in se 
zazrl v Janeza. »Prvi si, ki si me po teh dneh, ko me je šef 
Valentin kot psa spodil iz službe, ogovoril kot človeka. Saj 
si niti ne zaslužim tega, a vseeno tisočkrat ti hvala, da me 
tudi ti nisi zavrgel, saj bi me moralo biti pred tabo najbolj 
sram.« 

»Je že dobro,« je odgovoril Janez, saj je bil Dolfe ves 
v takšnem stanju, da se mu je siromak zasmilil. »Pojdiva 
nekaj pojest v restavracijo, saj sem že tudi sam presneto 
lačen!« se je Janez naenkrat zavedal, da še ni danes ničesar 
jedel, čeprav bo ura že blizu poldneva. »Najprej se pojdi 
v stranišče umit, saj takšen res ne moreš v lokal!« je še 
poučil Dolfeta in kar sam stopil za njim, da se je lahko 
Dolfe pod pipo pošteno umil. 

Sedla sta potem, ko sta si lahko, v samopostrežni resta-
vraciji postregla kar sama s hrano, ki jo je seveda plačal 
Janez pri blagajni na koncu pulta, skupaj za mizo, čisto 
v kotu jedilnice. Obema je teknilo, Dolfetu še bolj, saj že več 
dni ni jedel nič toplega. Ko sta pojedla je stopil Janez še po 
dve pivi, »da si bosta malo poplaknila,« je dejal. To pot je 
imel Janez že skoraj prazno steklenico, ko se je Dolfe še ni 
dotaknil. »Kaj se pa kujaš, saj malo smeš piti, le nalivati se 
ne smeš na smrt!« je ponujal začudeni Janez Dolfetu. 

»Nikoli več, Janez, ga ne bom pil, raje več ne vidim sonca, 
kot bi se še samo enkrat uklonil pijači, ki mi je že prinesla 
toliko gorja. Najbrž mi ne boš verjel, toda v tistem litru, ki 
sva ga pila tisti večer pri meni, je še vedno vino. Ves čas sem 
ga imel pred očmi in si mislil, da sem že zmagal v svojem 
boju z alkoholom. Ko sem zopet dobil plačo, sem si dejal: 
>Samo en kozarček ga izpijem, da sam sebi dokažem, kako 
sem že dovolj močan, da se lahko igram s pijačo, kot se je 
prej vedno ona igrala z menoj. < O, da nisem tega nikdar 
storil, da nisem izkušal hudiča. Potegnila meje nevidna sila 
v pijanski vrtinec in ni me izpustila, dokler sem še imel 
kakšen dinar v žepu. Kako je bilo potem v službi, praviš, da 
si že slišal.« je potožil svoje težave Dolfe in kot v potrditev 
besedam, odrinil steklenico s pivom proč od sebe. »Prav vse 
sem zapravil,« je zopet povzel besedo in nadaljeval s pripo-
vedjo. »Zato sem se odločil, da si naberačim toliko denarja, 
da se bom lahko odpeljal v kakšen drug kraj in tam, kjer me 
ne bo prav nihče poznal, začnem popolnoma znova in zares 
brez pijače. Sedaj sem resnično tako na tleh, da sem svojega 
sovražnika - alkohol - dovolj zasovražil!« »Najbrž je kar 
božja volja Dolfe, da sem se jaz znašel danes tukaj na 
postaji in te našel prej, predno si se popolnoma izgubil,« mu 
je po premisleku odgovoril Janez. »Sam vidiš in tudi jaz 
vem, da ti brez opore ne boš zmogel tega boja. Zato boš 
naredil tako, kot ti bom jaz, ki ti želim vse dobro, svetoval« 
Janezu se je v tem trenutku porodila zanimiva zamisel, 
s katero bo, če se bo posrečila, lahko tudi Dolfeta spravil 
nazaj v službo. Naravnost ni hotel povedati, da je izvedel, 
kako zahaja Valentin k njegovi ženi, zato je malo po svoje 
razložil Dolfetu svoj načrt. 

»Poslušaj Dolfe, zadnjič ko sem bil doma, mi je Mira 
potožila, da veliko noči nekdo >rogovili< okrog najine hiše. 
Jaz sicer mislim, da je to kakšen pes, ki išče ostanke okrog 
vogalov, Miro je pa vseeno strah. Zato bi tebe prosil, da bi 
takole, neopazno, malo pogledal ponoči okoli mojega doma, 
sedaj ko imaš čas.« 

»Saj še domov ne morem, še nisem dovolj naprosil vbo-
gajme,« je Dolfe v sramu povesil glavo. »Pozabi na to 
beračenje, čeprav vidim, da je bilo to ponižanje zate dobra 
šola. Jaz vse bolj zaupam v tebe, da se boš popravil, zato ti 
bom posodil, ne samo za vozovnico, ampak tudi za obleko, 
da se boš vrnil v vas spodobno opravljen,« je dobrodušno 
povzel Janez, ves v svojem naklepu, kako bo Valentinu 
nastavil zanko. 

Dolfe se ob Janezovi dobroti ni mogel premagati. Hotel je 
nekaj reči, vendar so mu solze zalile oči in prvič, kar se je 
Dolfe zavedal, ga je posilil krčevit, moški jok. 

Janez ga je nekaj časa pustil, da se je malo umiril, potem 
pa rekel: »Pojdiva zdaj v mesto, da kupiva nekaj spodobnih 
oblačil, da ne bodo v naši vasi mislili, kako si se vrnil še 
revnejši kot si odšel.« 

Brez besed je sledil Dolfe Janezu v mesto in kmalu so ga 
v trgovini oblekli, da je izgledal mnogo bolje kot prej, ko je 
bil res pravi berač. 
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Boljša ponudba 
in skrb za ekologijo 
Obnovljen Pelrolov bencinski servis na Kidričevi cesti v Celju — Rekonstrukcija tudi na Polulah 

Petrol že dalj časa sistematično obnav-
lja in ekološko sanira vrsto bencinskih 
servisov po Sloveniji. Konec tega tedna 
bodo odprli vrata temeljito obnovljenega 
in posodobljenega bencinskega servisa 
na Kidričevi cesti v Celju. 

Obnovljeni bencinski servis pomeni 
bistveno izboljšanje delovnih pogojev 
zaposlenih in hkrati boljše možnosti za 
prodajo dodatnega asortimana, kar na 
prejšnjem bencinskem servisu seveda ni 
bilo mogoče. 

Samopostrežni način prodaje 
Podobno kot na drugih bencinskih ser-

visih, je bila tudi rekonstrukcija servisa 
na Kidričevi cesti opravljena v kratkem 
času. S prvimi deli so pričeli konec mar-
ca, izvajali so jih delavci celjskega GIP 
Ingrad v sodelovanju s kooperanti. Za 
posodobitev bencinskega servisa na Ki-
dričevi cesti pa so v Petrolu namenili 15 
milijonov tolarjev. 

Tudi na tem bencinskem servisu bo 
podobno kot na vseh dosedanjih poso-
dobljenih servisih uveden samopostrežni 

način prodaje. Samopostrežni način pro-
daje goriva se namreč v Sloveniji in tudi 
na Celjskem vse bolj uveljavlja. Za vse 
tiste, ki sami niso vešči ali pa ne želijo 
sami točiti goriva, pa bo še vedno na 
voljo vsaj en prodajalec, ki bo kupcem 
priskočil na pomoč. Pri samopostrežnem 
načinu prodaje goriva je zanimiva še ena 
podrobnost, ki je mnogi ljudje najbrž niti 
ne poznajo. Gorivo je namreč na vseh 
tistih bencinskih servisih, kjer je uveden 
samopostrežni način prodaje, cenejše za 
0,30 tolarjev. Razlika sicer ni velika, pra-
vijo v Petrolu, ampak nekateri ljudje 
znajo ceniti vsak stotin. 

Samopostrežni agregati so rezultat so-
dobne tehnologije in povezani s trgovino, 

kjer kupci poravnajo račun za nakup go-
riva, na ta način pa se obenem spoznajo 
z bogato dodatno ponudbo izdelkov 
v Petrolovih prodajalnah. Medtem ko so 
v preteklosti imeli na Petrolovih servisih 
ločena skladišča in prodajalne, danes da-

jejo prednost temu, da je večina blaga 
v prodajalnah, s tem pa vedno na očeh 
kupcev-. Bistveno bogatejša je v takšnih 
bencinskih servisih tudi ponudba. Poleg 
standardnih artiklov je mogoče v Petro-
lovih prodajalnah kupiti brezalkoholne 

in druge vrste pijač, primerno ohlajenih 
v hladilnikih, bogata je ponudba sladole-
dov, sladkarij, skratka vsega tistega, kar 
človek potrebuje na poti. Na klasičnih in 
manjših bencinskih servisih je bilo teh 
izdelkov bistveno manj, približno 400 dû 
500, medtem ko na sodobnih bencinskih 
servisih kupci lahko izbirajo med 1500 in 
več izdelki. 

Sodoben objekt v urejeni 
okolici 

Pri obnovi obstoječih bencinskih servi-
sov namenjajo v Petrolu veliko pozorno-
sti tudi ekologiji in zunanji ureditvi. Kot 
pravijo v Petrolu, želijo imeti sodoben 
objekt, istočasno pa urejeno okolico. To 
pomeni urejene zelenice, cvetlične nasa-
de, skratka okolje, kjer se kupec tudi 
prijetno počuti. To seveda zahteva do-
datna sredstva in trud, a brez tega ne gre, 
pravijo Petrolovci, na ta način pa se uve-
ljavlja in gradi tudi celostna podoba Pe-
trola. 

EPP 

V bencinskem servisu na Kidričevi cesti 
v Celju bo zaposlenih približno enako šte-
vilo delavcev kot doslej. Poslovodja tega 
bencinskega servisa je Anton Marovšek, 
servis bo med delovniki in ob sobotah odprt 
vsak dan od 6. do 20. ure, ob nedeljah pa bo 
Petrolov bencinski servis na Kidričevi od-
prt od 7. do 20. ure. 

Konec tega tedna bodo odprli prenovljeni 
bencinski servis na Kidričevi cesti v Celju, 
naslednji v nizu posodobitev je Petrolov 
bencinski servis na Polulah. Zaprli ga bodo 
v ponedeljek, 5. junija, obnova in posodobi-
tev tega servisa pa naj bi bila zaključena 
v naslednjih dveh mesecih. Tudi na bencin-
skem servisu na Polulah bodo uvedli samo-
postrežni način prodaje goriva in bistveno 
povečali ponudbo izdelkov dodatnega asor-
timana. 

Anton Marovšek 
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ROJSTVA 

Celje 
V celjski porodnišnici so ro-

dile: 
19.5.: Alenka VIRANT iz 

Rogaške Slatine - dečka, Joži-
ca GRAČNAR iz Dobja pri 
Planini - deklico, Dragica 
LJUBEJ iz Šentjurja - dečka, 
Alenka ZUPANC iz Celja 
- dečka in Zdenka KALŠEK iz 
Slovenskih Konjic - deklico; 

20.5.: Jolanda PRISLAN iz 
Mozirja - dečka, Martina 
URANKAR iz Vranskega 
- dečka, Tanja RAMŠAK iz 
Slovenskih Konjic - deklico in 
Bernarda ZUPANC iz Šent-
jurja - dečka; 

21.5.: Carmen LEITNER iz 
Škofje vasi - dečka, Vesna 
PLANINŠEK iz Šempetra 
- dečka in Kristina GOT AR iz 
Vranskega - dečka; 

22 .5.: Romana KUHAR iz 
Sevnice - dečka, Angela IS-
KRAČ iz Šentjurja - deklico, 
Milena ZAVRSEK iz Pristave 

- deklico, Barbara CAJNER iz 
Šmartnega ob Dreti - dečka, 
Marija ZIMŠEK iz Velenja 
- deklici, dvojčici in Darja 
POVH iz Ponikve - deklico; 

23.5.: Tanja TACER iz Celja 
- dečka, Silva VRBOVŠEK iz 
Laškega - dečka, Renata ZE-
BE C iz Celja - dečka, Jožefa 
KOŽELJ iz Celja - dečka, 
Blanka TROBIŠ iz Frankolo-
vega - deklico, Pavla SKOK iz 
Nazarij - deklico, Simona ŽU-
REJ iz Loč — deklico, Marica 
ČATER iz Šentjuria - dečka in 
Mateja ZIDAR iz Šmarja - de-
klico; 

24.5.: Terezija MIKLAV iz 
Velenja - dečka, Marjana ART-
NIK iz Polzele - deklico, Alek-
sandra KOŠEC iz Ljubečne 
- deklico, Jadranka GORE-
NJAK iz Celja - dečka in Rena-
ta ZAVRŠNIK iz Šentjurja 
- deklico; 

25.5.: Darja GABERŠEK iz . 
Petrove - deklico, Branka 
KODBA iz Zreč - dečka in Ni-
ves ČUJEŠ iz Celja - deklico. 

POROKE 
Celje 

Poročilo se je 14 parov, od 
teh: Jernej OBAD in Zdenka 
KOLAR oba iz Želč, Mihael 
TOT in Špela KOŽELJ, oba iz 
Bukovžlaka, Matej JANUŠ in 
Damjana PETRIČ oba iz Celja, 
Samo PETRIČ in Lilijen DRA-
ČA oba iz Celja, Marjan ŽA-
GAR in Nada SMREKAR oba 
iz Gorice pri Šmartnem, Milan 
LOZEJ iz Lipe pri Frankolo-
vem in Vida KRIVEC iz Linde-
ka, Friderik VITASOVIČ iz 
Laškega in Štefka RKMAN iz 
Celja, Damijan LEBAN in 
Vlasta MURGELJ iz Velenja 
ter Danijel RADIČ iz Celja in 
Mateja HLADEN iz Vojnika. 
Šentjur pri Celju 

Poročilo se je šest parov od 
teh: Mirko VERHOVŠEK in 
Silva GUBENŠEK, oba iz Vo-
duc, Ivan GROBIN iz Bistrice 
in Klavdija ANTLEJ iz Podvi-
na, Janez ŠUMLAK in Damja-
na KOLAR oba iz Celja, Bran-
ko VREČAR iz Gorice pri Sliv-
nici in Fanika GRAČNAR iz 
Dobja ter Bogdan ŠUC iz Vo-
denovega in Anamari HVA-
LEČ iz Šentjurja. 
Velenje 

Poročili so se štirje pari in 
sicer: Ivan PIREČNIK iz Do-
briča in Kristina POLOVŠAK 
iz Skornega pri Šoštanju, 
Mamdija KOVAČEVIČ iz Bo-
sanske Krupe in Hajrija MU-
SIČ iz Velenja, Borut PLA-
SKAN in Marjeta JELEN oba 
iz Velenja ter Zvonko KO-
ŽELJNIK iz Gaberk in Suza-
na HRIBERŠEK iz Velenja. 
Žalec 

Poročili so se: Josip ŠOLA-
JA in Marija GORUP, oba iz 
Brega pri Polzeli, Darko POD-
GORNIK in Simona ŠTAHL 
oba iz Kasaz, Marjan REMIC 
iz Tešove in Simona PIRNAT 
iz Kaple, Franc SOBOČAN iz 
Braslovč in Milena BERGANT 
iz Polzele, Jože VASLE iz Bre-

fa pri Polzeli in Nives HALU-
AN iz Šempetra v Savinjski 

dolini ter Janez ANTLOGA iz 
Ložnice pri Žalcu in Gordana 
SENEKOVIČ iz Velenja. 

SMRTI 
Celje 

Umrli so: Marija ZAVO-
LOVŠEK, 88 let iz Radmirja, 
Marija KRAMAR, 68 let iz Vi-
tanja, Ljudmila REPŠE, 76 let 
iz Sedraža, Jožefa SKORN-
ŠEK, 51 let iz Skornega pri 
Šoštanju, Franca GRM, 82 let 

iz Gotovelj, Frančiška ZU-
PANC, 82 let iz Gotovelj, Ja-
nez BEBAR, 87 let iz Zagorja 
ob Savi, Marija JAKOB, 89 let 
iz Stranic, Anton ŽABKAR, 60 
let iz Zadobrove, Angela ČER-
NOŠA, 72 let iz Celja, Karol 
POŠEBAL, 88 let iz Miklavža 
pri Taboru, Mirko SORČAN, 
79 let iz Hotunj, Terezija RAV-
NJAK, 75 let iz Maribora, Sil-
vester VOLARIČ, 75 let iz 
Šentjurja pri Polju, Frančiška 
KUHTA, 75 let iz Šmarjete pri 
Celju in Janez BROMŠE, 76 let 
iz Celja. 

Šentjur pri Celju 
Umrla sta Stanislav ŠAN-

TEJ, 65 let iz Vrbnega in Vida 
GOLOB, 73 let iz Bezovja pri 
Šentjurju. 

Velenje 
Umrli so: Dominik BASTIČ, 

47 let iz Velenja, Matilda PO-
TOČNIK, 69 let iz Šešč pri 
Preboldu, Franc STANKO, 65 
let iz Črnega vrha in Ana 
HROVAT, 71 let iz Stenic. 

Žalec 
Umrli so: Alojzija GOLE, 88 

let iz Arje vasi, Anton ŠMAJS, 
62 let iz Pariželj in Marija 
FORŠTNER, 100 let iz Dobro-
velj. 

BORZA DELA 

VETERINARSKA POSTAJA CELJE: Delovni čas veterinar-
jev je od 7. do 14.30.. Ambulanta za male živali dela vsak da 
(razen ob nedeljah in praznikih) od 8. do 10. ure in od 16. do 11. 
ure, sicer pa je dežurna služba za nujne primere organizirana 
v popoldanskem in nočnem času. Telefon: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od 
7. do 15. ure na veterinarskih postajah v Laškem in Radečah. 
Dežurstvo od 15. do 7. ure zjutraj pa je za obe občini na 
veterinarski postaji Laško, telefon 731-485. V primeru odsotno-
sti veterinarja v času dežurstva pa lahko sporočilo pustite pri 
vratarju Pivovarne, telefon 731-121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 12. ure, od 15. do 7. ure 
zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na 
veterinarski postaji: 754-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Dežurstvo je organizi-
rano od 14. do 6. ure zjutraj, mobitel 0609 616-786. V rednem 
delovnem času lahko pokličete na telefon 714-144 in 0609 616-
786. Ambulanta za male živali je odprta vsak dan, razen ob 
nedeljah in praznikih, od 7. do 9. ure in popoldan od 16. do 17. 
ure. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas 
veterinarjev je vsak dan, razen nedelje od 7. do 15. ure, redna 
dopoldanska ambulnta pa je od 7. do 9. ure. Do 4. junija bo 
dežural dr. vet. med. Ciril Kralj, telefon 0609 616-978, od 5. 
junija dalje pa dr. vet. med. Marjan Lešnik, telefon 0609 616-
978. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CELJU: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 14. ure vsak dan, od 14. ure 
do 7. ure zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. 
V času popoldanskega in nočnega dežurstva, pokličite na tele-
fonsko številko mobitela 0609 618-772. 

i « , a a . - 1 , junij 1995 
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RUMENA STRAN 4C 

Bizjak na prangerju 
Varuh človekovih pravic Ivo Bizjak pred šmarskim pran-

gerjem: »Še sreča, da postavljanje na p ranger ni več 
v navadi. Kdo ve, če se ne bi kmalu tudi sam znašel na njem« 

Mamljiva ponudila 
Velenjski svetniki so se na 

svoji zadnji seji zaglasovali. 
Neroden izid glasovanja 
14:14 je zakrivil sklad stavb-
nih zemljišč. Ob tako tesnem 
rezultatu je bilo iz svetniških 
klopi slišati mamljivo po-
nudbo: »Kdo da več? Tja gre-
do republikanci!« Bogoklet-
ne besede so ušle iz ust pred-
sednika te stranke, gospoda 
Štormana. Kdo je plačal, žal 
nismo videli. 

Ko se zamuja, se res 
zamuja 

Predsednika celjskega ob-
činskega sveta Lojzeta Oseta 

smo zadnjič okrcali, da je 
kar pozabil na sklic nadalje-
vanja prekinjene aprilske se-
je občinskega sveta. No, 5. 
junija bo to popravil — občin-
ske svetnike pa skuša kar 
preveč očitno spraviti pod 
svoj vpliv. Nadaljevanje seje 
je namreč sklical za 8. uro, 
svetnikom pa v vabilu pri-
jazno sporočil, da imajo za 
svoje avtomobile 15 minut 
po 8. uri rezerviran prostor 
na javnem parkirišču pri 
Spodnjem gradu. Če bodo 
njegovo sporočilo vzeli res-
no, bo polurna zamuda še 
vedno malo v primerjavi 
z njegovo enomesečno. 

Ga-ga po 
Podobnikovo 

Marjan Podobnik, 
predsednik Slovenske 
ljudske stranke: qPrete-
govanje pod koši je za 
mano, zdaj si prižgem še 
kakšen West, pa bom 
Hribarja menda le pre-
pričal, da me vzame 
v ekipo svojega Radia 
Ga-ga. Deja Mušič mi je 
s Karaokami kar prav 
prišla na lokalni ravni, za 
državne volitve pa bi le 
potreboval še kaj 

Kaže, da si bodo morali tisti, ki bodo 
prišli na srečanje šaljivcev in muzikantov 
v Matke, prinesti s seboj copatke, saj so 
domačini zravnali in posejali čudovito meh-
ko travo na veliki jasi, ki jo obdaja lep gozd. 
Nasploh se ves k ra j sredi Savinjske doline 
že dva meseca pr ipravl ja na prireditev, ki 
na j bi jo obiskalo vsaj pe tkra t toliko obisko-
valcev, kot jih šteje ma jhna vasica pri Pre-
boldu. Obiskovalcem se ne bo potrebno bat i 
klopov in mrčesa, saj so »nadlogo« napadl i 
iz zraka, z avioni. 

Irena Povh iz Zibike je dobila tokra t na j -
več glasov za šalo tedna, izžrebali pa smo še 
Ido Petrovič iz Celja. 

Šala tedna 
Potnica 

Neka gospa, ki se je rodila 
s sedmimi meseci, se je od-
pravljala z vlakom v Atom-
ske Toplice. S seboj je vzela 
velik kovček. 

Ko je pripeljal vlak na postajo v Štore je 
gospa zaprosila sprevodnika: »Gospod, a bi 
mi hoteli tale kovček odnesti na vlak. Veste 
sem malo šibka, saj sem se rodila s sedmimi 
meseci!« Sprevodnik ji prijazno ustreže. Ko 
pripelje vlak do Šentjurja, se gospa odpravi 
z vlaka in zopet zaprosi sprevodnika: »Go-
spod, a bi mi hoteli tale kovček odnesti 
z vlaka. Veste sem malo šibka, saj sem se 
rodila s sedmimi meseci!« Sprevodnik ji 
ustreže. Ko stopi z vlaka, vpraša sprevodni-
ka, kateri vlak pelje v Atomske Toplice? 
Sprevodnik odgovori: »Ja, tale s katerega 
ste izstopili!« Ko misli gospa zopet prositi 
sprevodnika za uslugo, ji le-ta jezno zabru-
si: »Veste kaj gospa, pojdite vi za dva mese-
ca tja od koder ste prehitro prišli, potem pa 
si sami odnesite kovček na vlak.« 

Vajeti 
»Stari, veš kakšna je razlika med volanom 

in vajetmi?« 
»Ne!« 
»Vajeti ima konj med zobmi, volan pa 

v rokah.« 

Policaj in župnik 
Policaj sreča v parku župnika, ki je imel 

obvezano glavo. 
»Joj prečastiti, so vas napadli, oropali in 

vas ranili?« vpraša policaj. 
»Ne, ne! Zjutraj sem se udaril v bojler!« 

odvrne župnik. 
Policaj ga začudeno pogleda in gre na-

prej. Ko sreča sodelavca, ga vpraša: »Ti, 

a veš, da sem srečal župnika z obvezano 
glavo in je rekel, da se je udaril v bojler. 
A morda ti veš, kaj je bojler?« 

»Jaaa, to pa ne vem, ker ne hodim v cer-
kev!« odvrne sodelavec. 

Nagrada 
Žena obišče moža v zaporu. »Kako pa kaj 

shajate finančno?« se pozanima ves potrt. 
»Zaenkrat še kar dobro,« ga potolaži 

žena. 
»Naslednja tri leta bomo lahko živeli od 

nagrade, ki je bila razpisana za tvojo areta-
cijo.« 

V šoli 
V šoli je profesor razlagal učencem, da se 

nekatere kovine pri vročini raztezajo, pri 
mrazu pa krčijo. Poklical je učenca in mu 
rekel, naj pove primer. Učenec je vstal, malo 
razmislil in odgovoril: »Poleti je vročina in 
se počitnice razširijo, pozimi, ko je mraz, pa 
so šolske počitnice krajše.« 

Nič klobas 
Neža in Franček, ki imata veliko otrok, se 

pogovarjata: »Veš Franček, zdaj imava pa 
zadosti otrok in bo pač potrebno nekaj na-
rediti, da bo ostalo pri tem.« 

»Ja, kako pa?« 
»Veš, ko bomo imeli koline, bomo naredili 

nekaj klobas manj, tista mala čreva boš pa 
porabil namesto kondoma.« 

Sosedov edinec Mihec, ki je od strani po-
slušal, je takoj izjavil: »A, zato pa pri nas ne 
delamo nič mesenih klobas, ampak samo 
krvavice!« 

Nikoli ni hodil v šolo 
Tajnica, direktorjeva ljubica, pokliče di-

rektorja na njegov dom. Namesto direktorja 
je dvignila slušalko njegova žena, ki je 
vprašala: »Kdo kliče mojega moža?« 

Tajnica se hitro znajde in reče: »Sošolka 
vašega moža.« 

Direktorjeva žena pa zavpije v slušalko: 
»Kaj pa lažete, moj mož ni nikoli hodil 
v šolo.« 

Šale so prispevali: Janja in Jelka KAJTNA iz 
Laškega, Ljudmila GOTAR iz Laškega, Slavi-
ca AVZNER-TROBIŠ, Milka SELIČ iz Gorice 
pri Slivnici in Janez GRADIŠNIK. 

KUPON 
Najbolj sem se nasmejal šali: 

Moj naslov: 

Igra na Adamov bas 
Menda so zadnjič na farovški tu rn v Lem-

bergu bika po štr iku gor vleki'. Na strehi je 
namreč taka trava pognala, da se je Karl i 
Borine domislil na jbol j racionalne poteze 
— da žival namreč travo kar enostavno po-
pase. 

Govoric nismo preverili, bi jim pa kar 
verjeli, saj je Karl i velik šaljivec. Za pusta 
se je na primer oblekel v žensko in pričakal 
starše na avtobusni postaji . Ko sta izstopila, 
ju je pr i jazno ogovoril(a) in povprašal po 
bratu . 

»Verjetno je doma,« je rekel oče. 
»Vas lahko peljem?« se je pr i jazno ponu-

dil staršema, ki sta mislila, da je res kakšna 
deklina. 

»Kol'k ste pri jazni. No, če že Franci ja 
iščete, pa pojdimo skupaj,« je rekla mama, 
ki je šele v kuhinj i videla, da ima »šema« 
njeno ruto. 

»Ti prokleta golazen. . .« se je hudovala, 
oče pa je en mal zameril. 

Prvič je stopil v našo radi jsko hišo, ko 
smo iskali glasbene talente. 

»Kaj bi pa vi zaigrali?« je zanimalo kole-
gico. 

»Kokodač polko.« 
»Kje pa imate instrumente?« 
»Tukaj. Samo slečem se.« 
»Kaj pa igrate?« 
»Na Adamov bas.« 
Kolegica je sicer sprva zardela, potem pa 

je videla, da Karli spevno udar j a z roko med 
pazduho. 

Zadnje čase pa je tudi član naše ekipe 
S t ranke šaljivcev, ki je letos večkrat nas to-
pila na različnih pr iredi tvah in kot Korl 
skupa j z Micijem (Slavico Planko) požel ve-
lik aplavz. 

»Veliko sem na terenu in veliko vicev sli-
šim. Vendar, ko ga je t reba dat i v spomin in 
ga povedati, mi pade iz glave. Ponoči pa 

sanjam in film se mi odvrti nazaj . Najraje 
bi vstal in si ga takoj zapisal — pa ne moren1 

Vseeno mi neka j ostane v glavi in tisto pc 
tem prenesem tudi v a m . . . « 

EDI MASNEĆ 

Ena Iz Karlijevega rokava 
Korl je dvoril svoji bodoči nevesti: »Mi( 

v nedeljo bo poroka, pa še nič. No, daj Ш 
»Ne dam in ne dam.« 
»Potem pa nič. Ampak Mici, en mal' 

sam' kolenčka pokaž'.« 
»No, to pa lahko.« 
»Mici, sam ' še en mal ' naj nosek pritisni 

k tvojim bedrcam, malo višje.« 
»To je pa že preveč. No, ampak res ein-

mal' ti pa pustim.« 
In Korl se razburjen naglo vzdigne. { 
»Mici, tole ima pa en čuden duh. Ne vet 

če bo do nedelje počakala...« 


















